
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Η. Μπεριάτου,

σελ.8744
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το ∆ηµοτικό Σχολείο ‘Ανω Βιάνου Ηρακλείου Κρή-
της και το ∆ηµοτικό Σχολείο Νένητων Χίου, σελ. 8738, 8742

3. Ειδική Ηµερήσια ∆ιάταξη: Συζήτηση και λήψη απόφα-
σης (ψηφοφορία), επί της προτάσεως που κατέθεσε ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος και Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης κ. Γεώργιος Παπαπανδρέου και 100 Βουλευτές
του Κόµµατός του, για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής, σχε-
τικά µε τη διερεύνηση της υπόθεσης «Siemens» στο σύνολό
της, σελ. 8724, 8777

4. Ανακοινώνονται επιστολικές ψήφοι επί της Ειδικής Ηµε-
ρήσιας ∆ιάταξης, σελ. 8763

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 8716
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

8717, 8723

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει

την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ανάπτυ-
ξης: «∆ιασυνοριακές Συγχωνεύσεις Κεφαλαιουχικών Εται-
ρειών», σελ. 8733

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί της Ειδικής Ηµερήσιας ∆ιάταξης:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ Γ., σελ. 8754
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ. 8751
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ. 8731, 8732, 8733
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ. 8747, 8748, 8749
ΓΙΑΝΝΕΛΛΗΣ-ΘΕΟ∆ΟΣΙΑ∆ΗΣ Ι.,

σελ. 8738
∆ΕΝ∆ΙΑΣ Ν., σελ. 8761, 8762
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ. 8730, 8731
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ. 8759
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ Α., σελ. 8728
ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ Α., σελ. 8726, 8727, 8728
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 8756, 8757, 8758
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β., σελ. 8749
ΚΟΛΛΙΑΣ Κ., σελ. 8753
ΚΟΣΜΙ∆ΗΣ Ι., σελ. 8750
ΚΟΥΒΕΛΗΣ Φ ., σελ. 8744
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ., σελ. 8736
ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ Γ., σελ. 8750, 8751
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ. 8763
ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ Μ., σελ. 8753
ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ Α.,

σελ. 8735, 8736
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 8742, 8744
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ. 8739, 8740, 8744, 8761
ΣΚΟΥΛΑΣ Ι., σελ. 8758
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α., σελ. 8755, 8756
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ., σελ. 8759
ΤΖΑΜΤΖΗΣ Ι., σελ. 8755
ΤΣΙΟΚΑΣ Θ., σελ. 8734, 8735
ΧΑΪ∆ΟΣ Χ., σελ. 8752
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ., σελ. 8746
ΧΥΤΗΡΗΣ Τ., σελ. 8724, 8726
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Αθήνα, σήµερα στις 6 Μαΐου 2009, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
18.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Προέδρου αυτής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ ΣΙΟΥΦΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Κωνσταντίνο Κόλ-
λια, Βουλευτή Κορινθίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πολυτεκνική Οργάνωση Πατρών
και Περιχώρων ζητεί την αύξηση του ποσού του επιδόµατος και
της σύνταξης που χορηγείται στην πολύτεκνη µητέρα κ.λπ..

2) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Όµιλος για το Περιβάλλον, τον
Πολιτισµό και την Ποιότητα Ζωής στην Πετρούπολη «ΤΟ ΠΟΙ-
ΚΙΛΟ» ζητεί να ληφθούν άµεσα τα απαραίτητα µέτρα για την κα-
ταπολέµηση της κάµπιας των πεύκων που καταστρέφει το
πευκοδάσος στο Ποικίλο Όρος.

3) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία τα Σωµατεία των Εργαζοµένων
στα Κρατικά Θέατρα διαµαρτύρονται γιατί δεν καταβάλλεται στα
µέλη τους, το Επίδοµα Πολιτιστικής Επιµόρφωσης.

4) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Ψυχολογικός
Σύλλογος καταγγέλλει προκήρυξη του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας για την πρόσληψη ειδικού επιστηµονικού προσωπικού.

5) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πτυχιούχων Περιβαλ-
λοντολόγων Ελλάδας διαµαρτύρεται γιατί δεν ανανεώθηκαν µε-
λετητικά πτυχία Περιβαλλοντολόγων, στην κατηγορία 01.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ελληνικού ζητεί να του πα-
ραχωρηθεί για αξιοποίηση ο χώρος που καταλαµβάνει η 129 Π.Υ.
της Ελληνικής Αεροπορίας.

7) Η Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΣΟΦΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Νοσοκοµειακών Ιατρών Αι-
τωλοακαρνανίας ζητεί τη λήψη άµεσων µέτρων για την εύρυθµη
λειτουργία των Νοσοκοµείων και των Κέντρων Υγείας του Νοµού.

8) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νάξου ζητεί την υπογραφή συµ-
βάσεων για τους εργαζόµενους στην καθαριότητα του ∆ήµου
του.

9) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο κ. Πέτρος Γρηγόρενα, κάτοικος Μάκρης
του ∆ήµου Αλεξανδρούπολης ζητεί το χαρακτηρισµό δρόµου
που βρίσκεται εντός της ιδιοκτησίας του ∆ηµοκρίτειου Πανεπι-
στηµίου, αλλά εξυπηρετεί και το Γενικό Πανεπιστηµιακό Νοσο-
κοµείο Αλεξανδρούπολης.

10) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αλεξανδρούπολης ζητεί την
ανέγερση νέου ∆ικαστικού Μεγάρου στην Αλεξανδρούπολη για
τη στέγαση των ∆ικαστικών Υπηρεσιών.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Σχολικών Τρο-
χονόµων ζητεί την επίλυση εργασιακών και µισθολογικών προ-
βληµάτων των µελών του.

12) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί τη διερεύνηση καταγγελλοµένων
περιστατικών στο χώρο της ∆ικαιοσύνης.

13) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανάγκη προ-
σλήψεων προσωπικού από τη Νοµαρχία Λασιθίου.

14) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Λεύκης Λασιθίου ζητεί την
εκτέλεση έργων που έχουν σχέση µε τη λειτουργία του ΑΗΣ Αθε-
ρινόλακκου.

15) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ο.Λ.Μ.Ε. ζητεί να ισχύσει για το τρέχον
σχολικό έτος η περσινή εγκύκλιος για την εισαγωγή των υποψη-
φίων στις στρατιωτικές σχολές .

16) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ιωάννα Καρακατσάνη, κάτοικος
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Γιαννιτσών ζητεί να της δοθούν φορολογικά δικαιώµατα ως κά-
τοικος παραµεθόριας περιοχής.

17) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Περάµατος Ιωαννίνων ζητεί τη
δηµιουργία κόµβου-εξόδου της Εγνατίας Οδού προς το Β/∆ Λε-
κανοπέδιο των Ιωαννίνων.

18) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Χατζηγεωργούδη Ιωάννα ζητεί
να δώσει εξετάσεις στον ΟΕΕΚ για να διορθώσει το βαθµό του
πτυχίου της.

19) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Επιστηµονική Ένωση Τεχνολογικής Εκ-
παίδευσης Μηχανικών-Περιφερειακό Τµήµα Ιωαννίνων ζητεί τη
στήριξη των νοµοθετικών ρυθµίσεων για τα επαγγελµατικά δι-
καιώµατα των µηχανικών.

20) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γιοβανόπουλος Βασίλειος, για-
τρός ζητεί να επισπευσθεί η συνταξιοδοτική του υπόθεση.

21) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Καβράκη Ελένη ζητεί να επι-
σπευσθεί η συνταξιοδοτική της υπόθεση.

22) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Κατοίκων και φορείς της
περιοχής για τη διάσωση του Λουδία Ποταµού ζητούν να ξεκα-
θαρισθεί το ιδιοκτησιακό καθεστώς του Ποταµού Λουδία στη
θέση µηδέν.

23) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Χουζανίδου Ολυµπία ζητεί να
επισπευσθεί η διαδικασία για τη χορήγηση εφάπαξ από το ΤΑ-
ΠΟΕΚΕ.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΒΕΡΡΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Αθλητικό-Νεανικό-Αγωνιστικό Σωµατείο
Ατόµων µε αναπηρία «ΤΙΤΑΝΕΣ ΑΧΑΙΑΣ» ζητεί την οικονοµική του
στήριξη για τη συνέχιση των αθλητικών δραστηριοτήτων του.

25) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Τριχίδου Αναστασία, πτυχιού-
χος Επαγγελµατικής Σχολής Αισθητικής ζητεί να ενηµερωθεί για
την επαγγελµατική επάρκεια του πτυχίου της.

26) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παπαδόπουλος Αλέξανδρος,
συνταξιούχος Ταγµατάρχης εν αποστρατία ζητεί να του κατα-
βληθούν οι οικονοµικές διαφορές που δικαιούται βάσει δικαστι-
κών αποφάσεων.

27) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Κωνσταντινίδου Αικατερίνη ζητεί
την άµεση επανεργοποίηση της κάρτας ανεργίας της.

28) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Παπαλαζάρου ∆έσποινα ζητεί το
διορισµό της στον ΟΤΕ ως τέκνο θανόντος υπαλλήλου του.

29) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πέλλας ζητεί την ίδρυση
και λειτουργία Λυκείου στην περιοχή του.

30) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ηµοτικός Συνδυασµός ∆ήµου Βε-
γορίτιδας ζητεί τη λήψη µέτρων για τη διάθεση της παραγωγής
των µήλων που παραµένουν απούλητα.

31) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Φιλλίπου Αλέξανδρος ζητεί την
αρχαιολογική αξιοποίηση της περιοχής Τούµπας του Αρχοντικού
Γιαννιτσών.

32) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων τριών τέκνων
Επαρχίας Εδέσσης ζητεί το χαρακτηρισµό των γονέων µε τρία
τέκνα ως πολύτεκνοι κ.λπ..

33) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Σταµατοπούλου Ουρανία ζητεί
να ενηµερωθεί για τα συνταξιοδοτικά της δικαιώµατα από τον
ΟΓΑ.

34) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συνταξιούχων Υπαλλή-
λων Νοµού Πέλλας ζητεί να ενηµερωθεί σε ποιό στάδιο
βρίσκονται έργα στο Νοσοκοµείο Γιαννιτσών.

35) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μπαράκη Αναστασία, υπάλλη-
λος στα ΕΛΤΑ Γιαννιτσών ζητεί να ενηµερωθεί για τα
ασφαλιστικά της δικαιώµατα µε βάσει και την αναδροµική της
ασφάλιση στο ΙΚΑ.

36) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Γενικός Οργανισµός Εγγείων Βελ-
τιώσεων Πεδιάδων Θεσσαλονίκης-Λαγκαδά ζητεί την εξαίρεση
του εποχικού προσωπικού του ΟΕΒ από το άρθρο 6 του
π.δ.164/2004.

37) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. ∆άλλας Σταύρος διαµαρτύρεται
γιατί η µητέρα του, ως συνταξιούχος γήρατος του ΟΓΑ δεν δι-
καιούται το επίδοµα συµπαράστασης.

38) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Αναπληρωτών
Εκπαιδευτικών ζητεί την επίλυση εργασιακού προβλήµατος των
µελών της.

39) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Κυριάκος Μουρατίδης-Παπουτσάς,ξε-
νοδόχος ζητεί την επίλυση ασφαλιστικού του προβλήµατος.

40) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Σαββίδου Μαρία, Μηχανολόγος
Μηχανικός ΤΕ ζητά να ενηµερωθεί εάν λαµβάνεται υπόψη η προ-
ϋπηρεσία της από το πρόγραµµα «STAGE», στο οποίο απασχο-
λείται.

41) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Πέλλας ζητεί την
επίλυση προβληµάτων των σπαραγγοπαραγωγών της περιοχής
του.

42) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ιωάννα Σαζατζόγλου,µητέρα παι-
διού µε ειδικές ανάγκες ζητεί να ιδρυθεί Κ∆ΑΥ στα Γιαννιτσά.

43) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Κυνηγετική Οµοσπονδία Μακεδο-
νίας Θράκης ζητεί την άµεση αποσαφήνιση του νοµοθετικού
πλαισίου για την οµαλή λειτουργία της Θηροφυλακής των Κυνη-
γετικών Οργανώσεων.

44) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Αννέτα Γόδου, εκπρόσωπος των κα-
τοίκων Περίκλειας Αλµωπίας ζητεί την αποµάκρυνση κεραίας του
ΟΤΕ από την εκκλησία της Αγίας Παρασκευής του οικισµού της.
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45) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ, Τρικά-
λων κ. ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ, Μαγνησίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑ-
ΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πλατυκάµπου
Νοµού Λάρισας ζητεί την αποζηµίωση των πληγέντων από τις συ-
νεχείς βροχοπτώσεις βαµβακοπαραγωγών της περιοχής.

46) Οι Βουλευτές Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ, Α
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Σωµατείο Εργατών και Εργατριών Κλωστοϋφαντουρ-
γίας Ναούσης ζητεί την ασφαλιστική κάλυψη των ανέργων -απο-

λυµένων από τα εργοστάσια FANCO-ΚΛΩΣΤΗΡΙΑ Β-ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ
και ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΑ.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 14188/11-02-2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Στρατάκη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5274Β/07-04-
2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων Έργων η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 15692/09-03-2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Ρόβλια Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 13169/Β.785/07-

04-2009 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 15818/10-03-2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Τζάκρη Θεοδώρας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 35969/06-04-

2009έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στην µε αριθµό 15966/12-03-2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη, Πλεύρη Αθανάσιου δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. 35869/07-04-2009 έγγραφο από τον Υφυ-

πουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη απά-
ντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ
ΤΗΣ ΟΛΟΜΕΛΕΙΑΣ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε τις διατάξεις του
άρθρου 144 του Κανονισµού της Βουλής, επί της προτάσεως που
κατέθεσε ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος και Αρχηγός της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης κ. Γεώργιος Παπανδρέου και εκατό
Βουλευτές του κόµµατός του, για σύσταση Εξεταστικής Επιτρο-
πής, σχετικά µε τη διερεύνηση της υπόθεσης «Siemens» στο σύ-
νολό της.

Η συζήτηση της πρότασης θα διεξαχθεί, σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις των άρθρων 137 και 144 του Κανονισµού της Βουλής.

Έχω την τιµή να θέσω υπ’ όψιν του Σώµατος σχετική πάγια
άποψη και απόφαση της ∆ιάσκεψης των Προέδρων για την ορ-
γάνωση αυτών των συζητήσεων και σύµφωνα µε τη διαδικασία
που έχει ακολουθηθεί σε άλλες συζητήσεις, δηλαδή την εφαρ-
µογή της διάταξης της παραγράφου 5, του άρθρου 65 του Κα-
νονισµού της Βουλής, κατά την οποία θα υπάρξει κατάλογος,
κατά προτεραιότητα οµιλητών, που θα ορισθούν από τα κόµµατα
ως εξής:

Τρεις Βουλευτές από τη Νέα ∆ηµοκρατία, τρεις Βουλευτές
από το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα και ανά ένας συνάδελ-
φος από τα τρία άλλα κόµµατα, εκτός από τους Προέδρους των
Κοινοβουλευτικών Οµάδων και τους Κοινοβουλευτικούς Εκπρο-
σώπους. Επίσης, τα κόµµατα, πέραν των ανωτέρω, εφόσον επι-
θυµούν, µπορούν να δώσουν κατάλογο οµιλητών. Όποιος άλλος
συνάδελφος θέλει να µιλήσει, θα εγγραφεί µε το ηλεκτρονικό σύ-
στηµα µέχρι το τέλος της οµιλίας του δευτέρου οµιλητή.

Πέντε πρώτοι οµιλητές, ένας από κάθε κόµµα, προτείνω να µι-
λήσουν µέχρι δεκαπέντε λεπτά και οι υπόλοιποι τέσσερις µέχρι
οκτώ λεπτά. Σύµφωνα µε τον Κανονισµό, οι συνάδελφοι που θα
εγγραφούν στον κατάλογο µε το ηλεκτρονικό σύστηµα ή από κα-
ταλόγους που θα δώσουν τα κόµµατα, θα µιλήσουν από πέντε
λεπτά. Οι οµιλητές θα λάβουν το λόγο εναλλάξ και δεν θα υπάρ-
ξουν δευτερολογίες. Οι αναπληρωτές των Προέδρων των Κοι-
νοβουλευτικών Οµάδων θα µιλήσουν µέχρι δώδεκα λεπτά, όπως
προβλέπει ο Κανονισµός, εάν όµως προηγηθεί οµιλία Προέδρου
Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο αναπληρωτής του θα λάβει το λόγο
για πέντε λεπτά. Οι Υπουργοί θα µιλήσουν για δεκαοκτώ λεπτά.

Αποδέχεται το Σώµα την πρόταση για την οργάνωση της συ-
ζήτησης;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το Σώµα απεδέχθη οµο-

φώνως.
Σας ενηµερώνω ότι τα κόµµατα έχουν υποδείξει:
Από τη Νέα ∆ηµοκρατία τον κ. Αναστάσιο Καραµάριο, την κ. Αι-

κατερίνη Παπακώστα και τον κ. Ιωάννη Γιανέλλη-Θεοδοσιάδη.
Από το ΠΑΣΟΚ τον κ. Τηλέµαχο Χυτήρη, τον κ. Θεοχάρη

Τσιόκα και τον κ. Ιωάννη Κουτσούκο.
Από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας τον κ. Αχιλλέα Κα-

νταρτζή.
Από το Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς τον κ. Θεόδωρο

∆ρίτσα.
Από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό τον κ. Μαυρουδή Βορίδη.
Τέλος, προτείνω η συζήτηση να ολοκληρωθεί τη 12η νυχτερινή

και αµέσως θα ακολουθήσει ονοµαστική ψηφοφορία για την απο-
δοχή ή όχι της πρότασης.

Είµαστε σύµφωνοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συνεπώς, το Σώµα συµ-

φώνησε οµοφώνως.
Παρακαλώ το συνάδελφο κ. Τηλέµαχο Χυτήρη να λάβει το

λόγο.
ΤΗΛΕΜΑΧΟΣ ΧΥΤΗΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, κύριε Παυλόπουλε, βλέπω ότι είστε ολόκληρη η Κυ-
βέρνηση πάλι απόψε! Ποιος τη χάρη σας!

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Κατά

τον Κανονισµό, δεν είναι απαραίτητο να παρίσταται Υπουργός σ’
αυτές τις διαδικασίες.

ΤΗΛΕΜΑΧΟΣ ΧΥΤΗΡΗΣ: Περπατάω στο δρόµο κάθε µέρα,
όπως κι εσείς πιστεύω και στην επαφή µου µε τους πολίτες από
όλες τις τάξεις και από όλες τις κατηγορίες, υπάρχει πάντα ένα
θέµα συζήτησης.

Λένε ότι η χώρα µας ζει τα τελευταία χρόνια στον αστερισµό
της πολιτικής διαφθοράς, σε ένα χορό σκανδάλων. Πολιτικοί
στους οποίους ανατέθηκαν οι τύχες της χώρας και η βελτίωση
των συνθηκών ζωής των Ελλήνων φέρονται να έχουν διαπράξει
παράνοµες συναλλαγές προς ίδιον όφελος και εις βάρος του δη-
µοσίου, πολιτικοί επιλήσµονες της αποστολής των που αθέτησαν
τον όρκο τους και προσέβαλαν βαρύτατα τους πολίτες και την
παράταξή τους που τους επέλεξαν και τους ανέθεσαν ρόλο ευ-
θύνης.

Και αναρωτιέµαι: Έχουν άδικο οι πολίτες; «Καπνός χωρίς
φωτιά δεν υπάρχει» λέει ο λαός µας. Σε κάθε περίπτωση δεν πάει
άλλο, αγαπητοί συνάδελφοι. Αναρωτιέται κάποιος, όταν «ο κό-
σµος το ‘χει τούµπανο», τι πρέπει να γίνει; Τι είναι αυτό που θα
µας βγάλει από το φαύλο κύκλο της ντροπής και της παρακµής;
Γιατί, µη γελιόµαστε, περί αυτού πρόκειται. Η Κυβέρνηση στρου-
θοκαµηλίζει. Απαντάει µε κουκουλώµατα, «τα κρύβει κάτω από
το χαλί». Άδικος κόπος. Αποκαλύπτονται.

Ο ποιητής Ανδρέας Κάλβος, αγαπητοί συνάδελφοι, έγραψε
«θέλει αρετή και τόλµη η ελευθερία». Το ίδιο έχει πει σήµερα και
διαχρονικά για τη δηµοκρατία. Θέλει αρετή και τόλµη. Θέλει ανα-
στήµατα ικανά να ορθωθούν απέναντι στην κρίση.

Η διαφθορά δεν αντιµετωπίζεται µε τερτίπια, µε µεθοδεύσεις,
υπεκφυγές, χειραγώγηση των θεσµών. Είναι ο χειρότερος δρό-
µος αυτός και οδηγεί στη διαιώνισή της. Είναι µια φαυλότητα, η
οποία παρατείνεται. Η διαφθορά αντιµετωπίζεται, καταπολεµάται
µε αξίες και αρχές, µε την αλήθεια, τη διαφάνεια, την κάθαρση,
την αυτοκάθαρση και την τιµωρία, όταν χρειάζεται, όσων ενέχο-
νται. Είναι η µόνη στάση και αφορά όλους µας.

Να προχωρήσουµε, λοιπόν, µε θάρρος. Όλα στο φως. Στη δη-
µοκρατία αυτό σηµαίνει όλα στη Βουλή, στην Εθνική Αντιπρο-
σωπεία και δι’ αυτής στο φυσικό δικαστή, για όλες τις
περιπτώσεις και προφανώς για τη µεγάλη περίπτωση της
«Siemens». Γι’ αυτό και πάλι σήµερα, εµείς ζητούµε Εξεταστική
Επιτροπή για το θέµα της «Siemens».

∆εν φοβόµαστε καµµία έρευνα, κύριοι συνάδελφοι. ∆εν φο-
βόµαστε κανένα αποτέλεσµα, όποιο και να είναι αυτό. Οι υπεύ-
θυνοι να πληρώσουν, όπου και αν ανήκουν. Η πρότασή µας είναι
πέραν µικροκοµµατικής τακτικής. Αφορά τη διαφάνεια, τη δηµο-
κρατία και αυτό δεν το διαπραγµατευόµαστε µε τίποτα και µε κα-
νέναν. ∆εν είναι προνοµιούχοι οι πολιτικοί, αγαπητοί συνάδελφοι,
απέναντι στο νόµο. Αντιθέτως, ό,τι ισχύει για τους πολίτες, ισχύει
πρώτα από όλα για εµάς τους πολιτικούς. Περισσότερο για εµάς!

Εποµένως, µην υποβαθµίζουµε και µην ευτελίζουµε το ρόλο
του Βουλευτή, του εκπροσώπου του λαού. Μόνοι µας το ευτελί-
ζουµε πολλές φορές. Η θέση µας είναι θέση ευθύνης. Ως δηµό-
σιοι άνδρες και γυναίκες, µας ανετέθη ένα βαρύ καθήκον.
Οφείλουµε αυτό να το σηκώσουµε. Οι πολίτες µάς κρίνουν αυ-
στηρά και σωστά. Όποιος υπολείπεται αυτής της µεγάλης ευθύ-
νης είναι προφανές ότι δεν έχει θέση στον ιερό αυτό χώρο του
Κοινοβουλίου.

Στην πράξη, δυστυχώς, σήµερα τι συµβαίνει; Με µεθοδεύσεις
και παραποιήσεις γεγονότων και καταστάσεων, µε διαρροές επι-
λεγµένες επιχειρείται από την κυβερνητική Πλειοψηφία ο συµ-
ψηφισµός, η απόκρυψη, το κουκούλωµα, η χειραγώγηση των
θεσµών. Γι’ αυτό φθάσαµε σ’ αυτό το έσχατο σηµείο της ευτέ-
λειας του δηµόσιου βίου.

Τα πράγµατα πρέπει να λέγονται µε το όνοµά τους. Η δικαιο-
σύνη οφείλει σύµφωνα µε το Σύνταγµα όλες τις περιπτώσεις που
αφορούν πολιτικούς, να τις στέλνει στη Βουλή. Η Βουλή µέσα
από τις σχετικές διαδικασίες, µε δηµοκρατική ευαισθησία, οφεί-
λει να κάνει το καθήκον της και να στέλνει αυτές τις υποθέσεις
στο φυσικό δικαστή για περαιτέρω διερεύνηση. Και ο πολιτικός
πρέπει να ελέγχεται από το νόµο, να απολογείται δηµοσίως, να
αθωώνεται αν είναι αθώος και να τιµωρείται αν είναι ένοχος.

Είναι η µόνη οδός και δεύτερη δεν υπάρχει. Αν αυτό δεν γίνε-
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ται, τότε είµαστε όλοι συνένοχοι. Και η Κυβέρνηση πρώτη. Και ο
Πρωθυπουργός, πρώτος των πρώτων, γιατί κανένας ηγέτης στη
δηµοκρατία δεν κερδίζει τη δύναµή του µε υπεκφυγές, µε
άπρεπα µέσα ούτε κλείνει τα µάτια µπροστά στη διαφθορά των
συνεργατών του Υπουργών. Και κανείς σοβαρός ηγέτης δεν αρ-
κείται σε οµιλίες µε επαναλαµβανόµενες κοινοτυπίες. Είναι Πρω-
θυπουργός και φέρει την απόλυτη ευθύνη.

Στις µέρες µας παρατηρείται το σύγχρονο ελληνικό παράδοξο.
Όλοι καταγγέλλουν όλους και κανείς δεν τιµωρείται ποτέ. Εν τω
µεταξύ, το δηµοκρατικό µας σύστηµα καταρρέει στις συνειδή-
σεις των πολιτών και ιδιαίτερα των νέων. Εν τω µεταξύ, η χώρα
καθεύδει, λοιδορείται, υποβαθµίζεται και όλα αυτά εν µέσω οι-
κονοµικής κρίσης που κτυπάει τους εργαζόµενους, τη µεσαία
τάξη, δηµιουργεί προβλήµατα καθηµερινής διαβίωσης και προ-
καλεί γενικευµένη ανασφάλεια. Φτάσαµε στο σηµείο η Ευρω-
παϊκή Ένωση, η Κοµισιόν, να µας βάζει επιτηρητή, επειδή δεν
έχει εµπιστοσύνη πλέον στην Κυβέρνηση.

Ποιος είναι περήφανος για αυτήν την κατάσταση; Και ερωτώ:
Πότε µπήκε σε επιτήρηση στη µακρά διαρκεία των Κυβερνήσεων
του ΠΑΣΟΚ η χώρα από την Ευρωπαϊκή Ένωση; Ποτέ! Σήµερα
πού είναι η Κυβέρνηση; Πού είναι ο Πρωθυπουργός; Είναι εδώ,
τους βλέπουµε. Όµως, είναι σκιά των εαυτών τους. Είναι σκιά
του άλλοτε εαυτού τους. Είναι ανίκανοι για το σωστό και άβου-
λοι. Και γι’ αυτό, µοιραίοι.

Η δηµοκρατική παράταξη, το ΠΑΣΟΚ είναι αποφασισµένο και
το έχει δηλώσει σαφώς δια του Προέδρου του Γεώργιου Πα-
πανδρέου απ’ αυτό εδώ το Βήµα. Απευθυνόµενος στον κ. Καρα-
µανλή, τον κάλεσε να προχωρήσουν µαζί, να ξεκαθαρίσει το
σκάνδαλο της «SIEMENS», ώστε να πάει ο τόπος µπροστά. Είπε
χαρακτηριστικά «να µατώσουµε». Και ο Καραµανλής σιώπησε.
Μία ένοχη σιωπή!

Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ δεν αρκέστηκε σε αυτό. Επισκέφτηκε
τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας και του εξέθεσε τις θέσεις του
ΠΑΣΟΚ για τη διαφάνεια.

Θέλουµε να αποκαλυφθεί επιτέλους όλη η αλήθεια για τη
«SIEMENS». Είναι εθνικό χρέος να ξεκαθαριστεί η υπόθεση, να
αποδοθούν οι ευθύνες, πολιτικές και ποινικές, όπου και να ανή-
κουν και να τιµωρηθούν όσοι και από όποιον κοµµατικό χώρο
έβλαψαν τον τόπο.

Ο Γιώργος Παπανδρέου το επαναλαµβάνει συνεχώς µε απο-
φασιστικότητα, µε θάρρος και καθαρό λόγο, γιατί το πιστεύει. Γι’
αυτό αγωνίζεται και ο ίδιος και το ΠΑΣΟΚ. Και αυτό θα γίνει
πράξη, όταν το ΠΑΣΟΚ έρθει στην Κυβέρνηση. Θα προχωρή-
σουµε στις αναγκαίες αλλαγές του θεσµικού πλαισίου, οι οποίες
θα διασφαλίσουν τη διαφάνεια, τη χρηστή αξιοποίηση των χρη-
µάτων του ελληνικού λαού σε ό,τι αφορά το πολιτικό χρήµα.

Όµως, ο Πρωθυπουργός και η Κυβέρνησή του είναι πλέον
µέρος του προβλήµατος της διαφθοράς και όχι µέρος της λύσης.
Σε έξι χρόνια φιλοτέχνησε το πάνθεον των σκανδάλων. Ακούστε
µε. Σκάνδαλο υποκλοπών. Στο αρχείο! Σκάνδαλο Πακιστανών.
Χάθηκε στο δρόµο! Σκάνδαλο κουµπάρων. Μία ποινή, αλλά όλοι
ελεύθεροι σήµερα! Σκάνδαλο Βατοπεδίου. Οι κοινοί θνητοί, οι
υπάλληλοι, στο εδώλιο του κατηγορουµένου! Οι παραπλανηθέ-
ντες Υπουργοί που έδωσαν τις εντολές, που υπέγραφαν, άθικτοι!
«Λευκές περιστερές»! Σκάνδαλο των οµολόγων. Με τον αραµπά!
Και κανένας Υπουργός δεν ενέχεται! Μόνο οι γύρω-γύρω, οι πα-
ρατρεχάµενοι, η παρέα, τα golden boys! Τίναξαν τα ταµεία στον
αέρα! Τα ταµεία µας έχουν πρόβληµα. Σκάνδαλο Παυλίδη. Ως
µη γενόµενο! Σαν να µην έγινε τίποτα!

Όσον αφορά το σκάνδαλο «SIEMENS», από τη σκοπιά της
Νέας ∆ηµοκρατίας η οποία το φέρνει τώρα, µετά από τόσα χρό-
νια, για να το χρησιµοποιήσει µε σκοπιµότητες µπροστά στις ευ-
ρωεκλογές, κοιτάζει τι έγινε µέχρι το 2004! Η υπόλοιπη περίοδος
στο σκοτάδι! ∆εν µιλάει κανείς!

Να µην κρυβόµαστε, λοιπόν, πίσω από το δάχτυλό µας. Η Κυ-
βέρνηση οδηγεί για παραγραφή όλα τα σκάνδαλα. Αυτή είναι η
αλήθεια. «Σεµνά και ταπεινά» παραγράφονται όλα και οι ενεχό-
µενοι «σουλατσάρουν» στα κανάλια, προκαλώντας τον κόσµο.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η Κυβέρνηση είχε για σηµαία της, όπως
ξέρετε, την καταπολέµηση της διαφθοράς, τη βελτίωση της κα-
θηµερινότητας, την επανίδρυση του κράτους. Ψέµατα όλα! Απε-

δείχθησαν απλώς κατώτεροι των προσδοκιών και των καταστά-
σεων, ανήµποροι και φαύλοι. Ο κίνδυνος είναι µεγάλος, όσο µένει
αυτή η Κυβέρνηση στα πράγµατα, γιατί βρίσκει µιµητές στο κοι-
νωνικό σώµα.

Το σκάνδαλο της «SIEMENS» για το οποίο ζητάµε εξεταστική
επιτροπή –που αρνηθήκατε πέρυσι, διότι τάχα θα δυσκολεύαµε
το έργο της δικαιοσύνης, πράγµα που δεν αρνηθήκατε και έγινε
µε το θέµα του Βατοπεδίου- αποτελεί βόµβα στα θεµέλια του πο-
λιτικού µας συστήµατος. ∆υναµιτίζει την εµπιστοσύνη που πρέ-
πει να υπάρχει ανάµεσα στους πολίτες, την πολιτεία και τα
πολιτικά κόµµατα.

Όµως, δεν είναι µόνο αυτό. Όλα τα σκάνδαλα έχουν άµεση
επίπτωση στον πολίτη και στην τσέπη του. Αυτός πληρώνει –κυ-
ριολεκτικά και µεταφορικά- για όλα µε τη φορολόγησή του, µε
την εργασία του. Οι συναλλαγές µεταφράζονται σε µεγαλύτερο
κόστος για τους πολίτες. Η διαφθορά είναι οικονοµικό µέγεθος.
Πείτε µου εσείς το εξής: Ποιος ξένος θα έρθει στην Ελλάδα να
επενδύσει σε αυτό το κλίµα διαφθοράς το οποίο υπάρχει και επι-
κρατεί;

Κύριοι της Κυβέρνησης, το σκάνδαλο της «SIEMENS» δεν χω-
ρίζεται σε προ και µετά το 2004. Είναι ένα. ∆εν χωρίζεται η πα-
ραγγελία από την παραλαβή του C4-I. Ποιος έδωσε τις
εγγυητικές πίσω; Το σώµα του σκανδάλου της «SIEMENS» είναι
ολόκληρο, ως αδιαίρετη υπόθεση. Ισχύει από τότε µέχρι σήµερα
και δεν χωρά χειρουργικές επεµβάσεις από κανέναν ούτε νοµι-
κών ούτε πολιτικών.

Πάµε παρακάτω. Ποια είναι η ζηµιά του ΟΤΕ; Γιατί οι πρώτες
συµβάσεις υπάγονται στο νόµο περί καταχραστών; Γιατί στην τε-
λευταία σύµβαση αναζητείται άλλη νοµοθεσία; Ποια είναι η ευ-
θύνη του ∆ιοικητού του ΟΤΕ κ. Βουρλούµη; Τι σχέση έχει η
«SIEMENS» µε την περιβόητη «MAYO» και τα ταµεία της Νέας
∆ηµοκρατίας επί πρωθυπουργίας Μητσοτάκη; Γιατί οι γνωστοί
χρηµατιστές-επενδυτές, ίδιοι και στο σκάνδαλο «SIEMENS», ίδιοι
και στο σκάνδαλο Βατοπεδίου, δεν εκκλήθησαν να καταθέσουν
στον εισαγγελέα;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σκάνδαλο «SIEMENS» είναι
οικονοµικό, αλλά είναι και πολιτικό σκάνδαλο και γι’ αυτό το θέ-
λουµε στη Βουλή.

Αναρωτιέται δικαίως ο κάθε πολίτης, γιατί όταν ο ίδιος παρα-
βαίνει κάτι, τον τραβάνε στα δικαστήρια και του επιβάλουν διά-
φορες ποινές. Τι γίνεται µε τους πολιτικούς όταν ενέχονται σε
διάφορα τέτοια θέµατα;

Εγώ δεν κρίνω πρόσωπα, αλλά λέω το εξής. Υπάρχουν δύο
µέτρα, υπάρχουν δύο σταθµά, υπάρχει µία δικαιοσύνη. Κρίνουµε
ενέργειες. Κρίνουµε αποφάσεις. Είναι δυνατόν ολόκληρος Ει-
σαγγελέας Αρείου Πάγου να διδάσκει νέο δίκαιο -οι Υπουργοί
δεν έχουν ευθύνη, παραπλανούνται- και βάσει αυτού να γίνεται
ό,τι γίνεται και αυτό που είδαµε στο σκάνδαλο Βατοπεδίου;

Όλα αυτά, λοιπόν, συµβαίνουν και συµβαίνουν και µε τη
SIEMENS, όπως και µε τα άλλα σκάνδαλα και η Κυβέρνηση τα
αντιµετωπίζει –επιτρέψτε µου να το πω- µε κουτοπονηριές. Νο-
µίζουν ότι απευθύνονται σε αφελείς Έλληνες οι οποίοι δεν κα-
ταλαβαίνουν τι γίνεται και τι δεν γίνεται και νοµίζουν ότι θα τους
παρασύρουν για τις κάλπες των ευρωεκλογών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε ένα λεπτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ζητάµε εξεταστική επιτροπή για

τη «SIEMENS». ∆εν είναι θέµα ηθικολογίας στην οποία διαπρέπει
ο Πρωθυπουργός κ. Καραµανλής. Και να φοβάστε τους ηθικο-
λόγους. Είναι θέµα θεσµικού πλαισίου. Είναι θέµα κανόνων και
κοινωνικού ελέγχου. Το ΠΑΣΟΚ υπεύθυνα διά του Προέδρου του
το επισήµανε. Αυτό κάνουµε σήµερα µε την πρότασή µας. Επι-
βάλλεται να βρεθεί η αλήθεια και να παραπεµφθούν στη δικαιο-
σύνη οι πολιτικοί που ελέγχονται. Μην οδηγείτε τα πράγµατα
στην παραγραφή του Ιουνίου, γιατί τότε θα είστε εσείς όλοι υπό-
λογοι για το συγκεκριµένο θέµα. Πρέπει να αποκαλυφθεί τώρα
όλη η αλήθεια. Εσείς, η Πλειοψηφία, δεν την θέλετε, όπως δεν τη
θέλατε και στην περίπτωση Παυλίδη και στην περίπτωση Βατο-
πεδίου και στην περίπτωση των οµολόγων.

Να σας πω κάτι; Ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών δεν φταίει.
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Η πολιτική βούληση υπάρχει; Περί αυτού πρόκειται. Εάν υπήρχε
προχθές στην ψηφοφορία, άλλο θα ήταν το αποτέλεσµα. Αν δεν
σας ενδιαφέρει η χώρα και το µέλλον της που απαιτεί µία νέα
πορεία, τότε τουλάχιστον µην κλείσετε τη Βουλή τον Ιούνιο, ώστε
να µην παραγραφούν τα αδικήµατα κανενός.

Μην φορτώνεστε, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας
και µην απολογείστε για τις αµαρτίες άλλων, όπως κάνατε προ-
χθές. Βοηθείστε να βγει η χώρα από την παρακµή, που την έχουν
οδηγήσει οι πολιτικές της Κυβέρνησης.

∆εν καταλαβαίνετε και δεν καταλαβαίνουµε όλοι µας ότι τα
σκάνδαλα είναι η γάγγραινα του πολιτικού συστήµατος; ∆εν κα-
ταλαβαίνετε ότι αυτά αµαυρώνουν τη χώρα και στο εξωτερικό
και όχι ο Γιώργος Παπανδρέου, όπως διατείνεστε; ∆εν καταλα-
βαίνετε ότι ουδείς επενδύει στην Ελλάδα ούτε καν οι Έλληνες, σ’
αυτήν την ατµόσφαιρα σήψης που επικρατεί;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ολοκληρώστε, κύριε Χυ-
τήρη.

ΤΗΛΕΜΑΧΟΣ ΧΥΤΗΡΗΣ: Ο κ. Καραµανλής µε ωραία λόγια δεν
συγκαλύπτει τα παράνοµα έργα των Υπουργών της Κυβέρνησης.
Όλοι τώρα ξέρουν και δεν συγχωρούν. Η Κυβέρνησή σας και ο
Πρωθυπουργός ολιγωρεί στα πάντα. ∆εν έχει θάρρος, δεν έχει
τόλµη. ∆εν αναρωτιέστε γιατί; Γιατί; Έχει ενοχές; Γιατί; Έχει δε-
σµεύσεις;

Η Εξεταστική Επιτροπή για τη «SIEMENS» είναι άµεσο εθνικό
καθήκον. Να ψηφιστεί και να συγκληθεί τώρα. Αφήστε τις όποιες
σκοπιµότητες και τα µικροκοµµατικά παιχνίδια. Αρθείτε στο ύψος
που απαιτούν οι περιστάσεις, έστω και τώρα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο συνάδελ-
φος κ. Αναστάσιος Καραµάριος από τη Νέα ∆ηµοκρατία.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι πράγµατι δύσκολο µέσα σε µία ατµόσφαιρα στην οποία επι-
κρατεί πλήρης σύγχυση επί θεµάτων για τη δηµοκρατία και το
πολίτευµά µας, να προσπαθήσεις να πείσεις τους συναδέλφους
σου για κάτι που είναι σωστό.

Όµως, παρά τις δυσκολίες, θα προσπαθήσω σήµερα ενώπιον
της Εθνικής µας Αντιπροσωπείας να εκφράσω τις απόψεις µου
για το σοβαρό αυτό θέµα, που σήµερα συζητάµε µακριά από
σκοπιµότητες, γιατί πιστεύω ότι µε όσα θα πω, θα συµβάλλω στη
διαµόρφωση ενός κλίµατος καλύτερου από αυτού, που εµφανί-
ζεται σήµερα στη χώρα µας. Ενός κλίµατος που, δυστυχώς, µε
παρεµβάσεις πολλών συναδέλφων µας, αλλά και Μέσων Μαζι-
κής Ενηµέρωσης αφήνεται να πλανάται ότι δήθεν το Σύνταγµά
µας δεν είναι καλό και ότι εξαιτίας αυτού αρκετοί από τους νό-
µους που ψηφίστηκαν δεν είναι σωστοί, όπως για παράδειγµα ο
νόµος περί ευθύνης Υπουργών.

Εξ αρχής, λοιπόν, και πριν την εισήγησή µου, τονίζω µε θάρ-
ρος ότι και το Σύνταγµά µας είναι καλό και ο νόµος περί ευθύνης
Υπουργών συµβατός µε το Σύνταγµά µας, αφού κινείται µέσα
στα πλαίσια του ισχύοντος Συντάγµατος.

Είµαι υποστηρικτής της σηµερινής δοµής του κράτους µας,
έστω κι αν βασικές διατάξεις του, όπως δηλαδή του άρθρου 26,
θα µπορούσαν να είναι διαφορετικές µε το διαχωρισµό της νο-
µοθετικής από την εκτελεστική εξουσία σε δύο βουλές αντί-
στοιχα. Αυτό υποστήριξα στη Βουλή, όταν συζητούσαµε για
πρώτη φορά τις τροποποιήσεις του Συντάγµατος και αυτό υπο-
στηρίζω και σήµερα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Όµως, µέχρι να γίνει αυτό, η οποιαδήποτε τροποποίηση εξα-
κολουθώ να πιστεύω ότι το Σύνταγµά µας στις λοιπές διατάξεις
του είναι καλό και γι’ αυτό µπαίνω στην κύρια εισήγησή µου.
Όµως, θα ήθελα σ’ αυτό το σηµείο να πω στον αγαπητό κύριο
συνάδελφο που ήταν πρωτύτερα στο Βήµα ότι οι πολιτικοί δεν εί-
µαστε προνοµιούχοι. Είµαστε πολιτικοί που υπηρετούµε το πο-
λίτευµά µας µέσα στα πλαίσια του Συντάγµατος και δεν έχουµε
τίποτα περισσότερο από όσα το Σύνταγµα καθορίζει και περι-
γράφει σαφώς.

Το Σύνταγµά µας στην οργάνωση και τη λειτουργία της πολι-
τείας µας και ειδικά τη σύνταξή της βασίζεται σε τρεις εξουσίες.

Η πρώτη είναι η νοµοθετική που ασκείται από τη Βουλή και τον
Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας. Η δεύτερη είναι η εκτελεστική που
ασκείται από τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας και την Κυβέρνηση.
Και η τρίτη είναι η δικαστική λειτουργία, που ασκείται από τα δι-
καστήρια και τις αποφάσεις τους που εκτελούνται στο όνοµα του
ελληνικού λαού.

Αυτή η διάκριση των εξουσιών, που η κάθε µία από αυτές είναι
ανεξάρτητη, αποτελεί και το θεµέλιο λίθο της Κοινοβουλευτικής
µας ∆ηµοκρατίας σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 1
του Συντάγµατος που καθορίζει ως πρώτη αρχή ότι το πολίτευµα
της Ελλάδας είναι η Προεδρευόµενη Κοινοβουλευτική ∆ηµο-
κρατία µε θεµέλιο τη λαϊκή της κυριαρχία.

Συνεπώς, µε βάση αυτές τις συνταγµατικές και κυρίαρχες επι-
ταγές, οφείλει και υποχρεούται να καθορίζεται και η λειτουργία
και η οργάνωση του πολιτεύµατός µας.

Και σε ό,τι αφορά την τρίτη δοµή της πολιτείας µας, αναφέ-
ρεται ρητά στο άρθρο 67 του Συντάγµατός µας ότι η δικαιοσύνη
απονέµεται µόνο από τα δικαστήρια, συγκροτούµενα από τακτι-
κούς δικαστές που απολαµβάνουν λειτουργική και προσωπική
εξουσία.

Στα πλαίσια της οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
αυτού του κορυφαίου οργάνου της λειτουργίας του κοινοβου-
λευτικού µας πολιτεύµατος, το Σύνταγµά µας µε το άρθρο 68
δίνει πράγµατι στη Βουλή το δικαίωµα παράλληλα µε το νοµο-
θετικό της έργο να συνιστά από τα µέλη της και Εξεταστικές Επι-
τροπές µε την πλειοψηφία των 2/5 του συνόλου των Βουλευτών,
µε την επισήµανση ότι στην περίπτωση σύστασης Εξεταστικών
Επιτροπών που θα ανάγονται στην εξωτερική πολιτική και άµυνα
απαιτείται απόφαση της Βουλής, η οποία λαµβάνεται µε την από-
λυτη πλειοψηφία του όλου αριθµού των Βουλευτών και ότι τα
σχετικά µε τη συγκρότηση και λειτουργία αυτών των επιτροπών
καθορίζονται από τον κανονισµό της Βουλής.

Εδώ είναι το λάθος που έκανε ο αγαπητός µου κ. Χυτήρης
πρωτύτερα, ότι σήµερα δεν συζητάµε τις διατάξεις του άρθρου
86 του Συντάγµατος που θα πω στη συνέχεια, αλλά τις διατάξεις
του άρθρου 68 του Συντάγµατος που αφορά τη σύσταση όχι Ει-
δικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής, αλλά απλώς Εξεταστικής
Επιτροπής, η οποία ποτέ δεν µπορεί να υποκαταστήσει τις δια-
τάξεις του άρθρου 86 ή τη δικαιοσύνη γενικότερα.

Τις σκέψεις µου αυτές επισηµαίνω για εκείνους που θέλουν να
κάνουν τους συνταγµατολόγους και ειδήµονες των πάντων, ξε-
χνώντας ότι το Σύνταγµά µας είναι το θεµέλιο της δηµοκρατίας
µας και δεν αλλάζει όποτε και όπως θέλουµε εµείς. Χρειάζονται
ειδικές ρυθµίσεις και αυξηµένη πλειοψηφία για την τροποποίησή
του και, συνεπώς, δεν µπορεί ο οποιοσδήποτε να καταφέρεται
κατ’ αυτού, γιατί έτσι κλονίζεται το ίδιο το πολίτευµά µας.

Αυτό έχουµε σήµερα. Αυτή είναι η δοµή του κράτους µας.
Αυτό πρέπει να σεβόµεθα όλοι. Όχι παρερµηνείες, όχι συναλλα-
γές και εικασίες. Να µάθουµε όλοι µας να υπακούµε στο Σύ-
νταγµά µας και στους νόµους µέχρι που αυτά θα µπορούµε να τα
αλλάξουµε νόµιµα.

Με βάση, λοιπόν, αυτές τις σκέψεις µου, µε τις διατάξεις του
άρθρου 68 του Συντάγµατος, όπως είπα πρωτύτερα και τις δια-
τάξεις των άρθρων 144 και 148 του Κανονισµού της Βουλής, η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση µε την από 10.4.2009 πρότασή της
προς την Ολοµέλεια της Βουλής ζητά τη σύσταση εξεταστικής
επιτροπής, προκειµένου, όπως αναφέρει ρητά στο τέλος της
πρότασής της, να διερευνηθεί µε βάση και τα νέα δεδοµένα που
ανέκυψαν µετά την τελευταία άρνηση της Κυβέρνησης να δεχθεί
προγενέστερη πρότασή µας στο σύνολό της για την υπόθεση
«SIEMENS», να πληροφορηθεί τάχα η Βουλή και η κοινή γνώµη
την αλήθεια, να εντοπιστούν και να καταλογιστούν οι ευθύνες σε
όσους αυτές ανήκουν και να διατυπωθούν προτάσεις για τις ανα-
γκαίες εγγυήσεις διαφάνειας.

Και σαν νέα στοιχεία αναφέρει πληροφορίες που έρχονται στη
δηµοσιότητα για το πολιτικό χρήµα, για δωροδοκίες δήθεν κυ-
βερνητικών αξιωµατούχων και υπηρεσιακών παραγόντων Βου-
λευτών κ.λπ. και ότι η όλη προκαταρκτική εξέταση κατέληξε
δήθεν στην απλή διαπίστωση των εγκληµάτων της δωροδοκίας,
ξεπλύµατος βρώµικου χρήµατος απιστίες κ.λπ. ∆ηλαδή αναφέ-
ρεται εντελώς αόριστα σε γεγονότα και υποθέσεις, που και µε
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προγενέστερη πρότασή της ζήτησε και πάλι από τη Βουλή τη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής, η οποία, αφού συζητήθηκε στην
Ολοµέλειά της στις 12 Φεβρουαρίου 2008, απερρίφθη µε εκατόν
πενήντα µία ψήφους έναντι εκατόν σαράντα πέντε. Τα Πρακτικά
της Βουλής είναι εδώ. Μπορείτε όλοι να τα επικαλεστείτε.

Τότε, µε την προηγούµενη πρότασή της, η Αντιπολίτευση ισχυ-
ριζόταν και πάλι µε τα ίδια πραγµατικά περιστατικά τη σύσταση
της Επιτροπής και η Βουλή απεφάνθη, όπως είπα, ότι δεν µπορεί
να προχωρήσει στην αποδοχή της πρότασής της, δεδοµένου ότι
πράγµατι η δικαιοσύνη είχε επιληφθεί τότε του όλου αυτού θέ-
µατος και προχωρούσε στις αναγκαίες προκαταρκτικές εξετά-
σεις. Τα Πρακτικά εκείνης της συνεδρίασης είναι γνωστά.
Περιλαµβάνονται στη συνεδρίαση Π∆’ της 12 Φεβρουαρίου 2008,
που σας επέδειξα. Όλοι µπορείτε να τα διαβάσετε και να λάβετε
γνώση πλήρη της συνεδρίασης εκείνης.

Σήµερα, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, που µε τη νέα πρόταση
των κυρίων συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ επαναφέρετε το ίδιο αίτηµα
και µάλιστα χωρίς να κατονοµάζονται ποια ακριβώς είναι αυτά
τα νέα στοιχεία που επιβάλλουν τη σύσταση της εξεταστικής επι-
τροπής, η διενεργηθείσα προκαταρκτική εξέταση της δικαιοσύ-
νης, τότε που συζητούσαµε, στην προηγούµενη συζήτηση,
περατώθηκε ήδη και αφού ασκήθηκαν οι συγκεκριµένες διώξεις
εναντίον πολλών υπόπτων διαπράξεως αδικηµάτων, µε βάση πά-
ντοτε τη διακίνηση χρηµάτων από µέρους της εταιρείας
«SIEMENS» προς αυτούς, και ήδη λαµβάνονται οι απολογίες
τους, το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ζητάει µε τη σηµερινή του πρόταση εµείς, ως
Βουλή, να συστήσουµε εξεταστική επιτροπή –προσέξτε- για το
ίδιο θέµα, για να ανακαλύψουµε τάχα τους δράστες και υπαίτι-
ους των παραπάνω αδικηµάτων, ασχέτως αν ήδη η δικαιοσύνη
βρίσκεται πλέον στο πιο λεπτό σηµείο της ανάκρισης της όλης
υπόθεσης «SIEMENS».

Άλλωστε, είναι πλέον γνωστό και σε ό,τι αφορά την ανάµειξη
πολιτικών προσώπων ήδη έχει οµολογηθεί από τον ίδιο τον κ.
Τσουκάτο ότι ο ίδιος εισέπραξε 1.000.000 ευρώ για λογαριασµό
του ΠΑΣΟΚ και τα κατέβαλε στο ταµείο του Κόµµατος του
ΠΑΣΟΚ. Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, ότι η οµο-
λογία αυτή αποτελεί δικονοµικά πλήρη απόδειξη και, συνεπώς,
ήδη υπάρχει η απόδειξη ενόχου, που αυτός βρίσκεται, δυστυ-
χώς, στις τάξεις του κόµµατός σας.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: ∆εν λέει αυτό!
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

αυτά λέει ακριβώς. Έχω την εντύπωση ότι, προκειµένου να κρί-
νουµε την πρόταση των κυρίων συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ, για να
αντιληφθούµε ότι όλη αυτή η προσπάθειά τους γίνεται σκόπιµα
και µόνο για λόγους εντυπώσεων και λαϊκισµού, δεν θα πρέπει να
πω τίποτα περισσότερο.

Αν στην πρώτη συζήτηση πρότασής τους πολλοί ισχυρίστηκαν
ότι δήθεν δεν θα έβλαπτε τότε η όποια παράλληλη εξέταση της
ίδιας υπόθεσης και από τη Βουλή, παράλληλα µε τη δικαιοσύνη,
σήµερα δεν πιστεύω να πιστεύει πια και να ισχυρίζεται κανείς ότι
δήθεν µπορεί να συσταθεί µια νέα επιτροπή, όταν ήδη η κύρια
ανάκριση από τη δικαιοσύνη βρίσκεται στο τέλος της. Τέτοιοι
ισχυρισµοί και τέτοιο αίτηµα είναι εντελώς απαράδεκτα, αφού η
Βουλή στη φάση αυτή δεν δικαιούται να παρεµποδίσει τη δικαι-
οσύνη στην επιτέλεση του καθήκοντός της, η οποία ήδη ήσκησε
εναντίον των υπόπτων τις δέουσες διώξεις. Όπως είπα νωρίτερα,
συντάχθηκαν τα κατηγορητήρια και ήδη εκλήθησαν να απολο-
γηθούν.

Άλλωστε, ο σηµερινός τύπος, όλες οι εφηµερίδες, µε πλήρη
δηµοσιεύµατα περιγράφουν πλέον τους εµπλεκόµενους εκείνους
υπόπτους, οι οποίοι εκλήθησαν να απολογηθούν και προβάλουν
διάφορα επιχειρήµατα -δικαίωµά τους- για την υποστήριξή τους,
µε αποτέλεσµα αυτούς τους ίδιους που σήµερα αναφέρονται να
θέλει το ΠΑΣΟΚ, αφού συστήσουµε εξεταστική επιτροπή, να
τους καλέσουµε να πουν τα ίδια. Γι’ αυτά θα αναφέρω περισσό-
τερα στη συνέχεια.

Με ποιο δικαίωµα, συνεπώς, εµείς, αν υποτεθεί ότι προβαίναµε
σήµερα στη σύσταση εξεταστικής επιτροπής θα καλούσαµε να
καταθέσουν ενώπιον της επιτροπής µας, όταν ο κάθε κατηγο-
ρούµενος έχει το δικαίωµα άρνησης κατάθεσης, αφού από την
κατάθεσή του ενδεχοµένως να καταστήσει χείρονα τη θέση του.

Απευθύνοµαι στους κυρίους συναδέλφους νοµικούς για να απα-
ντήσουν στο σηµείο αυτό.

Να γιατί και για το λόγο αυτό η σύσταση µιας τέτοιας εξετα-
στικής επιτροπής είναι εντελώς άσκοπη, αφού µε τις παρεµβά-
σεις µας δεν θα κάνουµε τίποτα περισσότερα, δεδοµένου ότι οι
όποιοι εµπλεκόµενοι στην υπόθεση αυτή σήµερα θα απολογη-
θούν στο φυσικό τους δικαστή, σε αυτόν που και εµείς θα παρα-
πέµπαµε να εκδικαστούν, αν βρίσκαµε ότι ήσαν υπαίτιοι
διάπραξης αδικηµάτων από µέρους τους και µάλιστα µε επαρ-
κείς ενδείξεις.

Και ακόµη, γιατί όσα υποστηρίζονται µε την πρότασή τους όλα
αυτά ανεπτύχθησαν στην προηγούµενη συζήτηση, και εκεί µε τα
έγγραφα που επικαλέστηκαν και προσκόµισαν στα Πρακτικά της
Βουλής τόσο ο αξιότιµος συνάδελφος κ. Παπουτσής, όσο και ο
κ. Μαρκογιαννάκης, τότε Υφυπουργός, πλήρως απεδείχθη ότι
όποιες συναλλαγές για την προµήθεια υλικών ασφαλείας για
τους Ολυµπιακούς Αγώνες του 2004, αλλά και των συµβάσεων µε
τον ΟΤΕ έγιναν µε συµβάσεις που υπεγράφησαν από την Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ, γεγονός που αποδεικνύεται και από τη
γνωστή επιστολή στις 6 Φεβρουαρίου 2008 του τότε Υφυπουρ-
γού ∆ηµόσιας Τάξης κ. Βαγγέλη Μαλέσιου, ο οποίος θέλησε να
υποστηρίξει τον εαυτό του για ό,τι αφορά την προµήθεια του C4I,
της οποίας αντίγραφο καταθέτω στα Πρακτικά, για να υπάρχει
ως τεκµήριο αδιαµφισβήτητο.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Καραµάριος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αν οι κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ γνωρίζουν τάχα συγκε-
κριµένα πολιτικά πρόσωπα που διέπραξαν αδικήµατα στην υπό-
θεση «SIEMENS», γιατί δεν τους κατονοµάζουν και να ζητήσουν
πλέον σήµερα τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής όχι µε τις δια-
τάξεις του άρθρου 68 του Συντάγµατος, που είπα πρωτύτερα,
όπως ζητούν σήµερα, αλλά µε εκείνες του άρθρου 86 του Συ-
ντάγµατος, που έχουν το δικαίωµα να πράξουν; Γιατί δεν το έκα-
ναν ακόµη, όταν είχαν στην προηγούµενη πρότασή τους την
ευχέρεια, αφού τότε ανέµειξαν και πολιτικά πρόσωπα; Ή γνωρί-
ζουν οι κύριοι συνάδελφοι αδικήµατα που εµπίπτουν στις διατά-
ξεις του άρθρου 86 του Συντάγµατος και παρά ταύτα, δεν θέλουν
να κάνουν χρήση αυτών των διατάξεων για ευνόητους λόγους
και προτιµούν τη συζήτηση της υπόθεσης αυτής µε τις διατάξεις
του άρθρου 68 του Συντάγµατος για λόγους εντυπώσεων και
µόνο;

Σε αυτά τα ερωτήµατα οφείλονται απαντήσεις και εκείνοι που
έχουν υποχρέωση να απαντήσουν είναι οι ίδιοι οι κύριοι συνά-
δελφοι, γιατί αναφορές, όπως δωροδοκίες κυβερνητικών αξιω-
µατούχων και υπηρεσιακών παραγόντων ή ότι δήθεν µέλη της
Κυβέρνησης, Βουλευτές και πολιτικά πρόσωπα φέρεται να απο-
λαµβάνουν οικονοµικές διευκολύνσεις, δώρα και διάφορες πα-
ροχές από την εταιρεία αυτή δεν µπορούν να ενταχθούν είτε στις
διατάξεις του άρθρου 68 του Συντάγµατος είτε του άρθρου 86,
δεδοµένου ότι µε το άρθρο 86 απαιτείται ειδική µνεία των αδι-
κηµάτων των Υπουργών και Υφυπουργών της Κυβέρνησης. Μη
υπαρχόντων, συνεπώς, τέτοιων κατηγοριών η πρόταση των συ-
ναδέλφων του ΠΑΣΟΚ είναι εντελώς αόριστη και αβάσιµη.

Και βεβαίως, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση προσπαθεί επίσης
για λόγους εντυπώσεων να συνδυάσει την πρότασή της -ελέχθη
και πρωτύτερα, ακούστηκε από τον κ. Χυτήρη- για την υπόθεση
«SIEMENS» και µε άλλες περιπτώσεις που η Κυβέρνηση θέλησε
τάχα να τις «κουκουλώσει». Και σαν τέτοιες αναφέρει τις υποθέ-
σεις των υποκλοπών, των οµολόγων κ.λπ..

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε δυο λεπτά τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Πλην όµως θα ήθελα να προσθέσω ότι όλες αυτές οι περι-

πτώσεις, ο θόρυβος που γίνεται είναι εντελώς αδικαιολόγητος,
αν όχι σκόπιµος. Ξέρετε πολύ καλά πως σε ό,τι αφορά την υπό-
θεση των υποκλοπών ουδέποτε ζητήθηκε σύσταση Εξεταστικής
Επιτροπής είτε µε τις διατάξεις του άρθρου 68 είτε µε του άρ-
θρου 86 του Συντάγµατος. Αντίθετα, όπως πολύ καλά ξέρετε, η
Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας, της οποίας είχα την τιµή να
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προεδρεύω, τότε επί ένα χρόνο σχεδόν λειτουργούσα ως άτυπη
εξεταστική επιτροπή συνέταξε ένα πόρισµα το οποίο υπέβαλε
στην κυρία Μπενάκη και στη συνέχεια το διαβίβασε στη δικαιο-
σύνη, η οποία στη συνέχεια έκανε τις δικές της ενέργειες. Συνε-
πώς, µην µιλάτε για συγκάλυψη. Αν εσείς γνωρίζετε υπολόγους
ή υπευθύνους ή κυβερνητικά στελέχη που διέπραξαν αδικήµατα
εδώ είστε. Κατονοµάστε τους µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος.

Συµπερασµατικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση
των κυρίων συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ για σύσταση Εξεταστικής
Επιτροπής δεν µπορεί να συζητηθεί, εκτός των λόγων που ανέ-
φερα, και διότι για την υπόθεση αυτή η Βουλή ήδη έπραξε το κα-
θήκον της. Άλλωστε, µην ξεχνάτε ότι και η Νέα ∆ηµοκρατία σαν
Αντιπολίτευση από το 2003 ζήτησε από την τότε Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ να ερευνήσει την υπόθεση και η Βουλή απέρριψε την
πρότασή της. Όχι, λοιπόν, να λέµε σήµερα µε µεγάλη ευχέρεια
ότι εµείς είµαστε εδώ παρόντες για να ερευνήσουµε τα πάντα,
ανεξαρτήτως συνεπειών. Μπορούσατε να το κάνετε µέχρι το
2001 και µπορούσατε να το κάνετε µέχρι το 2004 και τίποτα ακρι-
βώς δεν κάνατε. Τέτοια συζήτηση µπορεί να γίνει όταν η δικαιο-
σύνη περατώσει τις δικές της εκ του νόµου υποχρεώσεις. Κι όταν
θα βρεθεί µπροστά στις διατάξεις του άρθρου 86 του Συντάγ-
µατος να είστε βέβαιοι ότι ο φάκελος θα διαβιβαστεί υποχρεω-
τικά στη Βουλή.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Μα κύριε συνάδελφε,…
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Και αν ακόµα υπάρξει παρα-

γραφή –σε προλαµβάνω, αγαπητέ κύριε συνάδελφε- τότε η δι-
καιοσύνη θα ανεύρει την αλήθεια και τις ευθύνες θα τις
καταλογίσει εναντίον οποιωνδήποτε πολιτικών και ασφαλώς ο
λαός θα τους καταδικάσει. Και αν εκείνοι που θα αποκαλυφθούν
θέλουν τη διερεύνηση του θέµατος παρά την παραγραφή, µπο-
ρούν µε τις διατάξεις του άρθρου 86 του Συντάγµατος να ζητή-
σουν οι ίδιοι, εφ’ όσον υπάρχουν, ή οι κληρονόµοι τους, να
συσταθεί ειδική επιτροπή µε τη συµµετοχή ανωτάτων δικαστικών
λειτουργών για τον έλεγχο της κατηγορίας. Αυτά λέει το Σύ-
νταγµά µας.

Για τους λόγους αυτούς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρό-
ταση του ΠΑΣΟΚ είναι εντελώς αβάσιµη και ζητώ να καταψηφι-
στεί.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-
ραµάριο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Αχιλλέας Κανταρτζής.

ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
έχουµε ζητήσει τη διερεύνηση της υπόθεσης της «SIEMENS» σε
όλες τις πτυχές της και τις πολιτικές και τις ποινικές, µε όλους
τους τρόπους, και γι’ αυτό έχουµε πει «ναι» από την αρχή για τη
συγκρότηση Εξεταστικής Επιτροπής της Βουλής, παρά την αρ-
νητική εµπειρία που έχουµε από το παρελθόν, όσον αφορά το
ρόλο και τη λειτουργία αυτών των επιτροπών. ∆εν πετάµε στα
σύννεφα, δεν έχουµε αυταπάτες. Ξέρουµε από το παρελθόν το
πώς λειτούργησαν οι επιτροπές αυτές κάτω από το δοσµένο συ-
σχετισµό των δυνάµεων και µε δεδοµένες τις πολιτικές των κοµ-
µάτων. ∆εν διαµορφώνονται τώρα. Έχουν διαµορφωθεί.
Χρησιµοποιήθηκαν για το «κουκούλωµα» των ευθυνών, «βγάζο-
ντας λάδι» τις πολιτικές που εξέθρεψαν τα κάθε λογής σκάνδαλα.

Θέλουµε τη διερεύνηση µε όλους τους τρόπους και µε τη συ-
γκρότηση εξεταστικής επιτροπής, ώστε να αξιοποιήσουµε κάθε
χαραµάδα, να αξιοποιήσουµε κάθε δυνατότητα, όσο τουλάχιστον
αυτό περνά από το χέρι µας, όσο εξαρτάται από µας. Είναι η δεύ-
τερη φορά που συζητιέται στην παρούσα Βουλή η πρόταση εξε-
ταστικής επιτροπής για τη «SIEMENS» και µε ευθύνη της
Κυβέρνησης, όπως φαίνεται, και αυτήν τη φορά η πρόταση δεν
θα προχωρήσει, θα απορριφθεί.

Το επιχείρηµα που χρησιµοποιήθηκε και την πρώτη φορά και
τώρα, ότι δήθεν δεν µπορεί να συγκροτηθεί εξεταστική επιτροπή,
γιατί έτσι θα παρεµποδιστεί το έργο της δικαιοσύνης, που διε-
ρευνά ήδη την υπόθεση, δεν πείθει κανέναν. Το πρόβληµα δεν
είναι µόνο χρονικό. Πόσο χρόνο και πότε επιτέλους θα ολοκλη-
ρωθεί η δικαστική διερεύνηση; Κοντεύουν να κλείσουν δύο χρό-

νια τώρα. Πόσο θα κρατήσει ακόµα; Εξάλλου δεν υπάρχει κανέ-
νας νόµος που να απαγορεύει την παράλληλη διερεύνηση και
από τη δικαιοσύνη και από τη Βουλή. Ούτε πείθεται κανένας από
τα επιχειρήµατα ότι µε την ενδεχόµενη συγκρότηση και λειτουρ-
γία της Επιτροπής της Βουλής θα παρεµποδιστεί το έργο της δι-
καιοσύνης, θα δυσκολευτεί τάχα η δικαστική διερεύνηση γιατί
θα υπάρχουν διαρροές και διάφορα άλλα τέτοια που ακούσαµε
προηγουµένως και από τον εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Τα ξανακούσαµε αυτά. Αλήθεια, σήµερα δεν υπάρχουν διαρ-
ροές, που η διερεύνηση της υπόθεσης γίνεται στη δικαιοσύνη;
Γεµάτα από ρεπορτάζ είναι τα φύλλα των εφηµερίδων και τα
άλλα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, µόνο που οι διαρροές γίνονται
επιλεκτικά. Ανάλογα µε το τι συµφέρει την κάθε πλευρά, πότε το
ένα και πότε το άλλο µοιράζονται σαν φέιγ βολάν στα µέσα µα-
ζικής ενηµέρωσης. Όλοι µπορεί να ξέρουν, όλοι µπορεί να κά-
νουν κινήσεις προπαγάνδας, κινήσεις διαµόρφωσης της κοινής
γνώµης. Η Βουλή µονάχα δεν µπορεί να διερευνήσει αυτή την
υπόθεση. Πού τα βρίσκουν, αλήθεια, οι εφηµερίδες και τα άλλα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης τα στοιχεία; Εποµένως, διαρροές
υπάρχουν και σήµερα, µόνο που γίνονται επιλεκτικά, έτσι ώστε να
κινηθεί η έρευνα στην κατεύθυνση που η κάθε πλευρά τουλάχι-
στον θέλει να την αξιοποιήσει. Ούτε η δικαιοσύνη λειτουργεί στο
κενό. ∆έχεται τις πιέσεις, τις επιδράσεις. Και δεν µιλάµε για µια
απλή υπόθεση. Όταν υπάρχει σωρεία δηµοσιευµάτων που µιλάνε
για τούτο και για κείνο, δεν γίνεται προσπάθεια να κατευθυνθεί
η έρευνα; Ποιον κοροϊδεύουν όσοι ισχυρίζονται το αντίθετο;

Εποµένως, ας µην µιλάµε για ανεξάρτητη δικαιοσύνη. Αυτό
δεν έχει να κάνει φυσικά µε τους δικαστές που νοιώθουν έντιµοι,
είναι ειλικρινείς κ.λπ. Έχει να κάνει µε το ότι και η δικαιοσύνη
είναι κρίκος του πολιτικού συστήµατος και µάλιστα ενός συστή-
µατος που σαπίζει, όπως δείχνει και η υπόθεση αυτή, αλλά και οι
άλλες υποθέσεις που κατά καιρούς έχουν δει το φως της δηµο-
σιότητας.

Σήµερα ακούσαµε και ένα πρόσθετο επιχείρηµα από τον Εκ-
πρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι δεν µπορεί να λειτουργή-
σει η εξεταστική επιτροπή της Βουλής γιατί έχει αποδοθεί η
ιδιότητα του κατηγορουµένου σε κάποιους, σε ορισµένους αν-
θρώπους, άρα αυτοί δεν θα µπορούν να κληθούν, δεν θα µπο-
ρούν να καταθέσουν στη Βουλή. Τότε γιατί δεν συµφωνούσε η
Νέα ∆ηµοκρατία πριν ακόµη αποδοθεί η ιδιότητα του κατηγο-
ρουµένου σ’ αυτούς τους ανθρώπους; Να θυµίσω εδώ την πα-
ροιµία που λέει ότι «όποιος δεν θέλει να ζυµώσει σαράντα µέρες
κοσκινίζει»; Εν πάση περιπτώσει, ο καθένας ας αναλάβει τις ευ-
θύνες του.

Και µε την ευκαιρία, θα ήθελα να θέσω και ένα άλλο ζήτηµα. Αν
η πλειοψηφία της Βουλής δεν θέλει έρευνα, δηλαδή αν η κυβερ-
νητική πλειοψηφία δεν θέλει να προχωρήσει η διερεύνηση, τότε
εξεταστική επιτροπή δεν συγκροτείται. Και αυτό το ζήσαµε όλα
τα προηγούµενα χρόνια και µε την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας αλλά και µε τις προηγούµενες κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ.
Ελάχιστες ήταν οι περιπτώσεις που η εκάστοτε κυβερνητική πλει-
οψηφία αποδέχθηκε την συγκρότηση εξεταστικής επιτροπής. Η
άρνηση ήταν ο κανόνας. Η αποδοχή ήταν κυριολεκτικά η εξαί-
ρεση. Τη στάση τους και η σηµερινή και οι προηγούµενες κυ-
βερνήσεις την καθόριζαν ανάλογα µε τις σκοπιµότητες, ανάλογα
µε το τι τους συνέφερε την κάθε στιγµή. Μέχρι πότε θα συνεχι-
στεί αυτό; Γι’ αυτό ακριβώς στην τελευταία αναθεώρηση του Συ-
ντάγµατος το Κοµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ζήτησε την αλλαγή
του σχετικού άρθρου, έτσι ώστε να γίνεται υποχρεωτική η συ-
γκρότηση εξεταστικής επιτροπής ακόµα και αν δεν έχει την απαι-
τούµενη πλειοψηφία, όταν το ζητά ένας ελάχιστος αριθµός
Βουλευτών είτε αυτοί είναι εκατό, είτε ενενήντα ή λιγότεροι. Εδώ
είµαστε και το συζητάµε. Όµως η πρόταση αυτή συνάντησε την
άρνηση -και αναφέροµαι και στην προηγούµενη Βουλή- και της
Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ. ∆εν την υιοθέτησε ούτε ο
ένας ούτε ο άλλος. Εκ των υστέρων βέβαια το ΠΑΣΟΚ κατά τη
συνήθη τακτική του, φρόντισε να την υποστηρίξει, ενώ όταν συ-
ζητιόταν η αναθεώρηση του Συντάγµατος είχε φροντίσει προη-
γουµένως να την απορρίψει.

Και κάτι ακόµη. Επειδή ξαναέγινε συζήτηση και µε αφορµή την
υπόθεση της «SIEMENS» για το νόµο περί ευθύνης Υπουργών,
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θα ήθελα να πω ότι ο νόµος που έχει ψηφιστεί µπορεί να είναι
ένα βήµα µπροστά σε σχέση µε αυτό που ίσχυε στο παρελθόν -
και έτσι είχε αντιµετωπιστεί από όλα τα κόµµατα- αλλά αυτή η
κατάσταση δεν µπορεί να συνεχιστεί άλλο. Χρειάζεται αλλαγή
του νόµου περί ευθύνης Υπουργών, ώστε να αρθούν όλα τα
εµπόδια και ως προς την άσκηση της δίωξης και ως προς τις
ασφυκτικές προθεσµίες της παραγραφής, για να µην βλέπουµε
να διαιωνίζονται τα απαράδεκτα αυτά φαινόµενα της ατιµωρη-
σίας, της σκανδαλολογίας, του αποπροσανατολισµού και άλλα
παρόµοια. Θα µου πείτε: θα σταµατήσουν τα σκάνδαλα αν αλ-
λάξει ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών; Κατά την γνώµη µας, όχι.
∆εν πρόκειται να σταµατήσουν, όπως δείχνει και η εµπειρία
άλλων χωρών, που άλλαξε ο νόµος προς αυτή την κατεύθυνση.
Τα σκάνδαλα και η διαπλοκή θα έρχονται και θα επανέρχονται
σε ολοένα και µεγαλύτερη κλίµακα, θα συνεχίζονται και θα υπάρ-
χουν, όσο θα δρουν οι βαθύτερες αιτίες, που τα αναπαράγουν
και τα τροφοδοτούν.

Εν πάση περιπτώσει, µε την αλλαγή του νόµου περί ευθύνης
Υπουργών θα έχει φύγει ένα εµπόδιο για τη διερεύνηση όλων
αυτών των υποθέσεων.

Πρέπει, εποµένως, να αλλάξει ο νόµος. Γνωρίζουµε τους πε-
ριορισµούς του Συντάγµατος, αλλά και σήµερα ας εξεταστούν
όλες οι δυνατότητες που υπάρχουν, ώστε να περιοριστούν όσο
είναι δυνατόν τα συνταγµατικά εµπόδια. Το ΚΚΕ θα συµβάλει
στην κατεύθυνση αυτή όσο εξαρτάται, επαναλαµβάνω, από εµάς.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η υπόθεση «SIEMENS» δεν είναι
µια απλή υπόθεση. Μιλάµε για προµήθειες δισεκατοµµυρίων
ευρώ, για να µην πω τρισεκατοµµυρίων, που έχουν σχέση όχι
µόνο µε τις τηλεπικοινωνίες, οι οποίες από µόνες τους είναι ένα
τεράστιο φιλέτο, αλλά επεκτείνονται στον τοµέα της άµυνας µε
προηγµένα εξοπλιστικά συστήµατα και στον τοµέα της ασφά-
λειας µε τα συστήµατα παρακολούθησης για την ένταση της κα-
ταστολής, για κατασκοπεία και για µια σειρά άλλες παρόµοιες
δράσεις.

Να θυµηθούµε το περίφηµο C4I; Είναι το σύστηµα που προ-
µηθεύτηκε η χώρα µας µε Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και µε πρό-
σχηµα την ασφάλεια των Ολυµπιακών Αγώνων. Το
ακριβοπληρώσαµε, όχι βέβαια για τις ανάγκες των Αγώνων. Οι
προδιαγραφές του ήταν τέτοιες που πάνε πολύ πιο µακριά, για
να µπορούν να χρησιµοποιηθούν οι χαφιεδοκάµερες για την πα-
ρακολούθηση των διαδηλώσεων και των συγκεντρώσεων.

Σαν τέτοιο χρησιµοποιήθηκε, παράνοµα στην αρχή, όλα αυτά
τα χρόνια µέχρι να νοµιµοποιηθεί στη συνέχεια µε τη γνωστή τρο-
πολογία που έφερε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, µε τη
συνδροµή βεβαίως του εισαγγελέα του Αρείου Πάγου κ. Σανιδά,
ο οποίος και εδώ έβαλε το χέρι του, όπως και σε µια σειρά άλλες
ενέργειες, που στρέφονταν κατά των δηµοκρατικών δικαιωµά-
των και των δικαιωµάτων των εργαζοµένων.

Θυµόµαστε όλοι τον πόλεµο που γινόταν τότε για το ποιος θα
αναλάβει την προµήθεια του C4I. Αξίζει να θυµίσω ότι αρχικά ο
διαγωνισµός είχε ανατεθεί στην διακοµµατική επιτροπή που λει-
τουργούσε στο Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης και στη συνέχεια µε
πρόσχηµα την επιτάχυνση των διαδικασιών, αφαιρέθηκε από
εκείνη την επιτροπή και ανατέθηκε στο Υπουργείο Άµυνας που
εξαιρείται από τη λειτουργία της διακοµµατικής επιτροπής.

Ο εκπρόσωπός µας τότε αντέδρασε µε γραπτή διαµαρτυρία,
έγραψε και ο «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ». Γνωστά και δηµοσιευµένα είναι,
δεν χρειάζεται να τα αναφέρω για να τα υπενθυµίσω. ∆εν τα ανα-
φέρω για να υπενθυµίσω όλη αυτή την ιστορία, αλλά γιατί όλη
αυτή η ιστορία δείχνει κάτι άλλο, το πώς χρησιµοποιούνται τε-
λικά όλες αυτές οι επιτροπές από τις εκάστοτε Κυβερνήσεις.
Χρησιµοποιούνται µέχρι εκεί που θέλουν, µέχρι εκεί που γίνεται
η δουλειά τους και όταν δεν τις εξυπηρετούν, τις παρακάµπτουν.
Είναι καθαρή κοροϊδία.

Ανεξάρτητα από το πώς ξεκίνησαν οι αποκαλύψεις για το σκάν-
δαλο της «SIEMENS» και ανεξάρτητα από το βάθος που τελικά
θα φτάσουν, ένα πράγµα γίνεται φανερό από όσα µέχρι σήµερα
έχουν δει το φως της δηµοσιότητας και διεθνώς και στη χώρα
µας. Να µην διερευνηθούν όλα αυτά τα ζητήµατα, όταν µάλιστα
υπάρχουν οµολογίες κορυφαίων στελεχών της «SIEMENS» για
µίζες που δόθηκαν; ∆εν αναφέροµαι µόνο στα κορυφαία στελέχη

της µητρικής εταιρείας, αλλά αναφέροµαι και σε δηλώσεις άλλων
στελεχών που µιλάνε για 100.000.000 ευρώ και πλέον που έδω-
σαν ως µίζες για να πάρουν τις προµήθειες. Έχουµε επιπλέον
και την οµολογία του κ. Τσουκάτου.

Οι νόµιµες και οι παράνοµες µίζες που έφταναν ακόµη και το
8% του τζίρου για την εξαγορά στελεχών, οργανισµών, πολιτι-
κών στελεχών κοµµάτων για να πάρουν τις προµήθειες δείχνουν
ένα σάπιο σύστηµα που πάνω του ανθίζουν τα φαινόµενα δια-
πλοκής και διαφθοράς. Είναι το κυνήγι του κέρδους στο θερµο-
κήπιο, που εκτρέφει όλα αυτά τα φαινόµενα. Όσο περισσότερο
συγκεντρώνεται πλούτος σε λιγότερα χέρια, όσο περισσότερο
αναπτύσσονται και δυναµώνουν τα καρτέλ, όσο δυναµώνει ο
ανταγωνισµός ανάµεσα στις επιχειρήσεις, όσο µεγαλύτερο είναι
το κοµµάτι της πίτας που διεκδικούν, τόσο µεγαλύτερες διαστά-
σεις παίρνει η σήψη και η διαφθορά.

∆εν ξεκόβουµε αυτές τις πλευρές και δεν τις εξετάζουµε απο-
σπασµατικά. Πάρτε για παράδειγµα την ιστορία του ΟΤΕ. Έγινε
στη δεκαετία του ’70 η γνωστή εταιρεία «ΕΛΒΙΛ» από την Κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τότε, κάτω και από την πίεση
του κινήµατος µε στόχο να µελετήσει τα ψηφιακά συστήµατα,
για να κάνει εφαρµογές στην Ελλάδα. Ακολούθησαν στη δεκαε-
τία του ’80 οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ. Η ίδια εταιρεία, η εταιρεία
«ΕΛΒΙΛ», θα γινόταν µοχλός –έτσι έλεγε το ΠΑΣΟΚ- για τη δηµι-
ουργία δηµοσίων παραγωγικών µονάδων για σύγχρονα συστή-
µατα.

Τι έγινε τελικά από όλα αυτά; Ένα µεγάλο τίποτα. Έτσι, άνοι-
ξαν οι δρόµοι, δηµιουργήθηκε το έδαφος για τις µεγάλες προ-
µήθειες και τις συµβάσεις από τη «SIEMENS», την «INTRACOM»
και άλλες επιχειρήσεις. Αποτέλεσµα; Ο ΟΤΕ και ο τοµέας των τη-
λεπικοινωνιών να βρίσκονται κάτω από τη µέγγενη των µεγάλων
επιχειρήσεων και των πολυεθνικών.

Σε αυτό ακριβώς το στάδιο έρχεται η Συνθήκη του Μάαστριχτ,
που κατοχυρώνει τις ελευθερίες κίνησης κεφαλαίων, εµπορευ-
µάτων, υπηρεσιών, την απελευθέρωση των αγορών και αρχίζει
πλέον η πορεία ιδιωτικοποίησης του ΟΤΕ. Τον Απρίλιο του 1996
µε την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχουµε την παραχώρηση του 7,6%
στους ιδιώτες. Στη συνέχεια, τον Ιούνιο του 1997 µε τη νέα πα-
ραχώρηση το ποσοστό που παραχωρήθηκε στους ιδιώτες, αυ-
ξάνεται στο 18,7%. Στη συνέχεια, το Γενάρη του 1998 το
ποσοστό έγινε 24,9%, για να φτάσει αισίως τον Ιούνιο του 2002
το 66,3%. Από εκεί και πέρα, βέβαια, τελειώνει το έργο των κυ-
βερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και αναλαµβάνει τη συνέχεια η νέα Κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µε τις νέες µεταβιβάσεις, για να
φτάσουµε τελικά στην παραχώρηση στην «DEUTSCHE TELE-
COM».

Τι δείχνει όλη αυτή η ιστορία; Ένα διαχρονικό έγκληµα που
διαπράττεται όλα αυτά τα χρόνια µε την εκάστοτε κυβέρνηση να
συνεχίζει το έργο της προηγούµενης και µέσα από αλλεπάλλη-
λες φάσεις να εδραιώνεται όλο και περισσότερο η κυριαρχία των
διάφορων επιχειρηµατικών οµίλων στον τοµέα των τηλεπικοινω-
νιών.

Μέσα σε αυτές τις συνθήκες είχαµε την εµφάνιση και λει-
τουργία των διάφορων επιχειρήσεων, τη διαδικασία εξαγορών,
συγχωνεύσεων, όπως έγινε και µε την εταιρεία «ΓΕΡΜΑΝΟΣ» και
µε µια σειρά άλλες επιχειρήσεις.

Εµείς δεν έχουµε κανένα λόγο να αρνηθούµε τη διερεύνηση
και αυτών των υποθέσεων. «Καθαρός ουρανός, αστραπές δεν
φοβάται». Ήµασταν και είµαστε το µόνο κόµµα που αντιταχτή-
καµε στο Μάαστριχτ. Ήµασταν και είµαστε το µόνο κόµµα που εί-
παµε όχι στην απελευθέρωση των αγορών και των
τηλεπικοινωνιών. Ήµασταν και είµαστε το µόνο κόµµα που λέµε
η ιδιοκτησία των επιχειρήσεων στο χώρο των τηλεπικοινωνιών,
των επιχειρήσεων στρατηγικής σηµασίας να αφαιρεθεί από τους
επιχειρηµατίες, να γίνουν λαϊκή περιουσία, να γίνουν κοινωνική
ιδιοκτησία. ∆εν έχουµε τίποτε να φοβηθούµε. Έχουµε κάθε λόγο
να ζητήσουµε τη διερεύνηση όλων αυτών των υποθέσεων.

Ακούµε συχνά από τα δύο µεγάλα κόµµατα να κάνουν σηµαία
τις διακηρύξεις περί διαφάνειας. Αυτά έλεγε η Νέα ∆ηµοκρατία
όταν ήταν αντιπολίτευση, τα ίδια περίπου λέει το ΠΑΣΟΚ από τη
θέση της Αντιπολίτευσης. Τι άλλαξε όλα αυτά τα χρόνια; Οι κυ-
βερνήσεις άλλαξαν, οι νόµοι άλλαξαν, η κατάσταση µόνο δεν άλ-
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λαξε.
Γι’ αυτό µόνο σαν κοροϊδία ακούγονται όλες αυτές οι διακη-

ρύξεις περί διαφάνειας από τα κόµµατα εκείνα που ώθησαν, προ-
ώθησαν και στήριξαν αυτές τις επιλογές. Είναι χαρακτηριστική
η οµολογία που ακούστηκε από τα χείλη κορυφαίου παράγοντα
της πολιτικής ζωής των ΗΠΑ πριν λίγα χρόνια. Όσα µέτρα και αν
έχουµε πάρει, αποδείχτηκαν αναποτελεσµατικά. Τα φαινόµενα
της διαφθοράς έρχονται και επανέρχονται σε ολοένα και µεγα-
λύτερη κλίµακα –το γενικό πνεύµα του αναφέρω. Αυτό είναι το
µεγάλο συµπέρασµα που βγαίνει. Θα συνεχίσουν να αναπαρά-
γονται όσο θα συνεχίζεται το κυνήγι του κέρδους, όσο θα βαδί-
ζουµε στο δρόµο που προχωρήσαµε µέχρι σήµερα.

Πρέπει, εποµένως, να συγκροτηθεί εξεταστική επιτροπή που
θα ερευνήσει την υπόθεση «SIEMENS». Εκείνο, κυρίως, που χρει-
άζεται είναι ο λαός να βγάλει συµπεράσµατα. Όλα αυτά τα χρό-
νια φάνηκε πού οδηγεί ο δρόµος της ανάπτυξης που
ακολουθήθηκε είτε από τη µία είτε από την άλλη κυβέρνηση. Τα
πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένωσης αποδείχτηκαν πολύ στενά για
τα λαϊκά δικαιώµατα, έδωσαν όµως δύναµη και σιγουριά στα
κέρδη του κεφαλαίου. Με τον αγώνα και µε την ψήφο του ο λαός
θα διεκδικήσει τον άλλο δρόµο ανάπτυξης, το δρόµο που δείχνει
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, το δρόµο της λαϊκής εξου-
σίας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-

νταρτζή.
Ο κ. ∆ρίτσας, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα σκάνδαλο συνοδεύεται, δυ-

στυχώς τις τελευταίες δεκαετίες, από ένα ακόµα µεγαλύτερο
στην πολιτική ζωή της χώρας, τη συγκάλυψη.

Και η συγκάλυψη είναι πράγµατι µεγαλύτερο από αυτό το ίδιο
το σκάνδαλο, γιατί αυτή αποδοµεί ακόµα περισσότερο τη δυνα-
τότητα της κοινωνίας να συµµετάσχει ενεργά στα προβλήµατα,
να πάρει θέση εκεί που µπορεί να πάρει θέση και να επηρεάσει
τις εξελίξεις µέσα από τις δηµοκρατικές διαδικασίες που δικαι-
ούται να έχει και για τις οποίες έχει δώσει µεγάλους αγώνες κάθε
λαός και ο δικός µας λαός.

Τα σκάνδαλα είναι ένας µη προνοµιακός χώρος για κοινωνικές
ανακατατάξεις, είναι ένας µη προνοµιακός χώρος για τη δηµο-
κρατία. Είναι η θέαση. Και σε αυτό η κοινωνία παίρνει θέση, εκ-
φράζοντας τη δυσφορία της, παίρνει θέση εκφράζοντας την
αγανάκτησή της, παίρνει θέση εκφράζοντας τον αποτροπιασµό
της, αλλά δεν µπορεί να πάρει θέση προβάλλοντας τη δική της
διεκδίκηση, το δικό της όραµα, τη δική της κατοχύρωση συµφε-
ρόντων.

Απ’ αυτή την άποψη, όλο αυτό το παιχνίδι που παίζεται τις τε-
λευταίες δεκαετίες στη χώρα µας και ιδιαίτερα µέσα σε αυτό το
διεθνές και ελληνικό περιβάλλον της «απελευθέρωσης» των αγο-
ρών, είναι ένα κακόγουστο αντιδηµοκρατικό παιχνίδι όχι µόνο χει-
ραγώγησης της ελληνικής κοινωνίας, αλλά και φαλκίδευσης των
στοιχειωδών δηµοκρατικών λειτουργιών. Είναι µείζον πολιτικό
θέµα, πέρα από την οικονοµική διαχειριστική και όποια άλλη πα-
ράµετρο.

Βλέπουµε πράγµατι ότι σε αυτό το δίπολο κινείται και το
ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία, στο δίπολο της σκανδαλολογίας,
όταν είναι αντιπολίτευση το ένα από τα δύο κόµµατα, και της συ-
γκάλυψης όταν είναι κυβέρνηση εναλλάξ το ένα από τα δύο κόµ-
µατα.

Εδώ ακριβώς, σε αυτή την κατεύθυνση, έχουµε ζήσει και
έχουµε δει στο παρελθόν επί της εποχής των κυβερνήσεων
ΠΑΣΟΚ να µη συγκροτείται καµµία εξεταστική επιτροπή σε σειρά
σκανδάλων, να αναπτύσσεται η περίφηµη κατεύθυνση του τότε
Πρωθυπουργού «όποιος έχει στοιχεία να τα πάει στη δικαιο-
σύνη», κάτι που εν συνεχεία, όταν ήλθε η Νέα ∆ηµοκρατία στην
εξουσία, βελτιώθηκε και έγινε «τα στέλνουµε εµείς στη δικαιο-
σύνη».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι αυτή η διαπλοκή οικονοµι-
κών και πολιτικών συµφερόντων δεν είναι τόσο εύκολο να απο-
καλυφθεί µέσα από τις διαδικασίες µιας δικαστικής διερεύνησης
και πολύ περισσότερο όταν οι σχέσεις δικαιοσύνης και κυβερνή-

σεων είναι τόσο στενές.
Όµως, δεν πρόκειται κυρίως γι’ αυτό. Εξ αντικειµένου δεν είναι

τόσο εύκολο. ∆ιότι τα περισσότερα από όλα αυτά τα στοιχεία
που συγκροτούν σκάνδαλα είναι νοµιµοποιηµένα, έχουν µια νο-
µότυπη, τουλάχιστον, διάσταση. Και έτσι µε περισσή άνεση ο ση-
µερινός Πρωθυπουργός διατείνεται «εµείς τα στείλαµε όλα στη
δικαιοσύνη».

Βέβαια, δεν έστειλε τίποτα. Αυτεπάγγελτες διώξεις ήταν οι πε-
ρισσότερες και εξ αντικειµένου δεν µπορούσε να γίνει αλλιώς.
Εν πάση περιπτώσει, αυτή ήταν η βασική µέθοδος και η βασική
διαδικασία της συγκάλυψης.

Ας ξεχάσουµε τις εξεταστικές επιτροπές. Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, στην υπόθεση «SIEMENS» έχουµε καταγγελία απόδο-
σης χρηµάτων, λογαριασµών ολόκληρων, στα πολιτικά κόµµατα
της Ελλάδας. Όταν το είπε ο κ. ∆ραγασάκης το Φεβρουάριο του
2008 στην προηγούµενη συζήτηση για εξεταστική επιτροπή σχε-
τικά µε τη «SIEMENS», η κ. ∆ιαµαντοπούλου του είπε «όχι µόνο
δύο, γενικώς για τα κόµµατα».

Ωραία, γενικώς για τα κόµµατα, λοιπόν. Αυτοκάθαρση υπάρ-
χει; Υπάρχει ένας εκ των πολιτικών αρχηγών, ο κ. Παπανδρέου
του ΠΑΣΟΚ ή ο κ. Καραµανλής της Νέας ∆ηµοκρατίας, που να
µπορεί να µας πει µέσα από τη διαδικασία διεύρυνσης που µπο-
ρεί να ξεκινήσει στο κόµµα του ότι «από τη «SIEMENS» εµείς δεν
πήραµε χρήµατα»; Να βγει ευθαρσώς να το δηλώσει επισήµως
στην ελληνική Βουλή ή να δηλώσει «πήραµε» ή να δηλώσει «δεν
µπορώ να ξέρω».

Αυτές είναι πολιτικές ευθύνες απέναντι στην κοινωνία, όταν το
γεγονός είναι αποδεδειγµένο, κατατεθειµένο και δεν είναι απλώς
ένα δηµοσιογραφικό σχόλιο. Είναι διαπιστωµένο ότι η SIEMENS
χρηµατοδοτούσε πολιτικά κόµµατα και στην Ελλάδα και διεθνώς.

Τι σηµαίνει αυτό; Τίποτα περισσότερο από συγκάλυψη. Εµείς
στο ΣΥΡΙΖΑ µπορούµε να το πούµε. Από αυτή την άποψη αυτή
είναι µία πολύ µεγάλη διαφορά, όχι γιατί εµείς είµαστε ηθικότε-
ροι άλλων, αλλά διότι –εν πάση περιπτώσει- πολιτική ευθύνη γι’
αυτά τα µείζονος σηµασίας πολιτικά ζητήµατα αυτό σηµαίνει.

Γι’ αυτό επιµένουµε συνεχώς και αδιαλείπτως να θέτουµε τα
ζητήµατα: Ποια µέτρα θα πάρετε για να διερευνηθούν αυτά τα
ζητήµατα στην πολιτική τους διάσταση κατ’ αρχάς; Ποια µέτρα
θα πάρετε, για να διαπιστωθούν οι αιτίες που έστω άφησαν κερ-
κόπορτες; Ποια µέτρα θα πάρετε για να µην επαναληφθούν, να
βρούµε τρόπους να µην παραµείνουν ανοιχτές αυτές οι κερκό-
πορτες και να θωρακίσουµε εκείνες τις διαδικασίες, ώστε να µην
έχουµε τέτοιου είδους φαινόµενα; Σιωπή εφ’ όλων αυτών. Μας
είχαν υποσχεθεί για το Βατοπέδι ότι θα ληφθούν µέτρα. Σιωπή!
Ξεχάστηκε. ∆εν είναι συγκάλυψη αυτό;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν αυτά είναι ροµαντισµός, συ-
µπαθάτε µε, αλλά η πολιτική ζωή της Ελλάδας έχει φθαρεί πάρα
πολύ. Είναι στοιχειώδεις ανάγκες, επιτακτικές ανάγκες, για να
αρθεί στο ύψος του κάθε πολιτικό κόµµα που διεκδικεί δηµο-
κρατική νοµιµοποίηση απέναντι στην ελληνική κοινωνία.

Ας έλθω τώρα στη «SIEMENS». Τι σηµαίνει διερεύνηση του
σκανδάλου «SIEMENS»; Σηµαίνει πάρα πολλά και από πολύ πιο
πριν. Όµως, εν πάση περιπτώσει, τουλάχιστον από το Νοέµβρη
του 1997 ξεκινά η διαδικασία απευθείας ανάθεσης της προµή-
θειας τριών εκατοµµυρίων ψηφιακών παροχών από το ∆ιοικητικό
Συµβούλιο του ΟΤΕ στις εταιρείες «SIEMENS» και «ΙΝΤΡΑΚΟΜ».
Ξεκινά µε επείγοντα χαρακτήρα, «µε το πιστόλι στον κρόταφο»,
όπως χαρακτηριστικά λεγόταν και τότε και υπάρχουν όλα τα γε-
γονότα για να επιβεβαιωθεί ακριβώς αυτό –αυτά γίνονταν το Νο-
έµβρη του 1997- ενώ από την 1.1.1998 η ευρωπαϊκή οδηγία
υποχρέωνε στο διεθνή διαγωνισµό.

Ιδού πεδίον δόξης λαµπρόν! ∆εν µπορεί η εξεταστική επιτροπή
της Βουλής, που πρέπει τώρα να συσταθεί, να ερευνήσει πώς
είναι δυνατόν το 1997 να επιλεγεί –και για ποιο λόγο επελέγη- η
απευθείας ανάθεση; Ας µην βρούµε κανέναν ποινικά ενεχόµενο,
που να µην έχει παραγραφεί και το αδίκηµά του, για να τον κλεί-
σουµε φυλακή.

Μπορεί η ελληνική Βουλή –όλα τα κόµµατα- να διαπιστώσει ότι
αυτό ήταν ένα σκάνδαλο και να αναλάβει την πολιτική ευθύνη να
το επιβεβαιώσει προς κάθε κατεύθυνση και να πει ότι αυτό δεν γί-
νεται;
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ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Αυτό γίνεται.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: ∆εν µπορεί, κύριε Καραµάριε, που συ-

ναινείτε. ∆ιότι θα σας πω αµέσως ότι όταν πήγε ο Πρωθυπουρ-
γός κ. Καραµανλής στην Κίνα και έκλεισε τη συµφωνία µε τους
Κινέζους ότι θα δώσει το λιµάνι του Πειραιά στην «COSCO», µετά
από δυο-δυόµισι χρόνια, µε διεθνή διαγωνισµό αυτή η συµφωνία
υλοποιήθηκε.

Πώς είναι δυνατόν οι διεθνείς διαγωνισµοί µε τα µεγαθήρια
των ανταγωνιζοµένων εταιρειών να επιβεβαιώνουν, δυόµισι χρό-
νια µετά, αυτό που αποφάσισε ο Καραµανλής µε τον Κινέζο Πρό-
εδρο στην Κίνα;

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Τι σχέση έχει
αυτό;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΕΛΛΗΣ-ΘΕΟ∆ΟΣΙΑ∆ΗΣ: Τι θα πει αυτό;
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: ∆εν είναι τίποτα αυτό…
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Είναι διεθνής

διαγωνισµός.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Όχι, δεν είναι µια µεθόδευση προφα-

νής;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΕΛΛΗΣ-ΘΕΟ∆ΟΣΙΑ∆ΗΣ: Στο µυαλό σας

είναι.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Στο µυαλό µου είναι; Έχετε τόσες µε-

γάλες ικανότητες, ώστε να οργανώσετε ένα διεθνή διαγωνισµό
µε τέτοιο τρόπο που να είναι απολύτως διαφανής και όµως να
καταλήξει στην ειληµµένη προ δυόµιση ετών απόφαση; Αν είναι
δυνατόν! Και θέλετε να πείσετε ότι δεν υπάρχει συγκάλυψη.

Προχωρώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Η απευθείας ανά-
θεση των τριών εκατοµµυρίων ψηφιακών παροχών έφερε στη
«SIEMENS» 158.000.000.000 δραχµές περίπου τότε και
223.000.000.000 δραχµές στην «INTRACOM». Η σύµβαση 8000/2
και από κει και πέρα άνοιξε δεσµευτικό δρόµο για πολλαπλάσιες
συµβάσεις και στην Ελλάδα και σε όλα τα Βαλκάνια, διότι ήταν
πλήρως εξαρτηµένα και συνεχίζονται και σήµερα.

Με τα στοιχεία που καταθέτουν σήµερα οι υπάλληλοι που
ελέγχονται, ισχυρίζονται ότι αυτή η σύµβαση ήταν επωφελής. Ας
το δούµε από µια εξεταστική επιτροπή, αν ήταν επωφελής. Ας
το δούµε και ας το διαπιστώσουµε.

Στο C4I, εν συνεχεία, η Επιτροπή Ολυµπιακών Αγώνων αναθέ-
τει σε διεθνή εταιρεία, την «BORDERS» να αξιολογήσει, να µε-
λετήσει και να προσδιορίσει προδιαγραφές και σκοπιµότητα
έναντι 10.000.000 ευρώ. Ο κ. Μαρκογιαννάκης στις 12 Φεβρου-
αρίου του 2008, όταν ξανασυζητήθηκε το αίτηµα του ΠΑΣΟΚ για
σύσταση εξεταστικής επιτροπής, είχε πει ότι επρόκειτο για τε-
χνολογικό σοκ το C4I, ότι αυτό δεν έχει υπάρξει ξανά στον κόσµο
τεχνολογικά.

Καµµία χώρα δεν το είχε χρησιµοποιήσει, καµµία χώρα δεν
είχε φανταστεί ότι θα το χρησιµοποιήσει. Υπήρχαν άλλα συστή-
µατα. ∆εν θα κάνω εγώ την κρίση αν ήταν καλύτερα ή χειρότερα,
αλλά εν πάση περιπτώσει υπήρχαν άλλα συστήµατα ασφαλείας,
φθηνότερα, πιο ευέλικτα, πια άµεσα κ.λπ..

Αυτό το τεχνολογικό τέρας, το πανάκριβο, βέβαια -πέραν κάθε
αµφισβήτησης- το εισηγήθηκε µια διεθνής ιδιωτική εταιρεία και
εµείς είπαµε «ναι, αυτό που λέει αυτή η διεθνής ιδιωτική εται-
ρεία, αυτό θα πάρουµε». Αυτό είναι σκάνδαλο ή δεν είναι ή του-
λάχιστον είναι µια διεθνής διαδικασία προκήρυξης των
διαγωνισµών, αναζήτησης των επενδύσεων, των συµβάσεων που
κάνει το ελληνικό κράτος; Είναι κάτι που πρέπει να ελέγχεται;

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Βεβαίως.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Είναι. Γιατί να µην κάνουµε λοιπόν, εξε-

ταστική επιτροπή και να δούµε και αυτή την ιστορία «BORDERS»
και τη συνέχειά της από εκεί και πέρα; ∆ιότι πράγµατι µετά την
Επιτροπή Ολυµπιακών Αγώνων, η ιστορία ανετέθη στις Ένοπλες
∆υνάµεις. Γιατί ανετέθη στις Ένοπλες ∆υνάµεις; Αυτό ποια νο-
µιµότητα έχει, πέρα από τη σκοπιµότητα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ώστε µου λίγο χρόνο ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Από εκεί και πέρα, αρχίζει η διαδικασία της παραλαβής από

την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆εν έχω το χρόνο να µπω
στις λεπτοµέρειες όλων των γκρίζων ζωνών που υπάρχουν στη
διαδικασία της παραλαβής. Έχουν δώσει ορισµένες απαντήσεις

ο κ. Μαρκογιαννάκης και ο κ. Πολύδωρας, σε µεγάλο βαθµό µε
τεκµηρίωση και αξιοπιστία.

Όµως το κενό υπάρχει. Θα το διερευνήσει κανείς; Θα µείνουµε
µόνο σ’ αυτές τις διαβεβαιώσεις που έδωσαν στο Κοινοβούλιο ο
κ. Μαρκογιαννάκης και ο κ. Πολύδωρας; ∆εν είναι ένα τεράστιο
κενό αυτή η διαδικασία παραλαβής του C4I;

Από εκεί και πέρα, υπάρχει και το θέµα της χρηµατοδότησης
των κοµµάτων, ένα ζήτηµα σοκ. Πόσους εισαγγελείς πίεσε η Κυ-
βέρνηση να διαθέσει η ελληνική δικαιοσύνη για να ελέγξει αυτή
τη διαδικασία και να ρίξει άπλετο φως; Τρεις. ∆εκάδες ενεργο-
ποιηµένοι εισαγγελείς στη Γερµανία µε επιτελεία τεράστια, µε
τεχνολογία, µε µυστικότητα, µε άµεσες ενέργειες. Πόσος χρό-
νος έφυγε για να µην ανοιχτούν λογαριασµοί; Πόσα στοιχεία κα-
τασχέθηκαν άµεσα εκεί;

Να µην δούµε αυτή την παράµετρο, δηλαδή ποια ήταν η συ-
µπεριφορά της ελληνικής δικαιοσύνης και της Κυβέρνησης ως
πολιτικά υπεύθυνης να δώσει απάντηση ότι «όχι, ο πολιτικός κό-
σµος και τα ελληνικά πολιτικά κόµµατα δεν έχουν πάρει χρήµατα
από τη «SIEMENS»». Θα απαντήσει η δικαιοσύνη κάποτε!

Είναι πολιτική ευθύνη κόµµατος και Κυβέρνησης που θέλει να
κατοχυρώσει το ελληνικό πολιτικό σύστηµα και να δικαιώσει
πραγµατικά το κόµµα του και την εντιµότητά του απέναντι στον
ελληνικό λαό. Ας µην είστε ένοχοι. Η ολιγωρία όµως είναι απί-
στευτη. ∆εν πρέπει να διερευνήσει αυτή την παράµετρο µια εξε-
ταστική επιτροπή; Γιατί τρεις εισαγγελείς; Γιατί βραδυκίνητες
διαδικασίες για ένα τόσο µεγάλης σηµασίας ζήτηµα;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς προτείνουµε µια εξετα-
στική επιτροπή που θα αναζητήσει πριν απ’ όλα το φως στις αι-
τίες, θα αναζητήσει τους κανόνες και τους όρους αποτροπής στο
µέλλον τέτοιων διαδικασιών, θα αναδείξει πολιτικές ευθύνες και
αν µπορέσει να προσδιορίσει και τυχόν ποινικές ευθύνες, έστω
και παραγραφείσες, θα το κάνει.

Εν πάση περιπτώσει, όλα αυτά έχουν τεράστια σηµασία και
ανήκει η ευθύνη κυρίως στην ελληνική Βουλή και στα πολιτικά
κόµµατα να ανταποκριθούν. Εσείς σήµερα µας λέτε «ξέρετε, η
ανάκριση συνεχίζεται», η προανάκριση ήταν πέρυσι που συνεχι-
ζόταν. Υπάρχουν κάποιες αιτίες, γι’ αυτή τη στάση.

Ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέκος Αλαβάνος –και τελειώνω
µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- και ο κ. Φώτης Κουβέλης, ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος, εκ µέρους όλου του ΣΥΡΙΖΑ έχουν κατα-
θέσει από προχθές -ενώπιον της Βουλής και εν συνεχεία µε
επιστολές σε όλους τους πολιτικούς Αρχηγούς- τη γνωστή σε
όλους σας πρότασή µας σε σχέση µε τη σύσταση των επιτρο-
πών του άρθρου 86 και όχι του άρθρου 68 που συζητούµε σή-
µερα. ∆εν έχει σηµασία αν για την περίπτωση της επιτροπής
αυτής δεν µπορεί να υλοποιηθεί η πρόταση.

Εν τούτοις, σαν βασική πολιτική απόφαση πρέπει να δώσουµε
αυτό το µήνυµα, να συνοµολογήσουν όλα τα πολιτικά κόµµατα
του Κοινοβουλίου ότι κάθε υπόθεση στην οποία υπάρχουν υπό-
νοιες ευθύνης κυβερνητικών στελεχών που έρχεται στο Κοινο-
βούλιο, η Βουλή θα συστήνει την επιτροπή του άρθρου 86 και
αµέσως θα την παραπέµπει στο συγκροτούµενο Ειδικό Συµβού-
λιο των δικαστών, για να κρίνει εκείνο αν θα παραπέµψει και αν
θα δικάσει ή όχι τους κατηγορούµενους, τους καθ’ υποψία ενε-
χόµενους, πρώην ή νυν Υπουργούς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε ∆ρίτσα, ολοκλη-
ρώστε.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Αυτή την πρόταση την απευθύνουµε
σε όλη την ελληνική κοινωνία, σε όλα τα πολιτικά κόµµατα και
σας καλούµε να δεσµευθείτε ανοιχτά απέναντι σ’ αυτήν. Η συ-
γκάλυψη έχει πολύ οδυνηρότερες συνέπειες από τα ίδια τα σκάν-
δαλα. Αναλάβετε τις ευθύνες σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο συνά-

δελφος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι αυτή τη διαδικασία

την έχουµε ξαναζήσει, έχουµε ξανακάνει ακριβώς το ίδιο. Ενδε-
χοµένως, θα αρκούσε εδώ µια αναφορά, αφού µιλάµε για τα
προηγούµενα και θα τελείωνε γρήγορα και η όλη συζήτηση, γιατί
δεν νοµίζω ότι υπάρχει κανένα ιδιαίτερα νέο στοιχείο, το οποίο
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πρέπει να αξιολογήσουµε εδώ.
Όµως, εν πάση περιπτώσει, το µόνο το οποίο εγώ θέλω να πω,

γιατί δεν θέλω να ξανααναπτύξουµε όλη αυτήν την υπόθεση,
είναι το εξής: Έχουµε, νοµίζω, συµφωνήσει ότι είναι µία σηµα-
ντική υπόθεση αυτή; Έχουµε συµφωνήσει ότι προφανώς έχει
στοιχεία τα οποία πρέπει να αξιολογηθούν; Υπάρχει κάποιος ο
οποίος θεωρεί ότι δεν υπάρχει κάτι ενδιαφέρον στην υπόθεση
«SIEMENS»; Το λέω -και θα ήθελα µια απάντηση κυρίως από
τους εισηγητές ή αργότερα από τους οµιλητές της κυβερνητι-
κής πλειοψηφίας- διότι, αν το έχουµε αξιολογήσει αυτό ως ση-
µαντικό, εν συνεχεία, ένα πράγµα πρέπει να συζητήσουµε: Γιατί
δεν δέχεστε την εξεταστική επιτροπή; ∆εν υπάρχει τίποτα άλλο
να συζητήσουµε, εάν είναι σηµαντικό, εάν είναι κάτι από το οποίο
προκύπτει ότι υπάρχει πρόβληµα.

Και ξαναλέω, για να συνεννοηθούµε τουλάχιστον στα βασικά
προαπαιτούµενα σε αυτή την Αίθουσα, η εξεταστική επιτροπή
δεν έχει κατηγορούµενο, δεν έχει πρόσωπα. Η Εξεταστική Επι-
τροπή συζητάει τυχόν προβλήµατα, δυσκολίες, ζητήµατα, παρα-
νοµίες που ίσως να ανακύπτουν. Η εξεταστική επιτροπή απλώς
συζητά ένα θέµα µείζονος ενδιαφέροντος.

Έχει προκύψει σε όλον τον κόσµο ότι η «SIEMENS» δωροδο-
κούσε. Έχει προκύψει αυτό. ∆εν έγινε στην Ελλάδα, έχει γίνει σε
όλο τον κόσµο. Προφανώς, δωροδοκούσε, διότι εγώ δεν ξέρω
καµµία εταιρεία η οποία να κάνει δωρεές. ∆ωροδοκούσε, για να
έχει µία προνοµιακή σχέση µε τις προµήθειες των κρατών. Γι’
αυτό δωροδοκούσε. Προφανώς, αυτό έχει πολιτικό ενδιαφέρον
όχι µόνο ηθικής τάξεως, όχι µόνο ποινικής τάξεως. Έχει και οι-
κονοµικό ενδιαφέρον. ∆ιότι για να δωροδοκούν, σηµαίνει ότι κά-
ποια προνόµια ήθελαν να έχουν που δε µπορούσαν να
εξασφαλίσουν µέσα από τον ελεύθερο ανταγωνισµό. Γι’ αυτό δω-
ροδοκούσαν. Άρα, σηµαίνει αυτό ότι ο ελληνικός λαός πλήρωνε
κάτι ακριβότερα. Αυτό συνέβαινε.

Εµένα, ειλικρινά σας το λέω, ποσώς µε απασχολεί εάν οι
εµπλεκόµενοι είναι του ΠΑΣΟΚ ή της Νέας ∆ηµοκρατίας ή και
των δύο. Μου είναι παγερά αδιάφορο. Ας είναι και των δύο, ας
είναι του ενός, ας είναι µόνο του ΠΑΣΟΚ, ας είναι µόνο ο κ. Τσου-
κάτος ή ας είναι και άλλοι, ας είναι και από τη Νέα ∆ηµοκρατία.
∆ε µας ενδιαφέρει. Είναι προφανές ότι κυβερνητικοί αξιωµατού-
χοι σε διάφορα επίπεδα εδωροδοκούντο. Ωραία, αυτό δεν πρέ-
πει να ελεγχθεί;

Ακούω, λοιπόν, την απάντηση από την πλευρά της Νέας ∆η-
µοκρατίας και από την πλευρά της κυβερνητικής πλειοψηφίας:
«Πρέπει να ελεγχθεί». Συµφωνούµε ότι πρέπει να ελεγχθεί. Εάν
συµφωνούµε ότι πρέπει να ελεγχθεί, έρχεστε και λέτε: «Αυτό να
ελεγχθεί από τη δικαιοσύνη». Μάλιστα. Εγώ λέω: Άρα, αυτό είναι
µόνο ένα ζήτηµα ποινικό; ∆εν έχει ενδιαφέρον πολιτικό; ∆εν έχει
πολιτική σηµασία πώς κάποιοι δωροδοκήθηκαν;

Εγώ σας λέω, ανεξαρτήτως των προσώπων, στο επίπεδο των
διαδικασιών, το γεγονός ότι οι διαδικασίες είναι τόσο διάτρητες
προφανώς, ώστε κάποιοι να µπορούν να δωροδοκούν, δεν αξίζει
τον κόπο να το δούµε πώς έγινε αυτό το πράγµα; Ποιος πήγε,
ποιον βρήκε, γιατί οι διαγωνισµοί δε λειτούργησαν, ποιος µηχα-
νισµός δε θωράκισε επαρκώς και αποτελεσµατικά τη διαδικασία,
αν υπάρχουν ελλείµµατα στη νοµοθεσία; Αυτά δεν πρέπει κά-
ποιος να τα συζητήσει; Σε αµιγώς πολιτικό επίπεδο το λέω. Γιατί
µας παραπέµπετε στην ποινική διαδικασία;

Ως προς την ποινική διαδικασία, το ακούσαµε το επιχείρηµα
πριν από ένα ορισµένο χρόνο, ότι πρέπει να περιµένουµε την ποι-
νική διαδικασία, γιατί βρίσκεται στο στάδιο της προκαταρκτικής
εξετάσεως. Οµολογώ ότι και τότε δεν το είχα καταλάβει το επι-
χείρηµα. Θα προσπαθήσω να το δω και τώρα, αλλά πέρασαν και
δεκαοκτώ µήνες.

Τώρα, λοιπόν, βρισκόµαστε στην ανακριτική διαδικασία και δη
στο πέρας της, διότι, όπως γνωρίζετε, από τη στιγµή που έχουµε
απολογίες κατηγορουµένων, η ανάκρισις βαδίζει στο τελείωµά
της. Έτσι δεν είναι; Πού είναι το πρόβληµα στο να συσταθεί τώρα
µία εξεταστική επιτροπή; Τι θα πάθετε; Ακούω το επιχείρηµα από
την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας εγώ θα ήθελα να το δούµε
ξεκάθαρα αυτό, µήπως µας διαφεύγει κάτι, µήπως καλόπιστα
εµείς ερχόµαστε σε αυτή τη συζήτηση να δούµε γιατί δεν πρέπει
να ψηφίσουµε την εξεταστική επιτροπή, γιατί εγώ οµολογώ ότι

δεν βλέπω το λόγο γιατί δεν πρέπει να ψηφίσουµε την σύσταση
Εξεταστικής Επιτροπής.

Άκουσα µε προσοχή τον εισηγητή της Πλειοψηφίας και το
µόνο που άκουσα για µία ακόµη φορά είναι ότι η τυχόν σύσταση,
στην παρούσα φάση, της εξεταστικής επιτροπής, θα δηµιουρ-
γήσει εµπόδιο στη ροή της ποινικής διαδικασίας. Ερώτηµα συ-
γκεκριµένο: Όταν λέτε «ροή της ποινικής διαδικασίας», εννοείτε
ενδεχοµένως και την έκδοση αµετακλήτου αποφάσεως, δηλαδή,
να τελειώσει από τον Άρειο Πάγο;

Εγώ σας λέω ότι δεν ασκεί καµµία δίωξη ο ανακριτής σε πολι-
τικά πρόσωπα, διότι κρίνει ότι δεν εµπλέκονται πολιτικά πρό-
σωπα, δεν εµπλέκονται Υπουργοί, δεν εµπλέκεται κανένας. Πάλι
ερωτώ: Πώς µας εµποδίζει να δούµε εµείς τι συνέβη και ποια
είναι τα ελαττώµατα της διαδικασίας, να τα δούµε στην πορεία,
ώστε να δούµε ξανά τις δυνατότητες τις νοµοθετικές και τις πο-
λιτικές δυνατότητες, να βελτιώσουµε τη διαδικασία; Γιατί να µην
εξεταστεί αυτό;

Αν προκύψουν µέσα από την εξεταστική επιτροπή ζητήµατα
ποινικών ευθυνών, την ξέρουµε τη διαδικασία. Είναι η διαδικασία
του άρθρου ’86. Μιλώ για την ευθύνη περί Υπουργών, των πολι-
τικών προσώπων. Εάν δεν προκύψουν, πάλι δεν πρέπει να εξε-
ταστεί το ζήτηµα αυτό ούτως ή άλλως; Και περιµένω µία
απάντηση -θα µου πείτε, όµως, αναλυτικά- µε ποιον συγκεκρι-
µένο τρόπο, παρεµποδίζεται η ποινική διαδικασία; Έστω, δη-
λαδή, ότι αύριο το πρωί, σήµερα το βράδυ, αποφασίζουµε τη
σύσταση εξεταστικής επιτροπής και από αύριο το πρωί λειτουρ-
γεί µία εξεταστική επιτροπή στη Βουλή, η οποία εξετάζει το θέµα
της «SIEMENS». Τι θα πάθει η ποινική διαδικασία; ∆ε θα απολο-
γηθούν οι υπόλοιποι κατηγορούµενοι; ∆ε θα συνεδριάσει το ∆ι-
καστικό Συµβούλιο; ∆ε θα υπάρξει κάποιο βούλευµα,
παραπεµπτικό ή απαλλακτικό ή οτιδήποτε; Τι θα πάθει η ποινική
διαδικασία από το γεγονός ότι εδώ θα συνεδριάζει µία εξετα-
στική επιτροπή και, ενδεχοµένως, θα κάνει την ίδια ή και άλλη
δουλειά απ’ αυτήν την οποία έχει κάνει ο ανακριτής στην ανα-
κριτική διαδικασία; Τι θα συµβεί, δηλαδή;

Αυτό το επιχείρηµα το ακούµε και το ξανακούµε. Ειλικρινά, δεν
το έχω καταλάβει σε κανένα επίπεδο. Και να σας το πω διαφο-
ρετικά: Αν είχε ένα νόηµα αυτό το επιχείρηµα -πότε;- όταν γινό-
ταν η προκαταρκτική εξέταση, θα µπορούσε το νόηµά του να
είναι το εξής: ενδεχοµένως, το να τρέξουν παράλληλα δύο δια-
φορετικές διαδικασίες. Θα µπορούσε να δώσει, ίσως, ευκαιρίες
να συντονιστούν, λόγου χάρη, οι κατηγορούµενοι ή να αποκρύ-
ψουν αποδεικτικά στοιχεία ή να επιφέρουν µία κάποια τέτοια
βλάβη στη συγκέντρωση του αποδεικτικού υλικού. Θα διερω-
τηθώ τώρα εγώ: Ελεύθεροι κατηγορούµενοι ή ύποπτοι καθ’ όλη
τη διάρκεια της προκαταρκτικής εξετάσεως, αλλά και µέχρι σή-
µερα, γιατί δεν ξέρω να έχει προφυλακιστεί και κάποιος σε αυτή
τη διαδικασία, Ελεύθεροι, λοιπόν, όλοι αυτοί, δεν είχαν τη δυνα-
τότητα να συντονιστούν; Θα συντονίζονταν, επειδή, τάχα, θα είχε
συσταθεί µία εξεταστική επιτροπή; ∆εν είχαν τη δυνατότητα όλο
αυτό το χρονικό διάστηµα να αποκρύψουν και να αλλοιώσουν και
να εξαφανίσουν αποδεικτικό υλικό; Τώρα θα το αποκτήσουν
αυτήν την συγκεκριµένη δυνατότητα;

Όµως, εν πάση περιπτώσει, πείτε ότι στα πλαίσια της προκα-
ταρκτικής υπήρχε µία τέτοια σκέψη. Τώρα, στο πέρας της διαδι-
κασίας της ανακριτικής, τι θα πάθει, δηλαδή, η ποινική διαδικασία
από τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής; Αυτό είναι που πρέπει
να απαντηθεί. Άµα δεν το απαντάτε αυτό, δεν µας λέτε τίποτα.

Και εµείς το διευκρινίζουµε. ∆ε θέλουµε, βεβαίως και να στα-
µατήσει ο έλεγχος στο 2004. Θέλουµε και να επεκταθεί µέχρι την
τελευταία στιγµή ολοκληρώσεως της συµβατικής διαδικασίας µε
τη «SIEMENS».

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ: Ε, αυτό θα πάθει.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Αυτό λέτε ότι είναι το θέµα;
Πάντως, εάν αυτό είναι το θέµα, ας έρθει ανοιχτά η Κυβέρ-

νηση να το πει αυτό το πράγµα. Ας έρθει η κυβερνητική πλειο-
ψηφία να πει: «Εµείς θέλουµε να το σταµατήσουµε στο 2004».

Εµείς δεν καταλαβαίνουµε πώς µέσα από µία τέτοια διεργα-
σία καταλήγει σήµερα η κυβερνητική πλειοψηφία σε µία αρνη-
τική θέση. Άκουσα από το φίλτατο και αγαπητό συνάδελφο, τον
κ. Καραµάριο το εξής επιχείρηµα: «∆ε θα γίνει και τίποτα µε την
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παραγραφή, διότι σε τελευταία ανάλυση και παραγραφή», λέει,
«να υπάρξει, υπάρχει πάντα η δυνατότητα, αν προκύψουν στοι-
χεία, να το ζητήσει ο ίδιος ή οι κληρονόµοι του να αναβιώσει η
διαδικασία».

Μα, αυτό, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι είναι µία διαδικα-
σία προς αποκάθαρση του ονόµατος του εµπλεκοµένου. Εντά-
ξει, αυτό λέει το Σύνταγµα, αλλά, όπως αντιλαµβάνεστε, εµείς
αυτό που πρέπει να διασφαλίσουµε, αγαπητέ κύριε συνάδελφε
και κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι προφανές. Εκείνο που
πρέπει να διασφαλίσουµε είναι ότι δε θα υποπέσουν τα αδική-
µατα στην παραγραφή και δε θα πάνε στην ατιµωρησία και όχι να
περιµένουµε το εξής, να γίνει µία ποινική διαδικασία, να ολοκλη-
ρωθεί και να φτάσει αυτή στο πέρας της. Εάν τυχόν εµπλακούν
εκεί ονόµατα, προφανώς, µη πολιτικά ή πολιτικά που δε µπορούν
πια να τα αγγίξουν λόγω της παραγραφής και φτάσουν στο ση-
µείο οι υπόλοιποι συγκατηγορούµενοι να απαλλαγούν, να έρθει
τότε ο εµπλεκόµενος πολιτικός και να πει: «Κάντε µου τώρα και
µία διαδικασία για να µε απαλλάξετε και από τη Βουλή». Αυτή
είναι η διαδικασία στην οποία αναφέρεστε.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Θα παραµείνει το στίγµα του,
όµως.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Μα, εµάς, αυτό που µας ενδιαφέρει
-όχι µόνο εµάς, ως Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, αλλά νοµίζω ότι
θα έπρεπε και εσάς και όλες τις πτέρυγες της Βουλής, γιατί νο-
µίζω ενδιαφέρει και τον ελληνικό λαό -τι είναι; Μην τυχόν και
υπάρξουν ευθύνες οι οποίες προκύψουν και εν συνεχεία, λόγω
της παραγραφής, δε µπορούν να ελεγχθούν ποινικά αυτοί. Αυτό
δεν είναι που µας ενδιαφέρει; Άρα, λοιπόν, έχετε µπροστά σας
ένα θέµα.

Ισχυρίζεται η πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας και ενδεχοµένως
έχει δίκιο ότι αυτό είναι ένα ζήτηµα, το οποίο πρωτίστως και κυ-
ρίως αφορά το ΠΑΣΟΚ. Ένας λόγος παραπάνω! Τότε πια εγώ
δεν βλέπω ούτε καν το πολιτικό θέµα. Ποιο είναι το πολιτικό ζή-
τηµα εδώ; Εάν αυτό αφορά τον κ. Τσουκάτο και αφορά την πε-
ρίοδο της διακυβερνήσεως ΠΑΣΟΚ και µόνο την περίοδο της
διακυβερνήσεως ΠΑΣΟΚ, τότε πόσο περισσότερο! Προχωρείς
σε σύσταση εξεταστικής επιτροπής προκειµένου να ανακύψουν
ευθύνες, εγώ λέω παραγεγραµµένες ή µη, διότι και σε ηθικό επί-
πεδο όχι µόνο σε ποινικό ή σε πολιτικό επίπεδο, έχει µια σηµασία
αυτό το να προκύψουν οι ευθύνες του ΠΑΣΟΚ. Εάν προκύψουν
οι ευθύνες των δικών σας, της Νέας ∆ηµοκρατίας, υποθέτω ότι
δεν θέλετε να συγκαλύψετε αυτές τις ευθύνες. Γίνεσθε δηλαδή,
συµµέτοχοι στην ευθύνη ορισµένων, αν τυχόν υπάρχουν δεν το
ξέρω, µπορεί να µην υπάρχει τίποτε. Αλλά, οµολογώ ότι όλοι
µπαίνουµε σ’ έναν προβληµατισµό όταν σε τέτοια πρόταση
ακούµε «όχι».

Επιτρέψτε µου, θα πω το εξής το ξαναείπα και στην υπόθεση
«Παυλίδη» και τελειώνω. Εγώ δεν έχω να πω πάρα πολλά. Μου
φαίνεται περίπου αυτονόητο, δεν µπορώ να καταλάβω πώς µπο-
ρεί να υπάρξει αρνητική θέση σε αυτή την πρόταση. ∆εν έχω
ακούσει και κανένα επιχείρηµα. Εγώ περιµένω να ακούσω επι-
χειρήµατα στη Βουλή, γιατί δεν πρέπει να καταρτιστεί εξεταστική
επιτροπή γι’ αυτό το ζήτηµα και δεν ακούω κανένα επιχείρηµα.

Επιτρέψτε µου, λοιπόν, να πω ένα τελευταίο: ∆εν είναι λογική
και συµπεριφορά αυτή. Εγώ είµαι ο τελευταίος ο οποίος ενδια-
φέροµαι για το εάν η Νέα ∆ηµοκρατία ή το ΠΑΣΟΚ, τα δύο κυ-
βερνητικά κόµµατα, θέλουν να έχουν καλή εικόνα στον κόσµο
προς τα έξω και στην κοινωνία. Αλλά, µου φαίνεται σχεδόν αυ-
τοκτονικό και αυτοκαταστροφικό αυτό το οποίο κάνετε. Όποτε
υπάρξει αίτηµα από την Αντιπολίτευση προς έλεγχο µιας συγκε-
κριµένης υποθέσεως, όταν είναι η Νέα ∆ηµοκρατία στην Κυβέρ-
νηση αρνείται τα πάντα. Ακούω αυτό το επιχείρηµα έχουµε, λέει,
δώσει τα πάντα στο φώς. Τι ακριβώς έχετε δώσει στο φώς; Και
φέρνετε την υπόθεση των «κουµπάρων». Μα, η υπόθεση των
«κουµπάρων» δεν ήταν πολιτική υπόθεση. Η υπόθεση των «κου-
µπάρων» ήταν υπόθεση η οποία κινήθηκε στα πλαίσια του ποινι-
κού δικαίου. ∆εν την κινήσατε εσείς, ο εισαγγελέας την κίνησε,
δεν σας ρώτησε.

Στο Βατοπέδι τι κινήσατε; Κινήσατε µια διαδικασία, προέκυψε
µια ολόκληρη ιστορία, µιλήσατε αορίστως και τελείως αφηρη-
µένα για πολιτικές ευθύνες και καταλήξαµε στο πουθενά. Στο

πουθενά καταλήξαµε στην υπόθεση «Παυλίδη». Ακούω ότι αύριο,
στην δεύτερη υπόθεση Παυλίδη θα αποχωρήσετε Εποµένως, τι
είναι εκείνο το οποίο τελικά στείλατε στη δικαιοσύνη µε δική σας
απόφαση, τι στείλατε µε πολιτική απόφαση; Όχι στείλατε στη δι-
καιοσύνη υπό την έννοια ότι ο εισαγγελέας άσκησε τη δίωξη! Μα,
δεν θα σας ρωτήσει! Τι είναι εκείνο το οποίο στείλατε; Και απευ-
θύνω το ερώτηµα στη Νέα ∆ηµοκρατία αλλά το απευθύνω και
στο ΠΑΣΟΚ: Και εσείς τι στείλατε στη δικαιοσύνη επί των ηµε-
ρών σας;

Όταν, λοιπόν, έχετε καταλήξει τα δύο µεγάλα κόµµατα, οι δύο
µεγάλες παρατάξεις, πως ενώ διαπιστώνεται ότι υπάρχει λεηλα-
σία του πλούτου του ελληνικού λαού, διαπιστώνεται ότι υπάρχει
κακοδιαχείριση, διαπιστώνεται ότι υπάρχει διαφθορά, αυτό απο-
τελεί πια συλλογική πεποίθηση του Έλληνα, αυτό δεν σας
αφορά; ∆εν ανησυχείτε για το πού µπορεί να οδηγήσει αυτή η
συλλογική πεποίθηση; Εσείς θα έπρεπε να ανησυχείτε, όχι εµείς!
Εσάς θα έπρεπε να αφορά πρωτίστως, όχι εµάς! Εσείς φέρετε
την ευθύνη να ενεργοποιείτε τις πρόνοιες του Συντάγµατος για
τον νόµο περί ευθύνης Υπουργών. Μην ερχόµαστε εδώ και λέµε
ότι ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών είναι κακός. Είναι κακός
γιατί έχει καταλήξει να µην αρκεί, έτσι όπως τον χρησιµοποιείτε.
Εάν κάνατε αυτά που έπρεπε, ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών
θα µπορούσε να λειτουργεί.

∆εν καταλαβαίνετε ότι φέρνετε ακεραία την πολιτική ευθύνη
για το ότι δεν ενεργοποιείτε αυτόν τον νόµο και τις συνταγµατι-
κές πρόνοιες; Και δεν καταλαβαίνετε πού οδηγεί αυτό; Αυτό οδη-
γεί πλέον σε µια συλλογικά διαµορφωµένη πεποίθηση ότι ο
οποιοσδήποτε εξακοντίζει οποιαδήποτε κατηγορία, όσο αβάσιµη
και να είναι. Προσέξτε τι σας λέω. ∆ιότι όταν συγκαλύπτεις τα
χοντρά, εν συνεχεία κι εκεί που πράγµατι θα µπορούσες να πεις
ότι: κύριοι εδώ δεν υπάρχει τίποτε, δεν υπάρχει υπόθεση, δεν
υπάρχει κανένα ζήτηµα, όποιος και να πει οτιδήποτε πλέον, έχει
δίκιο. Αυτή είναι η απαξίωση σήµερα του πολιτικού συστήµατος.
Αυτό είναι το αδιέξοδο, στο οποίο έχουν οδηγήσει οι πρακτικές
συγκαλύψεως.

Και διερωτώµαι, ειλικρινά το λέω, σε επίπεδο πολιτικής ευθύ-
νης: Τι θα σήµαινε; Εγώ σας λέω ότι ναι, υπήρξε και ένας διε-
φθαρµένος Υπουργός. Και τι έγινε για µια παράταξη; ∆εν θα
γινόταν απολύτως τίποτε, εάν η παράταξη αυτή µε το που το
εντόπιζε, τον αποµόνωνε. Θα ήταν τιµή της και καµάρι της και
έτσι θα αποκαθιστούσε και την εµπιστοσύνη. ∆ηλαδή, εάν ανα-
καλυπτόταν ένας διεφθαρµένος στην Ελλάδα –να τα πούµε όλα-
είναι η µόνη χώρα η οποία έχει προβλήµατα πολιτικής διαφθο-
ράς; ∆εν υπάρχουν προβλήµατα πολιτικής διαφθοράς στην Αµε-
ρική; ∆εν υπάρχουν προβλήµατα πολιτικής διαφθοράς στη
Γαλλία; ∆εν υπάρχουν προβλήµατα πολιτικής διαφθοράς στη
Γερµανία; Είναι όµως η µόνη χώρα η οποία επιµένει, η πολιτική
της κάστα να λειτουργεί ενσωµατώνοντας το πρόβληµα, διαχέ-
οντάς το ως πολιτική ευθύνη στο σύνολο του πολιτικού κόσµου.
Εσείς επιλέξατε αυτή την οδό, εσείς θεωρείτε ότι πρέπει να είστε
αλληλέγγυοι µε τους τυχόν διεφθαρµένους. Εάν είχατε µια δια-
φορετική στάση τότε και ο ελληνικός λαός θα είχε µια διαφορε-
τική στάση απέναντι στα θέµατα αυτά ούτε θα ήταν τόσο
εύπιστος ούτε θα είχε αυτή τη συλλογική πεποίθηση, ότι πλέον
το σύνολο του πολιτικού κόσµου είναι διεφθαρµένο.

Εµείς δεν µπορούµε να συµπράττουµε σε αυτά. Σαφώς και
υπερψηφίζουµε την εξεταστική και δηλώνουµε ξεκάθαρα «Όλα
στο φως, όλα στη δικαιοσύνη, όλα στο φυσικό τους δικαστή»,
µέχρι να αποκατασταθεί πλήρως η εµπιστοσύνη του ελληνικού
λαού στον πολιτικό κόσµο και στο πολιτικό σύστηµα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Βο-

ρίδη.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επι-

τροπή Παραγωγής και Εµπορίου, καταθέτει την έκθεσή της στο
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης «∆ιασυνοριακές Συγ-
χωνεύσεις Κεφαλαιουχικών Εταιρειών».

Ο Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Βορίδης, ορίζει ως Κοινοβου-
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λευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ τον Βουλευτή κ. Γεωργιάδη και
ως ειδικό αγορητή τον ίδιο.

Το λόγο έχει ο κ. Τσιόκας, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ για οκτώ
λεπτά.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ζούµε ένα πολιτικό και κοινωνικό παράδοξο. Παρακο-
λουθώ τις πέντε πρώτες οµιλίες και πλην της Νέας ∆ηµοκρατίας
βλέπω ότι αναπτύσσεται ένας πολύ γόνιµος και ουσιαστικός προ-
βληµατισµός, έντιµος και έγκυρος στο να συµβάλλει ώστε να αλ-
λάξει σελίδα το πολιτικό σύστηµα στα ζητήµατα διαφάνειας, στα
ζητήµατα αποτελεσµατικότητας της διαχείρισης του κράτους.

Ενώ, λοιπόν, αυτό συµβαίνει σε αυτή την Αίθουσα, η διακυ-
βέρνηση της χώρας βρίσκεται εκτός ελέγχου. Η οικονοµία κα-
ταρρέει, οι πολίτες και το κοινωνικό κράτος πλήττονται. Και, ενώ
αυτό υπάρχει και η Νέα ∆ηµοκρατία δείχνει ανίκανη να διαχειρι-
στεί αυτά τα θέµατα, έχουµε µια Κυβέρνηση που µοναδική της
επιδίωξη είναι να παραµείνει γαντζωµένη στην εξουσία. Γι’ αυτό
και επιχειρεί και το λέω µε ακρίβεια αυτό, να ταυτίσει την κα-
τάρρευση τη δική της µε την κατάρρευση της χώρας, για να την
χρησιµοποιήσει στη συνέχεια ως άλλοθι ότι τάχα φταίει η κρίση.

Έχει αποδειχθεί περίτρανα πλέον ότι στα φαινόµενα διαφθο-
ράς, αδιαφάνειας, αυθαιρεσίας, σπατάλης και κακοδιαχείρισης,
ιδιωτικοποίησης του δηµόσιου πλούτου, απαξίωσης των θεσµών,
η Νέα ∆ηµοκρατία όταν έρχεται θέµα τέτοιας συζήτησης «σφυ-
ρίζει κλέφτικα». Αποτέλεσµα είναι να τροφοδοτεί στη συνέχεια
πολιτικές επιλεκτικότητας, συγκάλυψης, συµψηφισµών και στο
τέλος κουκουλώµατος µε προβολή την παραγραφή.

Είναι ή δεν είναι ξεκάθαρο µήνυµα κουκουλώµατος και ατιµω-
ρησίας από την Κυβέρνηση Καραµανλή η πολιτική της στάση
στην υπόθεση των άγονων γραµµών, στην υπόθεση «Παυλίδη»;
Πώς µπορεί, πλέον, να κυβερνά µια Κυβέρνηση που είναι σε δυ-
σαρµονία µε τη βούληση της πλειοψηφίας της Βουλής, µια Κυ-
βέρνηση που συγκεντρώνει ψήφους µειοψηφίας και είναι σε
οµηρία από τα στελέχη της; Η αντίληψη του «δεν δίνω πλέον λο-
γαριασµό σε κανέναν», κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, τελειώνει.
Σύντοµα οι πολίτες θα στείλουν τον λογαριασµό στην καταρρέ-
ουσα Κυβέρνηση.

Πώς µπορούµε να µη σας καταλογίσουµε ευθύνες; Είναι ή δεν
είναι συγκάλυψη, επιλεκτικότητα, όταν ενώ σε όλα τα Μέσα Ενη-
µέρωσης, σε όλους τους κοινωνικούς φορείς, άλλα διαρρέουν
οι Αµερικάνοι και συζητιούνται, άλλα διαρρέουν οι Γερµανοί,
άλλα αρχειοθετεί ο Έλληνας Εισαγγελέας και ο µόνος που αρ-
νείστε να συζητήσει το θέµα είναι, το κατ’ εξοχήν αντιπροσω-
πευτικό όργανο της ελληνικής κοινωνίας, η Βουλή.

∆ηλαδή όλη η Ελλάδα συζητάει, οι εφηµερίδες συζητάνε, οι
φορείς συζητάνε και αρνείστε να συζητήσει η Βουλή θέµατα τα
οποία σχετίζονται µε τη διαφάνεια.

∆εν θεωρείτε ότι προσβάλλετε το λαϊκό αίσθηµα, τη λαϊκή βού-
ληση; Τι φοβάστε; ∆εν θέλετε να µάθει ο κόσµος τι ακριβώς συµ-
βαίνει και µέσα από αυτό να επέλθουν και οι διορθωτικές πράξεις
και να υπάρξει τιµωρία; ∆εν θέλετε να µάθετε ποιος είναι ο Ρόκ-
κος, ποια είναι η Αλεξία, ποια είναι όλα αυτά τα ονόµατα που
ακούγονται από εδώ και από εκεί;

Και θα µπορούσε η Κυβέρνηση µε τη θέλησή της να ανοίξει
αυτήν την κουβέντα συντεταγµένα. Είναι εθνική αναγκαιότητα
και προϋπόθεση για την οικονοµική ανάπτυξη η κοινωνική συ-
νοχή, για να αντιµετωπιστεί πρώτα, όµως, η διαφθορά και η αξιο-
πιστία του πολιτικού συστήµατος.

Το ΠΑΣΟΚ, µε αίσθηµα ευθύνης απέναντι στους πολίτες, επι-
µένει αταλάντευτα στη διερεύνηση από τη Βουλή όλων των υπο-
θέσεων που βαρύνουν πολιτικά πρόσωπα: Βατοπέδι, οµόλογα,
κουµπάροι, «SIEMENS». Και αυτό, όχι για λόγους ρεβανσισµού
ή µικροκοµµατικής σκοπιµότητας. Για εµάς, η αντιµετώπιση της
διαφθοράς δεν είναι πεδίο κοµµατικής αντιδικίας. Είναι όρος
εθνικής επιβίωσης. Γιατί για µας, δεν είναι το ζητούµενο η στο-
χοποίηση προσώπων ή κοµµάτων. Για µας το ζητούµενο είναι να
αλλάξουµε την αντίληψη διακυβέρνησης. Είναι µια άλλη πορεία
στη διαχείριση των αναπτυξιακών πόρων, µε τοµές στο αναπτυ-
ξιακό σύστηµα, την οικονοµία, την υγεία.

Αν δεν θέσουµε τέρµα στη διαφθορά και τη λεηλασία του δη-
µόσιου χρήµατος, η χώρα δεν πρόκειται να βγει από την κρίση.

Η διαφθορά δηµιουργεί επιπτώσεις στον πολίτη, επιβαρύνει τη
ζωή του. Όταν κάποιος ισχυρός χρησιµοποιεί «µαύρο» χρήµα για
να επιβάλλει τη δύναµή του, αυτό µετακυλίεται στον πολίτη, µε-
τακυλίεται στο γάλα, µετακυλίεται στην υγεία, µετακυλ’ιεται στην
παιδεία, µετακυλίεται στις άγονες γραµµές. Ε, αυτό θέλουµε να
αλλάξουµε. Και η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός θα έπρεπε
σε αυτά τα πράγµατα να που «ναι», αντί να προσπαθούν να βγά-
λουν λάδι, όποια στελέχη τους µε τον ένα ή άλλο τρόπο εµπλέ-
κονται.

Τι κάνατε, όµως; Για τις υποκλοπές: Συνωµοσία κατά της πα-
τρίδας και ξεµπερδέψατε. Για τα καρτέλ: Έπεσαν στα µαλακά οι
κουµπάροι. Για τα τοξικά οµόλογα: Ανίδεοι και επίορκοι διοικητές
των ταµείων έφταιγαν. Για το Βατοπέδι: Παραπλανηθέντες
Υπουργοί. Για το Γερµανό: Ο ΟΤΕ κρατικοποιεί τµήµα µε υπερ-
πολλαπλάσιο τίµηµα και στη συνέχεια η Κυβέρνηση ξεπουλά
ολόκληρο τον ΟΤΕ. Ποιος κερδίζει, ποιοι ενέχονται, πού βρίσκε-
ται το θέµα; ∆εν σας ενδιαφέρει να ανοίξει το θέµα της πολιτικής
συζήτησης. Για τις άγονες γραµµές: Ο νησιώτης και το δηµόσιο
«πληρώνουν χρυσάφι», χωρίς να έχουν συγκοινωνία.

Σήµερα η «SIEMENS». Λέτε εσείς, λέει ο Πρωθυπουργός, ο κ.
Καραµανλής, το λένε τα στελέχη σας: «Υπόθεση άλλων είναι η
«SIEMENS», δεν µας αφορά σαν κόµµα, δεν µας αγγίζει». Εάν
δεν σας αγγίζει, ελάτε να το συζητήσουµε, να δούµε ποιοι φταίνε,
τι πρέπει να αλλάξει, να δούµε ποιο µοντέλο θα ακολουθήσουµε
στην οργάνωση των πολιτικών κοµµάτων, στην αυτονοµία των
πολιτικών κοµµάτων.

Γιατί, λοιπόν, ο Πρωθυπουργός από τις Βρυξέλλες δήλωνε ότι
το σκάνδαλο «SIEMENS» δεν αφορά τη Νέα ∆ηµοκρατία και
τώρα λέτε «όχι στην εξεταστική επιτροπή» που ζητάει το ΠΑΣΟΚ
για τρίτη φορά; Αυτό το υπενθυµίζω και το υπογραµµίζω.

Και όχι µόνο δεν το κάνετε αυτό και δεν δέχεστε να γίνει εξε-
ταστική, αλλά κάνετε κάτι χειρότερο. Ως δια ταύτα, παρουσιάζε-
στε στην κοινωνία µέσω του «Υπουργού προπαγάνδας». Τι
κάνετε; Μόλις φουντώνει η κατακραυγή σε βάρος της Νέας ∆η-
µοκρατίας, τότε βρίσκεται το βαθύ κράτος της ΙΕΝΕΤ. Τη βάζετε
µπροστά και εξαπολύει µαύρη προπαγάνδα. Γιατί; Για να σκε-
πάσετε το δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό, την κατάρρευση της οι-
κονοµίας, τη διοικητική ασφυξία. Και µετά αρχίζετε και επιλεκτικά
διαρρέετε για τη «SIEMENS». Επιλεκτικά χρονικά, επιλεκτικά ως
προς τα πρόσωπα, επιλεκτικά ως προς τους χρόνους. Ε, λοιπόν,
διαλέγετε τη λογική του συµψηφισµού και όχι της ανεξαρτησίας
του πολιτικού συστήµατος και της αυτονοµίας.

Πρέπει να καταλάβετε ότι είµαστε οι επισπεύδοντες και σας
εγκαλούµε, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και είναι παραµύθι
αυτό που λέτε και βρίσκει ακροατήριο µόνο στα «βαποράκια»
σας, ότι τάχα πρώτα η δικαιοσύνη και µετά εξεταστική.

∆ιαβάστε τι έλεγε πριν γίνει Πρωθυπουργός ο κ. Καραµανλής.
Πείτε µας τι έλεγε για το «ΣΑΜΙΝΑ». Πείτε µας τι έλεγε σε µια
σειρά από υποθέσεις. Γιατί άραγε µε το Βατοπέδι δεχθήκατε κά-
ποια στιγµή και συρθήκατε; Αλλά τώρα, αυτά τα κάνετε «κωλο-
τούµπα» και λέτε: πρώτα δικαστικός έλεγχος και µετά πολιτικός
έλεγχος. Στερείτε από τη Βουλή το δικαίωµα να ελέγξει, να συ-
ζητήσει µε διαφάνεια και καθαρότητα.

Υπάρχουν, όµως, ερωτήµατα στα οποία πρέπει να απαντήσετε.
Γιατί αφήσατε να χαθεί τόσος πολύτιµος χρόνος για τη
«SIEMENS»; Γιατί επί δεκαοχτώ ολόκληρους µήνες ερευνούσε
την υπόθεση ένας µόνο εισαγγελέας µε µία γραµµατέα, όταν στη
Γερµανία υπήρχαν είκοσι δικαστές και εισαγγελείς; Γιατί δεν
ενεργοποιήθηκαν έγκαιρα, η αρχή της καταπολέµησης του βρώ-
µικου χρήµατος, η Υπηρεσία Ειδικών Ελέγχων; Γιατί εξακολουθεί
να συναλλάσσεται το ελληνικό δηµόσιο µε µια εταιρεία που η ίδια
οµολογεί πως έχει δώσει «µαύρο» χρήµα για να πάρει δουλειές;

Πείτε µου, ξέρατε, ναι ή όχι, ότι η «SIEMENS» είναι ο µονοπω-
λιακός τροφοδότης της «DEUTSCHE TELECOM»; Πώς δεχθή-
κατε να εκποιηθεί για ένα κοµµάτι ψωµί ο δηµόσιος πλούτος, ο
ΟΤΕ, σε µια εταιρεία που δήλωνε ότι µε «µαύρο» χρήµα έκλεινε
τις δουλειές διαχρονικά; Γιατί διατηρείτε στη θέση τον πρόεδρο
και διευθύνοντα σύµβουλο του ΟΤΕ, ο οποίος διώκεται για απι-
στία σε βαθµό κακουργήµατος για χαριστική σύµβαση µε την
εταιρεία «SIEMENS»; Πού πήγαν τα 6.000.000 ευρώ που φαίνε-
ται ότι είχε στο ταµείο ο κ. Μαυράκης και γιατί η δικαιοσύνη δεν
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τα συσχέτισε µε το θέµα; Γιατί προσπαθείτε να περιορίσετε την
έρευνα µόνο την περίοδο 1994-2003, ρίχνοντας λάσπη στο
ΠΑΣΟΚ και στον Πρόεδρό του Γιώργο Παπανδρέου και την ίδια
στιγµή προσπαθείτε µε κάθε τρόπο να κουκουλώσετε την υπό-
θεση, όταν µάλιστα ο κ. Σίκατσεκ…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Και οι άλλοι
συνάδελφοι πήραν από τρία λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Θα διαµαρτυρηθούν οι
Βουλευτές που δεν θα µιλήσουν.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: ∆υο λεπτά, κύριε Πρόεδρε, µη µε δια-
κόπτετε και είµαι πάνω στο κρίσιµο θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αφήστε και µερικά, γιατί
είπατε αρκετά.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Ο κ. Σίκατσεκ αναφέρεται σε συγκε-
κριµένες ροές «µαύρου» χρήµατος στο δεύτερο εξάµηνο του
2004. Γιατί δεν έγινε έλεγχος; Για ποιους λόγους, ενώ υπάρχει
οµολογία ότι υπήρχαν συγκεκριµένοι «γαλάζιοι» χρηµατιστές που
διακινούσαν «µαύρο» χρήµα της «SIEMENS», Ράµος, ∆εβλέτο-
γλου, «ΠΗΓΑΣΟΣ», εταιρεία χρηµατιστηριακή, δεν έχει γίνει
έρευνα;

Και τώρα λέτε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία είναι αυτή που αποκαλύ-
πτει τα σκάνδαλα. ∆εν είµαστε ίδιοι, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Το ΠΑΣΟΚ λέει «όλα στο φως». Εσείς λέτε: όλα στο αρχείο.
Είναι το ίδιο; Το ΠΑΣΟΚ αρνείται τη σκανδαλολογία. Ο Πρόεδρος
έχει καταθέσει προτάσεις του ΠΑΣΟΚ. Και όχι µόνο αυτό, αλλά
δεσµεύεται ότι την πρώτη µέρα που θα αναλάβει τη διακυβέρ-
νηση, θα συγκαλέσει, µε πρωτοβουλία του Προέδρου της ∆ηµο-
κρατίας, Συµβούλιο Αρχηγών, για να συζητήσουµε για την
αυτονοµία του συστήµατος.

Χρειάζεται θάρρος. Έχετε την πλειοψηφία. Η Βουλή όφειλε να
συζητάει. ∆εν το κάνετε. Και όχι µόνο αυτό, αλλά κάνετε και κάτι
άλλο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Τσιόκα, ολοκλη-
ρώστε, παρακαλώ.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν τελειώνετε. Ο χρό-

νος είναι λίγος.
ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Θέλουµε τη Βουλή ζωντανή και τη δι-

καιοσύνη ανεξάρτητη. ∆εν θέλουµε την ποινικοποίηση της πολι-
τικής, όπως έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία µε το βρώµικο 1989. ∆εν
θέλουµε την πολιτικοποίηση της δικαιοσύνης, όπως κάνει τώρα
η Νέα ∆ηµοκρατία αυτή την περίοδο. Η ποινικοποίηση της πολι-
τικής ζωής αποτελεί διαχρονικά προνόµιο της ∆εξιάς. Και αυτό
επαναλαµβάνει.

Γι’ αυτό, λοιπόν, ο δρόµος είναι ένας. Χρειάζεται το πολιτικό
σύστηµα να τολµήσει αλλαγές. Για να πετύχουµε αυτές τις αλ-
λαγές, χρειάζεται πολιτική βούληση και αλλαγή πολιτικής. Αλ-
λαγή πολιτικής δεν µπορεί να υπάρξει, αν δεν υπάρξει αλλαγή
κυβέρνησης. Το αίτηµα των εκλογών και η αναγκαιότητα να χα-
ραχθεί µια νέα πορεία προβάλλει πλέον ως κυρίαρχη ανάγκη. Και
αυτή, ο λαός θα σας την επιβάλει και µε το µήνυµα των ευρωε-
κλογών και σύντοµα θα έχουµε εθνικές εκλογές, για να αλλάξει
ο τόπος πολιτική ρότα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Τσιόκα.

Η κ. Παπακώστα έχει το λόγο.
Η κ. Παπακώστα, την παράταση του χρόνου την παρακολού-

θησε µε µεγάλη ικανοποίηση, αναµένοντας και εκείνη να έχει την
ίδια µεταχείριση. Έτσι δεν είναι, κυρία Παπακώστα;

Ορίστε, λοιπόν, έχετε το λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, για να ξεκαθαρίσουµε τα πράγµατα,

λέµε «ναι» επί της αρχής της σύστασης εξεταστικής επιτροπής
για αυτήν την υπόθεση, αλλά παραλλήλως λέµε ότι η στιγµή, η

συγκυρία κατά την οποία έρχεται το αίτηµα της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης για το ζήτηµα αυτό είναι άκαιρη, είναι άτοπη και είναι
άνευ αντικειµένου.

Η απάντηση δόθηκε από τον ερωτώντα προηγουµένως προ-
προλαλήσαντα συνάδελφο, το γενικό εισηγητή του ΛΑΟΣ κ. Βο-
ρίδη, ο οποίος στο τέλος της οµιλίας του έκλεισε λέγοντας «να
πάνε όλοι στο φυσικό τους δικαστή».

Αυτό λέει η Νέα ∆ηµοκρατία. Ο φυσικός δικαστής έχει επιλη-
φθεί. Ήδη τα κατηγορητήρια συντάσσονται. Άρα, λοιπόν, η απά-
ντηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι «ναι» επί της αρχής. Λέµε
«ναι» στη σύσταση εξεταστικής επιτροπής, αλλά αφού λέµε όλοι
ότι πρέπει η υπόθεση να πάει στο φυσικό δικαστή, η υπόθεση
είναι ήδη στο φυσικό δικαστή. Γιατί ζητάτε, λοιπόν, να έλθει στη
Βουλή; Άρα, είναι αντιφατικά αυτά τα οποία λέτε, αγαπητοί συ-
νάδελφοι.

Και να θυµίσω για το «βρώµικο ‘89» -στο οποίο ο προλαλήσας
συνάδελφος προηγουµένως, ατυχώς, αναφέρθηκε- ότι και µε ψή-
φους δικές σας, του ΠΑΣΟΚ δηλαδή τότε, παρεπέµφθησαν οι
συνάδελφοί σας. Γι’ αυτό µην επικαλείσθε το «βρώµικο ‘89».

Άρα, λοιπόν, ας αναφερθούµε λίγο στην ουσία της υπόθεσης,
γιατί ο ελληνικός λαός περιµένει από εµάς να αρθούµε στο ύψος
των περιστάσεων. Για να αρθούµε, λοιπόν, στο ύψος των περι-
στάσεων, θα θυµίσω κάτι που το καταθέτω και στα Πρακτικά.
Έχει ηµεροµηνία 2 Ιουνίου 2003, προς τον τότε Πρόεδρο της
Βουλής των Ελλήνων κ. Απόστολο Κακλαµάνη και είναι πρόταση
για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής κατά τις διατάξεις των
άρθρων 144 και επόµενα του Κανονισµού της Βουλής από τη Νέα
∆ηµοκρατία για το ζήτηµα το οποίο κουβεντιάζουµε σήµερα.

Η απάντησή σας, αγαπητοί συνάδελφοι της σηµερινής Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης και τότε κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, ξέρετε
ποια ήταν; Ήταν «όχι»!

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αικατερίνη Παπακώστα-Σι-
δηροπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Σήµερα, ζητάτε εξεταστική επιτροπή την ίδια ώρα που επικα-
λείσθε το φυσικό δικαστή. Άρα, συµφωνείτε µαζί µας και για λό-
γους εντυπώσεων, επειδή έχετε αποφασίσει να επενδύετε –έτσι
θεωρείτε εσείς- σε µία διαρκή σκανδαλολογία ελλείψει πολιτικών
επιχειρηµάτων, συκοφαντώντας τη χώρα στο εσωτερικό και το
εξωτερικό, και ο κ. Παπανδρέου και υµείς άπαντες οι συνάδελφοι
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Το µόνο που καταφέρνετε, αγαπητοί συνάδελφοι, που είχατε
την πρωτοβουλία του αιτήµατος για τη σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής, είναι να αποκαλύπτεστε. Και θα εξηγήσω γιατί λέω «να
αποκαλύπτεστε».

Κύριε Πρόεδρε, να µου επιτρέψετε να µιλήσω µε στοιχεία –
εγώ δεν θα πω προσωπικές µου απόψεις- γιατί θέλω να προ-
σπαθήσω να είµαι αντικειµενική. Ποια ήταν η πρακτική του
ΠΑΣΟΚ, αγαπητοί συνάδελφοι, κατά την κοινοβουλευτική πε-
ρίοδο 2000-2004 σε περιπτώσεις αντίστοιχες µε τη σηµερινή;

Σας ενηµερώνω, αν δεν θυµάστε, ότι κατά την κοινοβουλευ-
τική περίοδο 2000-2004 εστάλησαν επανειληµµένως από το φυ-
σικό τους δικαστή –είναι όρος της µόδας- από τις αρµόδιες
εισαγγελικές αρχές προς τη Βουλή των Ελλήνων δικογραφίες,
οι οποίες περιείχαν σοβαρές ενδείξεις ενδεχόµενης ποινικής ευ-
θύνης µελών της τότε κυβέρνησης.

Ποιες είναι αυτές, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι; Πρώτη
υπόθεση ήταν η υπόθεση προµήθειας συστηµάτων ασφαλείας
των Ολυµπιακών Αγώνων, το περίφηµο C4I, το οποίο ερευνάται
και σήµερα. ∆εύτερη υπόθεση ήταν η υπόθεση της ανάθεσης
της σύµβασης «ΞΥΣΤΟ» το 2002. Τρίτη υπόθεση ήταν η περίφηµη
υπόθεση χειραγώγησης των µετοχών από τη «∆ΕΚΑ» το 2001.

Τέταρτη υπόθεση ήταν η υπόθεση των παράνοµων ελληνο-
ποιήσεων το 2001.

Να σας θυµίσω, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ποια ήταν
η παγία τακτική σας; Παγία τακτική του ΠΑΣΟΚ, η οποία συνι-
στούσε και εξακολουθεί να συνιστά και σήµερα πολιτικό σκάν-
δαλο, ήταν η άρνηση. Όχι σε όλα!

Σ’ αυτές τις δικογραφίες, που συγκεκριµένα αναφέρθηκα, οι
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οποίες κατέφθαναν στη Βουλή η µία µετά την άλλη, η κυβέρνηση
τότε του ΠΑΣΟΚ απαντούσε µε στερεότυπο τρόπο και συµπερι-
φορά. Είχε διττή κατεύθυνση αυτού του είδους η στρατηγική,
αυτού του είδους η παγία πρακτική του ΠΑΣΟΚ. Αφ’ ενός µεν κα-
ταφερόταν –όπως κάνει και σήµερα- µε βαρύτατους υβριστικούς
και απαξιωτικούς χαρακτηρισµούς σε βάρος των δικαστικών λει-
τουργών- και των εισαγγελικών λειτουργών, βεβαίως, οι οποίοι
υπέγραφαν τα επίµαχα πορίσµατα- και αφ’ ετέρου το δεύτερο
σκέλος της παγίας πρακτικής και της κεντρικής στρατηγικής του
ΠΑΣΟΚ είχε να κάνει µε το ότι αρνιόταν πεισµατικά και επιµόνως
τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής ή –πόσο µάλλον, αγαπητοί
συνάδελφοι- της λεγόµενης προανακριτικής επιτροπής

Αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, συνιστά πολιτικό σκάνδαλο. Και
ας κάνετε την αυτοκριτική σας. Ποιος σας εµπόδισε, αγαπητοί
συνάδελφοι, από τότε µέχρι και σήµερα που κουβεντιάζουµε το
θέµα, να κάνετε αυτοκάθαρση στο εσωτερικό του κόµµατός σας;
Σας εµποδίζει η Νέα ∆ηµοκρατία; Σας εµποδίζει η δικαιοσύνη;
Σας εµποδίζει ο κακός σας εαυτός; Σας εµποδίζουν τα στελέχη
σας; Ποιος σας εµπόδισε, αγαπητοί συνάδελφοι, να κάνετε αυ-
τοκάθαρση στο εσωτερικό του κόµµατός σας; Γιατί θέλετε πλυ-
ντήριο των όποιων παραλείψεων, των όποιων πράξεων από
στελέχη σας, οι οποίες είναι επιβαρυντικές, να είναι η Βουλή και
όχι το ίδιο σας το κόµµα;

Αγαπητοί συνάδελφοι, εκτιµώ ότι θέλετε να µεταφέρετε τις πο-
λιτικές σας ευθύνες και να τις διαχύσετε στο σύνολο του πολιτι-
κού συστήµατος. Όµως, αυτό είναι φασίζουσα νοοτροπία, διότι
δεν µπορεί στις ώριµες δηµοκρατίες, ενώ δεν µπορείτε να επι-
χειρήσετε αυτοκάθαρση στο εσωτερικό του κόµµατός σας, να
ζητάτε να διαχέονται οι ευθύνες στο σύνολο του πολιτικού συ-
στήµατος! Αυτή είναι η απάντηση.

Θέλω, λοιπόν, να σας πω το εξής: Αγαπητοί συνάδελφοι, συγ-
χέετε και συνδέετε τις εξεταστικές επιτροπές και τις λεγόµενες
προανακριτικές επιτροπές µε το θέµα των εκλογών. Τι θέµα είναι
αυτό; Τι στρατηγική είναι αυτή, στην οποία λανθασµένα κατά την
άποψή, µου έχετε επενδύσει, όπου συγχέετε και συνδέετε τις
εθνικές εκλογές µε τη διερεύνηση µίας υπόθεσης;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Το ίδιο κάνατε µε την υπόθεση Παυλίδη. Το ίδιο προσπαθείτε
να κάνετε µε τη «µαϊµού» αίτησή σας για σύσταση εξεταστικής
επιτροπής. Και βεβαίως, στο τέλος παριστάνετε τους Ποντίους
Πιλάτους και αντί για αυτοκάθαρση και αυτοκριτική, επιχειρείτε
–όπως είπα προηγουµένως- να µεταφέρετε τις πολιτικές σας ευ-
θύνες στο σύνολο του πολιτικού συστήµατος. ∆εν θα σας περά-
σει, αγαπητοί συνάδελφοι, γιατί αυτό θεσµικά δεν είναι σωστό!

Λέτε ότι η Κυβέρνηση πρέπει να φύγει. Ωραία, αυτό είναι µία
πολιτική θέση σας. ∆εν τη συµµερίζονται οι πολίτες, οι οποίοι δεν
θέλουν εκλογές. Και σας ερωτώ: Σας εµποδίζει κανείς, µε βάση
το θεσµικό οπλοστάσιο που σας παρέχει τόσο το Σύνταγµα, όσο
και ο Κανονισµός της Βουλής, να καταθέσετε τώρα –εδώ και
τώρα, δική σας είναι η έκφραση, αγαπητοί συνάδελφοι- εφόσον
νοµίζετε ότι υπάρχει δυσαρµονία και αναντιστοιχία ως προς τη
βούληση της ελληνικής κοινωνίας απέναντι στην Κυβέρνηση, ότι
υπάρχει θέµα εµπιστοσύνης και ότι υπάρχει θέµα δεδηλωµένης,
καταθέστε εδώ και τώρα πρόταση δυσπιστίας σε βάρος της Κυ-
βέρνησης!

Θέλετε να συζητήσουµε, κύριε Βορίδη, για τα πολιτικά θέµατα,
πώς γίνονται οι συµβάσεις και όλα αυτά τα ζητούµενα; Υπάρχει
διαδικασία της ηµερήσιας διάταξης, υπάρχει το θεσµικό οπλο-
στάσιο, αγαπητέ συνάδελφε, µε το οποίο µπορεί ο καθένας µας
να θέσει ζητήµατα και να γίνει αµιγώς πολιτική συζήτηση, η οποία
να ασχοληθεί µε το ζήτηµα αυτό. Για χόρταση είναι –θα µου επι-
τρέψετε την έκφραση που λέει ο λαός- η σύσταση των εξεταστι-
κών επιτροπών;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Βορίδη, µε συγχωρείτε που αναφέροµαι ονοµαστικά,
δεν το κάνω ποτέ, αλλά θα ήθελα να πω ότι τους τιµητές των δύο
µεγάλων κοµµάτων δεν µπορείτε να τους κάνετε εσείς. Και ανα-
φέροµαι στο κόµµα σας. Όταν το κόµµα σας παραβιάζει τη συ-
νταγµατική επιταγή που ορίζει ψήφο κατά συνείδηση των

Βουλευτών και εσείς δέχεστε ως Βουλευτές, οι οποίοι αντιπρο-
σωπεύετε το έθνος και τον ελληνικό λαό µέσα σ’ αυτή τη Βουλή,
να παίρνετε ψηφοδέλτια από το χέρι του Προέδρου σας, του Αρ-
χηγού του κόµµατός σας και έρχεστε και τα ρίχνετε στην κάλπη,
αυτό λέγεται πίστη και εφαρµογή µε θρησκευτική ευλάβεια της
συνταγµατικής επιταγής για το ρόλο του Βουλευτή;

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σας παρακαλώ, ησυχία.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Με συγχω-

ρείτε, κύριε Πρόεδρε. Τελειώνω σ’ ένα λεπτό.
Και δεν µου λέτε, αγαπητοί συνάδελφοι –για να έχουµε και

καλό ερώτηµα εδώ µέσα- από πού και ως πού προκύπτει ότι για
τα κακώς κείµενα του τόπου, για το γεγονός ότι δεν τολµάµε
στην ψήφο κατά συνείδηση να ασκήσουµε το καθήκον µας, όπως
ορίζει το Σύνταγµα, ο Κανονισµός της Βουλής και ο νόµος περί
ευθύνης Υπουργών, φταίει το Σύνταγµα; Φταίει ο νόµος περί ευ-
θύνης Υπουργών ή φταίει ο τρόπος που διαχειριζόµαστε τις αρ-
µοδιότητες, τις οποίες µας έχει εκχωρήσει κατά συνταγµατική
επιταγή το Σύνταγµα, ο θεµελιώδης καταστατικός χάρτης της
χώρας;

Και αν µεν υπάρχουν αδυναµίες, αυτές να τις κουβεντιάσουµε.
Όµως, δεν µπορεί να παριστάνει το κόµµα σας, κύριε Κουβέλη,
τον Πόντιο Πιλάτο και να λέει ο κ. Αλαβάνος «να πάνε τα πάντα
στο φυσικό τους δικαστή», εκχωρώντας αρµοδιότητες που έχει
η Βουλή και δηλώνοντας έτσι ότι είµαστε αδύναµοι να υπερα-
σπιστούµε το Σύνταγµα, να το εφαρµόσουµε κατά κεραία και µε
θρησκευτική ευλάβεια να το τηρήσουµε!

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κυρία Παπακώστα, αύριο δεν θα εµφα-
νιστείτε κατά συνείδηση;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ολοκληρώστε, κυρία
Παπακώστα.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Αγαπητοί συ-
νάδελφοι, κλείνοντας θέλω να πω ότι η Νέα ∆ηµοκρατία λέει «ναι
σε όλα». Αύριο, θεωρώ θεσµικό εκτροχιασµό το γεγονός ότι η
Βουλή, µε αίτηµα του ΠΑΣΟΚ θα έρθει να συζητήσει επί υποθέ-
σεως για την οποία ψήφισε προχθές το βράδυ.

Και αναφέροµαι στην υπόθεση του κ. Παυλίδη, διότι το πόρι-
σµα, εξ όσων εγώ τουλάχιστον διάβασα –και διάβασα καλώς-
αναφέρεται στο ότι κατέθεσε ο ∆ήµαρχος της Τήλου και ουδέν
µεµπτόν προέκυψε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Για άλλη υπόθεση πρόκειται.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Και ερωτώ:

Είναι ή δεν είναι θεσµικός εκτροχιασµός να θέλετε για µία ακόµα
φορά να ασχοληθεί η Βουλή για υπόθεση για την οποία ψήφισε
και µάλιστα µε µυστική ψηφοφορία και µάλιστα στην οποία µυ-
στική ψηφοφορία δύο Βουλευτές της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης δεν θέλησαν την παραποµπή του κ. Παυλίδη;

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο συνά-
δελφος του ΠΑΣΟΚ κ. Κουτσούκος.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι η προλαλήσασα συνάδελφος της Νέας ∆ηµοκρα-

τίας έκανε την αυτοκριτική της εδώ δηµοσίως από το Βήµα της
Βουλής και απευθυνόταν στην Πλειοψηφία, στην παράταξή της,
διότι αυτά που έλεγε για τη συνείδηση των Βουλευτών, αφορούν
τους Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας, την ηγεσία της και φυ-
σικά την ίδια, διότι απ’ ό,τι αντιλαµβάνοµαι αύριο κατά συνείδηση
θα αποχωρήσει από τη συζήτηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τη διαφθορά
που καθιέρωσε στην ηµερήσια πολιτική ατζέντα η «σκανδαλο-
γέννα» πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας -όχι το ΠΑΣΟΚ- θέτει κρί-
σιµα πολιτικά ερωτήµατα και µας υποχρεώνει να δώσουµε
αντίστοιχες απαντήσεις.

Τα ερωτήµατα αυτά δεν αφορούν µόνο εµάς και δεν είναι ηθι-
κοπλαστικού χαρακτήρα. Αφορούν το πολιτικό σύστηµα στο σύ-
νολό του και τους δηµοκρατικούς θεσµούς, συνδέονται µε το αν
και κατά πόσο µπορούµε να δώσουµε προοπτική και διέξοδο
στον τόπο, ώστε να τον βγάλουµε από το τέλµα και τη στασιµό-
τητα.

Θέτω το ερώτηµα: Μπορεί η πολιτική να απαντήσει πειστικά
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και αποτελεσµατικά στα προβλήµατα των πολιτών, όταν η ίδια
είναι δέσµια και εξαρτηµένη; Μπορούν οι πολιτικοί να κινητοποι-
ήσουν µε το όραµά τους και το σχέδιο τους για τη χώρα και το
λαό, τις ευρύτερες κοινωνικές και οικονοµικές δυνάµεις του
τόπου, όταν οι ίδιοι θεωρούνται εµπλεκόµενοι µε τον έναν ή άλλο
τρόπο σε αδιαφανείς διαδικασίες και υποθέσεις διαφθοράς;

Μπορεί το πολιτικό σύστηµα στο σύνολό του να αποδείξει ότι
δεν φοβάται το φως και τη διαφάνεια παντού και ιδίως όταν η
άποψη της κοινής γνώµης είναι πως κάνει ό,τι είναι δυνατόν για
να συµβεί το αντίθετο, δηλαδή για να συγκαλύψει, να συσκοτίσει
και τελικά να αποκρύψει την αλήθεια;

Έχουµε τη δύναµη εµείς εδώ να πιάσουµε το νήµα των υπό-
γειων, ύποπτων και αδιαφανών διασυνδέσεων ενός οικονοµικού
κολοσσού µε πολιτικά πρόσωπα και να ξετυλίξουµε το κουβάρι
της διαπλοκής και της διακίνησης του µαύρου χρήµατος;

Είµαστε σε θέση να πετάξουµε τα βαρίδια της διαφθοράς από
κάθε οικονοµική και κοινωνική δραστηριότητα, ώστε να αποδώ-
σουµε στους πολίτες τα κατοχυρωµένα συνταγµατικά τους δι-
καιώµατα, της ισότητας ευκαιριών, της πρόσβασης στα δηµόσια
κοινωνικά αγαθά και της συµµετοχής τους στην αναπτυξιακή πο-
ρεία που χρειάζεται ο τόπος;

Μπορούµε να θεσπίσουµε στο δηµόσιο βίο διαδικασίες ελέγ-
χου και λογοδοσίας, ώστε να µην πλανώνται σκιές πάνω από τα
πολιτικά πρόσωπα και να µην κρύβονται ύποπτες πράξεις πίσω
από ανεξέλεγκτες πολιτικές αποφάσεις;

Σ’ αυτά και σε πολλά άλλα καλούµαστε να απαντήσουµε. Όχι
στους εαυτούς µας, αλλά για τον εαυτό µας στο λαό που βιώνει
µε επώδυνο τρόπο τα αποτελέσµατα µιας πολιτικής, η οποία οξύ-
νει καθηµερινά τα προβλήµατά του και που δεν µπορεί να απο-
δεχθεί µία υποκριτική στάση και συµπεριφορά, αφού πλέον
αντιλαµβάνεται ότι τελικά ο ίδιος επιβαρύνεται µε το κόστος της
διαφθοράς και πως η διαπλοκή είναι σε βάρος των δικών του
συµφερόντων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ τολµά. Ο Γιώργος
Παπανδρέου τολµά. Τολµά να θίξει τον πυρήνα του συστήµατος
διαπλοκής µε πολιτικές πρωτοβουλίες και προτάσεις που ανα-
τρέπουν θεσµικές ανεπάρκειες και πολιτικές λειτουργίες που
εξάντλησαν πλέον τα όριά τους.

Το ΠΑΣΟΚ στην πράξη αποδεικνύει καθηµερινά και ιδίως µε
τη σηµερινή πρόταση για τη «SIEMENS» ότι επιδιώκει τη διερεύ-
νηση και την απόδοση ευθυνών για όλα τα φαινόµενα της δια-
φθοράς, ανεξάρτητα από πρόσωπα και χρονικές περιόδους και
αυτό το συνδέει µε ταυτόχρονη υπεράσπιση των πολιτών που
βιώνουν σε κάθε επίπεδο της καθηµερινότητάς τους και στα δι-
καιώµατά τους τις επιπτώσεις της διαφθοράς και της αδιαφά-
νειας στο δηµόσιο βίο. ∆ιότι ακριβώς σ’ αυτά τα δικαιώµατα και
σε κάθε επίπεδο ζωής των πολιτών αφορούν οι υποκλοπές, τα
δοµηµένα οµόλογα, οι άγονες γραµµές και τα άλλα φαινόµενα
διαφθοράς. ∆ιότι ο τρόπος µε τον οποίο µία χώρα και οι πολιτι-
κοί της εκπρόσωποι διαπραγµατεύονται µε µία µεγάλη εταιρεία
τηλεπικοινωνιών και ηλεκτρονικών συστηµάτων, όπως είναι η
«SIEMENS», αφορά τα οικονοµικά και αναπτυξιακά δεδοµένα της
χώρας και άρα, όλους τους πολίτες.

Το ερώτηµα που πλανάται αναπάντητο, το ερώτηµα στο οποίο
πρέπει να απαντήσει ο κ. Καραµανλής και η Κυβέρνησή του είναι
γιατί µέχρι τώρα έκανε τα πάντα, χρησιµοποίησε θεµιτούς και
αθέµιτους τρόπους, ώστε να ελέγξει την πορεία της δικαστικής
διερεύνησης της υπόθεσης και να συγκαλύψει τις ενδεχόµενες
εµπλοκές πολιτικών προσώπων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεκατέσσερις µήνες µετά την
απόρριψη από την κυβερνητική Πλειοψηφία της πρότασης του
ΠΑΣΟΚ για σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τη «SIEMENS»,
η Κυβέρνηση εξακολουθεί να επαναλαµβάνει το ίδιο έωλο επι-
χείρηµα, ότι δήθεν η σύσταση της εξεταστικής επιτροπής ση-
µαίνει συγκάλυψη, ενώ παράλληλα η δικαιοσύνη συνεχίζει να
κωλυσιεργεί, οριοθετώντας την έρευνά της σε περιόδους που
εξυπηρετούν πολιτικά τον επικοινωνιακό σχεδιασµό της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Ακούσαµε σήµερα δε από τον εισηγητή της Πλειοψηφίας κ.
Καραµάριο, την άποψη ότι η πρόταση απορρίπτεται γιατί, λέει,
κρίνεται αβάσιµη και αόριστη, ως ο πρωτοδίκης του µονοµελούς

που απορρίπτει τα ασφαλιστικά µέτρα.
Η Κυβέρνηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λειτουργεί µε δύο

µέτρα και δύο σταθµά στην επιχειρηµατολογία της για τη σύ-
σταση της εξεταστικής επιτροπής. ∆ιαφορετικά έπραξε σε άλλες
περιπτώσεις, όπως στο Βατοπέδι, διαφορετικά πράττει τώρα,
διαφορετικά θα πράξει αύριο.

Η Κυβέρνηση µε δύο µέτρα και δύο σταθµά καθορίζει τη συ-
νείδηση των Βουλευτών της Κοινοβουλευτικής της Οµάδας, επι-
βάλλοντας τελικά το ασυνείδητο των κυβερνητικών µεθόδων µε
πρωτοφανείς πράξεις και µεθοδεύσεις στα κοινοβουλευτικά χρο-
νικά.

Η Κυβέρνηση µπροστά στα αδιέξοδα που αντιµετωπίζει και
µπροστά στα όσα δηµιούργησε µε τις πολιτικές της αποφάσεις,
παραδίδει το πολιτικό σύστηµα της χώρας όµηρο των αντιπαρα-
θέσεων και των συµφερόντων µεγάλων οικονοµικών συγκροτη-
µάτων που µάχονται για ένα κοµµάτι στην αγορά και καθιστά τον
πολιτικό βίο δέσµιο των διαρροών και των σκοπιµοτήτων ξένων
ελεγκτικών µηχανισµών, αλλά και ελεγχοµένων για την πρακτική
τους δικαστικών λειτουργών.

Μπροστά στο δίληµµα, ευτελισµός και καταρράκωση του πο-
λιτικού συστήµατος ή αλήθεια, ο κ. Καραµανλής και η Κυβέρ-
νησή του απαντά µε οργανωµένη προσπάθεια συγκάλυψης, γιατί
έτσι πιστεύει ότι θα κρύψει τις πολιτικές του ευθύνες και τις ευ-
θύνες των στελεχών του.

Αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι, δεν σας ενδιαφέρει να ερευνήσει
η Βουλή αν πίσω από το πολυπλόκαµο σύστηµα της «SIEMENS»,
τις προµήθειες και το µαύρο χρήµα βρίσκονται πολιτικά πρό-
σωπα;

∆εν είδατε ούτε ακούσατε για µαρτυρίες που εµπλέκουν πο-
λιτικά πρόσωπα; ∆εν σας ενδιαφέρουν, ακόµα κι αν προέρχονται
από ανώτερους κρατικούς λειτουργούς άλλων χωρών; Γιατί τις
αξιοποιείτε επιλεκτικά και όποτε σας εξυπηρετεί;

∆εν σας απασχολούν τα εκατοντάδες δηµοσιεύµατα για τα εµ-
βάσµατα, τους κωδικούς των παραληπτών, τις off-shore εται-
ρείες, τις πρακτικές χρηµατισµού για να κλείσουν οι δουλειές;

∆εν υπάρχουν ευθύνες σε πολιτικά πρόσωπα για την επιβλαβή
επαναδιαπραγµάτευση του C4-I, για τις συµβάσεις που δεν υλο-
ποιήθηκαν στο Υπουργείο Πολιτισµού, για ταξίδια, φιλοξενίες και
άλλες παροχές σε πολιτικά πρόσωπα;

∆εν δικαιούται ο ελληνικός λαός τελικά να µάθει µε βάση τίνων
την κάλυψη µία µικρή οµάδα χρηµατιστών βρίσκεται µπλεγµένη
σε όλες τις υποθέσεις της διαφθοράς και ποίων πρόσωπα δια-
µεσολαβητές υπήρξαν;

∆εν δικαιούται τελικά ο ελληνικός λαός να µάθει πώς τα ζητή-
µατα της ασφάλειας της χώρας, των προσωπικών του δεδοµέ-
νων, των συµφερόντων του ΟΤΕ παραδόθηκαν στον έλεγχο
ξένων συµφερόντων και τι ρόλο έχει διαδραµατίσει η «SIEMENS»
σ’ αυτήν την υπόθεση;

Τελικά θα µάθει ο ελληνικός λαός ποια είναι η «Αλεξία» και όσοι
κρύβονται πίσω από τα εκατοντάδες εµβάσµατα των εκατοντά-
δων εκατοµµυρίων ευρώ;

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε µισό λεπτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Καραµανλής και η Κυβέρ-

νησή του όχι µόνο δεν µπορούν να τηρήσουν τις υποσχέσεις που
έδωσαν στον ελληνικό λαό προκειµένου να τον ξεγελάσουν, όχι
µόνο δεν µπορούν να αντιµετωπίσουν τα προβλήµατα που δηµι-
ούργησαν µε την πολιτική τους, αλλά βυθίζουν καθηµερινά τη
χώρα σε µία οικονοµική, κοινωνική και πολιτική κρίση.

Η απάντηση σ’ αυτήν την κρίση απαιτεί αλλαγές και ανατρο-
πές. Απαιτεί η αλήθεια να λειτουργήσει ως επαναστατική πράξη
για να αποκαταστήσει το κύρος και την αξιοπιστία του πολιτικού
συστήµατος και να δηµιουργήσει µία νέα σχέση εµπιστοσύνης
µε το λαό.

Η αγωνία και η προσπάθεια της Κυβέρνησης να καλύψει τα πο-
λιτικά της στελέχη που ενδεχόµενα ευθύνονται, η αγωνία της να
συγκαλύψει ευθύνες γιατί κατέστησε τη χώρα δέσµια συµβατι-
κών υποχρεώσεων µε µία εταιρεία –προσέξτε, παρακαλώ- κατα-
δικασµένη για διαπλοκή, εξαγορά προσώπων και διακίνηση
µαύρου χρήµατος δεν µπορεί και δεν πρέπει να εµποδίσει τη
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Βουλή και τους Βουλευτές να αναλάβουν τις ευθύνες που απορ-
ρέουν από το ρόλο τους και το λόγο που δίνουν στο λαό.

Το στοίχηµα, κύριοι συνάδελφοι, είναι µε το µέλλον και αφορά
τη δυνατότητα της πολιτικής να αντιµετωπίσει τα προβλήµατα
της χώρας αυτόνοµη και ανεπηρέαστη από οικονοµικά συµφέ-
ροντα.

Να ανοίξουµε, λοιπόν, αυτήν τη διαδικασία, να απελευθερω-
θούµε από βάρη, δουλείες και σκοπιµότητες της συγκυρίας.

Αυτό το στοίχηµα πρέπει να το κερδίσουµε. Το ΠΑΣΟΚ –να
είστε σίγουροι- θα το κερδίσει. Σας καλούµε να βαδίσουµε µαζί
σε αυτόν το δρόµο. Θέλουµε και τη δική σας συµβολή σε αυτήν
την υπόθεση. Σήµερα σας δίνουµε µια ακόµη ευκαιρία. Αξιοποι-
είστε την. Αλλιώς, θα είστε συνένοχοι για την παραγραφή. Εσείς
θα είστε υπεύθυνοι και όχι οι κληρονόµοι σας, όπως είπε ο ειση-
γητής της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κουτσούκο.

Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολου-
θούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγου-
µένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής
των Ελλήνων, δεκαοκτώ µαθήτριες και µαθητές, δεκαοκτώ γο-
νείς και τρεις συνοδοί δάσκαλοι από το ∆ηµοτικό Σχολείου Άνω
Βιάνου Ηρακλείου Κρήτης.

Τους καλωσορίζουµε στη Βουλή και τους ευχόµαστε καλή
επάνοδο στην όµορφη Κρήτη.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει ο κ. Γιαννέλλης-Θεοδοσιάδης, Βουλευτής της

Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΕΛΛΗΣ – ΘΕΟ∆ΟΣΙΑ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, σήµερα είµαστε όλοι όµηροι της αγωνιώδους προ-
σπάθειας της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να µετατρέψει το
Εθνικό Κοινοβούλιο σε σκανδαλοδικείο, προκειµένου η χώρα να
οδηγηθεί στις ευρωεκλογές σε µια ατµόσφαιρα σκανδαλολογίας
και η προσπάθεια αυτή είναι µικρόψυχη και υποκριτική.

Μικρόψυχη, διότι το τυφλό πάθος της εξουσίας από το οποίο
διακατέχεστε, συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, σας στερεί κάθε δυνα-
τότητας να αντιληφθείτε τη ζηµιά που προκαλείτε στο πολιτικό
µας σύστηµα, τις στρεβλώσεις που δηµιουργούνται στις αρχές
και στις αξίες που από κοινού υπηρετούµε, το διασυρµό του Κοι-
νοβουλίου και την εκτροπή του από το θεσµικό του ρόλο.

Άµεσο επακόλουθο της συµπεριφοράς σας αυτής είναι η ανα-
ξιοπιστία των πολιτών απέναντι στους θεσµούς και στον πολιτικό
κόσµο, αφού χάνουν κάθε ελπίδα για το µέλλον αυτής της
χώρας. Στους τελευταίους δώδεκα µήνες έχετε καταθέσει τέσ-
σερις προτάσεις για σύσταση εξεταστικών ή προανακριτικών επι-
τροπών. Ενώ βρίσκεται η χώρα στο µέσο µιας διεθνούς
οικονοµικής θύελλας όχι µονάχα, όχι µονάχα δυσφηµείτε και
απαξιώνετε στο εξωτερικό τη χώρα µας –είναι γνωστά τα παρα-
δείγµατα- αλλά και επιπροσθέτως µετατρέπετε τη σκανδαλολο-
γία σε επίσηµη κοµµατική ιδεολογία. Και αυτό, για να καλύπτετε
την παντελή απουσία προτάσεων και προγραµµάτων σας.

Επιλέξατε τα σκάνδαλα αντί των προτάσεων ως µορφή αγώνα
και πολιτικής αντιπαράθεσης, αλλά λησµονείτε ότι η σκανδαλο-
λογία κάποιες φορές βλάπτει ίσως περισσότερο και από το ίδιο
το σκάνδαλο, γιατί εµποδίζει το ηθικό φρόνηµα του λαού και τον
εθίζει να στηρίζει την επιβίωσή του στην ατίµωση των άλλων.
Αποτελείται αποκρουστικό πολιτικό παράδειγµα για την κοινω-
νία, ιδίως, όµως, για τους νέους ανθρώπους.

Το δόγµα του κ. Αθανασάκη –δικού σας υψηλόβαθµου στελέ-
χους- ότι οι κυβερνήσεις πέφτουν από τα σκάνδαλα και όχι από
τις πολιτικές και τα προγράµµατα που εφαρµόζουν σας έχει γοη-
τεύσει. Ειδικότερα, έχει γοητεύσει τον Αρχηγό σας κ. Γιώργο Πα-
πανδρέου, ο οποίος χθες στο πολιτικό συµβούλιο εδέχθη
µύδρους από ένα κοµµάτι της εσωκοµµατικής σας αντιπολίτευ-
σης. Αυτό τουλάχιστον λένε οι εφηµερίδες. ∆εν διστάζετε, λοι-
πόν, να µετατρέψετε το πεδίο της πολιτικής σε µια απέραντη
δικαστική σκηνή, για να καταστήσετε την εξουσία ταυτόσηµη του
εγκλήµατος.

Ευτυχώς για την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, υπάρχουν σοβα-

ρές φωνές µέσα στο κόµµα το δικό σας και η άποψη του πρώην
Προέδρου της Βουλής κ. Απόστολου Κακλαµάνη, τον οποίο σέ-
βοµαι και τιµώ, πως η συλλογική ευθύνη είναι φασιστική αντίληψη
και προωθείται από αυτούς που δεν είναι καθαροί, ώστε να χάνο-
νται µέσα στο πλήθος, µε βρίσκει απόλυτα σύµφωνο. ∆εν µπορεί
να σπιλώνεται µία παράταξη, γιατί ενδεχοµένως µερικοί αθέτη-
σαν τον όρκο τους, γιατί κάποιοι παρερµήνευσαν τη δήλωση του
Πρωθυπουργού περί µηδενικής ανοχής στα σκάνδαλα. ∆εν θα πε-
ράσετε στο λαό την ιδέα πως όλοι ίδιοι είναι. Κανένας µας µέσα
σε αυτήν την Αίθουσα δεν είναι ίδιος µε τον άλλο. Όλοι κρινόµα-
στε ξεχωριστά για τις πράξεις µας, για τις αξίες που υπηρετούµε.

Αν κάποιοι λέρωσαν τα χέρια τους, όπου και αν ανήκουν, θα
έχουν την κατάληξη που τους ταιριάζει, αλλά από το φυσικό τους
δικαστή, από τη δικαιοσύνη, την οποία, δυστυχώς, έχετε απα-
ξιώσει.

Η τακτική του κ. Παπανδρέου να υποβάλει σε κάθε ευκαιρία,
σε κάθε οµιλία του –και χθες ακόµη τον παρακολούθησα- το ρη-
τορικό ερώτηµα «Πού πήγαν τα λεφτά;» φανατίζει το λαό και οδη-
γεί στη µέθη της σκανδαλολογίας, µακριά από την πραγµατική
πολιτική, από τα καυτά προβλήµατα του τόπου.

Όµως, αν, επιτέλους, το ερώτηµα τον καίει πραγµατικά, ας
ψάξει ο κ. Παπανδρέου, ώστε να µάθουµε και εµείς πού πήγαν τα
χρήµατα του κ. Τσουκάτου, πού πήγαν τα χρήµατα των PATRIOT,
των TOR-M1, των φρεγατών, του Χρηµατιστηρίου. Θα µας βοη-
θήσει. Θα προσφέρει στο πολιτικό σύστηµα τεράστια υπηρεσία.

Είναι υποκριτική η πρότασή σας για σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής στην υπόθεση της «SIEMENS», που συζητούµε σήµερα
για την αποκάλυψη σκανδάλων. Το καθεστώς της ατιµωρησίας
που θεσπίζει ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών της συνταγµατικής
αναθεώρησης του 2001 είναι δικής σας έµπνευσης. Παρασυρ-
θήκαµε και εµείς. Όµως, αν ο κ. Παπανδρέου πίστευε ότι το κα-
θεστώς αυτό πρέπει, επιτέλους, να αλλάξει, ότι κάτι πρέπει να
αλλάξει, θα έπρεπε να ανταποκριθεί στην πρόσκληση της Κυ-
βέρνησης και να µην είχε δραπετεύσει το 2007 από την αναθεώ-
ρηση του Συντάγµατος. Ίσως κάτι να είχε αλλάξει τότε.

Η δήθεν πολιτική σας ευαισθησία για τα σκάνδαλα γίνεται εκ
του ασφαλούς, αφού τα περισσότερα εγκλήµατα των Υπουργών
της διακυβέρνησής σας έχουν παραγραφεί µετά από δύο αλλε-
πάλληλες εκλογικές αναµετρήσεις, όπου υπάρχουν και ξέρουµε
πού υπάρχουν.

Με τη σιγουριά, λοιπόν, της ατιµωρησίας, εµφανίζεστε σήµερα
ενώπιον της Εθνικής Αντιπροσωπείας ως τιµητές και εισαγγελείς.
Έχετε ενδυθεί ανέξοδα και προκλητικά την τήβεννο του κατηγό-
ρου, του τιµητού των πάντων, µε αποκλειστικό στόχο να παρε-
µποδίζετε ουσιαστικά την υπόθεση της διερεύνησης της
«SIEMENS», γιατί έχετε αντιληφθεί ότι ανεξάρτητα από τις ποι-
νικές ευθύνες –αν υπάρχουν και όπου υπάρχουν- οι πολιτικές ευ-
θύνες που έχετε είναι απαράγραπτες. Αφορούν στη σύναψη,
διαπραγµάτευση και υπογραφή των σχετικών συµβάσεων, που
έγιναν επί δικών σας διακυβερνήσεων.

Είναι πολιτικά ανέντιµο να επιρρίπτετε ευθύνες σε αυτούς που
δεσµεύσατε µε τις δικές σας υπογραφές -εσείς υπογράψατε
αυτές τις συµβάσεις- σε αυτούς που υποχρεώθηκαν, µόλις ανέ-
λαβαν την εξουσία, να εφαρµόσουν τις άθλιες δικές σας συµ-
φωνίες, βελτιώνοντάς τες, όσο ήταν δυνατόν, χωρίς να υπάρξει
κίνδυνος εξευτελισµού της χώρας και κατάρρευσης των Ολυ-
µπιακών Αγώνων. Και το πετύχαµε. Κάναµε τους τελειότερους
Ολυµπιακούς Αγώνες απ’ όσους έγιναν µέχρι σήµερα. Η έρευνα,
λοιπόν, της υπόθεσης είναι αποκλειστική αρµοδιότητα της δι-
καιοσύνης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο συνάδελφος κ. Βορίδης ζή-
τησε προηγουµένως µια απάντηση: «Γιατί λέµε να τελειώσει
πρώτα η διαδικασία;» Άλλωστε ο ίδιος είπε ότι η ανάκριση βρί-
σκεται προς το τέλος της. Τι σας πείραζε να τελειώσει η ανά-
κριση και στη συνέχεια, εφόσον υπάρχει λόγος, να επιληφθεί η
Βουλή; Θέλετε να τη µετατρέψουµε σε ένα απέραντο σκανδα-
λοδικείο;

Αυτό που είπε ο κ. Βορίδης δεν είναι καθόλου σωστό, κατά τη
δική µου άποψη. Αυτό σηµαίνει ότι υπάρχει µεταβολή του θε-
σµικού ρόλου της Βουλής. Ο ρόλος της Βουλής δεν είναι να είναι
δικαστής. Είναι πολιτικό Σώµα. Είµαστε δικαστές τότε που η ανά-
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κριση που γίνεται εγγίζει κάποιον συνάδελφο, κάποιον πολιτικό,
κάποιον Υπουργό και φθάνει στη Βουλή. Τότε είµαστε υποχρεω-
µένοι. Όµως, και αυτό είναι λάθος.

Και αν θέλετε να σας πω γιατί, κατά την προσωπική µου
άποψη, είναι λάθος: Ο πρώτος, ο οποίος ζήτησε την αλλαγή του
νόµου περί ευθύνης Υπουργών είναι ο υποφαινόµενος. Το 1990
ως αναπληρωτής κατήγορος στην υπόθεση του Ανδρέα Παπαν-
δρέου από Έδρας ζήτησα να αλλάξει ο νόµος περί ευθύνης
Υπουργών, γιατί είπα ότι είναι άδικο να δικάζεις τον πολιτικό σου
αντίπαλο. ∆εν µπορεί σήµερα ο Βουλευτής, ο συνάδελφος του
ΠΑΣΟΚ, να δικάζει –και καλά να µην έχει το πάθος και υποθέτω
ότι οι περισσότεροι δεν το έχουν- τον πολιτικό του αντίπαλο.
Είναι άθλιο αυτό το σύστηµα!

(Στο σηµείο αυτό την προεδρική έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ)

Βέβαια το επανέφερε ο κ. Βενιζέλος, το βελτίωσε, δεν υπάρχει
καµµία αµφιβολία. Το βελτίωσε, αλλά και πάλι δεν µπορεί να
ισχύσει. Είµαστε καθαρά ένα πολιτικό Σώµα και πρέπει ως πολι-
τικό Σώµα να λειτουργήσουµε. Από εκεί και πέρα, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αν θέλετε να κάνουµε τους δικαστές τότε
υποκαθιστούµε τη δικαιοσύνη. ∆εν είναι σωστός ο ρόλος. Και εάν
δεν «δραπετεύατε» το 2007 από την αναθεώρηση του Συντάγ-
µατος και δεχόσασταν την πρόκληση της Νέας ∆ηµοκρατίας, θα
µπορούσατε να έρθετε να συζητήσουµε όλα τα µεγάλα θέµατα.
Αλλά σας έφαγε τότε το άρθρο 16. Όπως ξέρετε, υπήρχαν δι-
χογνωµίες µέσα στην παράταξή σας. Άλλα είχε πει τότε ο κ. Πα-
πανδρέου, άλλα έλεγαν οι αντίθετοι µέσα στο δικό σας το χώρο
και φθάσαµε στο σηµείο να «δραπετεύσετε», µε αποτέλεσµα σή-
µερα να µην έχει υπάρξει καµµία αλλαγή στο πρόβληµα αυτό.

Εµείς λέµε ότι πρέπει να απορριφθεί η πρόταση του ΠΑΣΟΚ.
Και ασφαλώς υπάρχει πρόβληµα. Γιατί έκανε και αυτό το ερώ-
τηµα ο κ. Βορίδης. Βεβαίως και εµείς πιστεύουµε αυτό που πι-
στεύει όλος ο κόσµος. Πιστεύουµε ότι υπάρχει πρόβληµα, ότι
έχουν φαγωθεί χρήµατα του ελληνικού λαού. ∆εν ξέρω ποιοι
είναι αυτοί. Είπε ο κ. Χυτήρης προηγουµένως ότι το σκάνδαλο
είναι ένα, δεν χωρίζεται από το ’97 µέχρι το 2004. Σαφώς και είναι
ένα το σκάνδαλο αλλά, αν υπάρχει σκάνδαλο, αυτό ψάξτε το ανά-
µεσά σας, ανάµεσα στους πολιτικούς. Και θυµηθείτε τον κ. Μα-
λέσιο, ο οποίος δεν ήθελε να γίνει Ιφιγένεια. Μην φτιάξετε άλλες
Ιφιγένειες εάν θέλετε να σώσετε την αξιοπρέπεια του κόµµατός
σας!

Και βέβαια οι ανταλλαγές ανακοινώσεων του κ. Χρυσοχοϊδη -
για τον οποίο δεν µπορώ να πω τίποτα βέβαια, απλώς λέω το γε-
γονός- µε τον κ. Γιάννο Παπαντωνίου λέγουν πολλά. Αυτά βρείτε
τα µεταξύ σας. Εγώ δεν υπονοώ τίποτα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κι εγώ ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Παυλόπουλος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τη σηµερινή πρόταση της

Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για σύσταση εξεταστικής επιτροπής
ως προς την υπόθεση «SIEMENS» φθάνουµε στην κορύφωση της
πολιτικής υποκρισίας, της ανευθυνότητας και του κοµµατικού
καιροσκοπισµού που έχει δείξει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση.
Μήνες τώρα πλέκει ένα γαϊτανάκι υπονόµευσης των θεσµών
µέσα στην προσπάθειά της να καλύψει την πολιτική της ανυ-
παρξία σε επίπεδο θέσεων, σε µια κρίσιµη στιγµή για τον τόπο,
και βεβαίως µέσα και σε µια άλλη προσπάθεια, µέσα από τη βου-
λιµική διάθεση που έχει για εξουσία. ∆εν έχει απολύτως τίποτα
να προσφέρει στον ελληνικό λαό και έχουν γελοιοποιηθεί οι
δήθεν «θέσεις» που έχει προτείνει για την έξοδο από την οικο-
νοµική κρίση. Το µόνο το οποίο κάνει είναι να προσπαθεί να µε-
ταβάλει τον τόπο σε µία αρένα, όπου µόνος πρωταγωνιστής είναι
το ΠΑΣΟΚ, µε υποτιθέµενα σκάνδαλα τα οποία εκείνο δηµιουρ-
γεί στη φαντασία του. Και όχι µόνο τα δηµιουργεί στη φαντασία
του, αλλά κι όταν άλλοι θεσµικοί παράγοντες δεν προστρέχουν
σ’ αυτήν την άθλια προπαγάνδα του ΠΑΣΟΚ υφίστανται και την
επίθεσή του. Και µιλάω για τη δικαιοσύνη. ∆ηλαδή έλλειψη θέ-
σεων σ’ αυτή την κρίσιµη περίοδο, διαστρέβλωση της πραγµατι-

κότητας και ποινικοποίηση της πολιτικής ζωής και από εκεί και
πέρα ευτελισµός των θεσµών, επίθεση εναντίον της δικαιοσύνης.
Αυτό είναι το ΠΑΣΟΚ της σήµερον! Και φαίνεται ακόµη και αυτήν
την ώρα που µιλάµε και φάνηκε κι από όσα συζητήθηκαν πριν
από λίγο εδώ, από τους συναδέλφους εισηγητές του ΠΑΣΟΚ.

Ο Πρωθυπουργός όλο αυτόν τον καιρό κι οι αρµόδιοι Υπουρ-
γοί αγωνίζονται για να αντιµετωπίσει ο τόπος την οικονοµική
κρίση. Και η αλήθεια είναι ότι η Ελλάδα τα καταφέρνει πολύ κα-
λύτερα από άλλες χώρες. Και ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης ένα και µόνο λόγο έχει: Τη λασπολογία και µάλιστα
µε τηλεβόα ο οποίος υπερβαίνει τα σύνορα. ∆εν διστάζει να δυ-
σφηµεί τη χώρα του, δεν διστάζει να ευτελίζει τον τόπο τούτη
την κρίσιµη ώρα και έξω από τα σύνορά µας. Πρωτοφανές πα-
ράδειγµα πολιτικής ανευθυνότητας αρχηγού και δη Αρχηγού της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης! Και το κακό είναι, ξέρετε, ότι µέσα
από την κοµµατική πειθαρχία που επιβάλλει αυτή την ώρα ακο-
λουθούν και οι Βουλευτές του, ακόµα και σε υποθέσεις όπως η
σηµερινή. Παρακολουθήσαµε µε θλίψη πραγµατικά -γιατί θλίψη
µόνο σου προκαλεί- την προσπάθεια διαστρέβλωσης της πραγ-
µατικότητας, την οποία επεχείρησε ο κ. Χυτήρης. Και τι δεν µας
είπε! «Ακούς εκεί» –λέει- «µπήκαµε σε επιτήρηση! Η Ελλάδα
µπήκε σε επιτήρηση. Ποτέ δεν είχε µπει». Ξεχνάει ο κ. Χυτήρης
τι σηµαίνει επιτήρηση και πόσες χώρες αυτήν τη στιγµή, που
έχουν έλλειµµα πάνω από 3%, είναι σε επιτήρηση. Κατά τις προ-
βλέψεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, θα µπουν σε επιτήρηση δε-
κατρείς περίπου από τις χώρες της Ευρωζώνης, δηλαδή ώσπου
να κατέβουν στο έλλειµµα κάτω από το 3%. Και ξεχνάει και κάτι
άλλο. Μεσούσης της κρίσης, αυτήν τη στιγµή που µιλάµε, τώρα,
µε τα σηµερινά στοιχεία που ήρθαν από την Κοµισιόν -σηµερινά
στοιχεία!- η Ελλάδα είναι σε πολλά πάνω από το µέσο όρο της
Ευρωζώνης, µε όλες τις δυσκολίες που περνάµε, πολύ καλύτερα
από άλλες χώρες. Είναι πάνω από το µέσο όρο της Ευρωζώνης,
παραδείγµατος χάριν, στο ρυθµό ανάπτυξης, σε ό,τι αφορά τα
θέµατα του ελλείµµατος, σε ό,τι αφορά τα θέµατα της απασχό-
λησης. Και ξεχνά ο κ. Χυτήρης ότι και τώρα, αυτήν τη στιγµή, αν
µετρήσουµε την Ελλάδα σήµερα, µέσα στην κρίση, µε αυτά τα
προβλήµατα, µε την Ελλάδα που µας παρέδωσε ο κ. Σηµίτης και
το ΠΑΣΟΚ µε τον κ. Παπανδρέου κορυφαίο Υπουργό, αν τη συ-
γκρίνουµε µε την Ελλάδα του τότε, που δεν υπήρχε κρίση, που
υπήρχε η ολυµπιακή ανάπτυξη και κανένα δείγµα παγκόσµιας
κρίσης, θα διαπιστώσουµε ότι µεγέθη όπως το έλλειµµα, ή η
ανεργία ήταν πολύ χειρότερα απ’ αυτά που έχουµε σήµερα. Αυτό
είναι το ΠΑΣΟΚ! Αυτή την Ελλάδα παρέδωσε το ΠΑΣΟΚ! Ε, δεν
την νοσταλγεί κανείς αυτή την Ελλάδα, εκτός από εκείνους οι
οποίοι µε βουλιµία σκέπτονται την εξουσία γιατί την έχουν ως
µόνο στόχο. Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι.

Και σε ό,τι αφορά το χρέος, αυτό το µεγάλο άγος του ελληνι-
κού λαού και για τώρα και για τις επόµενες γενιές, «ας όψονται
εις ον εξεκέντησαν» εκείνοι οι οποίοι πήραν το δηµόσιο χρέος
κάτω από το 30% το 1981 και το εκτίναξαν στο 100% και πάνω το
2004. Και το ερώτηµα είναι: ∆ανείστηκε ο ελληνικός λαός, τον
χρέωσαν τον ελληνικό λαό. Πού πήγαν, κύριοι συνάδελφοι της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τα λεφτά µε τα οποία χρεώσατε τον
ελληνικό λαό όλα αυτά τα χρόνια;

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Ποιος κυβερνά τη χώρα;
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Πού

πήγαν είκοσι χρόνια που κυβερνούσατε και που κάνατε τα ελ-
λείµµατα και φέρατε τα χρέη εκεί που τα φέρατε; Πού πήγαν τα
λεφτά που χρεώθηκε ο ελληνικός λαός; Θα απολογηθείτε ποτέ
γι’ αυτά; Γιατί αυτή είναι η αλήθεια. Γιατί σήµερα η Ελλάδα –σας
το είπα- είτε το θέλετε είτε δεν το θέλετε, είτε τη συκοφαντείτε
είτε δεν την συκοφαντείτε και εσείς και ο Αρχηγός σας, προο-
δεύει και τα καταφέρνει καλύτερα από χώρες µε τις οποίες δεν
τολµούσαµε να συγκριθούµε πριν από καιρό. Αυτή είναι η αλή-
θεια.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Σας ακούνε οι πολίτες.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Και

όσο κι αν εσείς και τα φερέφωνά σας θέλετε να καλύψετε την
αλήθεια δεν θα τα καταφέρετε. ∆εν σας νοσταλγεί κανένας.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Σας ακούνε οι Έλληνες πολίτες.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Τσιόκα, σας
παρακαλώ! Μην διακόπτετε τον Υπουργό.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): ∆εν
σας νοσταλγεί κανένας.

Και τι κάνετε όλο αυτό το χρονικό διάστηµα; Φυσικά εναλλα-
κτική λύση πού να προτείνετε! Τα φληναφήµατα περί «πράσινης»
ανάπτυξης και όλα αυτά και εδώ και διεθνώς τα ακούει ο κόσµος
και γελάει. Τα λέτε µη έχοντας ουσιαστική πρόταση, µη τολµώ-
ντας να εµφανίσετε τέτοια συγκεκριµένη πρόταση. Και φυσικά
δεν είπατε ποτέ πού θα τα βρείτε για να κάνετε όλα αυτά που
λέτε, ποιους θα χρεώσετε, ποιους θα φορολογήσετε, ποια έργα
θα σταµατήσετε. ∆εν µας τα είπατε.

Βλέποντας λοιπόν ο κ. Παπανδρέου ότι εδώ πλέον δεν πάει
άλλο η ιστορία κρύφτηκε. Και, ας πούµε, καλά εδώ. Αλλά να βγά-
ζεις τηλεβόα στο εξωτερικό και να υβρίζεις τη χώρα σου;

Το ίδιο γίνεται και εδώ αυτές τις µέρες. Κυριολεκτικά γαϊτα-
νάκι: εξεταστική επιτροπή, προανακριτική επιτροπή εξεταστική
επιτροπή, προανακριτική επιτροπή. Σου λέει το ΠΑΣΟΚ: «Γιατί το
κάνουµε; Μα το κάνουµε –λέει- γιατί έχουµε σκάνδαλα. Τι να κά-
νουµε;» Για να τα δούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Τα έχω
αναλύσει τόσες ηµέρες, τα ξαναλέω και τώρα. Φθάσατε να ονο-
µάσετε σκάνδαλο την υπόθεση Ζαχόπουλου. Θυµάστε την ιστο-
ρία. Με το που αποκαλύφθηκε το τι συνέβη από εκεί και πέρα
δεν ήξεραν κατά πού να φύγουν. Μια ανθρώπινη ιστορία πήγαν
να τη βαφτίσουν σκάνδαλο.

Το «σκάνδαλο» της Επιτροπής Ανταγωνισµού, οι «κουµπάροι».
Μια υπόθεση δωροδοκίας, που δικάστηκε, «σκάνδαλο» λες και
δεν θυµούνται πραγµατικά ότι κάτι τέτοιο σε µια εποχή σαν τη
σηµερινή µερικές φορές υπάρχει, αλλά από µας αποκαλύφθηκε.
Από την ίδια την Επιτροπή Ανταγωνισµού, αποκαλύφθηκε αυτό
και τιµωρήθηκε. Αλλά πού είναι το σκάνδαλο; Όταν αναδεικνύεις
τη διαφθορά και την τιµωρείς υπάρχει σκάνδαλο; Ή είναι σκάν-
δαλο το ότι τον καιρό που τέτοιου είδους υποθέσεις ήταν πο-
λυάριθµες εσείς τις καλύπτατε κάτω από το χαλί, επί των ηµερών
σας µε τη νοοτροπία, όπως ξέρετε, «ε, τι να κάνουµε; Είπαµε να
πάρει ένα «δωράκι» αλλά όχι και 500.000.000»;

Με αυτήν τη νοοτροπία πάτε να πουλήσετε σήµερα στον ελ-
ληνικό λαό και στο Κοινοβούλιο τη λογική ότι ανετράπησαν τα
δεδοµένα του ήθους του ΠΑΣΟΚ, τουλάχιστον του ΠΑΣΟΚ το
οποίο κάποιοι εξέφραζαν;

Οµόλογα. Το θέµα των δοµηµένων οµολόγων αποκαλύφθηκε
από την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς, ναι ή όχι, και δεν χάθηκε ούτε
1 ευρώ; Απολογηθήκατε όµως εσείς ποτέ για το οµόλογο ∆ρυ, το
πραγµατικά δοµηµένο, µε «µεταφορά συντελεστή δόµησης» που
πληρώνει, ο Ελληνικός Λαός όλο αυτό το χρονικό διάστηµα; Γι’
αυτό γιατί δεν απολογείστε και λέτε «Σκάνδαλο τα οµόλογα. Να
έρθει και στη Βουλή», λες και υπήρξε θέµα ευθύνης Υπουργών;
∆εν χάθηκε ούτε 1 ευρώ. Οι κατηγορούµενοι τιµωρούνται. Από
εκεί και πέρα, δεν µιλάει κανείς για το οµόλογο ∆ρυ και την ιστο-
ρία εκείνη που την πληρώνει ο ελληνικός λαός.

Υπόθεση Βατοπεδίου. Γίνεται εξεταστική επιτροπή εδώ. Πάνε
µε ψευδοµάρτυρες και την περιρρέουσα ατµόσφαιρα να µπλέ-
ξουν τον Πρωθυπουργό, Υπουργούς. ∆εν βγαίνει απολύτως τί-
ποτε. Ήθελαν και Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή. Ακούστηκε
ότι τα πήρε έστω και ένας, ότι χρηµατίστηκε έστω και ένας; Απο-
δείχθηκε οτιδήποτε; Στην εξεταστική επιτροπή ψευδοµάρτυρες
κουβάλησαν και τους επικαλούνταν έξω από το περιστύλιο της
Βουλής. Ψευδοµάρτυρες! Και αυτό το βάφτισαν σκάνδαλο, το
οποίο λέει, αυτήν τη στιγµή έπρεπε να είχε αποκαλυφθεί περισ-
σότερο.

Ναι ή όχι, ακολουθείται η διαδικασία στο χώρο της δικαστικής
οδού; Τι άλλο αποκαλύφθηκε; Η αµηχανία του ΠΑΣΟΚ να µπλέ-
ξει Υπουργούς µε την περιρρέουσα ατµόσφαιρα και µε ψευδο-
µάρτυρες; Με αυτήν τη λογική θα πορευθούµε στην περίπτωση
αυτή;

Και ξέρετε πού φαίνεται η χυδαιότητα του πράγµατος; Άντε
να πιστέψω και εγώ ότι το ΠΑΣΟΚ ήθελε την αλήθεια. Όταν όµως
ήρθε η ώρα να δούµε από πού ξεκίναγε η υπόθεση αυτή, φάνηκε
ότι ξεκίνησε από Υπουργούς του ΠΑΣΟΚ Το πρώτο πράγµα που
έκαναν στο πόρισµα της Εξεταστικής Επιτροπής, ήταν να βγά-
λουν απ’ έξω τους δικούς τους. Αυτή είναι η αναζήτηση της αλή-

θειας. Το Βατοπέδι είναι σκάνδαλο κατά τη γνώµη τους, χωρίς να
προκύψει ούτε ένα ζήτηµα που να αφορούσε χρηµατισµό ή άλλη
εµπλοκή Υπουργού.

Και αυτό αποδείχθηκε, γιατί δεν τόλµησαν να ισχυρισθούν κάτι
τέτοιο. Χρησιµοποίησαν ψευδοµάρτυρες και όταν είδαν πού είναι
η ρίζα του, από πού ξεκίναγε, χίλια τερτίπια ανακάλυψαν για να
τους βγάλουν λάδι τους δικούς τους στην εξεταστική επιτροπή.
Αυτή είναι η αλήθεια, αυτό είναι το σηµερινό ΠΑΣΟΚ του κ. Γιώρ-
γου Παπανδρέου, ακόµα και αν θέλαµε να πιστέψουµε ότι ο κ.
Παπανδρέου έχει αλλάξει.

Στην υπόθεση Παυλίδη ήρθαµε εδώ, είδαµε τι ακριβώς συ-
νέβη, αποφάσισε η Βουλή κατά συνείδηση. Ποια στάση όµως τή-
ρησε το ΠΑΣΟΚ; Ο κ. Παπανδρέου µας διαµήνυσε σε όλους ότι
το «κατά συνείδηση» σηµαίνει ότι πρέπει να παραπεµφθεί ο κ.
Παυλίδης! Και το ωραιότερο είναι ότι όταν έκαναν την ανάλυση
το βράδυ µε τις ψήφους, τις µετρούσαν από πλευράς ΠΑΣΟΚ ως
εάν ήταν ψήφοι οι οποίοι έπρεπε να έχουν πάει κατά τη γνώµη
τους µε κοµµατική πειθαρχία. Αυτό είναι το «κατά συνείδηση»
του ΠΑΣΟΚ, το οποίο παραβίασε και καταρράκωσε κάθε έννοια
κοινοβουλευτικής διαδικασίας σε δικαστικό επίπεδο µέσα στην
Επιτροπή. Αυτό το ΠΑΣΟΚ προσπαθεί να ποινικοποιήσει την πο-
λιτική ζωή µε κάθε τρόπο.

Και αφού έληξε η ιστορία, να που έρχεται και ζητάει αύριο και
άλλη Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή. Τι να κάνουµε; Θέλει
µόνο µε αυτό να ασχολείται. ∆εν έχει άλλα προβλήµατα ο Ελλη-
νικός Λαός, δεν συµβαίνει τίποτε άλλο; Την αµηχανία του την έχει
µετατρέψει σε µια µυλόπετρα ποινικοποίησης της πολιτικής
ζωής.

Ξέρω ότι µακρηγόρησα µε όλα αυτά, αλλά ήταν ανάγκη να τα
πω, διότι το δείγµα το σηµερινό µε το θέµα της «SIEMENS» τα
υπερβαίνει όλα αυτά. Και το λέω και προς τους συναδέλφους
της Αριστεράς.

Υπερβαίνει, κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά κάθε άλλο δείγµα
του ΠΑΣΟΚ σε επίπεδο κοµµατικής υποκρισίας, πολιτικής ανευ-
θυνότητας. Και θα σας πω γιατί το υπερβαίνει. Τι έρχεται το
ΠΑΣΟΚ και λέει; Θέλω να γίνει εξεταστική επιτροπή για το θέµα
της «SIEMENS». Ποια είναι η αιτιολογία; Άκουσα τον κ. Χυτήρη,
άκουσα και άλλους συναδέλφους και δεν το περίµενα είναι η
αλήθεια, γιατί ξέρουν και καλά νοµικά και συνήθως είναι συνε-
πείς σε αυτά που σκέπτονται και σε αυτά που λένε.

Ακούσατε τι είπε; Εδώ, λέει, υπάρχουν ποινικώς υπεύθυνοι και
πρέπει το θέµα να έρθει στη Βουλή. Να έρθει στη Βουλή γιατί;
Πώς; Ως ποινική διαδικασία που εξετάζεται ενώπιον της ∆ικαιο-
σύνης; Αυτός είναι ο στόχος του άρθρου του Κανονισµού της
Βουλής; Ο Κανονισµός της Βουλής λέει ότι εξεταστική επιτροπή
µπορείς να ζητήσεις, όταν υπάρχει ένα ζήτηµα το οποίο έχει δη-
µόσιο ενδιαφέρον.

Είναι δυνατόν ποτέ να µιλάµε για εξεταστική επιτροπή σε ένα
θέµα το οποίο εξελίσσεται στο χώρο της ποινικής δικαιοσύνης
και το οποίο µέχρι σήµερα, αυτήν τη στιγµή που µιλάµε, τώρα,
δεν έχει αναδείξει νόµο περί ευθύνης Υπουργών προς ουδεµία
κατεύθυνση; Πολλά άλλα έχει δείξει και θα τα δούµε, αλλά δεν
έχει δείξει κάτι το οποίο να µας ορίζει ότι πρέπει να το φέρουµε
εδώ στη Βουλή είτε µε εξεταστική επιτροπή είτε µε άλλο τρόπο
για να µην υπάρξει παραγραφή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αδυναµία κατά χρόνο άσκησης
της αρµοδιότητας της Βουλής για την ποινική δίωξη -γιατί περί
αυτού πρόκειται- υπάρχει µόνο όταν τίθεται θέµα νόµου περί ευ-
θύνης Υπουργών. Μέχρι τώρα στη διαδικασία που έχει γίνει, πού
βγήκε κάτι τέτοιο; Επειδή κάποιοι υποστηρίζουν εδώ µέσα από
την πλευρά του ΠΑ.ΣΟ.Κ. «∆εν τα έχετε δει όλα. Αφήστε και θα
δείτε. Καλά, εµείς βουτηγµένοι είµαστε µέχρι εκεί που είµαστε
βουτηγµένοι. Είναι και άλλοι. Να τους δούµε»;

Χωρίς καµµία απόδειξη να το φέρουµε εδώ το θέµα, να αρχί-
σει εξεταστική επιτροπή, «Ό,τι ανέδειξε η δικαιοσύνη, το ανέ-
δειξε, πάµε να δούµε µήπως τρέχει και κάτι άλλο», λέει το
ΠΑΣΟΚ. Χωρίς κανένα στοιχείο, µε µόνο στόχο ξανά να λασπο-
λογήσει, να διαρρέει, ψευδοµάρτυρες και άλλα. Γι’ αυτό ανέ-
φερα προηγουµένως το πραγµατικό πρόσωπο του ΠΑΣΟΚ. ∆ιότι
µία είναι η αλήθεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αριστεράς και του Λαϊκού
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Ορθόδοξου Συναγερµού, που συντάσσεσθε σ’ αυτήν την κατεύ-
θυνση, το ΠΑΣΟΚ αυτήν τη στιγµή, µε τη δική σας συνέργεια,
προσπαθεί να πετάξει από πάνω του το γεγονός ότι το µέγα
σκάνδαλο «SIEMENS» είναι εξ αίµατος συγγενής του και, ορθό-
τερα, παιδί του. Και αυτή η αλήθεια δεν κρύβεται, την ξέρουν
όλοι. Και ντράπηκα πραγµατικά για τον κ. Χυτήρη, που είπε «ξέ-
ρετε τι έγινε µε τη MAYO;». Λες και δεν ξέρει ποια δικαστική από-
φαση βγήκε, λες και δεν ξέρει πως καταδικάστηκε για
συκοφαντική δυσφήµιση στέλεχος του ΠΑΣΟΚ, του οποίου δεν
θέλω να πω το όνοµά του, γιατί και φίλος είναι και απών.

Τι έχει βγει µέχρι σήµερα από την υπόθεση «SIEMENS»;
Πρώτα-πρώτα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται η µεγαλύ-
τερη σε βάθος έρευνα που έχει γίνει µέχρι σήµερα. Και δεν είναι
ένας µόνο. Προηγήθηκε και άλλος ανακριτής. Νοµίζετε ότι οι
πολλοί κάνουν καλύτερα τη δουλειά τους ή πρέπει να υπάρχει
ένας για να υπάρχει ενότητα σε αυτό το οποίο γίνεται και για να
έχει πλήρη εικόνα και όπου χρειάζεται να συνεπικουρείται;
Άγνοια υπάρχει στο ΠΑΣΟΚ ακόµα και περί τα δικονοµικά.

Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι έγινε η µεγαλύτερη έρευνα στο
θέµα «SIEMENS» η οποία έχει γίνει µέχρι σήµερα; Ποτέ δεν έχει
γίνει καµµία τέτοια έρευνα. Γιατί το λέω αυτό; ∆ιότι ως εδώ η
υποκρισία. Ως εδώ η υποκρισία!

Στις 2 Ιουνίου του 2003 εστάλη στη Βουλή από την αρµόδια
τότε δικαστική λειτουργό ένα πόρισµα, το οποίο µεταξύ άλλων
αφορούσε και ζητήµατα τα οποία τότε συζητούντο για την ασφά-
λεια των Ολυµπιακών Αγώνων, δηλαδή για την περίφηµη υπό-
θεση του C 4 Ι.

Φτάνει στη Βουλή. Τότε είπαµε -γιατί εµείς την εποχή εκείνη
συµπεριφερόµασταν και θα συµπεριφερόµαστε πάντοτε από
όποια θέση και αν βρισκόµαστε θεσµικά- ότι δεν µπορούµε να
βγάλουµε συµπεράσµατα για έναν συνάδελφο ο οποίος ήταν
Υφυπουργός. ∆εν µου αρέσει να αναφέρω ονόµατα απόντων.
∆εν αξίζει. Η µνήµη είναι καλύτερη όταν γυρνάµε και σκεφτόµα-
στε µε όρους θεσµικούς, παρά όταν προσωποποιούµε διαφορές,
πράγµα που δεν µας αξίζει και ευτελίζει την πολιτική ζωή.

Έρχεται, λοιπόν, στη Βουλή και τι κάναµε; Ζητήσαµε το αυτο-
νόητο. Επειδή συνδυαζόταν και µε το Χρηµατιστήριο και επίσης
µε το θέµα της ασφάλειας των Ολυµπιακών Αγώνων, ζητήσαµε
εξεταστική επιτροπή.

Το ξανακαταθέτω για τα Πρακτικά, για να το θυµηθούν και να
το ξαναδιαβάσουν οι συνάδελφοι.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Προκόπης Παυ-
λόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τι ελέχθη από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ; Ο κ. Γκούσκος –τον
αναφέρω ονοµαστικά, γιατί ήταν εισηγητής στην περίπτωση
αυτή- και άλλοι –τα Πρακτικά είναι εδώ για τη διευκόλυνση, γιατί
τα Πρακτικά δεν είναι για να κατατίθενται βέβαια στη Βουλή,
αλλά τα καταθέτω για να δείτε τι λέγατε- τότε που θα έπρεπε και
ετέθη το θέµα της «SIEMENS», γιατί ξέρατε τι γινόταν µε την
ασφάλεια του C 4 I και έπρεπε να το δούµε, κατακεραυνώσατε
τους πάντες. «Όχι, τι είναι αυτά;». Κουβέντα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Προκόπης Παυ-
λόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα , τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Επί των ηµερών µας σας είπα ότι υπάρχει µια τεράστια δια-
φορά. ∆εν κρύβουµε τίποτε. Όλα ερευνώνται και όλα τιµωρού-
νται. Και επειδή σήµερα όλα έρχονται στο φως, µιλάτε για
διαφθορά. Σας το έχω ξαναπεί, η διαφθορά υπάρχει στη νοο-
τροπία εκείνων που έλεγαν «όλα επιτρέπονται» και τα έβαζαν
κάτω από το χαλί. Η διαφθορά ίσα-ίσα µειώνεται και πατάσσεται
από εκείνους οι οποίοι την αναδεικνύουν και δεν την ανέχονται.
Και εµείς δεν την ανεχτήκαµε ποτέ.

Όταν ήρθε, λοιπόν, η υπόθεση «SIEMENS», µετά τα όσα συ-
νέβησαν και στο εξωτερικό και άρχισε η έρευνα σε βάθος –ποτέ
δεν έχει γίνει τέτοια έρευνα- τι αρχίζει και αποκαλύπτεται; Αρχί-
ζει και αποκαλύπτεται αυτό το οποίο συνέβη, τι γινόταν µε τα θέ-
µατα του ΟΤΕ, πώς συµπεριφέρονταν τα ∆ιοικητικά Συµβούλια,

πού πήγαν οι µίζες. Ακόµη και σήµερα που µιλάµε, στην εφηµε-
ρίδα «ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ» υπάρχει ολόκληρο χαρτί στελέχους
της «SIEMENS», το οποίο λέει µε ποιον τρόπο κατάφερνε να πεί-
θει τα ∆ιοικητικά Συµβούλια του ΟΤΕ, ώστε να µην εφαρµόζουν
τις υφιστάµενες διατάξεις, για να µην καταπίπτουν ρήτρες εις
βάρος της «SIEMENS». Όλα τα ∆ιοικητικά Συµβούλια! ∆εν πάτε
να δείτε ποιοι ήταν µέλη των ∆ιοικητικών Συµβουλίων της επο-
χής εκείνης;

Και βεβαίως, δεν έχει δει κανείς ότι ο ανακριτής έχει φτάσει
σε τέτοιο σηµείο έρευνας και αγωνίζεται -γιατί καταλαβαίνετε τι
εµπόδια του βάζουν και σε θέµατα λογαριασµών και άλλα- να
προχωρήσουν τα πράγµατα και εστάλησαν κατηγορητήρια; Ναι
ή όχι; ∆εν το ξέρετε;

Τώρα, λοιπόν, που η αλήθεια φθάνει εκεί που φθάνει, τώρα
που φαίνονται ποιοι ήταν µέλη των ∆ιοικητικών Συµβουλίων του
ΟΤΕ, τώρα που φαίνεται πώς συµπεριφέρονταν αυτά τα µέλη των
∆ιοικητικών Συµβουλίων, τώρα, όταν δηλαδή φθάνει, όπως θα
λέγαµε µε όρους αρχαίας τραγωδίας, η τραγωδία στην κάθαρση,
ζητά το ΠΑΣΟΚ εξεταστική επιτροπή.

Γιατί; Να υποκαταστήσει το δικαστή; Η εξεταστική επιτροπή
θα κάνει καλύτερα τη δουλειά της από το δικαστή; Ο δικαστής
την έχει κάνει. Τι πράγµατα θα ερευνήσει αυτή η εξεταστική επι-
τροπή; ∆ικαστική δουλειά; Συµπληρωµατική δουλειά για πολιτικά
πρόσωπα; Ποια; Ανέδειξε η δικαστική έρευνα κάτι; Ξέρει κάτι το
ΠΑΣΟΚ που δεν το ξέρουµε;

Αν έχει αναδείξει ένα πολιτικό ζήτηµα, που δεν είναι ζήτηµα
του νόµου περί ευθύνης Υπουργών ούτε θέµα παραγραφής,
αλλά είναι θέµα πολιτικού χρήµατος, αυτό είναι η οµολογία του
κ. Τσουκάτου ότι πήρε χρήµατα για χρηµατοδότηση του ταµείου
του ΠΑΣΟΚ.

Ξέρετε κάτι; Αυτή είναι η ευτέλεια. Έχετε ένα στέλεχος που
ήταν περίοπτο την εποχή εκείνη. Έρχεται, λοιπόν, αυτό το στέ-
λεχος και λέει «πήρα τα χρήµατα και τα έδωσα στο ταµείο του
ΠΑΣΟΚ». Και δεν έχετε πραγµατικά τούτη την ώρα, µε κατηγο-
ρούµενο αυτό τον άνθρωπο, τη γενναιότητα –και µου µιλάτε µετά
για γενναιότητα, ελάτε να τα δούµε όλα- να αναγνωρίσετε ότι
αυτός ο άνθρωπος τα χρήµατα τα έδωσε για τα κοµµατικά τα-
µεία του ΠΑΣΟΚ! Και αφήνετε να διασύρεται ότι τα πήρε και τα
έβαλε στην τσέπη του! Εσείς µιλάτε αυτήν την ώρα για γενναιό-
τητα και ότι πρέπει να δούµε τις ευθύνες όλων;

Αυτά θέλετε να καλύψετε, την αλήθεια, η οποία είναι ξεκάθαρη
και φαίνεται, γιατί η ∆ικαιοσύνη την αποκαλύπτει. Επί των ηµερών
σας γινόταν το πάρτι της µίζας. Αυτό βγαίνει δικαστικά. ∆εν έχει
προκύψει όµως θέµα ευθύνης Υπουργού ή άλλων, για να µιλή-
σουµε για θέµατα παραγραφής και ότι συνεπώς πρέπει κάτι να
κάνουµε στη Βουλή.

Άλλο θέλετε να συγκαλύψετε. Να στρέψετε αλλού το ενδια-
φέρον, αλλού την προσοχή, για να µην καταλαβαίνει ο Ελληνι-
κός Λαός το αυτονόητο, δηλαδή ποιο είναι το ΠΑΣΟΚ διαχρονικά
και σήµερα ακόµα! Γιατί αν είχε αλλάξει νοοτροπία, θα έβγαινε
και θα έλεγε «ναι, έγιναν αυτά τα πράγµατα», αλλά θα έφερνε
την εικόνα της αλήθειας. ∆εν θα ερχόταν για να µεγαλοποιήσει,
να διαστρεβλώσει και να ευτελίσει τους θεσµούς σε άλλα θέ-
µατα, µόνο και µόνο για να φαντάζεται σκάνδαλα εκεί που δεν
υπάρχουν.

Ό,τι και να κάνετε, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ –σας το ξα-
ναλέω- υποθέσεις σαν και το Χρηµατιστήριο, σαν και τη
«SIEMENS», τεράστια σκάνδαλα, πραγµατικά σκάνδαλα επί των
ηµερών σας, που διαµορφώθηκαν µε θεσµούς που εσείς εκθρέ-
ψατε, µε νοοτροπίες που εσείς καλλιεργήσατε, αυτά είναι η κλη-
ρονοµιά σας.

Αν πιστεύαµε ότι είχατε αλλάξει νοοτροπία, άντε να το κατα-
λαβαίναµε. Όµως, η τελευταία σας στάση, τούτη την ώρα της
κρίσης για τον ελληνικό λαό, για τον κόσµο ολόκληρο, η στάση
σας να επενδύετε στη λασπολογία, στην ποινικοποίηση της πο-
λιτικής ζωής και µε το σηµερινό δείγµα γραφής, για να βγάλετε
από πάνω σας την αµηχανία της πολιτικής σας ανυπαρξίας και
για να µπορέσετε να αναρριχηθείτε στην εξουσία µε οποιαδή-
ποτε µέσα –µε βάση τη λογική «ο σκοπός αγιάζει τα µέσα»- αυτό
θα σας χαρακτηρίζει.

Αυτό το ξέρει ο ελληνικός λαός. Και τα µηνύµατα τα παίρνετε.
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Και ξέρω ότι ανησυχείτε, πολύ ανησυχείτε για τον τρόπο µε τον
οποίο σας αποκαλύπτει ο ελληνικός λαός. Βεβαίως και ο ελληνι-
κός λαός αισθάνεται το βάρος πολλές φορές ότι δεν µπορεί αυτή
η ζοφερή ατµόσφαιρα να συνεχίζεται. Μόνο που ποιος τη δηµι-
ουργεί και πώς;

Βεβαίως, έχουµε υπαρκτά φαινόµενα που αναδεικνύονται και
τιµωρούνται. Αλλά όλη αυτή η ευτέλεια της πολιτικής ζωής οφεί-
λεται σε ένα κόµµα, το οποίο έκανε σηµαία τη διαστρέβλωση της
πραγµατικότητας και την ποινικοποίηση της πολιτικής ζωής, µόνο
και µόνο γιατί δεν έχει άλλο τρόπο να πολιτεύεται. Αυτή είναι η
αλήθεια και αυτό αποδεικνύει και η σηµερινή αίτησή σας για τη
σύσταση εξεταστικής επιτροπής.

Το «όχι», λοιπόν, που λέµε είναι απόλυτα τεκµηριωµένο. Σ’
αυτή τη λασπολογία και την ποινικοποίηση της πολιτικής ζωής
εµείς δεν συµπράττουµε. Έχουµε πολύ σοβαρότερα πράγµατα
να ασχοληθούµε για τον ελληνικό λαό. Αυτά η ∆ικαιοσύνη τα
ερευνά σε τέτοιο βάθος που δεν τα ερεύνησε ποτέ άλλοτε κα-
νείς. Και τα αναδεικνύει. Και τους ενόχους θα τους πάει εκεί που
πρέπει. Να είστε βέβαιοι γι’ αυτό!

Όµως, σε καµµία περίπτωση εµείς δεν πρόκειται να σας δώ-
σουµε άλλοθι, για να µπορέσετε να πάτε να συγκαλύψετε το πα-
ρελθόν σας επικαλούµενοι υποθετικές ενοχές, για τις οποίες δεν
έχετε την παραµικρή απόδειξη και επειδή σκέφτεστε «αφού δεν
τις βγάζει ο δικαστής, δεν τις κάνουµε µε τη γνωστή µέθοδο της
παραπληροφόρησης, για να δούµε πώς θα ξεφύγουµε από το
ότι µας κατάλαβε, µας γνώρισε, µας αποκάλυψε» –εννοώ εσάς,
κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ- «ο ελληνικός λαός µε τα τερτίπια
ιδίως του τελευταίου καιρού;».

Αυτός είναι ο λόγος που λέµε «όχι», σεβόµενοι τους θεσµούς,
την αλήθεια και τη ∆ικαιοσύνη.

Ευχαριστώ πολύ, κύριοι συνάδελφοι.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ κι εγώ,
κύριε Παυλόπουλε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους
χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι µαθητές
και µαθήτριες, δέκα γονείς και τρεις συνοδοί δάσκαλοι από το
∆ηµοτικό Σχολείο Νένητων Χίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Μέσα στην Αίθουσα βρίσκεται και ο ένας εκ των δύο Βουλευ-

τών της Χίου, ο γιατρός κ. Κοσµίδης. Συνιστώ στην Αντιπροσω-
πεία όσοι δεν έχετε πάει στη Χίο και µάλιστα στα Νένητα, να πάτε
να τα επισκεφθείτε. Η πλατεία τους είναι καταπληκτική!

Ευχόµαστε καλή πρόοδο στα παιδιά και κουράγιο στους δα-
σκάλους που τα συνοδεύουν.

Ο κ. Παπουτσής έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε

πολλές ευκαιρίες έχω εκδηλώσει την ιδιαίτερη εκτίµηση που
τρέφω στο πρόσωπο του Υπουργού Εσωτερικών, του κ. Παυλό-
πουλου. Όµως, σήµερα αδίκησε τον εαυτό του και αποκάλυψε
τον πανικό, στον οποίο βρίσκεται η Νέα ∆ηµοκρατία και στην
υπόθεση «SIEMENS».

Ξεκίνησε την οµιλία του κατηγορώντας το ΠΑΣΟΚ για πολιτική
υποκρισία. Και αναρωτιέµαι: Πώς λέγεται διαφορετικά, αν δεν
λέγεται πολιτική υποκρισία, το γεγονός ότι η παράταξή σας,
εσείς κύριε Παυλόπουλε, εσείς κύριοι Υπουργοί, που εκπροσω-
πείτε την Κυβέρνηση σήµερα, µόλις πριν από δύο µέρες ψηφί-
σατε υπέρ της µη παραποµπής του κ. Παυλίδη και την επόµενη
µέρα τα κεντρικά επικοινωνιακά επιτελεία της Κυβέρνησης κα-
τευθύνουν τη συζήτηση και το αίτηµα, το οποίο όλως αυθορµή-
τως έρχεται για την παραίτηση του κ. Παυλίδη; Αυτό πώς
λέγεται, αφού είναι όλα τα υπόλοιπα πολιτική υποκρισία;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, «για να επαναφέρω τη µπάλα
στο γήπεδο» από την «εξέδρα» που την έχει «πετάξει» ο κ. Παυ-
λόπουλος το τελευταίο εικοσάλεπτο, θέλω να υπενθυµίσω σε
όλους µας αυτό που βιώνουµε καθηµερινώς. Τη γενικευµένη
κρίση αξιών, την απαξίωση των θεσµών και των πολιτικών προ-
σώπων. Και αυτό δεν ταιριάζει σε κανέναν µας. ∆εν ταιριάζει στη

δηµοκρατία µας, δεν ταιριάζει στο αξιακό, στο πολιτικό και στο
συνταγµατικό πλαίσιο που εκπροσωπεί ο καθένας µας.

∆εν αξίζει σε κανέναν από εµάς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
να εµφανιζόµαστε ηθεληµένα ή αθέλητα –γιατί ο καθένας κάνει
και τις επιλογές του- ή κάποιοι άλλοι να µας εµφανίζουν ως µι-
ζαδόρους και ως µαριονέτες συµφερόντων.

∆εν το δεχόµαστε! Η Ελλάδα δεν είναι Μπανανία. Αν θεωρείτε
εσείς, η δική σας Ελλάδα, την Ελλάδα που έχετε στο µυαλό σας,
της Νέας ∆ηµοκρατίας, να είναι µια χώρα Μπανανία, κρατήστε
την για τον εαυτό σας. ∆εν θα το επιτρέψουµε! Εµείς δεν δεχό-
µαστε η Ελλάδα να είναι Μπανανία ούτε αποδεχόµαστε τη λο-
γική του «όλοι ίδιοι είναι», γιατί δεν είµαστε ίδιοι ούτε στη ζωή
ούτε στην πολιτική.

Γι’ αυτό ο Γιώργος Παπανδρέου και το ΠΑΣΟΚ προτείνουµε –
κι επιµένουµε σ’ αυτό- τη δηµιουργία ενός ισχυρού και ευρύτα-
του µετώπου των πολιτικών και κοινωνικών δυνάµεων ενάντια στη
διαφθορά, ενός µετώπου για την κάθαρση, για την αποκατά-
σταση του κύρους των θεσµών, για την ενίσχυση των δηµοκρα-
τικών διαδικασιών και των λειτουργιών της δηµοκρατίας µας.

Γι’ αυτό επιµένουµε ότι πρέπει επιτέλους όλοι, και πρώτα και
πάνω απ’ όλα η Βουλή των Ελλήνων, να είναι εκείνη που θα πάρει
την πρωτοβουλία, για να σπάσει το φαύλο κύκλο της διαφθοράς,
της κατάχρησης εξουσίας, της διαπλοκής και της προσβολής της
έννοιας του δηµοσίου συµφέροντος, όπως αυτή εµφανίζεται στις
µέρες σας. Αυτή είναι η αλήθεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υπόθεση «SIEMENS» είναι
πρώτα απ’ όλα ένα γερµανικό σκάνδαλο –και µην το ξεχνάµε
αυτό- και µάλιστα ένα γερµανικό σκάνδαλο µε παγκόσµιες δια-
στάσεις. Ένα σκάνδαλο που ήλθε στην επιφάνεια από τη σύ-
γκρουση των µεγάλων πολυεθνικών επιχειρήσεων –και πιο
συγκεκριµένα των αµερικανικών και των γερµανικών συµφερό-
ντων- στους τοµείς των τηλεπικοινωνιών και των συστηµάτων
ασφαλείας, µε ό,τι αυτό εύκολα συνεπάγεται.

Τονίζω τη λέξη «συνεπάγεται» –για τους συνειρµούς µας- γιατί
δηµιουργούνται σοβαρότατα ερωτηµατικά για τη σπουδή της Κυ-
βέρνησης να διαχωρίσει και να κουκουλώσει τις υποθέσεις
«SIEMENS», ΟΤΕ, C4I, υποκλοπές, όταν από τις διαρροές στον
Τύπο και τις πληροφορίες που διακινούνται για αναφορές στη
δικογραφία των γερµανικών δικαστηρίων υπάρχει απευθείας
σύνδεση και ουσιαστική σχέση διαπλοκής.

∆εν έχουµε, λοιπόν, το δικαίωµα να επιτρέψουµε να καταστεί
η Βουλή των Ελλήνων όµηρος ούτε του αθέµιτου ανταγωνισµού
των πολυεθνικών κολοσσών ούτε της βιοµηχανικής κατασκο-
πείας, ούτε των µυστικών υπηρεσιών άλλων κρατών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επί µήνες διακινούνται πληρο-
φορίες και στοιχεία από τις καταθέσεις κατηγορουµένων –το το-
νίζω αυτό, καταθέσεις κατηγορουµένων- στη Γερµανία, αλλά και
διαρροές από νοµικούς κύκλους υπεράσπισης των εµπλεκοµέ-
νων προσώπων στη Γερµανία, στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµε-
ρικής, στην Ελλάδα και στις άλλες δεκαέξι χώρες που έσκασε το
σκάνδαλο «SIEMENS».

Πάνω σε αυτές τις διαρροές η Νέα ∆ηµοκρατία οικοδοµεί πο-
λιτική εις βάρος των πολιτικών της αντιπάλων, αδιαφορώντας για
τις επιπτώσεις στο πολιτικό σύστηµα της χώρας, αδιαφορώντας
για τις επιπτώσεις στην κοινωνία, αδιαφορώντας για τη συνεί-
δηση και την κουλτούρα την οποία διαµορφώνουµε στη νέα γενιά
της πατρίδας µας.

Πρόκειται για τις αναφορές που αφορούν τη διακίνηση µαύ-
ρου πολιτικού χρήµατος από τους ειδικούς λογαριασµούς της
γερµανικής εταιρείας «SIEMENS». Ειδικότερα για την Ελλάδα
όµως αναφέρονται σε παλαιές εκκρεµότητες προώθησης µεγά-
λων συµβάσεων, στο πλαίσιο του τοµέα των τηλεπικοινωνιών,
στο σύστηµα ασφάλειας των Ολυµπιακών Αγώνων, αναφορές για
πληρωµές µε µαύρο χρήµα για την είσπραξη καθυστερούµενων
απαιτήσεων της Κοινοπραξίας «SAIC-SIEMENS», όπως επίσης
και σε περιπτώσεις χρηµατοδότησης των κοµµάτων εν όψει των
εκλογών. Άλλο εάν στην πορεία για λόγους του καθένα, φέρεται
των δυο κοµµάτων. Στη δικογραφία αναφέρεται «των κοµµάτων».

Η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ –για να ξεκαθαρίσουµε και τα πράγ-
µατα- µε αυστηρή εντολή του Πρωθυπουργού Κώστα Σηµίτη και
µε σχολαστικό τρόπο, ακολούθησε πάντοτε απόλυτα νόµιµες
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διαδικασίες, µε µόνιµη και σταθερή επιδίωξη των κυβερνήσεών
µας την εξυπηρέτηση του δηµοσίου συµφέροντος. Ιδιαίτερα µά-
λιστα για τις αποφάσεις εκείνες που γίνονται στην περίοδο ανα-
φοράς, δηλαδή στην περίοδο των συµβάσεων για τις
τηλεπικοινωνίες και για την ασφάλεια των Ολυµπιακών Αγώνων.
Ενώ για την ίδια περίοδο, για τα ίδια θέµατα υπάρχουν ερωτή-
µατα τα οποία, ενώ θέτουµε µε επίµονο τρόπο εδώ και χρόνια –
όχι σήµερα, εδώ και χρόνια- παραµένουν αναπάντητα από την
Κυβέρνηση και αντιµετωπίζονται µε αδιαφορία από τους εντε-
ταλµένους δικαστικούς λειτουργούς.

Ποια είναι, λοιπόν, η ευαισθητοποίηση της Κυβέρνησης και της
δικαιοσύνης, η οποία µάλιστα µας ζητούσε και νέα στοιχεία σή-
µερα; Ποια είναι, λέει, τα νέα στοιχεία που υπάρχουν για να ξα-
νακάνετε την πρόταση για την εξεταστική επιτροπή;

Ποια είναι η ευαισθησία της Κυβέρνησης και πόσο αυτή αυξή-
θηκε διαγενοµένου χρόνου από πρόπερσι µέχρι τώρα για τις
αποκαλύψεις από την γερµανική δικαιοσύνη σχετικά µε τη διακί-
νηση σηµαντικότατων κονδυλίων από off shore εταιρείες προς
την Αθήνα, ακριβώς την περίοδο 2004-2005, όπου η διοίκηση του
ΟΤΕ, µετά από παράλληλες και εν κρυπτώ διαπραγµατεύσεις, υι-
οθετεί προτάσεις της «SIEMENS» µε την πλήρη αντίθεση των
υπηρεσιών και ιδιαίτερα της αρµόδιας Γενικής ∆ιεύθυνσης και
των άλλων υπηρεσιών του ΟΤΕ;

Γιατί η Κυβέρνηση εµφανίζεται µε επιλεκτική ευαισθησία για
την αξιολόγηση των µαρτυρικών καταθέσεων των διαφόρων κα-
τηγορουµένων και για την αξιοπιστία των προσώπων; Γιατί είναι
αξιόπιστοι όταν αναφέρονται µε υπαινιγµούς και ασαφείς πλη-
ροφορίες σε παρελθόντα χρόνο -δέκα, δώδεκα και δεκαπέντε
χρόνων- ενώ είναι αναξιόπιστοι όταν οι ίδιοι άνθρωποι, στις ίδιες
καταθέσεις, στα ίδια σηµεία της δικογραφίας αναφέρονται σε
γεγονότα που έλαβαν χώρα πριν από τρία ή τέσσερα χρόνια,
όπου µάλιστα, όπως είναι φυσικό για κάθε άνθρωπο, η µνήµη
είναι πιο καθαρή και πιο ισχυρή;

Ποια είναι η ευαισθητοποίηση της Κυβέρνησης όσον αφορά
όλα αυτά που ήρθαν στο φως της δηµοσιότητας, ακόµα και από
την ελληνική δικαιοσύνη, από τους Έλληνες εισαγγελείς, για τις
υποθέσεις του συστήµατος ασφαλείας των Ολυµπιακών Αγώνων;

Και ερωτώ, επειδή και πάλι δεν έχουµε πάρει απάντηση εδώ
και δυο χρόνια. Είναι αλήθεια, ναι ή όχι, ότι µε εντολή της Κυ-
βέρνησης επετράπη στην αµερικανική Υπηρεσία Γεωγραφικών
Πληροφοριών να εγκατασταθεί το υποσύστηµα γεωγραφικής
πληροφόρησης, το G11, όπως λέγεται, στο σύστηµα C4I, παρά
τις ρητές αντιρρήσεις των αρµοδίων υπηρεσιακών παραγόντων,
µε το σχετικό έγγραφο που φέρνει την ηµεροµηνία 30 Ιουνίου
2004, για να µην νοµίζετε ότι δεν έχουµε και το έγγραφο.

Είναι αλήθεια, ναι ή όχι, ότι µε εντολή της πολιτικής ηγεσίας
της Κυβέρνησης έγινε η εγκατάσταση, στο Ολυµπιακό Κέντρο
Ασφάλειας, του τερµατικού το οποίο διαχειρίζονταν αλλοδαποί
υπάλληλοι, εντεταλµένοι υπάλληλοι της «SAIC» και της
«SIEMENS», οι οποίοι αφού έστειλαν όλα τα στοιχεία στο Μι-
ζούρι, που είναι η έδρα των υπηρεσιών αυτών, έφυγαν από την
Ελλάδα µαζί µε τον σκληρό δίσκο και όλα τα δεδοµένα;

Γιατί άραγε ο τέταρτος ειδικός ανακριτής, ο οποίος υποτίθεται
ότι ολοκλήρωσε την έρευνα για το C4I, δεν προχώρησε την
έρευνα, ενώ γνώριζε τα έγγραφα, ενώ είχε ήδη εντοπίσει τη µε-
θοδολογία και τις λίστες των υποκλοπών;

Υπενθυµίζω ότι ακόµα και σήµερα η Νέα ∆ηµοκρατία αρνείται
να δώσει απάντηση στο ερώτηµα που επίµονα θέτουµε για το
ποιος τελικά ωφελήθηκε από τις µεθοδεύσεις, τις εµφανείς ή και
τις εν κρυπτώ διαπραγµατεύσεις της Κυβέρνησης του κ. Καρα-
µανλή µε την «SAIC» και τη «SIEMENS ». Ποιος ωφελήθηκε; Θέτω
και σήµερα το ίδιο ερώτηµα. Ποιος ωφελήθηκε από την πρακτική
της Κυβέρνησης; Το ελληνικό δηµόσιο; Ωφελήθηκε η «SAIC»;
Ωφελήθηκε η «SIEMENS» ή κάποιος άλλος;

Και µην ενοχλήστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας, µε την αναφορά µου –είδα και τον κύριο Υπουργό να
δυσανασχετεί- στις άγνωστες και εν κρυπτώ διαπραγµατεύσεις.
Γιατί εσείς ίσως να βρίσκατε βαρύτερο χαρακτηρισµό, αν σας
καλούσαν να χαρακτηρίσετε την πράξη του Υπουργού να στέλ-
νει στην «SAIC» για σχολιασµό και παρατηρήσεις το κείµενο του
σχεδίου απόφασης του ΚΥΣΕΑ, που συνεδρίασε υπό την Προε-

δρεία του Πρωθυπουργού, υιοθετώντας πλήρως όλες τις παρα-
τηρήσεις της εταιρείας ως απόφαση του ελληνικού κράτους.

Ας θυµηθούµε επίσης ότι στις αναφορές των γερµανών κατη-
γορουµένων στη δικογραφία της γερµανικής δικαιοσύνης γίνεται
λόγος για πληρωµές µε µαύρο χρήµα που απαιτούνται στην Ελ-
λάδα, προκειµένου να ξεκινήσει η αποπληρωµή του συστήµατος
C4I και αυτές αφορούν το καλοκαίρι του 2004, το 2005 και το
2006.

Μιλούµε για ένα έργο το οποίο χρυσοπληρώθηκε, αλλά στην
ουσία και στο σύνολό του ποτέ δεν παρελήφθη και ταυτόχρονα
έγινε ο «∆ούρειος Ίππος» στην ελληνική έννοµη τάξη, αλλά και
στην ασφάλεια της χώρας, γιατί γύρω από αυτό το σύστηµα εξε-
λίχθηκε η υπόθεση των υποκλοπών. Γι’ αυτό δεν θέλετε εξετα-
στική επιτροπή για τη «SIEMENS».

Η Κυβέρνηση δεν έδωσε ποτέ απαντήσεις στο ερώτηµα γιατί
ο εισαγγελέας, ο οποίος ήδη από το 2005 ερευνά την υπόθεση
C4I και ενώ προέκυπταν από την γερµανική δικογραφία η
εµπλοκή των Ελλήνων στελεχών της «SIEMENS», δεν ζήτησε
ποτέ την άρση του απορρήτου των λογαριασµών τους.

Τι έκανε στην ίδια περίπτωση το Σ∆ΟΕ; Τι έκαναν οι ελεγκτικοί
µηχανισµοί του τραπεζικού συστήµατος; Τι έκανε η Επιτροπή υπό
τον κ. Ζορµπά για το ξέπλυµα του βρώµικου χρήµατος, η οποία
µάλιστα µόλις άρχισε να ασχολείται, εδέχθη την άµεση ευεργε-
τική παρέµβαση της Κυβέρνησης. Εκπαραθύρωσε τον κ. Ζορ-
µπά. Αυτή είναι η πολιτική σας και µας λέτε τι συνέβη από τότε
µέχρι τώρα; Όλα αυτά έχουν συµβεί. Ήρθαν στο φως της δηµο-
σιότητας όλα αυτά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντιλαµβάνεστε ότι τα ερωτή-
µατα είναι πολλά και θα µπορούσα να µιλώ πολλή ώρα. Σε κάθε
περίπτωση όµως µόνο αυτά δικαιολογούν απόλυτα το αίτηµα για
τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής της Βουλής και πολύ πε-
ρισσότερο οι αναλυτικές παρουσιάσεις των εισηγητών µας, του
κ. Χυτήρη, του κ. Τσιόκα και του κ. Κουτσούκου, οι οποίοι πα-
ρουσίασαν όλες τις αιτιάσεις και όλα τα επιχειρήµατα µε βάση τα
οποία ζητούµε τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής.

Το επιχείρηµα ότι η υπόθεση εκκρεµεί στα δικαστήρια, µην το
ξαναφέρνετε. Είστε και έγκριτος νοµικός, καθηγητής του συ-
νταγµατικού δικαίου. Είναι προσχηµατικό. Επιπλέον κάποτε πρέ-
πει να θέσουµε και ένα τέρµα σ’ αυτήν τη σύγχυση ανάµεσα στην
πολιτική και την ποινική ευθύνη.

Η εξεταστική επιτροπή αναζητά πολιτικές ευθύνες για τις κυ-
βερνητικές αποφάσεις και τις επιλογές. Η δικαιοσύνη εξετάζει
το αξιόποινο των πράξεων ή των παραλείψεων και σε καµµία πε-
ρίπτωση η δικαιοσύνη δεν νοµιµοποιείται να κάνει πολιτική αξιο-
λόγηση των κυβερνητικών αποφάσεων.

∆εν µπορούµε, λοιπόν, να δεχθούµε τη διαρκή επίκληση της δι-
καιοσύνης για να δικαιολογούµε την πολιτική αδράνεια, τη διοι-
κητική απραξία που δηµιουργούν οι ισχυρές ενδείξεις
συγκάλυψης και κουκουλώµατος. ∆εν µιλώ για αποδείξεις. Μιλώ
για ενδείξεις.

Ποιος είναι όµως εκείνος, κύριε Υπουργέ, που επιδιώκει τη συ-
σκότιση; Ποιος είναι αυτός που επιδιώκει το κουκούλωµα και τη
στοχοποίηση επιλεγµένων στόχων; Ακούσατε κανέναν από εµάς
να αναφέρεται σε όνοµα; Εσείς αναφερθήκατε. Ποιος κάνει στο-
χοποίηση επιλεγµένων στόχων; Η Νέα ∆ηµοκρατία ή το ΠΑΣΟΚ;
Η Νέα ∆ηµοκρατία βέβαια.

Και ποιος είναι εκείνος που ζητά µε επιµονή να χυθεί άπλετο
φως σε όλες τις πτυχές αυτής της µεγάλης υπόθεσης, σε όλες
τις περιόδους, σε όλους τους τοµείς και χωρίς καµµία απολύτως
εξαίρεση;

Είναι η Νέα ∆ηµοκρατία -τον ακούσατε προηγουµένως τον
κύριο Υπουργό- ή είναι ο Γιώργος Παπανδρέου και το ΠΑΣΟΚ
που σας ζητούµε επίµονα, σχεδόν καθηµερινά, να προχωρή-
σουµε στην έρευνα, στην κάθαρση και στην αποκατάσταση του
κύρους του Κοινοβουλίου και του πολιτικού κόσµου, ακόµα και
αν χρειαστεί να µατώσουµε;

Αυτά είναι τα πράγµατα, απλά πράγµατα. Πολιτική βούληση
χρειάζεται και αποδεικνύεται ότι η Κυβέρνηση δε διαθέτει πολι-
τική βούληση ούτε για τη διερεύνηση, ούτε για τη διαφάνεια,
ούτε για την κάθαρση και µάλιστα, τη στιγµή που όλες οι άλλες
πολιτικές δυνάµεις του τόπου εκδηλώνουν τη δική τους ισχυρή
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πολιτική βούληση για την αποκατάσταση του κύρους των δηµο-
κρατικών θεσµών.

Αντίθετα, η Κυβέρνηση εµφανίζεται µε αυξηµένο πολιτικό θρά-
σος να κατηγορεί το ΠΑΣΟΚ, ότι επιδιώκουµε εµείς τη συγκά-
λυψη, ότι επιδιώκουµε εµείς το κουκούλωµα, ότι επιδιώκουµε
εµείς την ατιµωρησία. Οι αρχάγγελοι!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ε, λοιπόν, σας το ξαναλέµε καθαρά. Με τη στάση σας και την
πρακτική σας ενισχύετε την εντύπωση που διαµορφώνεται στην
κοινή γνώµη, ότι η Κυβέρνηση είναι αυτή που παρεµποδίζει το
έργο της δικαιοσύνης, ότι η ουσιαστική έρευνα και η απονοµή
δικαιοσύνης παρεµποδίζεται από πρακτικές ανωτάτων δικαστι-
κών λειτουργών, που επιλέγουν να συνεργούν στην ικανοποίηση
των κυβερνητικών επιδιώξεων και το χειρότερο όλων, ενισχύεται
η εντύπωση στους πολίτες ότι όχι µόνο κρατάτε τη Βουλή των
Ελλήνων όµηρο της πολιτικής σας ατολµίας και του φόβου σας
για την αποκάλυψη των πολιτικών σας ευθυνών, αλλά δυστυχώς,
δίνετε την εντύπωση για κάτι πολύ χειρότερο. Ότι τις τύχες της
χώρας τις διαχειρίζεται η Κυβέρνηση Καραµανλή-Σανιδά, που
είναι όµηρος των δικών της σκανδάλων.

Και µην ακούµε αυτά τα περί σκανδαλολογίας, γιατί δεν υπάρ-
χει σκανδαλολογία χωρίς συγκεκριµένες σκανδαλώδεις, παρα-
βατικές πολιτικές συµπεριφορές και χωρίς την έκνοµες πράξεις
κυβερνητικών στελεχών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ, πρέπει
να ολοκληρώσετε, κύριε Παπουτσή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Την ανοχή σας, γιατί και ο κύριος Υπουργός εξάλλου είχε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ήδη µιλάτε σχεδόν

τέσσερα λεπτά επιπλέον και υπάρχουν πάρα πολλοί συνάδελφοι.
Σας παρακαλώ πάρα πολύ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Με την ανοχή σας…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας παρακαλώ

πάρα πολύ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εµείς αντιλαµβανόµαστε την πολι-

τική µας ευθύνη ως χρέος να υπερασπιστούµε την τιµή της πο-
λιτικής, ως χρέος να υπερασπιστούµε τους δηµοκρατικούς
θεσµούς και επιµένουµε σ’ αυτό. Όπως επιµένουµε ότι προσφέ-
ρουν πολύ κακή υπηρεσία στον Πρωθυπουργό όσοι του συνι-
στούν να εµφανίζεται ως ο αδιάφθορος αρχηγός στρατιάς
παραστρατηµένων στελεχών, ως Πρωθυπουργός αγνών και πα-
ραπλανηµένων Υπουργών και ως αρχάγγελος της κάθαρσης,
αλλά του γλυκού νερού.

Με αυτήν την πολιτική µειώνεται διαρκώς το κύρος του Πρω-
θυπουργού και αυτό έχει συνέπειες στη χώρα µας, έχει συνέ-
πειες στη λειτουργία της δηµοκρατίας. Και µην ακούµε αυτά τα
οποία ακούµε συνέχεια και τα ακούσαµε και από εσάς σήµερα,
ότι ο κύριος Παπανδρέου δυσφηµεί τη χώρα στο εξωτερικό,
επειδή έκανε µια οµιλία στους φοιτητές του London School of
Economics. Υπάρχει µεγαλύτερη δυσφήµηση για τη χώρα, όταν
για δεύτερη και τρίτη φορά σας γυρνάει πίσω η Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή το Πρόγραµµα Ανάπτυξης και Σταθεροποίησης της ελλη-
νικής οικονοµίας; Υπάρχει µεγαλύτερη απ’ αυτό;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Και µάλιστα, επικαλείται η Κυβέρνηση ότι δήθεν ανταποκρίνε-

ται στην οικονοµική κρίση. Μα, ποια οικονοµική κρίση; Την κρίση
θεσµών και την ανικανότητα της Νέας ∆ηµοκρατίας αντιµετωπί-
ζει η χώρα. Και γι’ αυτό ντρέπεται ο ελληνικός λαός. Αυτή είναι
η ουσία. Γι’ αυτό επιµένω.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς πιστεύουµε ότι η αποκα-
τάσταση της εµπιστοσύνης στους δηµοκρατικούς θεσµούς της
χώρας µας είναι όρος εθνικής επιβίωσης και γι’ αυτό επιµένουµε
στον πρωταγωνιστικό ρόλο της Βουλής, µε τη συνεργασία όλων
των πολιτικών δυνάµεων, γιατί η διαφάνεια και η κάθαρση είναι
λαϊκή απαίτηση.

Σε αυτήν την κατεύθυνση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας
καλώ να υπερψηφίσετε την πρόταση για τη σύσταση εξεταστι-
κής επιτροπής, την οποία κατέθεσαν οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ
και την υποστηρίζουν και όλα τα υπόλοιπα κόµµατα της Αντιπο-
λίτευσης, ελπίζω αυτήν τη φορά µε ψήφο κατά συνείδηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κύριε

Παπουτσή.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):

Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Μια

απάντηση µόνο στο κύριο ερώτηµα που έθεσε ο κ. Παπουτσής,
για να καταλάβετε τι εστί ΠΑΣΟΚ και ποια η λογική του.

ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ: Α, όχι έτσι!
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): ∆ιε-

ρωτάται…
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι!
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): ∆ιε-

ρωτάται ο κ. Παπουτσής γιατί δε γίνεται εξεταστική επιτροπή για
να δούµε, λέει, πώς και γιατί παρέλαβε η Κυβέρνηση Καραµανλή
το σύστηµα C4I. Και δεν διερωτάται πώς µπορεί να δηµιουργη-
θούν υποψίες -που εγώ δεν τις έβαλα καν γιατί δεν τις έχει βάλει
ο ανακριτής- ως προς το γιατί και πώς η κυβέρνηση Σηµίτη και οι
Υπουργοί της κατέστησαν αιχµάλωτη τη Χώρα να πάρει ένα σύ-
στηµα, που χωρίς αυτό δε θα γίνονταν Ολυµπιακοί Αγώνες και
που το παραλάβαµε αναγκαστικά για να γίνουν Ολυµπιακοί Αγώ-
νες, που δε µπορέσαµε ποτέ να το παραλάβουµε οριστικά γιατί
ήταν στρεβλό.

Ρωτώ λοιπόν τον ελληνικό λαό που µας ακούει και τους συνα-
δέλφους, που αυτή την ώρα πραγµατικά σκέφτονται κατά συνεί-
δηση: Ποιος είναι «ύποπτος» στην πολιτική του συµπεριφορά,
αυτός που επέλεξε ένα στρεβλό σύστηµα και κατέστησε αιχµά-
λωτη τη χώρα εν όψει Ολυµπιακών Αγώνων για ένα τέτοιο σύ-
στηµα ή αυτός που αναγκαστικά το παρέλαβε, γιατί έπρεπε να
κάνουµε Ολυµπιακούς Αγώνες;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Αυτό είναι το ερώτηµα και αυτή είναι πραγµατικά η άποψη που

µου λέει εµένα ότι αυτό φοβάται το ΠΑΣΟΚ, για αυτό θέλει να
πάει αλλού την υπόθεση, γιατί ξέρει ότι µέσω της δικαιοσύνης η
αλήθεια θα φανεί και την αλήθεια πάντα τη φοβόταν.

Ως προς τα περί Κυβέρνησης Καραµανλή-Σανιδά κ.λπ. που
λέτε, σας το είπα και πάλι: Μόνιµη επωδός και τακτική σας είναι
να καταφέρεστε εναντίον θεσµών, να τους ευτελίζετε και µαζί να
ευτελίζεται και η ποιότητα της πολιτικής ζωής. Σας χαρακτηρί-
ζουν αυτοί οι χαρακτηρισµοί. ∆ε θίγουν όµως ούτε τον Πρωθυ-
πουργό ούτε τον Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου φυσικά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριοι συνάδελφοι,
θα ήθελα να ανακοινώσω ότι ο συνάδελφός µας Βουλευτής κ.
Ηλίας Μπεριάτος ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτε-
ρικό.

Το Σώµα εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το Σώµα ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια.
Ορίστε, κύριε Κουβέλη, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για όλους

αυτούς τους λόγους, τους οποίους ακούσατε να διατυπώνονται
τόσο από τον κύριο Υπουργό όσο και από τον Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, πρέπει να γίνει εξεταστική επιτροπή.
Και πρέπει να γίνει εξεταστική επιτροπή προφανέστατα, για να
ελέγξει όλα εκείνα τα ζητήµατα που συγκροτούν την έννοια του
δηµοσίου συµφέροντος για µία υπόθεση η οποία απασχολεί όχι
µόνο την Ελλάδα, όχι µόνο την Ευρώπη, αλλά και άλλες χώρες
της παγκόσµιας κοινότητας.

Πρέπει να ασχοληθεί η Βουλή των Ελλήνων, µε µία εξεταστική
επιτροπή, µε αυτήν την υπόθεση, διότι δεν δικαιούται η Βουλή
να σιωπά, όταν ολόκληρη η κοινωνία διαπιστώνει ότι και στην πε-
ρίπτωση αυτή έχει αδικηθεί το δηµόσιο συµφέρον και έχει προ-
σβληθεί το δηµόσιο αγαθό.

Και εδώ βρισκόµαστε µπροστά σε µια καινοφανή όσο και επι-
κίνδυνη άποψη για τη λειτουργία του Κοινοβουλίου. Βέβαια, όχι
µόνο σήµερα, αλλά εδώ και αρκετό καιρό τι λέει η Κυβέρνηση;
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Ότι εφόσον για µια υπόθεση έχει επιληφθεί η δικαιοσύνη, η
Βουλή δεν έχει δικαίωµα να ασχοληθεί µε αυτήν την υπόθεση,
έστω και αν συνιστά υπόθεση δηµοσίου συµφέροντος.

Κατά συνέπεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να ερ-
µηνεύσουµε ως εισήγηση, πρόταση και θέση της Κυβέρνησης
για κατάργηση των εξεταστικών επιτροπών, δηλαδή, για περιο-
ρισµό του Κοινοβουλευτικού Ελέγχου, γιατί η εξεταστική επι-
τροπή είναι η µείζων έκφραση του Κοινοβουλευτικού Ελέγχου.

Και ποιος είπε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η εξεταστική
επιτροπή υποκαθιστά ή αντικαθιστά το έργο της δικαιοσύνης;
Είναι δύο διαδικασίες, αυτή η έρευνα ενώπιον της δικαιοσύνης
και η έρευνα ενώπιον της εξεταστικής επιτροπής, όπου η µία δεν
ανταγωνίζεται την άλλη και µπορούν να βαίνουν παράλληλα,
χωρίς να βλάπτεται το περιεχόµενο και των δύο διαδικασιών.

Πρόκειται για µια καινοφανή, όπως σας είπα, άποψη και κατά
τη γνώµη µου και εξαιρετικά επικίνδυνη για τη λειτουργία του
Κοινοβουλίου, δηλαδή, για τη λειτουργία της πολιτικής ζωής.
Βοά η κοινωνία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει θέµα «SIEMENS»;
Υπάρχει ζήτηµα χρηµατισµού κάποιων; Υπάρχει ζήτηµα το οποίο
έχει σχέση µε το συµφέρον του ελληνικού δηµοσίου; ∆ε θα το
ερευνήσει η Βουλή αυτό το ζήτηµα; Θα σιωπήσει; Θα εµφανίζε-
ται ενώπιον του ελληνικού λαού ως Πόντιος Πιλάτος η Βουλή και
θα λέει «Η δικαιοσύνη ερευνά και εµείς σιωπούµε»;

Ειλικρινά, οφείλουµε να ανησυχούµε µε τον πυρήνα αυτής της
πολιτικής σκέψης που ουσιαστικά, ας το επαναλάβω, εισηγείται
την πολιτική κατάργηση της Βουλής να εξετάζει και να ερευνά
υποθέσεις που αφορούν στο ελληνικό δηµόσιο και στην ελληνική
κοινωνία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δικαιοσύνη βεβαίως να κάνει
το έργο της, αλλά να θυµίσω την απαράδεκτη καθυστέρηση που
έχει σηµειώσει η ελληνική δικαιοσύνη αναφορικά µε τη συγκε-
κριµένη υπόθεση. Πριν δυόµισι-τρία περίπου χρόνια οι γερµανι-
κές αρχές, όσο και οι ελβετικές –διότι εµπλέκονται µε τους
λογαριασµούς που έχουν δει και το φως της δηµοσιότητας- ει-
δοποιούν και καλούν την ελληνική δικαιοσύνη «ελάτε να σας
δώσω στοιχεία». ∆εν εµφανίστηκε η ελληνική δικαιοσύνη παρά
µε καθυστέρηση δύο και πλέον ετών. Και δεν υποχρεούµεθα να
το σηµειώνουµε ως παθολογία, ως αρνητική συµπεριφορά της
δικαιοσύνης αναφορικά µε µια τέτοια κρίσιµη υπόθεση;

Εγώ δεν θα επαναλάβω αυτό το οποίο ακούστηκε το τι έχει
συµβεί στη Γερµανία, το πόσο συστηµατικά και µεθοδικά δού-
λεψε η δικαστική αστυνοµία και άλλες αρχές, το πώς οι εισαγ-
γελείς και οι ανακριτές λειτούργησαν στο πλαίσιο των
αρµοδιοτήτων και των καθηκόντων τους να ερευνήσουν την υπό-
θεση, να πλησιάσουν την αλήθεια. Την πλησίασαν και την ανέ-
δειξαν σε σηµαντικό βαθµό. Θα σας πω, όµως, ότι αυτή η
καθυστέρηση η οποία υπάρχει στη διερεύνηση, δυστυχώς όχι
µόνο αυτής της υποθέσεως αλλά και άλλων υποθέσεων µε µε-
γάλο ενδιαφέρον, δικαιολογεί απόλυτα, κατά τη γνώµη µου, αυτό
το οποίο η ελληνική κοινωνία έχει στη συνείδησή της, ότι και η δι-
καιοσύνη δεν λειτουργεί, κύριε Υπουργέ της ∆ικαιοσύνης, και
πολλές φορές εντάσσεται στην πολιτική σκοπιµότητα και στην
πολιτική µεροληψία. Και όλα αυτά είναι στοιχεία, τα οποία συνι-
στούν µια πολιτική αναντίστοιχη των πραγµατικών αναγκών και
κυρίως αναντίστοιχη της διεκδίκησης της ελληνικής κοινωνίας η
πολιτική να επιλύει προβλήµατα, η δικαιοσύνη να ασκεί τα καθή-
κοντά της.

∆εν θα επαναλάβω σε όλους σας γνωστά ζητήµατα που έχουν
σχέση µε την προπέτεια του εισαγγελέα του Αρείου Πάγου να
σπεύδει να εκδίδει, χωρίς να το δικαιούται, αποφάσεις. Ούτε θα
µιλήσω για άλλη µια φορά για τις τόσες καθυστερήσεις που ση-
µειώνονται στην αντιµετώπιση από τη δικαιοσύνη κρίσιµων υπο-
θέσεων, όπως εν προκειµένω είναι η υπόθεση της «SIEMENS».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Συνασπισµός της Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς διεκδικώντας και ζητώντας να συσταθεί η εξε-
ταστική επιτροπή δεν αναφέρεται ούτε στο νόµο περί της
ποινικής ευθύνης των Υπουργών, ούτε στις σχετικές διατάξεις
του Συντάγµατος, ούτε προσωποποιεί, διότι δεν έχει τα αναγκαία
στοιχεία. Εάν τα είχε, θα το έκανε µε άλλη διαδικασία και προ-
φανέστατα όχι στο πλαίσιο της διαδικασίας της εξεταστικής επι-

τροπής. Εκείνο, όµως, το οποίο ζητάµε ως υπόθεση πολιτικού
καθήκοντος απ’ όλους, είναι να συµφωνήσουµε ότι δεν είναι δυ-
νατόν να κοιµάται η Βουλή των Ελλήνων, να αδιαφορεί και να
προσβάλει αυτό για το οποίο ετάχθη: να προστατεύει το δηµόσιο
αγαθό και το δηµόσιο συµφέρον. Να, γιατί πρέπει να συσταθεί η
εξεταστική επιτροπή. Γιατί συν τοις άλλοις, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, είναι εγερµένη εδώ και καιρό η συνείδηση των πολιτών
ότι η πολιτική απέχει από τα ουσιαστικά της καθήκοντα και οι πο-
λιτικοί καλύπτουν τις δικές τους ευθύνες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούστηκε ότι υπάρχει ένα ζή-
τηµα διακίνησης χρηµάτων προς κοµµατικά ταµεία. Και εδώ συ-
ζητάµε επίσης για ένα θέµα –θα πρέπει να συζητήσουµε-
µείζονος ενδιαφέροντος, την πολιτική διαφάνεια, το οικονοµικό
χρήµα.

Κύριε Υπουργέ, δεν είναι αντικείµενο εξεταστικής επιτροπής;
Για τη λειτουργία του πολιτικού χρήµατος και της πολιτικής δια-
φάνειας θα µιλήσει η δικαιοσύνη; Η δικαιοσύνη το µόνο που θα
πράξει είναι να εντοπίσει, αν εντοπίσει ποινικά αξιόλογες πρά-
ξεις, να τις προσωποποιήσει και αν έχει όλα τα στοιχεία, τη συν-
δροµή των αναγκαίων στοιχείων, να οδηγήσει την υπόθεση στο
ακροατήριο. Τα άλλα, όµως; Το πώς λειτουργεί η διοίκηση, το
πώς συναλλάσσεται η διοίκηση, το πώς η διοίκηση µπορεί να εξα-
γοράζεται ή στην καλύτερη περίπτωση να χειραγωγείται και να
ετεροκαθορίζεται από άλλα συµφέροντα, αυτά θα τα πει η δι-
καιοσύνη; Εάν περιµένετε να τα πει η δικαιοσύνη, εσείς της Κυ-
βέρνησης, φοβάµαι ότι έχετε µπερδέψει τους ρόλους της
πολιτικής και της δικαιοσύνης. Τα πολιτικά ζητήµατα πρέπει να
εξετάσει η εξεταστική επιτροπή, η οποία βλέπω ότι δεν θα συ-
γκροτηθεί µε βεβαιωµένη την πλειοψηφία, η οποία υπάρχει στο
Κοινοβούλιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εξεταστική επιτροπή θα
έπρεπε να είναι το δικαίωµα της µειοψηφίας να τη συγκροτεί,
προκειµένου να ασκεί τον κοινοβουλευτικό έλεγχο στη µείζονα
έκφρασή του. Και είναι ακριβές αυτό το οποίο ακούστηκε από το
συνάδελφο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, τον κ. Κανταρτζή
όταν προτείναµε στην αναθεωρητική διαδικασία του έτους 2001
να αλλάξουν οι συνθήκες κάτω από τις οποίες θα µπορούν να
συστήνονται εξεταστικές επιτροπές, να αλλάξουν δηλαδή οι πλει-
οψηφίες και εσείς της Νέας ∆ηµοκρατίας και εσείς αγαπητοί συ-
νάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, όχι µόνο σιωπήσατε, αλλά αρνηθήκατε να
εξετάσετε και τη συγκεκριµένη πρόταση. Και όταν προσβάλλεις
θεσµικές λειτουργίες αυτοί οι προσβεβληµένοι θεσµοί σας εκδι-
κούνται, µας εκδικούνται συνολικότερα. Να, που έχει περιπέσει
η λειτουργία της εξεταστικής επιτροπής στο να είναι στα χέρια
της εκάστοτε πλειοψηφίας της Βουλής και µάλιστα εξαιρετικά
εύθραστης των εκατόν πενήντα και ενός Βουλευτών και η Βουλή
να µην µπορεί να ασκήσει τα καθήκοντά της, να µην µπορεί να
ελέγξει και να ερευνήσει υποθέσεις, όπως αυτή η υπόθεση της
«SIEMENS».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα έπρεπε να είναι οµόφωνη η
απόφαση, θα έπρεπε να είναι κοινή η θέληση όλων των πτερύ-
γων, να λειτουργήσει η εξεταστική επιτροπή, να αναπτυχθεί ο
ερευνητικός ρόλος της Βουλής, προκειµένου να µπορεί η πολι-
τική λειτουργία να ανταποκρίνεται σε εκείνο το οποίο αντιστοιχεί
στη σπουδαιότητα των ζητηµάτων.

Κύριοι συνάδελφοι, αναµφισβήτητα υπάρχουν τα µεγάλα οι-
κονοµικά και κοινωνικά προβλήµατα, τα οποία έχουν τη σπου-
δαιότητά τους. Υπάρχουν και τα σκάνδαλα. Και σε καµµία
περίπτωση όταν θέλουµε να ερευνηθούν τα σκάνδαλα, δεν θέ-
λουµε να αποπροσανατολιστεί η πολιτική και από την ενασχό-
ληση µε τα κοινωνικά προβλήµατα και µε την επίλυσή τους.
Έτερον εκάτερον, αλλά δεν µπορεί να επιστρατεύεται κάθε φορά
ο εύκολος λόγος ότι θέλετε την έρευνα υποθέσεων δηµοσίου
συµφέροντος, υποθέσεων διαφθοράς, υποθέσεων αδιαφάνειας,
γιατί δεν θέλετε να ασχοληθούµε µε τα µεγάλα κοινωνικά και οι-
κονοµικά προβλήµατα. Αναµφισβήτητα ναι και τα δύο πρέπει να
γίνουν, γιατί και τα δύο αφορούν στο συµφέρον του ελληνικού
λαού. Και διότι η διαφθορά, κύριε Υπουργέ, στο βαθµό που µένει
ανεξιχνίαστη, στο βαθµό που δεν αντιµετωπίζεται, πληγώνει, κα-
ταστρέφει την κοινωνική συνοχή και εν τέλει ευτελίζει και την πο-
λιτική. Και ποιος είναι ευτυχής γι’ αυτό που καταγράφεται; Η
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χώρα µας είναι µεταξύ των πρώτων χωρών στην παγκόσµια κλί-
µακα σε υποθέσεις διαφθοράς και αδιαφάνειας.

Θέλετε, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, να συ-
νεχίσει να σιωπά η πολιτική και να απέχει η Βουλή από την
έρευνα τέτοιων υποθέσεων; Αναλαµβάνετε στο ακέραιο την ευ-
θύνη για ένα τόσο σηµαντικό ζήτηµα…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, σε µισό λεπτό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς σε χρόνο ανύποπτο εί-

χαµε µιλήσει και όχι καιροσκοπικά ή και ευκαιριακά και για το
C4I, δηλαδή πώς καταρτίστηκε η σύµβαση, αλλά και γιατί έγινε
η παραλαβή του έργου. Είχαµε µιλήσει και για τον ΟΤΕ για υπερ-
τιµολογήσεις που υπήρχαν. Εδώ και τέσσερα περίπου χρόνια ο
συνάδελφός µας ο κ. Λεβέντης είχε καταθέσει συγκεκριµένες
ερωτήσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγχου. Είχαµε
µιλήσει για τη σχέση ΟΤΕ και «SIEMENS». ∆εν προσερχόµεθα
για πρώτη φορά στην υπόθεση. Προσερχόµεθα τώρα και ζητάµε
να συσταθεί η εξεταστική επιτροπή, διότι η συρροή στοιχείων
είναι πρόδηλη και κανένας δεν µπορεί να την αµφισβητήσει. Και
όποιος την αµφισβητεί, η Νέα ∆ηµοκρατία εν προκειµένω, νο-
µίζω ότι δεν κάνει τίποτα άλλο παρά θέλει – θέλετε να βγάλω την
πρόθεση από τη µέση; Ας τη βγάλω- εξ αντικειµένου, τουλάχι-
στον, λειτουργείτε συγκαλυπτικά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και αν δεν υπήρχαν οι εξετα-
στικές επιτροπές ως λειτουργία της Βουλής θα έπρεπε να την
ανακαλύψουµε, να την εφεύρουµε και να τη θεσµοθετήσουµε.

Γιατί µία πολιτική που απέχει από το να ερευνά τις υποθέσεις
που απασχολούν τον ελληνικό λαό και το δηµόσιο συµφέρον,
είναι µία πολιτική, κατ’ επιεική έκφραση, τουλάχιστον ανεπαρ-
κής, αναποτελεσµατική και κατά την αυστηρή και κυριολεκτούσα
έννοια, µία επικίνδυνη πολιτική για τη χώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κύριε
Κουβέλη.

Σειρά έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Χαλ-
βατζής. Ακολουθεί µετά ο κ. Γεωργιάδης και επανερχόµαστε
στον κατάλογο, διότι πρέπει να ακουστούν και οι Βουλευτές.

Ορίστε, κύριε Χαλβατζή, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επειδή

συχνά η αναφορά στα σκάνδαλα, κατά την άποψή µας, δεν γίνε-
ται µε τρόπο που να αναδεικνύει τις αιτίες και τους υπεύθυνους
των καταστάσεων αυτών και βεβαίως υπάρχει σκάνδαλο
«SIEMENS», επειδή πολλά πράγµατα δείχνουν ότι κάποιοι πέ-
φτουν από τα σύννεφα, όταν βγαίνει στον αφρό κάτι απ’ αυτά,
εξαιτίας κυρίως του ανταγωνισµού και των συγκρούσεων µεγά-
λων επιχειρηµατικών συµφερόντων και επειδή υπάρχει µεγάλη
υποκρισία γύρω απ’ όλα αυτά τα θέµατα, θέλουµε να τονίσουµε
ότι αφετηρία των σκανδάλων είναι η εφαρµοζόµενη πολιτική, η
οποία επιταχύνθηκε µε τη Συνθήκη του Μάαστριχτ. Εκεί εντάσ-
σεται και η απελευθέρωση των επικοινωνιών. Είναι η σύµφυση
του µεγάλου κεφαλαίου µε τις εκάστοτε κυβερνητικές εξουσίες.

Και επειδή κάποιοι χλευάζουν αυτή τη θέση µας, «µα, καλά»
λένε, «για όλα φταίει το Μάαστριχτ;» θα πω ναι, αυτή είναι η
µήτρα, αυτή είναι η βάση για όλα τα δεινά τα οποία υφίσταται
σήµερα η µεγάλη πλειοψηφία του ελληνικού λαού.

Ήταν το 1993, όταν η Κυβέρνηση Μητσοτάκη ξεκίνησε τη δια-
δικασία για την ιδιωτικοποίηση του ΟΤΕ. Ήταν τότε που ο Αν-
δρέας Παπανδρέου δήλωνε ότι ο ΟΤΕ θα έχει µία µετοχή και
αυτή θα ανήκει στο κράτος.

Άλλες, όµως, ήσαν οι επιλογές της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και
ήρθε η επόµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η οποία συνέχισε την
πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας και στις επικοινωνίες. Και το
1996 ξεκίνησε η πρώτη µετοχοποίηση του ΟΤΕ.

Ο εισηγητής µας, ο σύντροφος Αχιλλέας Κανταρτζής, µε ενάρ-
γεια τοποθετήθηκε σε όλη αυτήν τη διαδικασία. Έχουµε δηλαδή
µία διαδοχικότητα και των ευθυνών, των πράξεων και των παρα-
λείψεων από τις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ στη διαδικασία ιδιωτικοποίησης του ΟΤΕ.

∆εν ήταν κεραυνός εν αιθρία όλη αυτή η εξέλιξη. Ωστόσο,

εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να µιλήσουµε σήµερα –και έχει ιδιαί-
τερη αξία- και για τα προβλήµατα και για τα δικαιώµατα των ερ-
γαζοµένων στον ΟΤΕ και για την ακύρωση πολλών δικαιωµάτων
τους.

Σήµερα έχουµε την «TELEΚOM» και το ελληνικό κράτος συ-
γκυβερνήτες στον ΟΤΕ. Ωστόσο, όµως, πριν από λίγο καιρό εί-
χαµε τις εθελούσιες εξόδους. Είχαµε, επίσης και εκείνη την
κατάπτυστη απόφαση της πλειοψηφίας της συνδικαλιστικής ηγε-
σίας του ΟΤΕ, που ουσιαστικά η ίδια ακύρωσε κατακτήσεις και δι-
καιώµατα της νέας βάρδιας της εργατικής τάξης, δηλαδή των
παιδιών τους. Πήραν οι ίδιοι οι εργαζόµενοι κάτι παραπάνω, αλλά
δέχθηκαν να αλλάξουν οι εργασιακές σχέσεις αυτών που θα προ-
σλαµβάνονταν µετά απ’ αυτούς.

Σήµερα στον ΟΤΕ υπάρχει ένα υψηλό ποσοστό εργαζοµένων,
των οποίων έχουν αλλάξει οι εργασιακές σχέσεις. Υπάρχουν συµ-
βασιούχοι έκτακτοι και στον ΟΤΕ και στις θυγατρικές του. Στην
«COSMOTE» σήµερα υπάρχουν περίπου δύο χιλιάδες τετρακό-
σιοι εργαζόµενοι, µε νέες, απαράδεκτες, ελαστικές σχέσεις ερ-
γασίας, µε τετράωρα, µε συµβάσεις. Εννιάµισι χιλιάδες είναι οι
µόνιµοι εργαζόµενοι. Χίλιοι τετρακόσιοι περίπου εργαζόµενοι
είναι ενοικιαζόµενοι από τις θυγατρικές του. Περίπου δεκαπέντε
χιλιάδες είναι οι εργαζόµενοι στον ΟΤΕ συνολικά. Όταν ξεκίνησε
η διαδικασία ιδιωτικοποίησης του ΟΤΕ, υπήρχαν είκοσι οκτώ χι-
λιάδες εργαζόµενοι.

Οι ενοικιαζόµενοι εργαζόµενοι στον ΟΤΕ δεν υπάγονται στις
συλλογικές συµβάσεις του. Οι µισθοί τους ξεκινούν από τα 700
ευρώ και στην πλειονότητά τους αυτοί είναι. Εκεί παραµένουν,
στα 700 ευρώ. Ο ΟΤΕ έχει κλείσει το τελευταίο διάστηµα εκατόν
σαράντα καταστήµατά του σε όλη τη χώρα.

Ο κ. Βουρλούµης προετοιµάζει δύο έως τρεις χιλιάδες απο-
λύσεις. Τις ονοµάζει «στοχευµένες εθελούσιες προσωπικές απο-
χωρήσεις». Αυτό είναι το αποτέλεσµα της πολιτικής των
ιδιωτικοποιήσεων. Απολύσεις, αλλαγή εργασιακών σχέσεων, κα-
τάργηση δικαιωµάτων των εργαζοµένων, εντατικοποίηση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να ξανατονίσουµε την ιστορία
της «ΕΛΒΗΛ», η οποία θα µπορούσε να παίξει σηµαντικό ρόλο
στην ανάπτυξη, όχι µόνο του ΟΤΕ, αλλά συνολικά για την ανά-
πτυξη της χώρας. Καταργήθηκε πολύ νωρίς, γιατί µε την
«ΕΛΒΗΛ» δεν θα υπήρχαν οι ιδιωτικές εταιρείες. Σήµερα, ο κλά-
δος των επικοινωνιών είναι πλήρως ενταγµένος και ελεγχόµενος
από ιδιωτικά συµφέροντα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Το µεγαλύτερο σκάνδαλο είναι ότι αφαιρέθηκε η δυνατότητα
ανάπτυξης της χώρας και από τον ΟΤΕ. Και αυτός εξαρτήθηκε
από το ιδιωτικό κεφάλαιο. Οι ιδιωτικές εταιρείες, για να παίρνουν
δουλειές, έδιναν και δίνουν µίζες. Οι ψηφιακές παροχές µοιρά-
στηκαν ανάµεσα στην «INTRACOM» και στη «SIEMENS». Εξαι-
τίας του ανταγωνισµού, βγήκαν πολλά στον αφρό. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα.

Ως ΚΚΕ ήµασταν και είµαστε υπέρ του δηµόσιου τοµέα. Εί-
χαµε εναντιωθεί και στις εξαγορές στα Βαλκάνια, γιατί εκτός των
άλλων, αυτές οι εξαγορές σχετίζονταν µε την ιµπεριαλιστική δι-
είσδυση στην περιοχή.

Εναντιωθήκαµε και στο εσωτερικό της χώρας για την εξαγορά
της «ΓΕΡΜΑΝΟΣ» για δύο λόγους. Ο ένας είναι, γιατί αποδυνα-
µώνονταν παραπέρα ο δηµόσιος τοµέας και ο άλλος, γιατί άλ-
λαζαν οι εργασιακές σχέσεις.

Ο ΟΤΕ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές και κύριε Υπουργέ –και
το γνωρίζετε πολύ καλύτερα από τον καθένα- δεν είναι απλά τα
τηλέφωνα, οι επικοινωνίες. Το γνωρίζουµε όλοι. Είναι ζητήµατα
παρακολούθησης, ελέγχου της εξουσίας. Είναι ζητήµατα ασφά-
λειας που σχετίζονται µε τις διάφορες υπηρεσίες, µε όλες τις
υπηρεσίες και µε την ΕΥΠ και µε την Αστυνοµία και µε τις Ένο-
πλες ∆υνάµεις και µε το Σ∆ΟΕ, µε τις εφορείες, τα τελωνεία, την
αυτοδιοίκηση, τις νοµαρχίες, για όλες τις λειτουργίες του κρά-
τους.

Στο όνοµα της ασφάλειας των Ολυµπιακών Αγώνων ή και µε
πρόσχηµα τους Ολυµπιακούς Αγώνες, έγιναν προµήθειες πολ-
λών δισεκατοµµυρίων ευρώ. Για το C4I που γίνεται λόγος, η ευ-
θύνη είναι διαχρονική, είναι συνεχής. Είναι ευθύνη των
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κυβερνήσεων και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ. Όχι για
την Ολυµπιάδα, αλλά κυρίως γι’ αυτήν, έγιναν προµήθειες και
δηµιουργήθηκαν οι απαραίτητες υποδοµές για τη διαρκή παρα-
κολούθηση του εργατικού και λαϊκού κινήµατος, των συγκε-
ντρώσεων, των διαδηλώσεων, της συµπεριφοράς όλων των
ανθρώπων.

Και αυτό, βέβαια, έγινε έξω από κάθε έλεγχο ή τον όποιο
έλεγχο που θα µπορούσε να γίνει από τις Επιτροπές που υπήρ-
χαν στο παρελθόν και υπάρχουν στα Υπουργεία. Γι’ αυτό ακρι-
βώς, εσπευσµένα, πέρασε στην ευθύνη του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας. Γι’ αυτόν ακριβώς το σκοπό. Για να µην υπάρχει κανένας
έλεγχος.

Πολλοί µιλάνε τελευταία, υπερασπιζόµενοι τις διάφορες ανε-
ξάρτητες αρχές, τα διάφορα κέντρα που παρακολουθούν. Άλλοι
παρακολουθούν την ανεργία, άλλοι παρακολουθούν την παρα-
βίαση των δικαιωµάτων των µειονοτήτων, άλλα κέντρα και πα-
ρατηρητήρια παρακολουθούν τις παραβιάσεις των δικαιωµάτων
των γυναικών.

Εδώ βοά η πραγµατικότητα! Όλη αυτήν την περίοδο έχουµε
παραβίαση όλων των νόµων, όλων των αποφάσεων ενάντια
στους εργαζόµενους και ουδείς επεµβαίνει. Τελικά, πάρα πολλά
απ’ αυτά τα Παρατηρητήρια γίνονται το φύλλο συκής για να προ-
ωθείται και να εφαρµόζεται µία συγκεκριµένη πολιτική.

Για όλους τους παραπάνω λόγους, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, θεωρούµε ότι πρέπει να συσταθεί εξεταστική επιτροπή,
χωρίς φυσικά –και το επαναλαµβάνουµε- να έχουµε αυταπάτες
για τη σε βάθος εξέταση και λύση και αυτής της υπόθεσης.
Ωστόσο, είναι ανάγκη να συσταθεί αυτή η Επιτροπή. Κάτι θα
ψάξει, κάτι θα βγάλει. Και εν πάση περιπτώσει, ας µη χρησιµο-
ποιούµε ορισµένες εκφράσεις, όπως «θα λάµψει η αλήθεια» ή
«θα βγουν όλα στο φως» ή «θα υπάρξει διαφάνεια» ή «θα απο-
κατασταθεί το κύρος της πολιτικής».

Είναι µία και ενιαία η πολιτική; Άλλη είναι η πολιτική που εφαρ-
µόζουν οι κυρίαρχες δυνάµεις, άλλη είναι η πολιτική που εφαρ-
µόζει η Ευρωπαϊκή Ένωση και οι επιλογές της και άλλη είναι η
πολιτική της νέας τάξης πραγµάτων. Εµείς θεωρούµε ότι βρι-
σκόµαστε στον αντίποδα αυτής της πολιτικής και παλεύουµε για
να ανατρέψουµε αυτήν ακριβώς την πολιτική.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι επιχειρήσεις, τα µεγάλα µο-
νοπώλια και στη συγκεκριµένη περίπτωση η «SIEMENS» προ-
σπάθησαν να εξαγοράσουν στελέχη του ΟΤΕ, να δωροδοκήσουν
κρατικούς αξιωµατούχους, για να πάρουν κρατικές δουλειές.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Και εξαγόρασαν και εξακολουθούν
να εξαγοράζουν.

Σήµερα, ακούγαµε στις ειδήσεις ότι βγήκε στον αφρό µία άλλη
υπόθεση στη Γερµανία και σχετίζεται µε µία µεγάλη επιχείρηση,
την «MΑΝ». Έγινε εκεί µία επιχείρηση των αστυνοµικών και δικα-
στικών αρχών, κατασχέθηκαν έγγραφα, ηλεκτρονικοί υπολογι-
στές, διάφορα στοιχεία, γιατί λένε οι ειδήσεις ότι αυτή η
επιχείρηση δωροδόκησε µε 115.000.000 ευρώ σε πάρα πολλές
χώρες, αλλά και στην ίδια τη Γερµανία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ τριάντα δευτερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε.
∆ωροδόκησε κρατικούς κυβερνητικούς αξιωµατούχους σε

πολλές χώρες, για να παίρνει κρατικές δουλειές. Η εταιρεία
«ΜΑΝ» έχει ζωή διακοσίων πενήντα χρόνων και προφανώς ανά-
λογη εµπειρία χρηµατοδοτήσεων.

Όταν ρωτήθηκε ο αρµόδιος εισαγγελέας της Γερµανίας εάν
ανάµεσα στις χώρες τις οποίες δωροδόκησε η «ΜΑΝ» είναι και η
Ελλάδα, ούτε επιβεβαίωσε ούτε διέψευσε. Αυτό το αναφέρω
γιατί ακούγονται σκέψεις, προβληµατισµοί, προτάσεις ότι πρέ-
πει να ψάξουµε να βρούµε τρόπους να εξαλείψουµε τα σκάν-
δαλα, όπως συµβαίνει στην Ευρώπη.

Γιατί στην Ευρώπη έχουν εξαλειφθεί τα σκάνδαλα; Σ’ ένα σύ-
στηµα που σαπίζει, πάρα πολλά βγαίνουν στον αφρό. Και αυτό
ακριβώς το πρόβληµα αποκαλύπτει το δρόµο ανάπτυξης που
ακολουθείτε, ένα δρόµο ενάντια στα εργατικά λαϊκά συµφέρο-
ντα, ένα δρόµο υπέρ του µεγάλου κεφαλαίου.

Η άποψη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας είναι να βγά-
λουν πολιτικά συµπεράσµατα οι εργαζόµενοι όσο πιο γρήγορα

γίνεται για το ίδιο το σύστηµα, για τη λειτουργία του και κυρίως
για την εφαρµοζόµενη πολιτική. Και βεβαίως τα πολιτικά συµπε-
ράσµατα µπορεί να οδηγήσουν τους εργαζόµενους να τιµωρή-
σουν τις πολιτικές δυνάµεις και –για να το πούµε συγκεκριµένα-
τη Νέα ∆ηµοκρατία για την πολιτική της, το ΠΑΣΟΚ για την πο-
λιτική του, γιατί ευθύνονται και γι’ αυτήν την κατάσταση και να
δουν και να ακολουθήσουν –αυτό τουλάχιστον εµείς τους προ-
τείνουµε- τον άλλο δρόµο ανάπτυξης, αυτόν που προτείνει το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε Χαλβατζή.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργιάδης.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,

κυρία Πρόεδρε.
Μία αξιότιµη συνάδελφος από τη Νέα ∆ηµοκρατία προηγου-

µένως αναρωτήθηκε για το πώς έχουµε το δικαίωµα εµείς του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού να µιλάµε µετά από τον τρόπο
που ψηφίσαµε, κύριε Αστέριε Ροντούλη, στην ψηφοφορία για το
θέµα του κ. Παυλίδη.

Στην αρχή σκέφθηκα να απαντήσω για την οµόφωνη απόφαση
της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας για το πώς θα ψηφίσουµε,
αλλά µετά θυµήθηκα αυτό που γράφει ο ∆ιογένης ο Λαέρτιος
στο «Βίοι των Φιλοσόφων» και ειδικότερα στο βίο του Σωκρά-
τους. Όταν πήγε, λέει, ο Σωκράτης στην αγορά, άκουσε ότι κά-
ποιος τον εξύβριζε. Ρώτησε «ποιος;». Του είπαν το όνοµα. Και
λέει «Α, αυτός; ∆εν έχει σηµασία».

Πάµε παρακάτω, στην ουσία της συζητήσεως. Όταν, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ο αξιότιµος κύριος Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ
ανακοίνωσε ότι πρόκειται το κόµµα του να καταθέσει αυτήν την
πρόταση για την Εξεταστική των Πραγµάτων Επιτροπή, δεν σας
κρύβω ότι η πρώτη µου σκέψη ήταν ότι έκανε πολύ µεγάλο λάθος
ο κ. Παπανδρέου και ότι έδωσε µία χρυσή ευκαιρία στη Νέα ∆η-
µοκρατία να µπορέσει να αλλάξει την ατζέντα, να βγάλει την ει-
κόνα από τις υποθέσεις Παυλίδη, Βατοπέδι και απ’ όλα αυτά τα
οποία τον τελευταίο καιρό µονοπωλούν την επικαιρότητα και να
φέρει την µπάλα στο πράσινο γήπεδο, έχοντας στα χέρια της
αυτό το µείζον όπλο, γιατί απ’ όλη αυτήν την ιστορία, το µείζον
όπλο είναι η οµολογία του κ. Τσουκάτου ότι έδωσε 1.000.000
µάρκα στα κοµµατικά ταµεία του ΠΑΣΟΚ.

Τι καλύτερο δώρο για τη Νέα ∆ηµοκρατία και µάλιστα ένα
µήνα προ των ευρωεκλογών να µπορεί να φέρει το θέµα στην
επικαιρότητα δια εξεταστικής επιτροπής –που µάλιστα το ΠΑΣΟΚ
θα την έχει προτείνει και άρα δεν θα µπορεί να κατηγορεί το
ΠΑΣΟΚ ότι η Κυβέρνηση θέλει να στρέψει αλλού τα φώτα της
δηµοσιότητας- και να κάνει σηµαία αυτή τη δήλωση του κ. Τσου-
κάτου;

Προηγουµένως άκουσα στις ειδήσεις ότι το ΠΑΣΟΚ αρνείται
επισήµως ότι πήρε αυτό το ένα εκατοµµύριο µάρκα. Εάν πράγ-
µατι το ΠΑΣΟΚ το αρνείται, υπάρχει ένα πολύ µεγαλύτερης τά-
ξεως θέµα. Ο κ. Τσουκάτος τότε δεν ήταν οποιοσδήποτε.
Υπενθυµίζω το γνωστό σύνθηµα «κόµµα και κράτος, Θόδωρος
Τσουκάτος» που δονούσε τα συνέδρια του ΠΑΣΟΚ και ο κ. Τσου-
κάτος ήταν το δεξί χέρι του κ. Σηµίτη.

Εάν, λοιπόν, ο κ. Τσουκάτος δεν τα έδωσε στα κοµµατικά τα-
µεία του ΠΑΣΟΚ όπως ο ίδιος λέει, αλλά τα κράτησε για τον
εαυτό του, αυτό σηµαίνει ότι «λαδωνόταν» και ο κ. Σηµίτης; ∆η-
λαδή, εσείς στο ΠΑΣΟΚ ισχυρίζεστε ότι το τότε σύστηµα εξου-
σίας ….

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: …(∆εν ακούστηκε)
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Εγώ δεν λέω αυτό, κύριε

Νικητιάδη. Λέω, όµως, ότι µε την αριστοτελική λογική, υπάρχουν
δύο δρόµοι.

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Ο ένας δρόµος είναι να ισχύει αυτό που είπε ο κ. Τσουκάτος

και να πήγε το 1.000.000 µάρκα στα κοµµατικά ταµεία του
ΠΑΣΟΚ Αυτός είναι ο ένας δρόµος. Εάν αυτό ισχύει και επειδή
εγώ καλόπιστα ακούω το ΠΑΣΟΚ που λέει ότι άλλαξε και ότι δεν
είναι το ίδιο, τότε πρέπει να µας πει το ΠΑΣΟΚ πόσο πρόστιµο
προτίθεται να πληρώσει στην εφορία για το ότι πήρε 1.000.000
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µάρκα «µαύρα». ∆ιότι εγώ που είµαι ένας µικροµεσαίος επιχει-
ρηµατίας, αν γίνει καταγγελία ότι πήρα 1.000.000 «µαύρα», θα
έρθει η εφορία την άλλη µέρα και «θα µε σκίσει»! Γιατί εµένα «να
µε σκίσει» και το ΠΑΣΟΚ να µην πληρώσει πρόστιµο και µάλιστα
το «νέο ΠΑΣΟΚ» το οποίο έχει αλλάξει;

Αυτή είναι η µία λογική. Η άλλη λογική είναι να πείτε «όχι, δεν
τα πήρε το ΠΑΣΟΚ». Άρα, τα πήρε ο Τσουκάτος, γιατί τα λεφτά
δεν µπορεί να είναι «στον αέρα»! Ναι, αλλά υπενθυµίζω ότι ο
Τσουκάτος δεν ήταν µόνος του! Ο Τσουκάτος δεν είδε φως και
µπήκε! Ο Τσουκάτος ασκούσε εξουσία επ’ ονόµατι του τότε Πρω-
θυπουργού! Και τότε, το θέµα γίνεται πολύ χειρότερο για το
ΠΑΣΟΚ

Άρα, λοιπόν, για να επανέλθω στο συλλογισµό µου, υπήρχε
ένα µεγάλο ερωτηµατικό µέσα µου. Για ποιο λόγο η Νέα ∆ηµο-
κρατία αρνείται αυτήν την εξεταστική επιτροπή σε προεκλογικό
χρόνο, δηλαδή ακριβώς τη στιγµή που τη συµφέρει να την κάνει
και µάλιστα αφού το ΠΑΣΟΚ έκανε αυτήν την πρόταση και άρα
µπορεί να αποφύγει όλα τα βέλη;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας πω ότι άκουσα το
επιχείρηµα του κ. Παυλόπουλου ότι υπάρχει παρεµπόδιση του
έργου της δικαιοσύνης, εάν συσταθεί αυτή η Εξεταστική των
Πραγµάτων Επιτροπή. Εγώ δεν είµαι νοµικός. Ένας ταπεινός
ιστορικός και εκδότης είµαι. ∆εν σας κρύβω, όµως, ότι έκανα
πολλά τηλεφωνήµατα και σε φίλους µου δικηγόρους και σε δι-
καστικούς. Μάλιστα, ένας απ’ αυτούς που έφθασε πολύ υψηλά
στην ιεραρχία του Αρείου Πάγου, όταν τον ρώτησα να µου εξη-
γήσει πρακτικά τη γνώµη του σε τι ακριβώς θα έβλαπτε τη δικο-
γραφία αυτήν εάν υπήρχε παράλληλα η Εξεταστική των
Πραγµάτων Επιτροπή, µου είπε το εξής: Ξέρω εγώ; Κυκλοφορεί
και η γρίπη των χοίρων, µην αρπάξει κανένα κρυολόγηµα!

Επί της ουσίας, λοιπόν, ο κ. Παυλόπουλος οφείλει να µας πει
ένα απλό πράγµα. Η Νέα ∆ηµοκρατία χρησιµοποιεί το επιχείρηµα
ότι θα παρεµποδιστεί η άσκηση του έργου της δικαιοσύνης. Μά-
λιστα. Εµείς το ακούµε καλόπιστα. Πώς; Πρακτικά, πώς θα πα-
ρεµποδιστεί η άσκηση του έργου της δικαιοσύνης εάν γίνει η
Εξεταστική των Πραγµάτων Επιτροπή; Αυτό το ερώτηµα του
έθεσε ο εισηγητής µας κ. Βορίδης και σ’ αυτό το ερώτηµα ο κ.
Παυλόπουλος δεν είπε απολύτως τίποτα.

Αλλά τι είπε, κύριε Υπουργέ της ∆ικαιοσύνης; Ξέρω την ιδιαί-
τερη αδυναµία στη λεπτοµέρεια. Είπε «Μα, θα κάνουµε τώρα
Εξεταστική των Πραγµάτων Επιτροπή, όταν ακόµα δεν έχει προ-
κύψει κάποια ευθύνη Υπουργού;». Εγώ είµαι ένας ταπεινός ιστο-
ρικός, είπα, αλλά δεν είµαι βλαξ. Το άρθρο 86 αφορά σε
προκαταρκτική επιτροπή. Πράγµατι εάν προκύψει ευθύνη Υπουρ-
γού, θα πρέπει να µιλήσουµε για προκαταρκτική επιτροπή.
Όµως, η εξεταστική επιτροπή δεν έχει σε τίποτα να κάνει µε εν-
δεχόµενη ποινική ευθύνη Υπουργού.

Η εξεταστική επιτροπή, όπως λέει σαφέστατα ο Κανονισµός
της Βουλής, γίνεται όταν υπάρχει ένα µείζον ζήτηµα δηµοσίου
ενδιαφέροντος. Και ερωτούµε: Είναι µείζον ζήτηµα δηµοσίου εν-
διαφέροντος το θέµα της «SIEMENS»; Προφανώς είναι. Ε, δεν
µπορεί να µην είναι. Είναι! Άρα, ούτε χρειάζεται να έχουµε πέσει
πάνω σε κάποια ευθύνη Υπουργού, διότι τότε θα ήταν το άρθρο
86 και η προκαταρκτική επιτροπή –ουδέν, όµως, µας αφορά σή-
µερα και δεν συζητάµε αυτό- ούτε µπορεί κάποιος να ισχυριστεί
ότι δεν είναι ζήτηµα µείζονος δηµοσίου ενδιαφέροντος, ώστε να
πει ότι δεν πληρείται το άρθρο του Κανονισµού. Και αυτό το επι-
χείρηµα δεν στέκει. Άρα, όλοι οι νοµικοί, τους οποίους εγώ του-
λάχιστον βρήκα, λένε το ίδιο.

Περιµένω από τον κύριο Υπουργό, τον κ. Παυλόπουλο -ο
οποίος βέβαια µίλησε- να µας πει πρακτικά πώς παρεµποδίζεται
το έργο της δικαιοσύνης. Θα µιλήσουν αρκετοί συνάδελφοι από
τη Νέα ∆ηµοκρατία -και αυτό είναι το ερώτηµα που έχουµε να
θέσουµε- και θέλω να µας πουν …

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ο φυσικός δι-
καστής, είπατε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κυρία Παπακώστα, δεν
θέλω διακοπές από εσάς. Καµµία διακοπή.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ο φυσικός δι-
καστής, είπατε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, µην κάνετε

διάλογο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Σας παρακαλώ, κυρία

Πρόεδρε, να µην µε διακόπτει η κ. Παπακώστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίστε, κύριε Γε-

ωργιάδη.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Θέλουµε, λοιπόν, να µας

πείτε πρακτικά πώς παρεµποδίζεται το έργο της δικαιοσύνης από
την παράλληλη εξεταστική επιτροπή. ∆ιότι κατά τη δική µας εκτί-
µηση και πάρα πολλών νοµικών –ακούσατε προηγουµένως και
τον κ. Κουβέλη, που νοµίζω ότι λίγοι µπορούν να αµφισβητήσουν
τη νοµική του παιδεία- ουδαµού εµποδίζεται. Θέτω λοιπόν το
ερώτηµα: Χρήζει ενδιαφέροντος και εξετάσεως αυτό το θέµα;

Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι. Τώρα εµείς, ο καθένας µας, µπο-
ρεί να λέει το κοµµατικό του ποίηµα. Πολύ ωραία. Επί της ου-
σίας, όµως, έχουµε να διαχειριστούµε µία πραγµατικότητα.
Έχουµε να διαχειριστούµε το γεγονός ότι οι πολίτες αυτής της
χώρας θεωρούν ότι το πολιτικό σύστηµα –και, δυστυχώς, παίρ-
νει και µένα η µπάλα, µας παίρνει όλους η µπάλα- ότι οι πολιτι-
κοί εν γένει συγκαλύπτουν και «κουκουλώνουν» τις υποθέσεις.
Αυτή είναι η αίσθηση που έχουν οι πολίτες. Και δεν έχουν και
πολύ άδικο υπό την εξής έννοια.

Ξέρετε, το σκάνδαλο της «SIEMENS» έχει µια πολύ ενδιαφέ-
ρουσα οπτική που δεν ακούστηκε µέχρι σήµερα στην Αίθουσα.
Το σκάνδαλο της «SIEMENS» δεν είναι ένα σκάνδαλο βεβαίως
ελληνικό. Αποδείχθηκε ότι η «SIEMENS» «λάδωνε» ταυτόχρονα
δεκαέξι χώρες! Άρα, ταυτόχρονα µπορούµε να δούµε –γιατί έγινε
στο ίδιο χρονικό σηµείο η εκκίνηση της δικαστικής και πολιτικής
διερευνήσεως σ’ αυτές τις δεκαέξι χώρες- ανάµεσα σ’ αυτές τις
δεκαέξι χώρες –φανταστείτε ένα στίβο µάχης που τρέχουν δε-
καέξι χώρες- ποια θα λύσει πρώτη και ποια τελευταία το πρό-
βληµα.

Ε, σ’ αυτές τις δεκαέξι χώρες, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, είµα-
στε όχι οι τελευταίοι, αλλά οι τελευταίοι των τελευταίων.

Επίσης, σίγουρα θα γνωρίζετε ότι και στη Νιγηρία την ίδια
µέρα έγινε η καταγγελία ότι «λάδωνε» η «SIEMENS», όπως ακρι-
βώς την ίδια µέρα έγινε η καταγγελία ότι «λάδωνε» και στην Ελ-
λάδα.

∆ιάβαζα, λοιπόν, προχθές ότι στη Νιγηρία τώρα έκαναν αίτηση
αποφυλάκισης οι τέσσερις από τους οκτώ Υπουργούς, γιατί
έχουν εκτίσει κάποιο τµήµα της ποινής τους. Οι τέσσερις από
τους οκτώ που καταδικάστηκαν στη Νιγηρία έκαναν τώρα αίτηµα
αποφυλάκισης, γιατί έχουν εκτίσει µέρος της ποινής. ∆ηλαδή,
στη Νιγηρία πρόλαβαν να ελέγξουν το σκάνδαλο, να βρουν ποιοι
Υπουργοί είναι, να τους καταδικάσουν στη φυλακή, να τους φυ-
λακίσουν και να ζητήσουν ορισµένοι εξ αυτών –αυτοί που είχαν
τις πιο ελαφριές ποινές- την αποφυλάκισή τους.

Στο ίδιο ακριβώς διάστηµα στην Ελλάδα ο κ. Παυλόπουλος
µας είπε «µα, δεν έχουµε βρει κανένα στοιχείο για Υπουργό».
Θερµά συγχαρητήρια!

∆ηλαδή, τι λέµε; Λέµε ότι η «SIEMENS» «λάδωνε» ποιους; Τους
θυρωρούς; Ποιους «λάδωνε», ρε παιδιά, η «SIEMENS»; Έργα
ήθελε να πάρει η «SIEMENS». «Λάδωνε» αυτούς που µπορούσαν
να της δώσουν τα έργα. Τόσο απλά είναι τα πράγµατα! ∆εν είναι
η «SIEMENS» φιλόπτωχο ταµείο! Εταιρεία είναι και δεν «λάδωνε»
για την ψυχή της µάνας της! «Λάδωνε» µε σκοπό το κέρδος! Εάν
ακολουθήσουµε, λοιπόν, το χρήµα –«follow the money», το λένε
οι Αµερικάνοι- θα βρούµε και ποιοι είναι.

Αντί, λοιπόν, να κάτσουµε όλοι εµείς και να συγκαλύπτουµε
τους κλέφτες και να λέµε «ναι, τι να κάνουµε στους πολίτες, δεν
µπορούµε να πιάνουµε τους κλέφτες», τι κάνουµε; Λέµε «δεν κά-
νουµε εξεταστική επιτροπή».

Έπρεπε, λοιπόν, να βρω µία απάντηση, κατά την κρίση µου,
που να µε πείθει. ∆ιότι σας είπα. Όσον αφορά το πρώτο, δηλαδή
όσον αφορά το γεγονός ότι πλήττεται η δικαιοσύνη, δεν πλήττε-
ται. Πλην του κ. Παυλόπουλου, κανένας άλλος στην Ελλάδα δεν
το πιστεύει. Και δεν ξέρω, βέβαια, αν το πιστεύει κι αυτός.

∆εύτερον, όσον αφορά το αν πληρείται το γράµµα του Κανο-
νισµού, βεβαίως πληρείται. Άρα, έπρεπε να βρω µια πειστική
απάντηση για το ποιο είναι το κίνητρο του «όχι».

Τρίτον, έλεγα µήπως είναι το πολιτικό συµφέρον. Μα, συµφέ-
ρει τη Νέα ∆ηµοκρατία να βγάλει στην επιφάνεια ένα «πράσινο
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σκάνδαλο», γιατί όλοι ξέρουµε ότι «ο γάιδαρος φαγώθηκε» επί
ΠΑΣΟΚ. ∆εν υπάρχει αµφιβολία. Ποιο είναι το κίνητρο του «όχι»;

Θα καταθέσω τέσσερα δηµοσιεύµατα.
Το πρώτο δηµοσίευµα είναι στο «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», την Κυριακή

3 Μαΐου 2009. Είναι η κατάθεση του κ. Michael Jorg Kutschen-
reuter. Αυτός ο κύριος, λοιπόν, κατέθεσε στη γερµανική δικαιο-
σύνη. Αυτά που έχουµε είναι οι επίσηµες καταθέσεις του. Τώρα,
δεν ξέρω αν εµείς στη Βουλή νοµίζουµε ότι η γερµανική δικαιο-
σύνη είναι κάποιο καφενείο και δεν µας ενδιαφέρει. Όµως, είναι
η κατάθεσή του στη γερµανική δικαιοσύνη, κύριοι συνάδελφοι,
όπου στη γερµανική δικαιοσύνη θεωρήθηκε σηµαντική η κατά-
θεσή του και υπήρξαν και καταδίκες βάσει αυτών των καταθέ-
σεων.

Λέει, λοιπόν, αυτός ο κύριος: «Σε κάποια από τις επισκέψεις
του στη Γερµανία ο κ. Χριστοφοράκος µε επισκέφθηκε και µου
είπε πολύ απελπισµένος ότι χωρίς περαιτέρω πληρωµές, δεν βλέ-
πει να υπάρχει δυνατότητα να πληρωθούν τα χρήµατα αυτά». Η
εποχή είναι το 2005 και είναι η συνέχεια των πληρωµών για το
C4-I.

Το άλλο δηµοσίευµα είναι στον «ΕΛΕΥΘΕΡΟ ΤΥΠΟ της ΚΥ-
ΡΙΑΚΗΣ», στις 26 Απριλίου του 2009: «Το 2005 -σύµφωνα µε τα
όσα µετέφερε στον κ. Σίκατσεκ ο οικονοµικός διευθυντής της
«SIEMENS» κ. Michael Kutschenreuter- τα Υπουργεία δεν πραγ-
µατοποιούσαν πλέον πληρωµές για το C4-I, γιατί είχε σταµατήσει
η πληρωµή των προµηθειών…». Επαναλαµβάνω. Το 2005! Κυ-
βέρνηση Νέας ∆ηµοκρατίας. «…Ο κ. Χριστοφοράκος είχε πει
στον κ. Κουτσενρόιτερ ότι έπρεπε να καταβάλει περισσότερες
προµήθειες, προκειµένου ο «πελάτης» -λέει το ελληνικό δηµό-
σιο- να πληρώσει τη «SIEMENS». Μιλάµε για το 2005, αν το κα-
ταλάβατε!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα για λίγο την ανοχή σας.
Το τρίτο δηµοσίευµα είναι στο «ΕΘΝΟΣ» στις 21 Απριλίου

2009: «Λίγες µέρες µετά (στις 15/9/2004) ο σχετικός λογαρια-
σµός –ο τροφοδότης που λέµε-…». Αυτά είναι στις 15/9/2004 και
είναι η Νέα ∆ηµοκρατία στην εξουσία. «…φαίνεται ότι φτάνει το
ποσό του 1.500.000 ευρώ, για να ανέβει ακόµα περισσότερο τον
Οκτώβριο του 2004, όταν προστέθηκαν άλλα 250.000 ευρώ». ∆η-
λαδή, η «SIEMENS» έστελνε στον «τροφοδότη» λογαριασµό το
Σεπτέµβριο και τον Οκτώβριο του 2004 –στις 7 Μαρτίου είχαµε
τις εκλογές, είχε αλλάξει η κυβέρνηση- χρήµατα.

Τα καταθέτω στα Πρακτικά, για να µην λέτε ότι τα βγάζω από
το µυαλό µου. Αν και νοµίζω ότι τα ξέρετε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα δηµοσιεύ-
µατα, τα οποία βρίσκονται στο Αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Ερωτώ, λοιπόν, το εξής: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτά
δεν είναι πολιτικά θέµατα για µας; Εγώ να δεχθώ ότι δεν έχει
πάρει κανένας Υπουργός τίποτα. Ας αφήσουµε να δει η δικαιο-
σύνη αν θα βρει ενδεχόµενες ευθύνες Υπουργών. Όµως, αυτά
δεν είναι θέµατα που µας απασχολούν; ∆εν µας απασχολεί τελι-
κώς γιατί στην Ελλάδα βασιλεύει η διαφθορά; Αυτά είναι που θα
µπορούσαµε να συζητήσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’
αυτήν την Εξεταστική των Πραγµάτων Επιτροπή που την αρνεί-
στε.

Η µόνη λογική εξήγηση, η µόνη λογική εξήγηση που µπόρεσα
εγώ να βρω στον εαυτό µου για να τεκµηριώσω το σηµερινό «όχι»
της Νέας ∆ηµοκρατίας, είναι µία: ∆ιότι στις 30 Ιουνίου παρα-
γράφονται όλα. Γι’ αυτό! ∆ιότι αν βρεθούµε γρηγορότερα στα
πρόσωπα προ της 30 Ιουνίου, κάποιοι θα κινδυνέψουν να µπουν
φυλακή, ενώ αν γίνει µετά τις 30 Ιουνίου –και µ’ αυτό θα κλείσω-
θα φτάσουµε σ’ αυτό που είπε ο κ. Καραµάριος και το οποίο,
κατά τη γνώµη µου, ήταν ποίηµα, ήταν αριστούργηµα. Είπε ότι
βεβαίως, αν βρεθούν ποινικές ευθύνες ανθρώπων των οποίων τα
αδικήµατα έχουν παραγραφεί, το άρθρο 86 έχει στην παρά-
γραφο 8 τη λύση. Μπορεί στο µέλλον ο ίδιος ή οι κληρονόµοι του
να ζητήσουν να επανέλθει.

∆ηλαδή, θα βρούµε µετά την παραγραφή ότι κάποιοι Υπουρ-

γοί σας τα πήραν και αυτός µόλις µάθει πως µάθαµε ότι τα πήρε,
θα πάει µόνος του στα δικαστήρια και θα ζητήσει να επανέλθει η
υπόθεση για να µπει φυλακή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτά πραγµατικά υποτιµούν τη
νοηµοσύνη των Ελλήνων πολιτών. Και γι’ αυτό οι πολίτες έχουν
αυτήν την πολύ άσχηµη γνώµη για µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και µ’ αυτό πρέπει να
ολοκληρώστε, κύριε Γεωργιάδη.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κλείνω αµέσως, κυρία
Πρόεδρε.

Εµείς ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός λέµε ένα ξεκάθαρο
«ναι» στην εξεταστική, γιατί θέλουµε φως σε όλα.

Και αν η Κυβέρνηση εννοεί αυτά που λέει, ακολουθήστε την
πρότασή µας, να κρατήσετε τη Βουλή ανοιχτή µέχρι τον Οκτώ-
βριο, να µην κλείσουµε για τα Θερινά Τµήµατα και να µην υπάρ-
χει η παραγραφή της 30ης Ιουνίου, ώστε να ξέρει ο πολίτης ότι
υπάρχει η πιθανότητα επιτέλους να δούµε και στην Ελλάδα έναν
κλέφτη φυλακή. ∆ιότι εάν κλείσει η Βουλή στης 30 Ιουνίου, όπως
το πάτε, θα υπάρχει παραγραφή για τα πάντα και υπεύθυνη γι’
αυτό θα είναι η Νέα ∆ηµοκρατία. Και είναι κρίµα η παράταξη να
φέρει πάνω της το βάρος αυτού του τεραστίου ηθικού παρα-
πτώµατος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Συνεχίζουµε µε τον κ. Βασίλειο Κεγκέρογλου, Βουλευτή του

ΠΑΣΟΚ.
Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

έφυγε, βέβαια, ο κ. Παυλόπουλος, αλλά αυτό δεν µε εµποδίζει να
πω ότι στη χρήση των µεθόδων φαιάς και µαύρης προπαγάνδας
ως «Υπουργός Προπαγάνδας» τα καταφέρνει λιγότερα καλά από
τον προκάτοχό του. Όλα αυτά που µας είπε είναι πραγµατικά ένα
παραµύθι που το έχουµε ακούσει πολλές φορές. Από τη σύ-
γκριση µε το 2004 και οι πολίτες έχουν βγάλει τα συµπεράσµατά
τους.

Αναφέρθηκαν πολλοί στα σκάνδαλα και κάποιοι µας είπαν ότι
είναι αποτέλεσµα µόνο του Μάαστριχτ. Όλοι γνωρίζουµε ότι
σκάνδαλα και διαφθορά υπήρχαν και πριν από το Μάαστριχτ. Η
µήτρα των σκανδάλων είναι οι κυβερνητικές επιλογές και κυρίως
το συγκεντρωτικό και αδιαφανές σύστηµα εξουσίας και διαχεί-
ρισης του δηµόσιου πλούτου και των δηµόσιων υποθέσεων. Η
Κυβέρνηση Καραµανλή εγκατέστησε αυτό το σύστηµα το 2004
και οδήγησε ταυτόχρονα τη χώρα σε µια πολύπλευρη κρίση, πο-
λιτική, κοινωνική, οικονοµική, αλλά κυρίως αξιακή.

Τα φαινόµενα διαφθοράς είναι καθηµερινά. Και ενώ όλοι, λα-
λίστατοι –όσοι συµµετέχουν στο δηµόσιο διάλογο- καταγγέλλουν
τα σκάνδαλα και τη διαφθορά, όταν έρχεται η κρίσιµη ώρα της
ευθύνης να αποφασιστεί η παραποµπή στη δικαιοσύνη, κάποιοι
από τους ίδιους µιλούν για σκανδαλολογία και επικαλούνται την
ποινικοποίηση της πολιτικής ζωής του τόπου.

Όχι, κύριοι! Όσοι βολεύεστε µε τις «γκρίζες» ζώνες, την ατι-
µωρησία και την αρχειοθέτηση των σκανδάλων λειτουργείτε εις
βάρος του λαού, εις βάρος της χώρας, εις βάρος της ίδιας της
δηµοκρατίας.

Όχι, κύριοι! Τούτη την ώρα η δηµοκρατία µας χρειάζεται οξυ-
γόνο. Η πολιτική χρειάζεται αξιοπιστία. Οι πολίτες απαιτούν δι-
καιοσύνη. Το ΠΑΣΟΚ, εµείς, στεκόµαστε υπεύθυνα και
ανταποκρινόµαστε στο αίτηµα των πολιτών και των καιρών. Όλα
στο φως! Η µόνη στάση που δικαιούµαστε ως µέλη της Εθνικής
Αντιπροσωπείας είναι να πούµε «ναι, στην εξεταστική επιτροπή
και οι υπεύθυνοι στη δικαιοσύνη, όποιοι και αν είναι όπου και αν
ανήκουν!».

Ο Πρόεδρός µας, ο Γιώργος Παπανδρέου έχει καλέσει από
την πρώτη µέρα την Κυβέρνηση και τον ίδιο τον Πρωθυπουργό
να πάρουν πρωτοβουλίες από κοινού για τη διαφάνεια και να διε-
ρευνήσουµε όλες τις υποθέσεις: Οµόλογα, Βατοπέδιο,
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«SIEMENS», άγονες γραµµές και να παραπέµψουµε όλους τους
υπεύθυνους στη δικαιοσύνη.

Ο κ. Καραµανλής απέναντι σ’ αυτήν την υπεύθυνη στάση τι
κάνει; Τι έκανε µέχρι τώρα; ∆εν εφαρµόζει το νόµο, αξιοποιώ-
ντας τα παράθυρα και τα κενά του. Έτσι, τα ωραία λόγια του κυ-
ρίου Καραµανλή περί πάταξης της διαφθοράς έγιναν πρακτικές
συγκάλυψης και ατιµωρησίας. Αυτό επιχειρήθηκε για το Βατο-
πέδιο. Το ίδιο έγινε µε τις άγονες γραµµές. Όµως, η ευθύνη για
την αρχειοθέτηση της υπόθεσης βαρύνει την κυβερνητική Πλει-
οψηφία και όχι τη Βουλή. Οι 146 ψήφοι υπέρ της διαφάνειας ένα-
ντι των 144 υπέρ της συγκάλυψης και της αρχειοθέτησης δίνουν
το µήνυµα της πραγµατικής Πλειοψηφίας, όπως έχει διαµορφω-
θεί στη Βουλή, η οποία συνάδει µε τη λαϊκή απαίτηση.

Ιδιαίτερα για τη «SIEMENS», δηλαδή για την υπόθεση που συ-
ζητάµε, η σύσταση εξεταστικής επιτροπής δεν παρεµποδίζει τη
διαδικασία της δικαιοσύνης, µια διαδικασία που είναι σε εξέλιξη,
αλλά κανείς απ’ αυτούς που λένε το αντίθετο δεν τεκµηρίωσε
γιατί παρεµποδίζεται αυτή η διαδικασία. Αντίθετα, η εξεταστική
θα προσθέσει στη διαφάνεια. Θα δώσει καινούργια στοιχεία, θα
βοηθήσει στην αποκάλυψη όλων των πτυχών της υπόθεσης.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας εδώ και χρόνια αφήνει
ανοικτό το θέµα της «SIEMENS». ∆εν δέχθηκε τις προτάσεις του
ΠΑΣΟΚ για σύσταση εξεταστικής επιτροπής. Το ίδιο φαίνεται ότι
θα κάνει και σήµερα. Βολεύεται πιθανόν η Κυβέρνηση µε τη σύγ-
χυση και τα γενικόλογα περί δωροδοκιών πολιτικών προσώπων.
Έχει εξαντλήσει την προπαγάνδα στο 1.000.000 µάρκα, τα
400.000 ευρώ, που αποτελούν το 0,4% όσων αναφέρονται ως
µίζες. ∆εν πρέπει να ερευνηθεί το 99,6%; ∆εν µας είπε, όµως, τί-
ποτα για το αν πρέπει να ερευνηθεί η κατηγορία του κυρίου Ρόι-
τερ ότι 3.000.000 µίζα δόθηκε σε κυβερνητικό στέλεχος της
παρούσας Κυβέρνησης. ∆εν πρέπει να ερευνηθεί αν λέει αλή-
θεια ή όχι; ∆εν πρέπει να ερευνηθεί η απιστία του Υπουργού σας
που έδωσε πίσω τις εγγυητικές επιστολές εκατοντάδων εκατοµ-
µυρίων, ενώ γνώριζε ότι το C4I έχει προβλήµατα, όπως και σή-
µερα παραδέχθηκε ο Υπουργός ότι ήταν ένα στρεβλό σύστηµα
και δεν εκπλήρωνε τις συµβατικές προδιαγραφές. Γιατί, λοιπόν,
δώσατε πίσω τις εγγυητικές επιστολές, την εγγύηση που κρα-
τούσε η προηγούµενη κυβέρνηση για το σύστηµα;

Είναι γνωστές οι παρεµβάσεις της Κυβέρνησης για την αυξο-
µείωση της ταχύτητας απονοµής δικαιοσύνης. Αν θέλει να µας
πάει σε εκλογές µε «γκρίζο» τοπίο, εµείς απαντάµε «όχι». Θα
πάµε ξεκάθαρα στον ελληνικό λαό. Όλες οι υποθέσεις στο φως!
Όλα τα σκάνδαλα να διερευνηθούν µέχρι τέλους! Οι υπεύθυνοι
στη δικαιοσύνη και οι ένοχοι στην πυρά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε

Κεγκέρογλου.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννης

Κοσµίδης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΣΜΙ∆ΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, συζητούµε σήµερα

την πρόταση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για τη σύσταση
εξεταστικής επιτροπής για την υπόθεση «SIEMENS». Η συζήτηση
διεξάγεται στη φάση αυτή που οι δικαστικές διαδικασίες είναι σε
πλήρη εξέλιξη. Η σύσταση εξεταστικής επιτροπής θα δηµιουρ-
γήσει προσκόµµατα στη δικαστική διερεύνηση. Θα εµποδίσει τη
δικαιοσύνη, η οποία βρίσκεται σε πολύ προχωρηµένο στάδιο
ερεύνης να ολοκληρώσει το έργο της. Σήµερα οι κατηγορούµε-
νοι καλούνται από τις ανακριτικές αρχές να απολογηθούν. Αντί-
θετα, στο παρελθόν τα στοιχεία συγκαλύπτονταν.

Η δικαστική έρευνα άρχισε, συνεχίζεται και θα ολοκληρωθεί,
χωρίς καµµία απολύτως παρέµβαση. Η αλήθεια θα βρεθεί και οι
ευθύνες θα αποδοθούν χωρίς εκπτώσεις, χωρίς εξαιρέσεις,
χωρίς συµψηφισµούς. Εκείνοι που σήµερα παριστάνουν τους
υπερασπιστές της διαφάνειας, τους προστάτες του πολιτικού συ-
στήµατος πριν από λίγους µήνες καταψήφισαν όλους τους νό-
µους για τη διαφάνεια.

Ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και οι Βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ συνειδητά υπονόµευσαν τόσο τη θεσµική θωράκιση
των κοµµάτων όσο και την εµπέδωση της διαφάνειας µέσα από
τη διαδικασία Αναθεώρησης του Συντάγµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία στο πλαίσιο

της Αναθεώρησης του Συντάγµατος κατέθεσε σειρά προτάσεων
για την εµπέδωση της διαφάνειας στο δηµόσιο βίο, ιδίως µάλιστα
για τη θωράκιση των κοµµάτων απέναντι σε εξωθεσµικά κέντρα
και για τον αυστηρότερο έλεγχο του πολιτικού χρήµατος. Πρό-
τεινε ρυθµίσεις που αφορούν τη θεραπεία των παθογενειών του
πολιτικού µας συστήµατος, όπως το «πόθεν έσχες» των πολιτι-
κών, τη χρηµατοδότηση των κοµµάτων, τον τρόπο λειτουργίας
της δικαιοσύνης, το νόµο περί ευθύνης Υπουργών. Όλα αυτά θα
ήταν ήδη η συνταγµατική πραγµατικότητα. ∆εν είναι γιατί οι δυ-
νάµεις της Αντιπολίτευσης το αρνήθηκαν.

Υπάρχει ήδη ανοικτή πρόταση από τον Πρωθυπουργό Κώστα
Καραµανλή, που ζητεί από τον Πρόεδρο της Βουλής κ. ∆ηµήτρη
Σιούφα να προχωρήσει άµεσα στη συγκρότηση διακοµµατικής
επιτροπής που θα αναλάβει την κατάσταση ολοκληρωµένης πρό-
τασης για όλα αυτά τα θέµατα.

Είναι πράγµατι αλήθεια ότι αν είχε προχωρήσει η Αναθεώρηση
του Συντάγµατος, άλλο θεσµικό καθεστώς θα ίσχυε σήµερα για
τις ωφέλιµες πληρωµές της «SIEMENS» και άλλο για το «πόθεν
έσχες». Σε κάθε περίπτωση είµαστε υποχρεωµένοι να προχωρή-
σουµε όλοι µαζί, για να υπερασπιστούµε τη διαφάνεια, το δηµό-
σιο και συλλογικό συµφέρον.

Με την ευκαιρία της σηµερινής συζήτησης πρέπει να τοποθε-
τηθούµε και να καταθέσουµε την άποψή µας για το γενικότερο
πρόβληµα διαφθοράς και διαφάνειας στη χώρα µας. Η Ελλάδα
είναι µια χώρα αµετάκλητα ενταγµένη στον αναπτυγµένο κόσµο
και δεν δικαιολογείται έλλειµµα νοµιµότητας. Η µη εφαρµογή των
νόµων υπονοµεύει την κοινωνική ειρήνη και τη βιώσιµη ανάπτυξη.
Αποτελεί καθήκον µας ως πολιτικών, αλλά και ως πολιτών να
προχωρήσουµε τις απαραίτητες θεσµικές µεταρρυθµίσεις και να
διατρανώσουµε την αταλάντευτη θέλησή µας να αγωνιστούµε
υπέρ της διαφάνειας και της εφαρµογής των νόµων.

Έτσι θα κάνουµε ένα βήµα προς το µέλλον. Πρέπει να κινητο-
ποιηθούµε όλοι µαζί για τη συµµετοχή µας σε µια προσπάθεια
για µια Ελλάδα ώριµη, πολιτισµένη και ανταγωνιστική, για µια Ελ-
λάδα ικανή να διαχειριστεί τους πόρους της και τον εθνικό
πλούτο της προς όφελος της ανάπτυξης και της ευηµερίας, προς
όφελος όλων των πολιτών της.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση προσφέ-
ρει µια µεγάλη ευκαιρία. Να ξεκινήσει µια συζήτηση που θα πε-
ριλάβει στα θέµατα της ηµερήσιας διάταξης όλα τα κρίσιµα
κοινωνικά και πολιτικά προβλήµατα της εποχής µας. Η νέα ηµε-
ρήσια διάταξη που πρέπει να ανοίξει οφείλει να έχει ως κυρίαρχο
θέµα τη δυνατότητα που έχουµε ως κοινωνία να µεταβούµε σ’
ένα νέο µοντέλο ανάπτυξης, να προωθήσουµε αποφασιστικές
µεταρρυθµίσεις, να αλλάξουµε πορεία, να βελτιώσουµε τους θε-
σµούς µε στόχο την οικονοµική ανάπτυξη και κοινωνική ευηµερία
µε όρους βιωσιµότητας.

Η σηµερινή άχαρη συζήτηση περί των σκανδάλων είναι δυνα-
τόν να οδηγήσει σε αλλαγή της ηµερήσιας διάταξης. Να οδηγη-
θούµε από τη σκανδαλολογία στην πραγµατική πολιτική
συζήτηση. Να συζητήσουµε για τα πραγµατικά προβλήµατα της
χώρας και να δώσουµε απαντήσεις στις αγωνίες των πολιτών και
όχι στις αγωνίες κάποιων πολιτικών, που µοναδικό σκοπό έχουν
την κατάκτηση της εξουσίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Γεώργιος Νικητιάδης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, οφείλω κατ’

αρχήν τουλάχιστον ως νοµικός να προβώ σε µια αποκατάσταση
της νοµικής πραγµατικότητας επειδή άκουσα δύο, κατά την
άποψή µου, ανακρίβειες που πρέπει να διορθωθούν.

Η πρώτη είναι ότι στην υπόθεση της Mayo υπάρχει συγκεκρι-
µένη αναφορά σε ανέκκλητη δικαστική απόφαση, στις επάλλη-
λες σκέψεις, και κατά συνέπεια το θέµα είναι δεδοµένο. Πήγαν
χρήµατα στο ταµείο της Νέας ∆ηµοκρατίας και να µην υπάρχει
αµφισβήτηση επί τούτου.

∆εύτερον, ο κ. Καραµάριος είπε κάτι και τον προλαβαίνω την
ώρα ακριβώς που βγαίνει από την Αίθουσα, για να διορθώσω το
εξής. Κύριε συνάδελφε, σας πρόλαβα. ∆εν αποτελεί οµολογία
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στην ποινική δίκη και απόδειξη πλήρη οποιαδήποτε παραδοχή
οιασδήποτε πράξης. Αποτελεί στην αστική δίκη. Θυµηθείτε το.
Ίσως τα πολλά χρόνια που λείπετε από τα δικαστήρια να σας
έχουν προκαλέσει αυτή τη σύγχυση.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Αν αποδειχθεί αστικά κατ’ επέ-
κταση είναι ποινικό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Στην ποινική δίκη ο δικαστής κρίνει
ελευθέρως και ένοχος ένοχον ου ποιεί. Να σας θυµίσω και το
άλλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς η Πλειοψηφία της
Νέας ∆ηµοκρατίας δεν αντιλαµβάνεται ή δεν θέλει να αντιληφθεί
ότι µε τις διαδικασίες που ακολουθούνται τις τελευταίες µέρες
και τους τελευταίους µήνες σε σχέση µε τα σκάνδαλα στην ελ-
ληνική δηµόσια ζωή εκείνο που γίνεται είναι το να απαξιώνεται η
ίδια η πολιτική ζωή, να απαξιώνεται το δηµοκρατικό µας πολί-
τευµα, να απαξιώνεται η δηµοκρατική λειτουργία. Γιατί δεν
µπορώ να φανταστώ ότι είστε υπερήφανοι από τα αποτελέσµατα
που είχαµε µέχρι σήµερα , από τον τρόπο που χειριστήκατε τα
ζητήµατα των εξεταστικών, από την απουσία από το Εθνικό Κοι-
νοβούλιο που θα επαναλάβετε αύριο, στην κυριολεξία απαξιώ-
νοντας τον ανώτατο θεσµό του δηµοκρατικού πολιτεύµατος κι
από τον τρόπο που χειριστήκατε την υπόθεση Παυλίδη, όπου δεν
µπορεί να αισθάνεστε υπερήφανοι όταν εκατόν σαράντα έξι άν-
θρωποι ψηφίσαµε ότι η υπόθεση χρήζει περαιτέρω διερεύνησης
και πρέπει να γίνει έναρξη της ποινικής δίκης, ενώ εκατόν σαρά-
ντα τέσσερις είναι αυτοί που έκριναν ότι δεν πρέπει. ∆εν µπορεί
να καµώνεστε ότι αυτό δεν είναι ένα σηµαντικό πρόβληµα για την
πολιτική ζωή. Απεναντίας φοβάµαι ότι συνεργείτε σ’ αυτήν την
απαξίωση. ∆εν µπορεί να είστε υπερήφανοι ξέροντας ότι την επό-
µενη µέρα ο απλός Έλληνας πολίτης έλεγε ότι «κόρακας κορά-
κου µάτι δεν βγάζει», ότι ο απλός Έλληνας πολίτης έλεγε: «Είστε
όλοι ίδιοι». Ε, γι’ αυτό δεν µπορεί να είστε υπερήφανοι! Σε κάθε
περίπτωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς δεν είµαστε υπε-
ρήφανοι γι’ αυτό.

Θέλω να κάνω µια αναφορά σε κάτι σηµαντικό που ανέφερε
στην εξαιρετική οµιλία του ο συνάδελφος κ. Βορίδης. Απευθυ-
νόµενος προς εσάς είπε: «Και τι έγινε; Το να αποµονώνατε έναν
Υπουργό ήταν τόσο µεγάλο ζήτηµα, για να φανεί ότι επιτέλους
πιστεύετε στη δηµοκρατική διαδικασία και ακολουθείτε κάποιες
προτάσεις που ήρθαν από την Αντιπολίτευση για να φανεί φως
στη ζωή αυτού του τόπου»; Είχε δίκιο ο κ. Βορίδης. Μόνο που
ξέχασε το εξής. ∆εν ήταν ένας Υπουργός. Ένας Υπουργός εδώ.
Πόσοι Υπουργοί στο Βατοπέδι, πόσοι Υπουργοί στα οµόλογα,
πόσοι Υπουργοί εδώ κι εκεί και εκεί; Κατά συνέπεια, ο κ. Βορί-
δης ήταν σωστός στη βάση της συλλογιστικής του αλλά για έναν
Υπουργό. Το ζήτηµα όµως είναι ότι εδώ µιλάµε για πάρα πολ-
λούς Υπουργούς και κατά συνέπεια µιλάµε για κατάρρευση της
ίδιας της Παράταξής σας και γι’ αυτό είναι προφανές ότι δεν ακο-
λουθήσατε τις διαδικασίες που οφείλατε να ακολουθήσετε.

Ξέρετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την υπόθεση της
«SIEMENS» την πατήσατε. Συγχωρέστε µου την έκφραση, αλλά
είναι η µόνη που έρχεται αυθορµήτως στα χείλη µου. Πιστεύατε
ότι µε τη δηµοσιοποίηση των ονοµάτων του Τσουκάτου, του Τρε-
πεκλή, το ΠΑΣΟΚ θα έκανε πίσω. Αµ δεν διαβάσατε καλά τον Πα-
πανδρέου. ∆εν θυµηθήκατε ότι ο Παπανδρέου όταν προέκυψε
το ζήτηµα µε την τροπολογία διέγραψε εννέα Βουλευτές και
τους απέκλεισε από τα ψηφοδέλτια αµέσως. Ούτε προβλέψατε
ότι ο Παπανδρέου σ’ ένα λεπτό µέσα θα έθετε και τους δύο «φε-
ρόµενους ως υπόπτους» για οποιοδήποτε έγκληµα εκτός του
κόµµατος.

∆εν προβλέψατε σωστά. Πιστέψατε ότι το ΠΑΣΟΚ θα ερχόταν
κατηγορούµενο. Αµ δεν ήρθε το ΠΑΣΟΚ κατηγορούµενο. Είσα-
στε εσείς οι κατηγορούµενοι, γιατί ο Παπανδρέου πήγε στον
Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, ζήτησε να κάνουµε συζήτηση για τη
διαφθορά, ζήτησε να έρθει η υπόθεση της «SIEMENS» αυτή, που
µόνο το όνοµα του ΠΑΣΟΚ έχει ακουστεί κατά την άποψή σας.
Και εµείς ζητάµε να έρθει εδώ κι εσείς αρνείστε. Με ποιο πρό-
σχηµα; Ότι δήθεν υπάρχει σε εξέλιξη η ποινική διαδικασία, λες
και δεν υπήρχε σε εξέλιξη ποινική διαδικασία στο Βατοπέδι, λες
και έχουν καµµία σχέση οι πολιτικές ευθύνες µε τις ποινικές ευ-
θύνες.

Και κύριε Υπουργέ της ∆ικαιοσύνης –δυστυχώς έφυγε- ο κ. Ζα-
γοριανός που κάνει την προανάκριση ξέρετε ότι ενέχεται πει-
θαρχικά και ότι είναι τρεις οι περιπτώσεις και τις δύο τις έχουν
εξετάσει και τον κ. Ζαγοριανό τον κρατάνε πειθαρχικά όµηρο;
Γιατί δεν τελειώνουν µε το πειθαρχικό παράπτωµα του κ. Ζαγο-
ριανού και τον αφήνουν έτσι έκθετο; Μήπως –εγώ σκέπτοµαι και
πονηρά σκέπτοµαι- αυτή είναι µια οµηρεία για τον κ. Ζαγοριανό
προκειµένου να δούνε τι θα γίνει και γι’ αυτό προχωράει µέχρι
το 2004 και δεν προχωράει παρακάτω για τη «SIEMENS»;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας αισθάνοµαι τουλά-
χιστον µια λύτρωση για το ότι πολύ γρήγορα η περιπέτεια αυτή
που διέρχεται ο δηµόσιος βίος θα έχει τελειώσει, γιατί πολύ γρή-
γορα θα πάµε σε εκλογές. Και σ’ αυτές τις εκλογές ο λαός θα
δώσει µια νέα κυβέρνηση και σ’ αυτές τις εκλογές ο λαός θα
δώσει έναν καινούργιο Πρωθυπουργό που έχει δηλώσει –και θα
το κάνει- ότι θα τα φέρει όλα αυτά τα θέµατα κι όλες αυτές οι
υποθέσεις θα εξεταστούν στο Εθνικό Κοινοβούλιο, είτε θέλετε
είτε δεν θέλετε. ∆ιότι τότε θα είστε µειοψηφία και η δηµοκρατική
πλειοψηφία θα αποφασίσει διαφορετικά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο κ. Αυγενάκης.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση αποτελεί, κατά τη γνώµη
µου, µια ακόµα τρανταχτή απόδειξη ότι το ΠΑΣΟΚ προσπαθεί να
επικεντρώσει την πολιτική συζήτηση στη σκανδαλολογία. Σκο-
πός του είναι να αντλήσει πολιτικά οφέλη και να αποφύγει τη συ-
ζήτηση για τα πραγµατικά προβλήµατα του τόπου καθώς
αδυνατεί να διατυπώσει σαφείς, συγκεκριµένες και πραγµατο-
ποιήσιµες προτάσεις. Σας διαβεβαιώνω όµως, αγαπητοί συνά-
δελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ότι οι προσπάθειές σας
πέφτουν στο κενό. Οι πολίτες γυρίζουν την πλάτη στη σκανδα-
λολογία.

Το γεγονός αυτό αποτυπώνεται ήδη και στις πιο πρόσφατες
έρευνες γνώµης που είδαν το φως της δηµοσιότητας, µε τις
οποίες διευρύνεται η εµπιστοσύνη στο πρόσωπο του Πρωθυ-
πουργού Κώστα Καραµανλή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Ταυτόχρονα µειώνεται η διαφορά ανάµεσα στη Νέα ∆ηµο-
κρατία και το ΠΑΣΟΚ στην πρόθεση ψήφου των Ευρωεκλογών.
Τα δεδοµένα αποδεικνύουν λοιπόν ότι οι πολίτες αναγνωρίζουν
τις προσπάθειες του Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησης για τον
περιορισµό των συνεπειών της παγκόσµιας οικονοµικής κρίσης,
µε κύριο γνώµονα τη στήριξη των οικονοµικά ασθενέστερων, την
ίδια ώρα που το ΠΑΣΟΚ κι ο Αρχηγός του επιδεικνύουν τη σκαν-
δαλολογία και µια απίστευτη σκανδαλοµανία που έχει κυριεύσει
µικρά και µεγάλα στελέχη σας.

Στο σηµείο αυτό θέλω να αναφέρω ότι η σηµερινή συζήτηση
δεν απευθύνεται σε µια κοινωνία χωρίς µνήµη. Όλοι µας θυµό-
µαστε -και το θυµόµαστε καλά και οι πολίτες το θυµούνται- ότι η
υπόθεση «SIEMENS» αφορά συµβόλαια που υπογράφησαν σε
µια χρονική περίοδο που η χώρα κυβερνιόταν από το ΠΑΣΟΚ.
Υπενθυµίζω ότι το βάρος των δικαστικών ερευνών σε ό,τι αφορά
την Ελλάδα έχει πέσει σε δύο κυρίως υποθέσεις: Αυτή που
αφορά τη σύναψη των προγραµµατικών συµφωνιών του ΟΤΕ µε
τη «SIEMENS» και τη σύµβαση για την προµήθεια του συστήµα-
τος ασφαλείας για τους Ολυµπιακούς Αγώνες, το γνωστό C4I.
Τώρα έρχεστε και µιλάτε γι’ αυτά που άλλοτε σιωπούσατε, γι’
αυτά που τόσα χρόνια κρύβατε κάτω από το χαλί, για την πελα-
τειακή αντίληψη στην άσκηση εξουσίας, για την κρατική σπα-
τάλη, για τη λεηλασία του δηµοσίου χρήµατος, για ατιµωρησία,
για κοινωνική ανισότητα και κοινωνική αδικία και τον παραµερι-
σµό της αξιοκρατίας, έννοιες δηλαδή κύριοι συνάδελφοι, που επί
των ηµερών σας χαρακτήριζαν την πολιτική ζωή του τόπου.
Μήπως ξεχνάτε την ευνοιοκρατική αντιµετώπιση των κοµµατικών
σας στελεχών; Μήπως ξεχνάτε τη µεγαλύτερη µεταπολεµικά
αναδιανοµή πλούτου µε τις µετοχές-«φούσκες», µε το σκάνδαλο
του Χρηµατιστηρίου; Μήπως ξεχνάτε την κοινωνία των 2/3 και
των λεγόµενων «νεόπτωχων», που εσείς δηµιουργήσατε και µά-
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λιστα σε εποχές που ισχυριζόσαστε ότι καταγράφηκαν ρεκόρ
ανάπτυξης; Μήπως ξεχνάτε την έκρηξη της ανεργίας των πε-
ντακοσίων εξήντα χιλιάδων ανέργων και µάλιστα σε περίοδο ολυ-
µπιακής προετοιµασίας; Μήπως ξεχνάτε ότι ο Πρόεδρος του
κόµµατός σας ουδέποτε παρενέβη πολιτικά σε ζοφερά σκάνδαλα
που ξεσπούσαν το ένα πίσω από το άλλο στις κυβερνήσεις στις
οποίες ήταν τότε πρωτοκλασάτος Υπουργός;

Τώρα ξαφνικά γίνατε τιµητές των πάντων. Τι άλλαξε, αλήθεια,
και δεν το καταλάβαµε;

Αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, είµαι σίγουρος ότι έχει πε-
ράσει ελάχιστος καιρός για να ξεχάσει οποιοσδήποτε πολίτης το
λεγόµενο «κόµµα του Χρηµατιστηρίου», αλλά και τις εκτιµήσεις
του τότε Πρωθυπουργού ότι η κεφαλαιαγορά αντανακλούσε τη
δυναµική της οικονοµίας, τις διαβεβαιώσεις του κ. Παπαντωνίου
ότι η κρίση της Σοφοκλέους θα είχε ηµεροµηνία λήξης στις εκλο-
γές του 2000.

Ακόµη και σήµερα δεν φέρνετε στο φως της αλήθειας το απο-
τέλεσµα της έρευνας, εάν και εφόσον ποτέ διεξήχθη, για το
1.000.000 µάρκα της «SIEMENS», που έφερε µέσα στα ταµεία
του δικού σας κόµµατος κατά τη δηµόσια οµολογία του κ. Τσου-
κάτου.

Γιατί συνεχίζετε να επενδύετε στη σκανδαλολογία, αγαπητοί
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ; Μήπως επειδή πιστεύετε ότι εισπράτ-
τετε κοµµατικά οφέλη; Μήπως γιατί θέλετε να κρύψετε την έλ-
λειψη σχεδίου και θέσεων για τα µεγάλα προβλήµατα του τόπου;
Μήπως γιατί επιχειρείτε να κρύψετε το αλαζονικό πρόσωπο
αυτών που κυβέρνησαν επί είκοσι χρόνια τη χώρα και δεν άλλα-
ξαν;

Έχετε καταλάβει ότι η κοινωνία, οι πολίτες της χώρας µας,
έχουν µπροστά τους αρκετά προβλήµατα ευρισκόµενοι καταµε-
σής της διεθνούς οικονοµικής κρίσης και εσείς το µόνο που έχετε
να πείτε είναι ένα ατεκµηρίωτο «ναι» σε όλα τα αιτήµατα οικονο-
µικού χαρακτήρα και «εδώ και τώρα εκλογές»; Ο απέραντος λαϊ-
κισµός και η ανευθυνότητα σε όλο της το µεγαλείο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση του ΠΑΣΟΚ για σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής αποτελεί την ανέλπιδα προσπά-
θειά του να µπλοκάρει τη δικαστική διερεύνηση της υπόθεσης
από τις ελληνικές αρχές και την αποδοχή τυχόν ευθυνών σε στε-
λέχη του που είχαν εµπλακεί στην υπόθεση «SIEMENS». ∆υστυ-
χώς, το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης επιθυµεί να
µετατρέψει για άλλη µια φορά τα εσωτερικά του προβλήµατα σε
προβλήµατα του συνόλου του πολιτικού συστήµατος.

Είναι δεδοµένο ότι η εξεταστική επιτροπή στη φάση αυτή θα
δηµιουργούσε προσκόµµατα στη δικαστική διερεύνηση, θα
εµπόδιζε τη δικαιοσύνη, η οποία ήδη εντοπίζει αποτελεσµατικά
και απροκάλυπτα στοιχεία τα οποία συγκαλύπτονταν στο πα-
ρελθόν.

Εµείς δεν φοβόµαστε την εις βάθος διερεύνηση της υπόθε-
σης, το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης τη φοβάται.
Όµως, πολιτική, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν παράγεται µε
φόβο, µε σκοπό να αποφευχθούν τα χειρότερα και να κουκου-
λωθεί η αλήθεια. Ας αφήσουµε επιτέλους τη δικαιοσύνη να κάνει
απρόσκοπτα τη δουλειά της.

Κλείνοντας, επιτρέψτε µου να υπενθυµίσω ότι εµείς είµαστε
αυτοί που καταθέσαµε, στο πλαίσιο της Αναθεώρησης του Συ-
ντάγµατος, σειρά προτάσεων για την εµπέδωση και την ενίσχυση
της διαφάνειας τόσο στο δηµόσιο τοµέα όσο και στο δηµόσιο
βίο, ιδίως µάλιστα για τη θωράκιση των κοµµάτων απέναντι σε
εξωθεσµικά κέντρα και τον αυστηρότερο έλεγχο του λεγόµενου
«πολιτικού χρήµατος».

Προτείναµε ρυθµίσεις που αφορούν στον έλεγχο του «πόθεν
έσχες» των Βουλευτών και των µελών της Κυβέρνησης, τον
έλεγχο στις λειτουργικές δαπάνες των κοµµάτων, τον έλεγχο
στις προεκλογικές δαπάνες Βουλευτών και υποψηφίων Βουλευ-
τών, τη χρηµατοδότηση των κοµµάτων κυρίως από τον κρατικό
προϋπολογισµό. Καµµία από αυτές τις προτάσεις δεν υποστή-
ριξε το ΠΑΣΟΚ, έτσι απλώς για να θυµόµαστε σε αυτήν την Αί-
θουσα ορισµένες συµπεριφορές που δηλώνουν πολύ
περισσότερα από τη σηµερινή σας πρόταση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
το συνάδελφο κ. Αυγενάκη.

Ο κ. Χρήστος Χάιδος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε σε καιρούς που το πραγ-

µατικό νόηµα της δηµοκρατίας των πολιτών συµπιέζεται από τη
«µιντιοκρατία» και η πολιτική όλο και περισσότερο βάλλεται από
εξωθεσµικά κέντρα, τα οποία επιχειρούν να ενισχύσουν τον ρόλο
τους και να προωθήσουν τα συµφέροντά τους σε χρόνια που όλο
και περισσότεροι πολίτες αποστασιοποιούνται από τα κοινά, που
κυριαρχεί ο ατοµισµός και η αποξένωση. Βιώνουµε εποχές που
οι αντιλήψεις του ασύδοτου νεοφιλελευθερισµού, της ανεξέλε-
γκτης αγοράς και του άκρατου ανταγωνισµού ανέτρεψαν βασι-
κές κατακτήσεις, κατάργησαν θεµελιώδη δικαιώµατα των
εργαζοµένων, όξυναν τις κοινωνικές ανισότητες, διόγκωσαν τη
φτώχεια και την εξαθλίωση και γιγάντωσαν τη διαφθορά.

Κάποιοι ισχυρίζονται µεµψίµοιρα ότι µπήκαµε σε έναν κύκλο
παρακµής και αισθάνονται ότι κάθε προσπάθεια αντιµετώπισης
των επιµέρους ζητηµάτων είναι ατελέσφορη και µάταιη. Σ’ αυ-
τούς, λοιπόν, που εγκαταλείπουν απογοητευµένοι, για να τους
συνεγείρουµε πρέπει να τους θυµίσουµε τους στίχους του
Ελύτη: «Ό,τι σώσεις στην παρακµή, καθαρό στον αιώνα θα διαρ-
κέσει» και την προτροπή του: «Κάνε άλµα πιο γρήγορα από τη
φθορά», καλώντας τους να προτάξουµε όλοι τον αιώνα από τη
στιγµή και να επιχειρήσουµε το µεγάλο άλµα για να αποτρέ-
ψουµε την οπισθοδρόµηση, για να ξεφύγουµε από τη στασιµό-
τητα, για να συνδιαµορφώσουµε προοδευτικές λύσεις που θα
διαρκέσουν στον χρόνο, για να εξασφαλίσουµε ένα καλύτερο
αύριο διαφάνειας και προόδου για εµάς αλλά και για τις επόµε-
νες γενιές, γιατί σε διαφορετική περίπτωση, όπως είπε και ο Κα-
στελεόν: «Οι µεταγενέστεροι δεν θα µπορέσουν να καταλάβουν
ποτέ πώς πέσαµε σε τέτοια σκοτάδια, αφού γνωρίσαµε το φως».

Και τα ερωτήµατα που προκύπτουν είναι τα εξής: Πώς θα αντι-
µετωπίσουµε τα διαρκώς διογκούµενα προβλήµατα; Πώς θα
υπερβούµε τις αδυναµίες των ανθρώπων; Πώς θα ξεπεράσουµε
τις ατέλειες των θεσµών και θα αποκαταστήσουµε το κύρος
τους; Πώς θα πατάξουµε τη διαφθορά; Πώς θα ενισχύσουµε το
ρόλο της πολιτικής; Πώς θα συµφιλιώσουµε τον πολίτη µε το σύ-
στηµα; Πώς θα βγούµε από αυτή την πολύπλευρη κρίση;

Με την επιστράτευση της συντηρητικής πλευράς της ηθικής,
της ηθικής της πεποίθησης και της ηθικοπλαστικής θεώρησης
και εξήγησης των πάντων, όπως κάνουν οι συντηρητικές δυνά-
µεις και το κάνει και η Νέα ∆ηµοκρατία; Ασφαλώς όχι. Μα, θα
µου πείτε, δεν χρειάζεται η ηθική στην πολιτική; Ασφαλώς ναι,
αλλά χρειάζεται η ηθική της ευθύνης, του δικαίου και της συνέ-
πειας απέναντι σε διακηρυγµένες θέσεις. Είναι αυτή η ηθική που
διαµορφώνει το δηµοκρατικό κοινωνικό ήθος, το οποίο ο Μπελ-
µαίρ θεωρεί προϋπόθεση για την ενδυνάµωση της δηµοκρατίας
και την πρόοδο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κρίσιµο σηµείο στην πολιτική
δραστηριότητα βρίσκεται στη διαλεκτική σχέση µεταξύ διακή-
ρυξης και πράξης. Είναι αυτό που χαρακτηρίστηκε και σχηµατο-
ποιήθηκε από τον Μπουρτιέ ως παραδειγµατικός συµβολισµός,
που σηµαίνει ότι όλοι όσοι διακηρύττουν αρχές και αξίες, όλοι
όσοι εκπροσωπούν θεσµούς, πρέπει να έχουν άτεγκτη στάση
ζωής για να κάνουν πρώτα για τον εαυτό τους πράξη αυτά που
επαγγέλλονται.

Όµως, η Κυβέρνηση όχι µόνο δεν πληροί τις ανωτέρω προϋ-
ποθέσεις, αλλά βρίσκεται σε ευθεία αντίθεση µε αυτές. Συγκε-
κριµένα, ενώ µιλάει για µηδενική ανοχή στη διαφθορά, στην
πράξη στελέχη της επιδεικνύουν µηδενική αντοχή στον πειρα-
σµό. Παρουσιάζονται στελέχη της ως «αρχάγγελοι» της κάθαρ-
σης, αλλά κάποια αποκαλύπτονται «δαίµονες» της αδιαφάνειας!

Μιλάει η Κυβέρνηση για διαφάνεια, αλλά επιχειρεί συγκάλυψη
και κουκούλωµα. Μιλάτε για παραποµπή στη δικαιοσύνη, αλλά
δεν υπερψηφίζετε την παραποµπή σ’ αυτή εµπλεκοµένων και έτσι
οδηγείτε υποθέσεις σε παραγραφή. Άλλες φορές η Νέα ∆ηµο-
κρατία χρησιµοποιεί κάποιες υποθέσεις που συγκλονίζουν την
κοινή γνώµη, όπως αυτή της «SIEMENS», διεπόµενη από µικρο-
κοµµατική ιδιοτέλεια, διαρρέοντας επιλεκτικά πληροφορίες µόνο
εις βάρος των πολιτικών της αντιπάλων και αποκρύπτοντας τις
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ενδεχόµενες δικές της ευθύνες.
Όµως, αυτή η αντιµετώπιση από τη Νέα ∆ηµοκρατία, η οποία

όπως διαπιστώνει και η κοινή γνώµη µεγεθύνει τη διαφθορά -συµ-
βιβάστηκε µε τη διαπλοκή και υποτάχθηκε στους νταβατζήδες
που κάποτε κατήγγειλε- επιδεινώνει την κατάσταση.

Σήµερα χρειάζονται γενναίες αποφάσεις. Τώρα είναι η ώρα ευ-
θύνης για όλους. Ας συµβάλουµε, λοιπόν, στη διαλεύκανση όλων
των σκανδάλων. Ας βοηθήσουµε να χυθεί φως στις σκοτεινές
υποθέσεις. Ας ενεργήσουµε έτσι ώστε να λάµψει η αλήθεια προς
όλες τις κατευθύνσεις στο ζήτηµα της «SIEMENS». Μόνο έτσι θα
ξαναφέρουµε την πολιτική στο προσκήνιο, θα κατοχυρώσουµε
την αυτονοµία της απέναντι στα εξωθεσµικά κέντρα, θα ξανα-
πλησιάσει και θα ξαναλειτουργήσει η πολιτική στο σηµείο συνά-
ντησης της συνείδησης του πολιτικού µε την εµπιστοσύνη του
πολίτη.

Η σηµερινή υπερψήφιση της πρότασης για σύσταση εξετα-
στικής επιτροπής από όλους µας για την υπόθεση της
«SIEMENS» θα είναι µια νέα αρχή προς αυτή την κατεύθυνση, να
αποδοθούν πολιτικές και ποινικές ευθύνες όπου και εάν βρίσκο-
νται, να λογοδοτήσουν οι ένοχοι όποιοι και εάν είναι, για να µην
µας σκιάζει και να µην µας βαραίνει όλους τους πολιτικούς αυτή
η υπόθεση, γιατί όπως είπε και ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ η αντι-
µετώπιση της διαφθοράς δεν είναι και δεν πρέπει να είναι απλά
µια κοµµατική αντιδικία. Είναι όρος εθνικής επιβίωσης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Χρήστο Χάιδο.

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κόλλιας από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία για πέντε λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από λίγες ηµέρες κορυ-

φαία στελέχη του ΠΑΣΟΚ παραδέχονταν ότι ήρθε η ώρα να
ασχοληθούµε µε τα πραγµατικά προβλήµατα του τόπου, να
απαλλαγούµε από το νοσηρό κλίµα που πνίγει τη χώρα. Πριν από
λίγες ηµέρες το ΠΑΣΟΚ ανησυχούσε για τον κίνδυνο απαξίωσης
του πολιτικού συστήµατος, της πολιτικής και των πολιτικών. Πριν
από λίγες ηµέρες είδε το φως της δηµοσιότητας δηµοσκόπηση
από σοβαρή εταιρεία που έδειχνε ότι η συζήτηση για τα σκάν-
δαλα είναι στην τελευταία προτεραιότητα των Ελλήνων πολιτών.

Πώς ανταποκρίθηκε, όµως, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση στο
να επαναφέρουµε την πολιτική στο πραγµατικό της πεδίο; Ζη-
τώντας νέα συζήτηση για το θέµα του Βατοπεδίου, ζητώντας να
ανοίξει συζήτηση για τις άγονες γραµµές, καταθέτοντας αίτηση
για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής για το µεγάλο σκάνδαλο
της «SIEMENS».

Το ΠΑΣΟΚ βεβαίως επιµένει στη σκανδαλολογία γιατί δεν έχει
να παρουσιάσει θέσεις, αξιόπιστες προτάσεις για τα µεγάλα προ-
βλήµατα που ταλανίζουν τον τόπο, την οικονοµική κρίση, την παι-
δεία, την ασφάλεια του πολίτη. Και για να φανεί βεβαίως ότι
παράγει έργο, καταφεύγει σε µικροπολιτικά πυροτεχνήµατα, για
να κερδίσει τις εντυπώσεις.

Έτσι εξηγείται το όψιµο ενδιαφέρον της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης για τη διαφάνεια. Γιατί παλιότερα, όταν τα πραγµατικά
µεγάλα σκάνδαλα βούλιαζαν τη χώρα, το ΠΑΣΟΚ σιωπούσε.
Όταν από το µεγάλο σκάνδαλο του Χρηµατιστηρίου ένα εκα-
τοµµύριο οικογένειες έχαναν τις περιουσίες τους, τους αγώνες
και τους κόπους µιας ζωής, το ΠΑΣΟΚ έµενε ασυγκίνητο.

Το ίδιο βεβαίως συνέβη και µε την περίπτωση της «∆ΕΚΑ», του
Κτηµατολογίου. Το ίδιο συνέβη και µε όλες τις περιπτώσεις που
είχαν σαν αποτέλεσµα να χαθεί τεράστια δηµόσια περιουσία.

Επτά φορές η Νέα ∆ηµοκρατία ζήτησε να συσταθούν εξετα-
στικές επιτροπές. ∆εν συστήθηκε ούτε µία! Το ΠΑΣΟΚ φρόντισε
να κρατήσει µακριά από το Κοινοβούλιο κάθε σκάνδαλο που ενέ-
πλεκε στελέχη του. Και τώρα βεβαίως εµφανίζεται ως υπερα-
σπιστής της διαφάνειας και της αλήθειας, γιατί πιστεύει ότι έτσι
θα αποκοµίσει µικροκοµµατικά οφέλη.

Είναι αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι µέχρι χθες
ήσασταν ικανοποιηµένοι διαπιστώνοντας ότι αυτή η επένδυση
στη σκανδαλολογία σας είχε ευνοήσει, πρόσκαιρα όµως. Όταν
ήλθαν τα κακά µαντάτα από την υπόθεση της «SIEMENS», σπεύ-

σατε πανικόβλητοι να ζητήσετε τη σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής, την ίδια στιγµή που η εισαγγελική διερεύνηση δεν είχε ανι-
χνεύσει κανένα στοιχείο που να ενοχοποιεί πολιτικά πρόσωπα ή
Υπουργούς, εκτός βέβαια αν εσείς γνωρίζετε κάτι που αγνοούµε
εµείς και η δικαιοσύνη. Τη ζητάτε τώρα που οι δικαστικές αρχές
στην Ελλάδα και στο εξωτερικό έχουν βάλει «το µαχαίρι στο κό-
καλο» και έχουν φθάσει στο «µεδούλι» της υπόθεσης
«SIEMENS».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ δεν µπορεί να µας
πείσει ότι ενδιαφέρεται να αποκαλυφθεί η αλήθεια σε µια υπό-
θεση που εµπλέκονται στελέχη του. Υποβάλλει αυτή την πρό-
ταση, γιατί φοβάται. Φοβάται γιατί σφίγγει ο κλοιός γύρω από
πρόσωπα που συνδέονται στενά µε τον κοµµατικό µηχανισµό του
ΠΑΣΟΚ. Φοβάται γιατί κορυφαία στελέχη του βρίσκονται προ των
πυλών του Κορυδαλλού.

Φοβάται γιατί δεκάδες στελέχη του ΟΤΕ, διορισµένα από το
ΠΑΣΟΚ, βρέθηκαν να σιτίζονται από τα µισθολόγια, από τα
«µαύρα» ταµεία της «SIEMENS». Φοβάται γιατί η περαιτέρω διε-
ρεύνηση της υπόθεσης µπορεί να αποκαλύψει και άλλα στελέχη,
πέραν της οµολογηµένης εµπλοκής του κ. Τσουκάτου, ο οποίος
ανέφερε ότι έλαβε, µετέφερε και παρέδωσε χρήµατα από τα
«µαύρα» ταµεία στα κοµµατικά ταµεία του ΠΑΣΟΚ.

Και βεβαίως εσείς γι’ αυτό σήµερα δεν είπατε τίποτα. Ούτε µια
κουβέντα! ∆εν έχετε το πολιτικό θάρρος να αναλάβετε την ευ-
θύνη, αλλά αφήνετε να αιωρείται η κατηγορία ότι ο κ. Τσουκάτος
κράτησε τα χρήµατα για τον εαυτό του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς δεν πρόκειται να ασχολη-
θούµε άλλο. Ο τόπος έχει πολύ σοβαρότερα προβλήµατα να
αντιµετωπίσει από τις µικροκοµµατικές επιδιώξεις του ΠΑΣΟΚ.
Εµείς εµπιστευόµαστε, σεβόµαστε τη δικαιοσύνη, τους δικαστι-
κούς λειτουργούς και το έργο τους. Σήµερα ψηφίζουµε για τη
διαφάνεια, ψηφίζουµε για την αλήθεια.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Κόλλια.

Ο συνάδελφος από το ΠΑΣΟΚ. κ. Μιχαήλ Παντούλας έχει το
λόγο για πέντε λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το µή-
νυµα που εξέπεµψε στην κοινή γνώµη το αποτέλεσµα της προ-
χθεσινής ψηφοφορίας στη Βουλή θα µπορούσε να κωδικοποιηθεί
στη φράση «η κοινωνία δοκιµάζεται, οι πολιτικοί συγκαλύπτουν».

Η δηµόσια οµολογία πλειάδας κυβερνητικών Βουλευτών, από
την επόµενη κιόλας ηµέρα, ότι η ψήφος τους θα κατευθυνόταν
στην παραποµπή, αν δεν υπήρχε ο κίνδυνος των πρόωρων εθνι-
κών εκλογών, ενισχύει τη βεβαιότητα των πολιτών ότι τµήµα του
πολιτικού προσωπικού θυσιάζει µε ευκολία –µε πολύ µεγάλη ευ-
κολία, θα έλεγα- την ελευθερία και την προσωπική τους βούληση
και σκέψη, δηλαδή την ηθική και πολιτική τους αξιοπρέπεια και
µάλιστα στο βωµό της εξυπηρέτησης της «συντεχνίας» ή εκλο-
γικών σκοπιµοτήτων πάσης µορφής. Αυτού του είδους οι συ-
µπεριφορές δεν αρχειοθετούν µόνο τις κρινόµενες υποθέσεις.
Θέτουν στο αρχείο την αξιοπιστία της πολιτικής και αποτελούν
βαρύτατη περιφρόνηση της ίδιας της δηµοκρατίας.

Ο ορυµαγδός των σκανδάλων, η έκρηξη δηλαδή φαινοµένων
διαφθοράς, διαπλοκής και σπατάλης του δηµοσίου πλούτου, ου-
σιαστικά υποδηλώνει κρίση αξιών. Κρίση που υπονοµεύει τα βα-
σικά δικαιώµατα του πολίτη, ενισχύει την πελατειακή άσκηση της
εξουσίας, ευνοεί την παρασιτική οικονοµία, εδραιώνει την πε-
ποίθηση της κυριαρχίας του ισχυρού, υπονοµεύει την αξιοπιστία
της χώρας, εκτροχιάζει την αναπτυξιακή της πορεία, πλήττει το
δηµοκρατικό µας σύστηµα, καλλιεργεί την ηττοπάθεια αντί της
αυτοπεποίθησης στους πολίτες. Στην ουσία, επιβάλλει συνθήκες
αδυναµίας για ουσιαστικές παρεµβάσεις στο σύνολο των πτυ-
χών του δηµοσίου βίου της χώρας.

Τα αποτελέσµατα αυτής της συµπεριφοράς τα βιώνουµε σή-
µερα µε τραγικό τρόπο στην πατρίδα µας. Η ευθύνη της Κυβέρ-
νησης και του Πρωθυπουργού είναι προφανής. Ο αγώνας
συγκάλυψης, στον οποίο επιδίδονται µε θαυµαστή συνέπεια, µε-
τατρέπει την αίσθηση της δυσφορίας –και δικαίως- σε θυµό, αγα-
νάκτηση και αποστροφή. Ψιλά γράµµατα, θα µου πείτε, για τη
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Νέα ∆ηµοκρατία!
Ο προεκλογικός µύθος, τον οποίο συγκρότησε το 2004 για την

εξαπάτηση και υφαρπαγή της ψήφου των πολιτών, στηρίχθηκε
στο σύνθηµα της Νέας ∆ηµοκρατίας για την κάθαρση και πάταξη
της διαφθοράς. Το συγκεκριµένο αυτό σύνθηµα η Νέα ∆ηµο-
κρατία το τύλιξε µε µια µεγάλη δόση ηθικολογίας, ώστε το απο-
τέλεσµα να ήταν αναµενόµενο.

Από την πρώτη κιόλας στιγµή, ο στενός πυρήνας, ο µπαξές –
που λέει ο λαός µας- του κυρίου Πρωθυπουργού «πληµµύρισε»
από τα λουλούδια των δήθεν αδιάφθορων. Τώρα, µε δική του ευ-
θύνη, µε δική του εντολή, οι αδιάφθοροι του κυρίου Πρωθυ-
πουργού πρέπει να «περάσουν» και από το καθαρτήριο της
συγκάλυψης.

Το κοινό αίσθηµα των πολιτών απαιτεί να σταµατήσει το καθε-
στώς της ατιµωρησίας των πολιτικών, των επώνυµων παραγό-
ντων της δηµόσιας ζωής, των οικονοµικά ισχυρών προσώπων.
Αυτοί φαίνεται ότι δεν πρέπει να λογοδοτούν ποτέ στα ποινικά
δικαστήρια. Η συνταγµατική διάταξη περί της ισότητας των πο-
λιτών απέναντι στο νόµο δεν έχει ισχύ γι’ αυτές τις κατηγορίες
των πολιτών.

Η χαλάρωση του αισθήµατος ευθύνης, η αποθράσυνση των
υπαιτίων, η διόγκωση των φαινοµένων της διαφθοράς είναι βέ-
βαιο ότι ενισχύουν τη διάθεση του απλού πολίτη να µην είναι και
αυτός νοµοταγής. Το καθεστώς ατιµωρησίας απαξιώνει την πο-
λιτική στα µάτια του λαού, στα µάτια της νέας γενιάς της πατρί-
δας µας και εν τέλει απαξιώνει την αξία του κοινοβουλευτισµού.

Το πολιτικό σύστηµα δεν πρέπει να φαίνεται, αλλά να είναι αυ-
στηρό και αµείλικτο στα φαινόµενα της διαφθοράς, όποιο και αν
είναι το χρώµα του. ∆ιαφορετικά, το χάσµα ανάµεσα στην πολι-
τική και την ηθική θα διευρύνεται και θα προκαλεί κρίση αξιοπι-
στίας και εµπιστοσύνης στους θεσµούς της δηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο τρόπος άσκησης της πολιτικής
είναι ταυτοχρόνως και τρόπος αγωγής και διαµόρφωσης του πο-
λίτη. Η ευθύνη σας, κύριοι της Συµπολίτευσης, είναι µέγιστη. Στο
υψηλότερο σηµείο του βάθρου των αξιών οφείλουµε όλοι µας να
θέσουµε ξανά το πολιτικό και δηµόσιο ήθος.

∆ική µας έγνοια –και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- έγνοια
του ΠΑΣΟΚ, πιστεύω και όλων των πολιτικών πτερύγων είναι να
δώσουµε υγιή πρότυπα στους νέους της πατρίδας µας. Αλίµονο
αν δεν υπάρχουν στους σηµερινούς καιρούς άνθρωποι που µπο-
ρεί να θαυµάσει και να µιµηθεί η ελληνική νεολαία.

Στη Νέα ∆ηµοκρατία τα σκάνδαλα τα «βαφτίζουν» σκανδαλο-
λογία. Σκανδαλολογία, όµως, σηµαίνει ενίσχυση της πεποίθησης
των πολιτών ότι δεν υπάρχει ελπίδα κάθαρσης. Αυτή είναι η στό-
χευση της Νέας ∆ηµοκρατίας, ασχέτως αν το τίµηµα απειλεί ευ-
θέως την αξιοπιστία του πολιτικού µας συστήµατος.

Ο Γιώργος Παπανδρέου και το ΠΑΣΟΚ δεν µπορούν να συναι-
νέσουν στην ένοχη λογική σας. Αφορά τους πάντες και τα πάντα.
Μείνατε µόνοι σας στο «θεάρεστο» έργο της συγκάλυψης. Ο
λαός, όµως, σας έχει πάρει χαµπάρι.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο κ. Γρηγόριος Αποστολάκος, Βουλευτής της
Νέας ∆ηµοκρατίας, για πέντε λεπτά.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναπάντητα ερωτηµατικά δια-

χέονται µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα απόψε. Ξεκινούν από µία πα-
ραδοχή που κανείς σας δεν µπορεί να αµφισβητήσει. Ισχυρίζεστε
εδώ και πέντε µε έξι ώρες ότι η Νέα ∆ηµοκρατία αρνείται την εξέ-
ταση της υπόθεσης της «SIEMENS».

Ξεκινάει από µία ψεύτικη –στην κυριολεξία του όρου- επιχει-
ρηµατολογία ότι δήθεν η Κυβέρνηση, δήθεν η Νέα ∆ηµοκρατία,
δήθεν ο Πρωθυπουργός αρνήθηκε την εξέταση αυτής της υπό-
θεσης. Απ’ αυτό το Βήµα σας εδόθη διαβεβαίωση και στην πρό-
ταση του Αρχηγού σας ανταποκρίθηκε, όταν είπε «Ναι, θα
εξετάσουµε την υπόθεση της «SIEMENS», αφού ολοκληρωθεί η
διαδικασία ενώπιον της ελληνικής δικαιοσύνης και αν προκύψουν
οιεσδήποτε ευθύνες για πολιτικά πρόσωπα, να έρθουµε εδώ, να
την εξετάσουµε, όπως επιβάλλει το Σύνταγµα, το άρθρο 86, ο

Κανονισµός της Βουλής και ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών».
Τι κάνετε σήµερα εδώ; Υποκρίνεστε ισχυριζόµενοι ότι δεν

εµποδίζει τίποτα τη Βουλή των Ελλήνων να κάνει παράλληλη εξέ-
ταση της υπόθεσης της «SIEMENS» µαζί µε τη δικαστική εξουσία.
∆ιαλέξτε, εν πάση περιπτώσει, πότε αυτός ο νόµος περί Υπουρ-
γών, πότε αυτή η Βουλή δεν θα πρέπει να εµπλέκεται στα πόδια
της δικαιοσύνης και πότε σας συµφέρει εσάς να εµπλέκεστε στην
ίδια τη δικαιοσύνη και να την υποκαθιστάτε στο έργο της.

Τι σας εµποδίζει, διερωτώµαι, να περιµένετε να ολοκληρωθεί
η διαδικασία ενώπιον του ανακριτού; Τι είναι αυτό που σας εµπο-
δίζει; Έχετε άραγε τη νοµιµοποίηση σήµερα να ισχυρίζεστε ενώ-
πιον της Εθνικής Αντιπροσωπείας ότι έχετε αγαθές προθέσεις,
ότι έχετε την περίφηµη πολιτική νοµιµοποίηση;

Επί έξι ώρες τώρα δεν λέτε τίποτα για όσα έχουν µεσολαβήσει
το 2003, όταν ξεκίνησε αυτή η διαδικασία. Ουδεµία πειστική απά-
ντηση δώσατε στο Ελληνικό Κοινοβούλιο, γιατί αρνηθήκατε τότε
να προχωρήσετε, µε απτά παραδείγµατα εκείνης της εποχής,
στην εξεταστική επιτροπή.

Απαντήστε µας σ’ αυτό, γιατί αρνηθήκατε όταν παράλληλα
εκείνη η πρόταση για εξεταστική επιτροπή της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας µιλούσε και για το Χρηµατιστήριο, για το οποίο στη συλλο-
γική συνείδηση του ελληνικού λαού θα είστε αιώνια
καταδικασµένοι πολιτικά;

∆εν δώσατε έξι ώρες τώρα µια πειστική απάντηση, για να νο-
µιµοποιηθείτε πολιτικά, γιατί δεν µας λέτε τίποτα για το τι κάνατε
εσείς για την κάθαρση του κόµµατός σας, όταν στέλεχός σας
αναγνωρίζει ότι πήρε λεφτά –1.000.000- για τα ταµεία του
ΠΑΣΟΚ. Τι κάνατε γι’ αυτό; Μας είπατε ποτέ; Ακόµα ερευνάτε,
εδώ και ένα χρόνο; Μας δώσατε κάποια πειστική απάντηση;

Εκείνο το οποίο καταφέρατε πολιτικά απόψε ξέρετε ποιο είναι;
Στη συλλογική των σκοπιµοτήτων να περνάτε την αντίληψη –και
αυτό δεν αναφέρεται σε εµάς, βέβαια, αναφέρεται στα υπόλοιπα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης- ότι έχετε συµπτύξει ένα ενιαίο κοι-
νωνικό µέτωπο -αυτό ισχυρίζεστε εδώ- µαζί µε την Αριστερά και
µε το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό.

Όταν σε µια κυβέρνηση που δήθεν θέλει να συγκαλύψει τα
σκάνδαλα, αν αυτό που θέλετε να περάσετε νοµίζετε ότι είναι
απειλητικό ένα πολιτικό επιχείρηµα το οποίο σε κάθε περίπτωση
θα φέρει σε δύσκολη θέση την Κυβέρνηση, πλανάστε πλάνην οι-
κτρά. Τα ίδια τα κόµµατα της Αριστεράς θα πουν γιατί δεν σας
απαντούν σε αυτό και γιατί ο αγώνας που κάνουν εναντίον του δι-
κοµµατισµού υποχωρεί.

Μήπως, γιατί σε λίγες µέρες έχουµε Ευρωεκλογές; Μήπως,
γιατί το κόµµα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού θέλει να
φέρει µε την πρότασή του τη Νέα ∆ηµοκρατία σε καθεστώς
ήττας εν όψει των Ευρωεκλογών, κάνοντας την πρόταση να πα-
ραµείνει η Βουλή ανοικτή; Για ποιο πράγµα; Έχει προκύψει κά-
ποια συγκεκριµένη πολιτική ευθύνη για κάποιον Υπουργό ή άλλο
κυβερνητικό στέλεχος που δεν την ξέρουµε εµείς; Γνωρίζετε
εσείς, κυρίες και κύριοι, κάτι που εµείς δεν γνωρίζουµε και προ-
σπαθούµε να το συγκαλύψουµε;

∆ιάβασα µε προσοχή την αίτησή σας. Προσπάθησα να κατα-
λάβω γιατί γίνεται. Γίνεται για ένα και µόνο λόγο, για να σκανδα-
λολογείτε, για να δηµαγωγείτε, για να εκλογολογείτε, µε πλήρη
ανευθυνότητα µη σεβόµενοι ούτε θεσµούς ούτε διαδικασίες.
Αυτός είναι ο στόχος σας.

Μάλιστα, κάνετε για άλλη µία φορά µία πολιτική αµετροέπεια.
Στρέφεστε εναντίον της πολιτικής δικαιοσύνης. Αρνείστε στην
ελληνική δικαιοσύνη τη δυνατότητα, την ικανότητα, την επάρκεια,
το χρέος να κρίνει µία υπόθεση που σίγουρα απασχολεί και τα-
λανίζει τον ελληνικό λαό.

Αυτή είναι η τακτική σας. Όπου σας βολεύει, µιλάτε για ανε-
ξάρτητη δικαιοσύνη. Σήµερα από αυτό το Βήµα απειλούσατε εµ-
µέσως και το δικαστικό λειτουργό ο οποίος διενεργεί την τακτική
ανάκριση. Στελέχη σας το έκαναν αυτό από αυτό το Βήµα.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ: (∆εν ακούστηκε)
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Τι βλέπουµε και τι δεν βλέ-

πουµε θα το αποδείξει ο ελληνικός λαός.
Μου δώσατε την αφορµή για να κλείσω µε αυτό, κύριε Πρόε-

δρε, ότι τελικά το µόνο που σας ενδιαφέρει είναι το εκλογικό
αποτέλεσµα. Ο Αρχηγός σας φοβάται το κακό εκλογικό αποτέ-
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λεσµα, γιατί κάποιοι από εσάς παραµονεύουν, γιατί έχουν ακόµα
ανοικτούς λογαριασµούς. Έχετε ανοικτούς εσωκοµµατικούς λο-
γαριασµούς που προσπαθείτε να επιλύσετε σε βάρος των θε-
σµών και της εκλογικής διαδικασίας. Να είστε σίγουροι ότι θα
έρθει το κακό αποτέλεσµα και τότε θα δούµε αυτό που λέει ο
λαός «πόσα απίδια πιάνει ο σάκος»!

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Αποστολάκο.

Το λόγο έχει ο κ. Σκυλλάκος από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας για πέντε λεπτά.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Το σκάνδαλο της «SIEMENS» είναι
ίσως το σοβαρότερο από τα σκάνδαλα µε τα οποία έχουµε ασχο-
ληθεί από το 1989 µέχρι σήµερα, όχι µόνο για το ύψος του ποσού
που λένε οι Γερµανοί µάρτυρες ότι διοχετεύτηκε στην Ελλάδα
για λάδωµα, το οποίο φτάνει στο ύψος των 100.000.000, αλλά
γιατί αφορά ταυτόχρονα και τα εναλλασσόµενα κόµµατα εξου-
σίας, δηλαδή αφορά και τη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ.

Όσα έχουν πει οι µάρτυρες και όσα έχουνε βγει στο φως της
δηµοσιότητας είναι κατηγορηµατικά, ότι δηλαδή έδιναν χρήµατα
για να πάρουν τις δουλειές και µιλούν στον πληθυντικό. Μιλούν
δηλαδή για τα κόµµατα και εννοούν, βεβαίως, τα κόµµατα εξου-
σίας, διότι αυτά παίρνουν τις αποφάσεις. Άρα, είναι αυταπόδει-
κτο.

Θα µου πείτε, γιατί είναι αυταπόδεικτο; Η δικαιοσύνη θα κρίνει,
θα το δούµε στην πορεία και λοιπά. Τι τους έπιασε ξαφνικά τους
υπαλλήλους της «SIEMENS» και ανακάτεψαν δεκαέξι χώρες, µε-
ταξύ των οποίων και την Ελλάδα; Γιατί δεν άφησαν απέξω την
Ελλάδα; Όπου υπάρχει καπνός υπάρχει και φωτιά, φωτιά που
καίει και τη Νέα ∆ηµοκρατία και το «SIEMENS». Γι’ αυτό, ανε-
ξάρτητα από το αποτέλεσµα των Ευρωεκλογών, το κύρος και
των δύο µεγαλύτερων κοµµάτων είναι χαµηλότερο από ποτέ.

Το δεύτερο που θέλω να σηµειώσω είναι ότι σκάνδαλο δεν
είναι µόνο της «SIEMENS», ούτε υπήρξαν σκάνδαλα µόνο από το
2004 και µετά. Υπήρξαν σκάνδαλα που δεν τα εξετάσαµε στη
Βουλή. Μόνο όταν αναγκάστηκε, αποδέχτηκε η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας τη συζήτηση. Σκάνδαλα υπήρχαν και στην πε-
ρίοδο του ΠΑΣΟΚ, άλλα σε εισαγωγικά, άλλα πραγµατικά σκάν-
δαλα.

Ακολουθούνταν η ίδια τακτική, η τακτική της συγκάλυψης και
µόνο όταν δεν µπορούσαν να αποφύγουν τη δηµιουργία κάποιας
επιτροπής, προχωρούσαµε στην εξέταση του ζητήµατος. Η κυ-
βερνητική Πλειοψηφία και τότε και τώρα, επί Νέας ∆ηµοκρατίας,
απέρριπτε κάθε ευθύνη των κυβερνώντων.

Η πρόταση του ΠΑΣΟΚ στο σκεπτικό της αναφέρει ότι το σκάν-
δαλο αυτό διαβρώνει τα θεµέλια του πολιτικού µας συστήµατος.
∆εν συµφωνώ µε την εξής άποψη, ότι το πολιτικό µας σύστηµα
υπάρχει και λειτουργεί, διότι υπάρχουν αυτά τα φαινόµενα, το
πολιτικό µας σύστηµα λειτουργεί για να εξυπηρετήσει τα µεγάλα
οικονοµικά συµφέροντα.

Και λειτουργεί µε νόµους, κίνητρα, φορολογικές απαλλαγές.
Χθες, ψηφίσαµε φορολογικές ρυθµίσεις στα χρέη και γίνονταν
επί σειρά χρόνων και επί Νέας ∆ηµοκρατίας και επί ΠΑΣΟΚ. Αυτά
είναι τα σκάνδαλα µε νόµιµο τρόπο, µε ψήφο, µε απόφαση της
Πλειοψηφίας της Βουλής.

Όµως, µαζί µε το νόµιµο τρόπο υπάρχει και ο παράνοµος, το
«ξέπλυµα» βρώµικου χρήµατος. Ξέρουµε πολύ καλά πόσα κε-
φάλαια έρχονται στην Ελλάδα και δεν ξέρουµε την προέλευσή
τους και τα δεχόµαστε, το ανώνυµο των µετοχών ή των οµολό-
γων, που µπορεί να υπάρχουν «αχυράνθρωποι» από πίσω, να βρί-
σκονται άλλοι, το ότι µπορείς να βγάζεις ελεύθερα χρήµατα στο
εξωτερικό, το ότι υπάρχουν off shore εταιρείες και συµµετέχουν
και Έλληνες στις off shore εταιρείες και επιχειρηµατίες και πολι-
τικοί, ίσως.

Όλο, λοιπόν, αυτό το σύστηµα είναι πολιτικό σύστηµα, είναι οι
βάσεις του πολιτικού συστήµατος και ο νόµιµος και ο παράνο-
µος τρόπος στήριξης του κεφαλαίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.

Όσον αφορά την κάθαρση και τη διαφάνεια, υπάρχει πρόταση
για να αλλάξει ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών. Να αλλάξει ο
νόµος περί ευθύνης Υπουργών και όσο µπορούµε, όσο το επι-
τρέπει το Σύνταγµα, να αποµακρυνθεί η Βουλή από τις υποχρε-
ώσεις της και να αφεθούν, όσο γίνεται, γιατί το Σύνταγµα βάζει
εµπόδια στη δικαιοσύνη.

Πέστε ότι το κάνουµε αυτό. Θα αρχίσει η άλλη ιστορία: Ποιος
διόρισε την ηγεσία της δικαιοσύνης και τι ρόλο παίζει η δικαιο-
σύνη; Θα τιµωρήσει ή δε θα τιµωρήσει; Οι τάδε δικαστές πού
ανήκουν πολιτικά και πώς προχωράει η ανάκριση; Θα αρχίσει µια
τέτοιου είδους αντιπαράθεση, διότι δεν υπάρχει και ανεξαρτη-
σία στη δικαιοσύνη και συµβάλλουν τα δύο µεγαλύτερα κόµµατα
που έχουν αρνηθεί την εκλογή της δικαιοσύνης, όπως έχουµε
προτείνει επανειληµµένα εµείς. Όχι ότι θα λυνόταν το ζήτηµα,
διότι το να είναι αρεστοί στην εξουσία το θέλουν και οι δικαστές
και άλλοι αξιωµατούχοι και κάνουν ό,τι είναι δυνατόν, ανεξάρ-
τητα αν διορίζονται ή όχι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Το πιο επικίνδυνο, όµως, από όσα προτείνονται είναι η αλλαγή

της νοµοθεσίας για τα κόµµατα, γιατί µε την ευκαιρία να βρούµε
-τάχα- τρόπους αντιµετώπισης των σκανδάλων, που εγώ συµµε-
τέχω σχεδόν είκοσι χρόνια στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής
που παρακολουθεί τα οικονοµικά των κοµµάτων και των Βου-
λευτών, το «πόθεν έσχες» κ.λπ., ό,τι και να κάνουµε, αφού είναι
ελεύθερη η εξαγωγή κεφαλαίων και µπορείς να πας σε οποια-
δήποτε τράπεζα του εξωτερικού και σε off shore εταιρείες, να µη
βάλεις το δικό σου όνοµα, να έχεις έναν κωδικό, δεν είναι κανέ-
νας χαζός να τα φέρνει στην Ελλάδα.

Πού είναι, λοιπόν, ο κίνδυνος; Ότι γίνονται προτάσεις, µε την
ευκαιρία του να αλλάξει ο νόµος περί των οικονοµικών των κοµ-
µάτων, να φτάσουµε στο σηµείο να καταγράφονται όλα τα µέλη
των κοµµάτων. ∆εν το δεχόµαστε µε τίποτα. ∆εύτερον, υπάρχει
πρόταση του ΠΑΣΟΚ να απαγορευθεί η ιδιωτική χρηµατοδότηση.
Καλά από τις ανώνυµες εταιρείες και τους βιοµήχανους, να απα-
γορευτεί. Νοµίζω ότι δεν επιτρέπεται και τώρα. Όµως, να µη µα-
ζεύουµε µε το κορδόνι! Και από πού να τα παίρνουµε; Από τη
«SIEMENS»; Εµείς µε το κουπόνι µαζεύαµε χρήµατα. Εάν απα-
γορευτεί, λοιπόν, είναι σαν να µας στραγγίζουν.

Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Και το τρίτο, φτάνουν στο σηµείο να λένε να ελέγχεται και η

δηµοκρατική λειτουργία των κοµµάτων. Υπάρχουν και τέτοιες
προτάσεις οι οποίες είναι αντιδηµοκρατικότατες και δεν θα επι-
τρέψουµε να προχωρήσουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Σκυλλάκο.

Ο κ. Ιορδάνης Τζαµτζής από τη Νέα ∆ηµοκρατία, παρακαλώ,
έχει το λόγο.

Κύριε συνάδελφε, έχετε πέντε λεπτά.
ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: «Ναι, πήρα 1.000.000 µάρκα από τη

«SIEMENS» για τα ταµεία του Κόµµατος».
Αυτό παραδέχθηκε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Θόδωρος

Τσουκάτος. Ποιος ήταν ο Τσουκάτος; Ήταν το νούµερο δύο του
ΠΑΣΟΚ τα χρόνια της κυβέρνησής σας, τα χρόνια της κυβέρνη-
σης Σηµίτη. Ήταν ο σύντροφός σας.

Γι’ αυτό το ξανάπα σ’ αυτή την Αίθουσα πριν από λίγες µέρες.
Πρώτα απ’ όλα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, φέρτε
τη µίζα πίσω στα ταµεία του κράτους. ∆εν ανήκει σε εσάς.

Τι είναι το σκάνδαλο «SIEMENS»; Είναι οι µίζες για δουλειές
που αναλάµβανε η «SIEMENS» τότε στην Ελλάδα. Σε ποια έργα,
όµως, εµπλέκεται η «SIEMENS»; Στους PATRIOT.

Να θυµίσω ότι σε αυτή την Αίθουσα ο οµιλών έφερε τρεις
φορές και επίκαιρη ερώτηση, πέρα από τις ερωτήσεις, τις απλές
ερωτήσεις, ζητώντας στοιχεία. Ξέρετε τι απαντούσε το Υπουρ-
γείο Εθνικής Άµυνας; Όλα βαίνουν καλώς. Τι παραλάβατε; Πα-
ραλάβατε απλά τα συστήµατα, χωρίς το ηλεκτρονικό σύστηµα
το οποίο θα καθοδηγούσε τα οπλικά αυτά συστήµατα.

Εµπλέκεται στο C4I. Πότε έγινε η αγορά; Πριν από τους Ολυ-
µπιακούς Αγώνες. Γιατί πριν από τους Ολυµπιακούς Αγώνες;
Γιατί χρειαζόταν για τους Ολυµπιακούς Αγώνες το C4I και φυ-
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σικά το C4I δεν δούλευε!
Εµπλέκεται στις προµήθειες του ΟΤΕ. Ο ανακριτής σήµερα,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ψάχνει. Έχει απευθύνει ήδη κατη-
γορίες. Πρέπει να γίνει αντιληπτό από όλους τους πολίτες και
από όλους τους Έλληνες και πρέπει να µάθουν οι Έλληνες ποιοι
κρύβονται πίσω από κάποια περίεργα ονόµατα. Ποιος είναι τέλος
πάντων αυτός ο κ. Ρόκκος; Να δούµε, επιτέλους, ποιοι κρύβο-
νται πίσω από τα ονόµατα αυτά και από τους λογαριασµούς αυ-
τούς. Πού πήγαιναν, επιτέλους, αυτές οι µίζες;

Θέλετε να σταµατήσετε την έρευνα ουσιαστικά. Θέλετε να
σταµατήσετε τον ανακριτή. Γιατί; Φοβάστε; Τι φοβάστε; ∆ε θέ-
λετε να πέσει άπλετο φως σ’ αυτήν την υπόθεση; ∆ε θέλετε να
εξεταστεί κάθε παράµετρος από τη δικαστική εξουσία;

Επιτέλους! Θα πρέπει να γίνει αντιληπτό ότι εµείς ασκούµε τη
νοµοθετική εξουσία και υπάρχει δικαστική εξουσία που έχει όλες
τις αρµοδιότητες. Αφήστε να ολοκληρώσει πρώτα απ’ όλα τη δια-
δικασία ο ανακριτής. Μη βιάζεστε. Πολύ σύντοµα θα έρθουν τα
πράγµατα.

Στόχος σας, όµως, είναι ένας. Στόχος σας, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, είναι να υπάρχει ένα κλίµα αρνητικό για
την Κυβέρνηση, να γίνονται συνεχώς αναφορές για σκάνδαλα.
Γιατί; Γιατί έχουµε µπροστά µας, σε λίγες µέρες Ευρωεκλογές.
Εάν µπορούσατε να το σύρετε το θέµα µέχρι την ηµέρα των Ευ-
ρωεκλογών, θα το κάνατε. Στόχος σας είναι η ποινικοποίηση της
πολιτικής ζωής του τόπου, να γίνεται συζήτηση, να βγαίνετε στα
τηλεοπτικά «παράθυρα», να αφήνετε διαρροές µε διάφορα υπο-
νοούµενα, ακόµα και µε ψεύτικες κατηγορίες.

Στόχος σας είναι ουσιαστικά ο εµπαιγµός των Ελλήνων πολι-
τών και το πρόσκαιρο κοµµατικό όφελος. Ακολουθείτε την πρα-
κτική και βέβαια, τη θεωρία του Γκέµπελς: «Ρίξε, ρίξε λάσπη, όλο
και κάτι θα µείνει». Μήπως το ίδιο δεν κάνατε και στο Βατοπέδι;
Εκατόν είκοσι δύο µάρτυρες πέρασαν, όµως, καθηµερινά κάθε
λεπτό βγαίνατε στα τηλεοπτικά «παράθυρα» και διασπείρατε
ψευδέστατες πληροφορίες προς όλους τους Έλληνες µε έναν
και µοναδικό στόχο: Να δηµιουργήσετε θέµα. Αυτός ήταν ο στό-
χος σας.

Όµως, δεν πρέπει να µας διαφεύγει της προσοχής κάτι πολύ
σηµαντικό. Πότε στο παρελθόν έγινε αυτό, να έχουµε εξεταστική
για το Βατοπέδι, Προανακριτική για τον Παυλίδη, καταδίκες για
το παραδικαστικό; ∆εκατρείς προτάσεις για εξεταστικές έκανε
η Νέα ∆ηµοκρατία, όταν το ΠΑΣΟΚ ήταν κυβέρνηση σε αυτόν
τον τόπο. Καµµία δεν προχώρησε, ούτε για το Χρηµατιστήριο
ούτε για το «ΣΑΜΙΝΑ» και τους ογδόντα νεκρούς, ούτε για τον
Οτσαλάν και µια σειρά, επίσης, άλλες εξεταστικές επιτροπές στη
Βουλή.

Αυτή είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, η δια-
φορά µας. Αυτή είναι η διαφορά, πρώτα απ’ όλα, ανάµεσα στη
Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Γιατί; Γιατί είστε το κόµµα της
αδιαφάνειας και της διαφθοράς. Εµείς λέµε διαφάνεια παντού.
Εδώ είµαστε να ολοκληρωθεί η διαδικασία. Ο ανακριτής πολύ
σύντοµα θα ολοκληρώσει τη διαδικασία αυτή και τότε πάµε σε
εξεταστική εΕπιτροπή.

Όµως, όλα αυτά σήµερα γίνονται γιατί; Γιατί δεν έχετε προ-
τάσεις, δεν σας ενδιαφέρει το µέλλον του τόπου, δεν σας απα-
σχολούν τα πραγµατικά προβλήµατα του τόπου. Σας ενδιαφέρει
µόνο το πώς θα πάρετε την εξουσία στα χέρια σας ξανά. Και
ακούσαµε από τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τον
κ. Παπανδρέου, να λέει: «Κάντε τόπο να περάσει η Ελλάδα». Ω,
ποία αµετροέπεια και αλαζονεία και έπαρση! Ταυτίζει για άλλη
µια φορά το κόµµα, το ΠΑΣΟΚ, µε την Ελλάδα!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είστε και παραµένετε το γνω-
στό ΠΑΣΟΚ, το ΠΑΣΟΚ της αλαζονείας, της έπαρσης, της αδια-
φάνειας, των σκανδάλων που δε δεχθήκατε ποτέ να
διερευνηθούν, όπως του Χρηµατιστηρίου και τα υπόλοιπα σκάν-
δαλα.

Παραµένετε το ΠΑΣΟΚ όπου πολλοί….
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ: Φέρτε το Χρηµατιστήριο.
ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Εκ του ασφαλούς δεν θα µιλάτε,

κύριε Καρχιµάκη. Πέρασαν πέντε χρόνια και υπήρξε παραγραφή.
Όταν σας ζητούσαµε να γίνει εξεταστική για το Χρηµατιστήριο
εσείς δεν κάνατε τίποτα!

Παραµένετε, λοιπόν, το ΠΑΣΟΚ, όπου «πολλοί πλούτισαν τα
χρόνια της διακυβέρνησής µας». Αυτά δεν τα είπα εγώ, τα είπαν
οι Υπουργοί σας και για να µην ονοµατίζω, ξέρετε πολύ καλά.
Πρωτοκλασάτοι Υπουργοί σας παραδέχθηκαν ότι πολλοί πλού-
τισαν τα χρόνια της διακυβέρνησής σας.

(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
Τζαµτζή.

ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κάντε, λοιπόν, λίγη υποµονή. Ο ανακριτής ολοκληρώνει τη δια-

δικασία και τότε ελάτε ξανά να συζητήσουµε για εξεταστική επι-
τροπή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο Πρόεδρος του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έχει ζητήσει το λόγο και τον έχει
για δεκαπέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Άκουσα µε εξαιρετική προσοχή την τελευ-
ταία αποστροφή του καλού συναδέλφου του κ. Τζαµτζή που
απευθυνόµενος σε εσάς του ΠΑΣΟΚ είπε ότι πολλοί πλούτισαν
επί της κυβερνήσεώς σας. Είναι ρήση δικού σας Βουλευτή.

Επί της δικής σας πτώχευσαν; Υπάρχει ολόκληρος κατάλογος
και ακριβώς γι’ αυτό το λόγο είµαστε εδώ. Είµαστε εδώ επειδή
κάποιοι από εσάς δεν ήταν τόσο καθαροί όσο επιβάλλεται. Γι’
αυτό συζητούσαµε χθες, σήµερα, αύριο και θα συνεχίσουµε να
συζητάµε.

∆εν µπορώ να καταλάβω: αυτή η Νέα ∆ηµοκρατία, η Νέα ∆η-
µοκρατία των νοικοκυραίων, η Νέα ∆ηµοκρατία του Αβέρωφ, η
Νέα ∆ηµοκρατία των σκληρών αγώνων, η Νέα ∆ηµοκρατία του
Έβερτ, πού είναι η Νέα ∆ηµοκρατία σήµερα; Κουκούλωµα; Τι φο-
βάστε; Έκλεψε ο Τζαµτζής; Όχι, δεν έκλεψε ο Τζαµτζής! Από εκεί
και πέρα ο Τζαµτζής δεν σκέπτεται –και λέω εσάς γιατί ήσασταν
ο τελευταίος οµιλητής- ότι κάποιοι άλλοι κάτι έκαναν; Ή δεν έκα-
ναν; Τι πιστεύετε µε το χέρι στην καρδιά; Τι δεν έκαναν; Επιτέ-
λους, λοιπόν, πάµε να τα βρούµε. Βέβαια, για ένα κακό νόµο, για
ένα κακό Σύνταγµα, που και εσείς ψηφίσατε όµως, τη γλιτώνουν
κάποιοι. Είναι τόσο κακό το Σύνταγµα, είναι τόσο κακός ο νόµος
που µπορεί να τη γλιτώσει κάποιος όχι σε δύο χρόνια αλλά σε
δύο µήνες!

Καταλάβατε τι έφερε ο κ. Βενιζέλος εδώ; Σε δύο µήνες µπορεί
να τη γλιτώσει κάποιος. Εάν σήµερα κάποιος Υπουργός κάνει µια
λαθροχειρία και σε ένα µήνα πάµε σε εκλογές και δεν υπάρξει
αυτοδύναµη Κυβέρνηση και πάµε σε δεύτερη σε δύο µήνες, τη
γλίτωσε, παραγράφεται! Αυτό το έγκληµα έχετε φέρει! Και ο πο-
λίτης θέλει είκοσι χρόνια για να παραγραφεί το ίδιο έγκληµα.
Πρέπει να βρούµε το θάρρος να προχωρήσουµε ένα βήµα
εµπρός.

Εµείς έχουµε καταθέσει εδώ πρόταση νόµου για αλλαγή του
νόµου περί ευθύνης Υπουργών. ∆εν την ψηφίσατε όταν τη φέ-
ραµε. Έστειλε µια επιστολή ο αξιότιµος Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ. Μου ήρθε σήµερα η επιστολή
και την καλοδέχοµαι, κύριε Λεβέντη. Πείτε στον Αρχηγό σας την
καλοδέχοµαι και τη συνυπογράφω, γιατί είναι πάνω ακριβώς στη
γραµµή τη δική µας, στο νήµα το δικό µας, αυτά που λέγαµε πριν
έξι µήνες. Χαιρόµαστε που έξι µήνες µετά έρχεται µια πρόταση.
Είναι βεβαίως µια πρόταση προς τη σωστή πλευρά. ∆εν ξέρω αν
είναι η καλύτερη, αλλά επιτέλους περισσότερο φως, βρε παιδιά!
Περισσότερο φως!

(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Καγχάζετε εσείς του ΠΑΣΟΚ για την υπόθεση του κ. Τσουκά-
του. Είναι µια αλήθεια. Μπορείτε να το κρύψετε; Ενοχλείστε και
είναι ανθρώπινο ότι ενοχλείστε. Τρία πράγµατα έγιναν, δεν µπο-
ρεί να έγιναν περισσότερα πράγµατα: το πρώτο πράγµα, τα πήρε
το Τσουκάτος και δεν τα έδωσε. Είναι µια περίπτωση. Εάν τα
πήρε και τα έδωσε, είχατε νούµερο δύο για άλλη µια φορά έναν
άνθρωπο ο οποίος έκλεψε. Πήρε «µαύρα» λεφτά και τα έκλεψε
από το ταµείο το δικό σας. Τα πήρε από τη «SIEMENS» και τα
έδωσε σε σας. Και όταν παίρνεις λεφτά κλεµµένα είσαι κλεπτα-
ποδόχος. Γιατί τα λεφτά η «SIEMENS» τα πήρε από τα κλεµµένα
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του ελληνικού λαού. Αυτό είναι; Βγείτε και καταγγείλτε τον κ.
Τσουκάτο ότι έκλεψε χρήµατα από το ταµείο σας.

Η άλλη περίπτωση, όµως, είναι ότι τα πήρε ο κ. Τσουκάτος και
τα έδωσε και το ξέρετε. Εάν τα έδωσε και το ξέρετε, τότε έχετε
«µαύρα» χρήµατα στο ταµείο σας και είναι τεράστιο ηθικό θέµα!

Υπάρχει και η τρίτη περίπτωση, να τα έδωσε ο κ. Τσουκάτος
και να µην το ξέρετε. Μπορεί να µην το ξέρετε. Τότε είστε επι-
κίνδυνοι. Θέλετε να κυβερνήσετε τη χώρα και δεν ξέρετε τα εσω-
τερικά οικονοµικά του κόµµατός σας; Όποια περίπτωση και να
πάρετε είναι βλαπτική, είναι ηθικώς νοµίζω καταρρέουσα. Αυτό
το πράγµα δεν σας ενοχλεί;

Βγήκαν ονόµατα. Ποιο άλλο όνοµα βγήκε; Βγήκε το όνοµα του
κ. Μαντέλη. Πιστεύω ακραδάντως ότι δεν περιορίζεται µόνο στα
ονόµατα του ΠΑΣΟΚ, υπάρχουν και ονόµατα της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Είδαµε τότε την εποχή που έβγαιναν τα σκάνδαλα, να
ακούγονται ονόµατα. Ο ένας Υπουργός πήρε τηλεφωνικά κέ-
ντρα, ο άλλος Βουλευτής ξέχασε να τα πληρώσει και εκ των
υστέρων εκλήθη να πληρώσει. Τα ακούσαµε ή δεν τα ακούσαµε
αυτά; Ακούσαµε ξέρω εγώ τον Πρόεδρο ενός συλλόγου να παίρ-
νει του κόσµου τα air-condition και ακόµη δεν έχει απαντηθεί εάν
εξοφλήθηκαν και πώς εξοφλήθηκαν. Ακούστηκαν πράγµατα συ-
γκεκριµένα και δεν ενοχλείται κανείς επιτέλους; Και πρέπει να τα
κουκουλώσουµε; Γιατί αυτά ακούγονται απέξω στους δηµοσιο-
γράφους. Επειδή ενδέχεται η «SIEMENS» να ακουµπάει δύο από
τις τρεις οικογένειες, θα γίνει το «έτσι»; Ποιο «έτσι» θα γίνει; ∆εν
καταλαβαίνω! Πείτε µου έναν σ’ ένα καφενείο –και απευθύνοµαι
σε όλους τους Βουλευτές και της Αντιπολιτεύσεως και ιδιαίτερα
της Κυβερνήσεως- έναν άνθρωπο που να µη σας είπε: «Τι γίνεται
εκεί κάτω»; ∆ηλαδή µόνο σε µας τα λένε; ∆εν µυρίζει η υπόθεση;
Τώρα πρωτακούτε ότι η «SIEMENS» λαδώνει;

Ξέρετε πότε πρωτολάδωσε η «SIEMENS»; Το 1912 το Αµερι-
κάνικο Ναυτικό. Τους έδινε τα συσσίτια δωρεάν για να παίρνουν
τα δικά του όπλα. Από τότε αυτή τη δουλειά κάνει, λαδώνει, λα-
δώνει, λαδώνει!

Το έχω πει εδώ µέσα και έγινα κακός. Ακόµα ηχεί εδώ –ήµουν
νεαρός ρεπόρτερ- η φωνή του Κεφαλογιάννη να λέει: «∆εν ξέρω
τι έγινε, εγώ ως Υπουργός είπα να µην υπογραφεί και το βράδυ
υπεγράφη». Από τον κ. Κιουλάφα; Πώς έγιναν τα µαγικά εκείνα,
ο Υπουργός Συγκοινωνιών να µη λέει να υπογραφεί και υπε-
γράφη εκείνη η σύµβαση της «SIEMENS»;

Εκατό εκατοµµύρια ζητάνε αποδέκτες. Βγήκε στη διαδικασία
και η Γερµανία, δεν είναι µια οποιαδήποτε χώρα. Είναι χώρα µε
θεσµούς, µε σοβαρότητα. Εκατό εκατοµµύρια µίζες! Και εµείς,
λοιπόν, δεν κάνουµε καµµία κουβέντα! Έχουµε βρει 1-2.000.000
και µας λείπουν τα υπόλοιπα ενενήντα τόσα! ∆εν ενδιαφέρεται
κανείς ποιος πήρε αυτά τα λεφτά; Κανείς δεν ενδιαφέρεται σ’
αυτόν τον τόπο; Και θα πάµε να το διαγράψουµε αύριο το πρωί
γιατί εσείς δεν θα ψηφίσετε; Εξηγήστε µου για ποιο λόγο δεν ψη-
φίζετε. Για ποιο λόγο δεν θέλετε να λάµψει η αλήθεια;

Έχετε ξεκινήσει ένα κακό και όλα κύριοι της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, αυτή η κατηφόρα που έχετε πάρει αυτή η αγωνία, που έχετε
εσείς οι ίδιοι που πέρυσι ήσασταν µε έπαρση µε αυταρέσκεια –
καβαλικεµένοι λέει ο λαός, δεν µου αρέσει ως έκφραση- ξαφνικά
τουµπάρατε το Σεπτέµβριο επειδή ο κ. Καραµανλής δεν είχε το
θάρρος εκείνη την ηµέρα στη συνέντευξη Τύπου να πει ότι γι’
αυτούς τους δύο Υπουργούς αναστέλλεται η υπουργική τους
ιδιότητα µέχρι να αποφανθεί η δικαιοσύνη και να είναι «καβάλα»
σήµερα. Πήγε να καλύψει την υπόθεση και τον έφερε από κάτω,
γιατί ο ένας Υπουργός έφυγε σε δέκα µέρες από τη συνέντευξη
και ο άλλος στον ενάµιση µήνα. Εποµένως ποιος είναι έωλος και
ευάλωτος; ∆εν είναι ο ίδιος ο Πρωθυπουργός που τους κάλυπτε
στη συνέντευξη; Ή ήξερε και τους κάλυπτε ή δεν ήξερε, οπότε
ανυποψίαστος Πρωθυπουργός είναι επικίνδυνος.

Σήµερα είµαστε προ των ευθυνών. Υπάρχει ένα τεράστιο θέµα.
Εάν πιστεύει κάποιος από τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι δεν υφίσταται
θέµα «SIEMENS» να το πει ευθέως και να µην ψηφίσει. Υπάρχει
και το ξέρετε ότι υπάρχει. Άρα τι πάτε να κάνετε; Να συγκαλυ-
φθεί η υπόθεση. Και η αγωνία είναι πώς θα φθάσουµε µεθαύριο
τέλος Μαΐου για να κλείσει η Βουλή! Τεράστια αγωνία έχετε!

Και άκουσα έναν Βουλευτή µιας συγκεκριµένης τάσεως της
Νέας ∆ηµοκρατίας να λέει –γιατί ακούµε και άλλα πράγµατα,

άλλα ακούµε από την πρώτη τάση, άλλα ακούµε από τη δεύτερη
τάση, άλλα ακούµε από την τρίτη τάση- ότι η πρόταση του ΛΑΟΣ
είναι περίεργη, για να µη χρησιµοποιήσω τη λέξη που είπε. Ποια
είναι πρότασή µας; Κρατήστε ανοικτή τη Βουλή µέχρι τον Οκτώ-
βριο να διερευνήσουµε όλα τα σκάνδαλα. ∆εν θέλετε να αποδεί-
ξουµε όλοι εµείς ότι όλοι αυτοί είναι οι κακοί, είναι οι
συκοφάντες, είναι οι ψεύτες;

∆εν θέλετε να τους αποµονώσουµε; ∆εν θέλετε να τους ξανα-
κατεβάσουµε στο 20%, εκεί που ήταν πέρσι τέτοια εποχή; Συκο-
φάντες δεν είναι; Γιατί, λοιπόν, δεν προχωράµε να αποδειχθεί η
συκοφαντία τους και να κερδίσουµε τις εντυπώσεις; Εσείς δεν
λέτε ότι δεν υπάρχει θέµα; Εφόσον δεν υπάρχει θέµα, να απο-
καλύψουµε τους συκοφάντες. Αλλά πολύ φοβάµαι ότι φοβάστε
και αυτό καταδεικνύεται.

Ανοικτή η Βουλή. Έχετε εκατόν πενήντα ένα Βουλευτές. Και
σας είπα και το επαναλαµβάνω, ότι δεν θα χρειαστείτε. Αλλά αν
χρειαστείτε, γιατί υπάρχουν διάφοροι εδώ που εκβιάζουν κατα-
στάσεις και ψηφίζουν κόντρα από τη βουλευτική τους οµάδα,
εµείς θα δώσουµε ψήφο ανοχής µόνο και µόνο για να µείνει ανοι-
κτή η Βουλή. Ζητάµε να µείνει ανοικτή η Βουλή για να διερευνη-
θούν τα σκάνδαλα, τα όποια σκάνδαλα.

Ακούγεται για το «ΓΕΡΜΑΝΟ» ή δεν ακούγεται; Από µένα το
πρωτακούτε; Ο κόσµος σου λέει ότι υπάρχει σκάνδαλο. Πουλή-
θηκε σχεδόν όλος ο ΟΤΕ όσο περίπου πουλήθηκε ο «ΓΕΡΜΑ-
ΝΟΣ». ∆εν είναι σκάνδαλο αυτό; ∆εν πρέπει να καθίσουµε κάτω
και να ψάξουµε το γιατί και το πώς; Και δεν υπάρχει κανένα
κόµµα στη Βουλή που να λέει όχι και στη διερεύνηση του «ΓΕΡ-
ΜΑΝΟΣ». Υπάρχει κανένα κόµµα που να µη θέλει να διερευνηθεί
η υπόθεση; Εσείς γιατί ξαφνικά έχετε αυτή την αγωνία, αυτή την
πρεµούρα; Για ποιο λόγο; Τι θέλετε να κρύψετε; Τι φοβάστε;

Αν φοβάστε ότι κάποιος τα πήρε από εσάς, ίσα-ίσα να διώξετε
το µίασµα, γιατί αν υπάρχει ένα σάπιο µήλο, σαπίζουν και τα άλλα
µήλα στο καλάθι. ∆ιώξτε το σάπιο από µέσα. Τι φταίνε οι έντιµοι
Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας που είναι και η µεγάλη πλειο-
ψηφία, αυτή τη στιγµή να είναι αχθοφόροι των ανοµηµάτων των
ολίγων; Τι φταίνε; Ποιος από εσάς δεν πήγε να απολογηθεί στο
καφενείο του χωριού του; Πήγε ο κ. Γιαννέλλης στη Μυτιλήνη και
δεν του µίλησαν γι’ αυτό το θέµα; Και µιλώ για έναν αγνό, έντιµο
αγωνιστή αυτής της παράταξης. Υπάρχει κανείς; Όλοι αυτό αντι-
µετωπίζετε. Και τώρα τι πρέπει να συγκαλύψετε; Για να µην πάµε
σε εκλογές και χάσετε πιθανόν την έδρα σας µε τις αναλύσεις
που σας κάνουν οι δηµοσιογράφοι ότι από τους εκατόν πενήντα,
οι πενήντα θα µείνουν µέσα, γιατί θα βγάλετε µόνο ενενήντα και
οι σαράντα θα είναι καινούργιοι;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Θα ξανακερδίσουµε, κύριε Καρατζα-
φέρη, τις εκλογές.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Μπράβο, να µια πολύ ωραία ιδέα! Βγάλτε
τα σκάνδαλα για να ξανακερδίσετε. Όσο κουκουλώνετε σκάν-
δαλα, το ξέρετε ότι δεν θα κερδίσετε. Κερδίστε, λοιπόν, διώχνο-
ντας και αποµονώνοντας τους κλέφτες και τους µιζαδόρους,
τους οποίους γνωρίζετε. Το θέµα δεν είναι ότι δεν γνωρίζετε
ποιοι είναι. Τους γνωρίζετε καλά, αλλά φοβάστε να αντιδράσετε.
Και αυτό είναι το χειρότερο απ’ όλα. Πρέπει, λοιπόν, κάποια
στιγµή να αντιµετωπίσουµε την ωµή πραγµατικότητα. Αυτά λέµε
εµείς.

Και βεβαίως, απευθυνόµενος για άλλη µία φορά στον κύριο
συνάδελφο –λείπει από την Αίθουσα ο καλός, ο πολύ καλός, ο
«Πάγκαλος», είναι ο υπερθετικός του καλός ο πάγκαλος, κύριε
Παπουτσή- θα πω ότι είναι πολύ καλός στην πρόσθεση, αλλά δεν
είναι καλός στην αφαίρεση. Έκανε κάτι προσθέσεις σήµερα, εκα-
τόν πενήντα ένα συν δέκα, την αφαίρεση όµως δεν έµαθε, εκα-
τόν δύο, µείον δύο, συν τρία. Ας µάθει και την αφαίρεση καλά.
Πρόσθεση έδειξε ότι ξέρει. Ας δει και την αφαίρεση, µήπως και
τα καταφέρει καλύτερα.

Γιατί, κυρίες και κύριοι, εδώ σε αυτήν την Αίθουσα, σε τέτοιες
κρίσιµες στιγµές, πρέπει ο καθένας να µπορεί να υπερβαίνει τις
αγκυλώσεις της στείρας νοοτροπίας. Πρέπει να βγάλουµε την
αλήθεια. Έχουµε παιδιά, έχουµε εγγόνια και πρέπει να κοιτά-
ξουµε κατάµατα τα παιδιά µας.

Τι θα πείτε εσείς της Νέας ∆ηµοκρατίας; Θα πείτε: «Καλύψαµε
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την υπόθεση Παυλίδη». Αυτό θα πείτε και θα έχετε έναν άν-
θρωπο, όπως είπα χθες, ισόβια δακτυλοδεικτούµενο. Τώρα θα
καλύψετε και τη «SIEMENS»; Και καλύπτετε τη «SIEMENS» και
φοβάστε τη «SIEMENS», γιατί ακριβώς δεν µπορείτε να ελέγξετε
την περίοδο του ΠΑΣΟΚ. Αν ήταν αλλιώς ο νόµος και µπορού-
σατε να ελέγξετε την περίοδο του ΠΑΣΟΚ, εσείς θα λέγατε πάµε
να κάνουµε Εξεταστική των πραγµάτων Επιτροπή. Αλλά επειδή
µπορείτε να ελέγξετε µόνο την περίοδο τη δική σας λέτε, τώρα
εµείς θέλουµε µπλεξίµατα;. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

∆εν ξέρουµε τι έγινε επί ΠΑΣΟΚ; Το ίδιο το ΠΑΣΟΚ δεν πήρε
πρωτοβουλίες και αποµόνωσε ανθρώπους οι οποίοι είχαν «µα-
κριά» χέρια;

Και ερωτώ εγώ τις τίµιες φωνές που υπάρχουν και σ’ αυτό το
χώρο, για ποιο λόγο ένα µεγάλο αγωνιστή αυτής της παράτα-
ξης, το Σµπώκο, δεν τον βάλατε στα ψηφοδέλτια; ∆εν τον βά-
λατε, γιατί κάτι ξέρατε. Και ξέρατε περισσότερα από εµάς. Το
ίδιο ισχύει και για πολλούς άλλους. Γιατί δεν βάλατε τον εξαί-
ρετο φέρελπι τότε συνάδελφο κ. Νεονάκη; ∆εν έκανε καλά τη
χωρίστρα του στα ανύπαρκτα µαλλιά του; Τι ήταν αυτό που τον
έβγαλε εκτός ψηφοδελτίων; Ξέρετε πολύ καλά και εσείς ότι εί-
χατε ανθρώπους, οι οποίοι δεν σας έπειθαν για την καθαρότητα
των πράξεών τους. Και καθόµαστε εδώ και συζητάµε εννέα µήνες
γι’ αυτά τα θέµατα, πότε έτσι, πότε έτσι. Και κανείς δεν κάθετε να
αντιληφθεί τι συµβαίνει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρετε τι έκανε σήµερα ο νέος
Υπουργός Εξωτερικών της Τουρκίας; Η πρώτη του ενέργεια,
µόλις ορκίστηκε στο Κοράνι, ποια ήταν; Πήγε κάτω στα κατεχό-
µενα και τράβηξε το αφτί του Ταλάτ και του λέει: «πρόσεχε πού
πας». Και έδωσε τα µηνύµατα.

Και σας παραπέµπω στο βιβλίο του το οποίο διδάσκεται, επα-
ναλαµβάνω, στη Σχολή Ενόπλων ∆υνάµεων της Τουρκίας, όπου
λέει ότι ο πόλεµος θα γίνει στο Αιγαίο, θα γίνει στα νησιά. Και
απειλούµεθα µε πόλεµο -και όχι µόνο από το βιβλίο- και µε ένα
casus belli, του οποίου κάποιοι από εσάς του ΠΑΣΟΚ, όλη µάλ-
λον η οµάδα του ΠΑΣΟΚ ψήφισε τη διατήρησή στο Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο. Ψήφισε τη διατήρηση του casus belli.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τι λέτε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε. Και σας παρα-
πέµπω στο internet τώρα. Όταν υπήρξε τροπολογία να αρθεί το
casus belli εις βάρος της Ελλάδος, προκειµένου να αρχίσουν οι
ενταξιακές πορείες της Τουρκίας, οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ ψή-
φισαν υπέρ της διατηρήσεως του casus belli.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τι λέτε; Το casus belli το έχει
η τουρκική....

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Βεβαίως. Σας το δίνω να το δείτε. Σας πα-
ραπέµπω τώρα στο internet. Είµαι έτοιµος αµέσως να έρθω να
ανακαλέσω, εάν κάνω λάθος.

Αυτά τα πράγµατα δεν πρέπει να αντιληφθούµε πόσο σοβαρά
είναι στην περιοχή µας και τι κάνουµε εµείς; Ασχολούµεθα µε τις
µίζες επί οκτώ µήνες και δεν µπορούµε να βγάλουµε άκρη.

Ξέρετε µια είδηση που θα σας πω; Είναι µία είδηση που δεν
την ξέρετε. Ξέρετε ότι σ’ ένα µήνα έχουµε Ευρωεκλογές; Έχουµε
Ευρωεκλογές σ’ ένα µήνα και δεν το ξέρει κανείς. ∆εν συζητάµε
τίποτα. Συζητάµε για τη Συνθήκη της Λισαβόνας, για εκείνο το
Σύνταγµα που µπορεί να µας πάει αλυσοδεµένους; Μιλάµε για τα
καµώµατα της πολιτικής των Βρυξελλών; Μιλάµε για την κατά-
σταση της οικονοµίας µε τα καµώµατα του Αλµούνια; Πείτε µου
τι συζητάµε. Αυτά τα θέµατα τα συζητάµε; Συζητάµε για τα Σκό-
πια, συζητάµε για τον Αµερικανό και τον τρόπο που έρχεται εδώ
και µας ενοχλεί, συζητάµε για το ενεργειακό πρόβληµα της Ευ-
ρώπης, συζητάµε για την προσπάθεια απόκρουσης της Ρωσίας;
Τίποτα απ’ όλα αυτά δεν συζητάµε και είναι και αποπνιχτικά απο-
λύτως, κυρίες και κύριοι, όλα αυτά.

Επειδή λοιπόν, δεν µπορούν να περιµένουν τα γεγονότα και
επειδή τα γεγονότα θα είναι πολύ σοβαρότερα απ’ αυτά, τελει-
ώστε µε αυτήν την υπόθεση. Σας καλώ να αναλογιστείτε τη συ-
νείδησή σας. Μην ψηφίσετε µε κοµµατική πειθαρχία. Ψηφίστε µε

τη συνείδησή σας. Βάλτε κάτω τη συνείδησή σας και εάν η συ-
νείδησή σας πει ότι δεν πρέπει να διερευνήσουµε την υπόθεση,
κάντε το. Αν πάτε, όµως, κόντρα στη συνείδησή σας, η συνεί-
δησή σας θα σας κυνηγάει τις νύχτες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Πρόεδρε.

Το λόγο έχει ο κ. Σκουλάς.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Ακούσαµε πάλι τους συναδέλφους της

Νέας ∆ηµοκρατίας στο γνωστό τροπάριο της σκανδαλολογίας
και αναρωτιόµαστε τι είναι το Βατοπέδιο, η υπόθεση Παυλίδη
ένα, η υπόθεση Παυλίδη δύο, τα οµόλογα, οι Πακιστανοί, οι υπο-
κλοπές, η υπόθεση «ΓΕΡΜΑΝΟΣ», η «SIEMENS»; Πού ζείτε; Είναι
εικονική πραγµατικότητα ή νοµίζετε ότι όλοι έχουν συνωµοτήσει
τελικά εναντίον σας;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Τόµας Τζέφερσον, Πρόεδρος
της Αµερικής το 1801-1809, έγραψε ότι: «Η τιµιότητα είναι το
πρώτο κεφάλαιο στο βιβλίο της σοφίας». Κάποιος θα µπορούσε
να πει ότι «η τιµιότητα είναι ή θα έπρεπε να είναι το πρώτο κε-
φάλαιο στο βιβλίο της πολιτικής». Όµως, δυστυχώς, εσείς εδώ
σήµερα δεν µας αφήνετε αυτό να το διακηρύξουµε.

Υπάρχει η λογική στην κοινωνία ότι όλοι είµαστε απατεώνες,
ότι όλοι είµαστε διεφθαρµένοι, ότι όλοι είµαστε κλέφτες. Όλοι
µας. Εγώ δεν είµαι εδώ για να απολογούµαι γι’ αυτά και πιστεύω
ότι ούτε εσείς οι ίδιοι.

Κάντε, λοιπόν, σήµερα την υπέρβαση, εσείς, οι Βουλευτές της
Νέας ∆ηµοκρατίας, για να αποδείξετε ότι είστε και είµαστε πάνω
απ’ όλα τίµιοι πολιτικοί. Και όποιος δεν είναι να πάει σπίτι του ή
να πάει στη φυλακή. Γιατί είναι φανερό ότι η διαφάνεια της πο-
λιτικής ζωής στην Ελλάδα τα τελευταία χρόνια έχει πληγεί βά-
ναυσα από την πολιτική της Κυβέρνησης αυτής, πολιτική που δεν
ταιριάζει σε ένα κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και έχει
φέρει τη χώρα µας σε δεινή θέση σε όλα τα επίπεδα, στο οικο-
νοµικό επίπεδο, στο πολιτικό επίπεδο, στο κοινωνικό επίπεδο.

Αντί, όµως, η Νέα ∆ηµοκρατία να κάνει επιτέλους µία φορά
αυτοκριτική στα πέντε αυτά χρόνια, µας κουνάει επιδεικτικά το
δάχτυλο -οι πέντε-έξι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας που µί-
λησαν, γιατί οι υπόλοιποι δεν τολµούν να πάρουν το λόγο- και
δυσφηµούν το ΠΑΣΟΚ και τον Πρόεδρο Γιώργο Παπανδρέου.

Και όµως, τη δυσφήµιση της Ελλάδας στο εξωτερικό την προ-
καλεί η Νέα ∆ηµοκρατία µε την πολιτική που κάνει τα τελευταία
πέντε χρόνια. Θα έπρεπε, όµως, να αναζητήσετε τους υπεύθυ-
νους µέσα στο κόµµα σας, γιατί είναι δεδοµένο ότι η πρακτική
της αναβλητικότητας που ακολουθείτε σε όλα τα σκάνδαλα –
έχετε αρνηθεί τρεις φορές σύσταση εξεταστικής επιτροπής για
τη «SIEMENS»- δεν προσφέρει καµµία ουσιαστική υπηρεσία για
να διαλευκανθεί αυτό το σκάνδαλο. ∆εν προσφέρει καµµία υπη-
ρεσία στην ενίσχυση των θεσµών της διαφάνειας στο πολιτικό
µας σύστηµα. ∆εν προσφέρει καµµία υπηρεσία στην πάταξη της
διαφθοράς. Αντίθετα, λειτουργεί ανασταλτικά στη διαφάνεια και
τη διαύγεια του πολιτικού µας συστήµατος.

Το ΠΑΣΟΚ τόνισε και τονίζει ότι είναι δυνατή µία άλλη Ελλάδα,
µία Ελλάδα των αξιών, όπου οι αρχές της διαφάνειας επικρατούν
των φαινοµένων της διαφθοράς, όπου όσοι προβαίνουν σε πρά-
ξεις που βλάπτουν το δηµόσιο ή το ιδιωτικό συµφέρον, ανεξάρ-
τητα πόσο ισχυροί πολιτικά, οικονοµικά ή κοινωνικά είναι, θα
τιµωρηθούν.

Αυτό είναι αυτό που επιδιώκουµε εδώ σήµερα, να εξεταστεί
ποιοι είναι αυτοί που έλαβαν χρηµατικά ποσά από τα ταµεία της
«SIEMENS» και ποιοι δίαυλοι επικοινωνίας χρησιµοποιήθηκαν,
για να µπορέσει αυτή η εταιρεία να αναλάβει δουλειές εκατοµ-
µυρίων στη χώρα µας.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι µόνο η διό-
γκωση της διαφθοράς για την οποία ευθύνεται η Κυβέρνηση Κα-
ραµανλή που από τον πρώτο καιρό ανάληψης της εξουσίας,
έστειλε σαφές µήνυµα ασυδοσίας θεσµοθετώντας νόµους για
αδιαφάνεια, όπως ο ν. 3259/2004, ένας νόµος για την αποποινι-
κοποίηση της χρήσης πλαστών και εικονικών τιµολογίων, νόµος
που περιλαµβάνει και τις ρυθµίσεις µε τις οποίες δόθηκε τότε
στους εµπλεκόµενους στην υπόθεση «SIEMENS» νοµική διέξο-
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δος για τον επαναπατρισµό των µιζών της «SIEMENS». Είναι
ακόµα η εµπλοκή των στελεχών σε µικρά και µεγάλα σκάνδαλα.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κίνηµά µας δεν έχει να
κρύψει απολύτως τίποτα, γιατί ακούστηκαν εδώ ονόµατα. ∆εν
µας αφορούν τα µικροκοµµατικά παιχνίδια ούτε οι συµψηφισµοί
ούτε τα παιχνίδια εντυπώσεων σαν και αυτά που επιχειρείτε να
κάνετε εδώ και καιρό. ∆εν µας απασχολούν όλα αυτά, γιατί ο Μα-
κιαβέλι έγραψε στο «Ο ΗΓΕΜΩΝ» ότι στην πολιτική µπορεί να
ακολουθήσουµε δύο παραδείγµατα, το παράδειγµα του λιοντα-
ριού και το παράδειγµα της αλεπούς. Το λιοντάρι, δηλαδή το
θάρρος, είναι το ΠΑΣΟΚ που πολιτεύεται έτσι από τότε που ιδρύ-
θηκε, ενώ εσείς ακολουθείτε το παράδειγµα της αλεπούς, δη-
λαδή της πονηριάς, της µικροπολιτικής, για να πείσετε ότι τίποτα
τελικά δεν συµβαίνει σε σκάνδαλα στην Ελλάδα.

Η χώρα ζει σε µία βαθιά σήψη. Είστε υπεύθυνοι γι’ αυτό και θα
πρέπει να αποχωρήσετε σύντοµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σκουλά.
Ο κ. Τζαβάρας έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν θα ήταν υπερβολή να πω ότι τους τε-

λευταίους µήνες, ειδικά το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης ζει υπό την επίδραση ενός πολιτικού και ιδεολογικού
κυκεώνα, ενός φαιδρού και τραγικού µείγµατος ιδεών, αρχών,
περίεργων εµµονών που κανείς δεν µπορεί να καταλάβει τι στόχο
έχουν και κυρίως κατά ποίο τρόπο εξυπηρετούν την αναµέτρηση
των πολιτικών ιδεών µέσα στο Κοινοβούλιο.

Και επειδή δεν θέλω κυριολεκτικά να παραγνωρίζω το θεσµικό
και τον πολύ σηµαντικό ρόλο που παίζει η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση στη δηµοκρατία, εξηγούµαι αµέσως. Κατά ποία έννοια σή-
µερα η Ολοµέλεια της Βουλής των Ελλήνων ασχολείται µε
αίτηση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης που στηρίζεται στη διά-
ταξη του άρθρου 68 και αφορά µία υπόθεση η οποία τουλάχι-
στον αναφέρεται όσον αφορά δράσεις, ευθύνες και γεγονότα
που δεν µπορούν χρονικά να υπερβούν το 2004;

Το λέω αυτό γιατί υπάρχουν στην παράταξη της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης ικανοί και σοφοί πολιτικοί άνδρες, οι οποίοι γνω-
ρίζουν πολύ καλά –κάλλιον εµού οπωσδήποτε- ότι η διάταξη του
άρθρου 68 του Συντάγµατος καθιερώνει ένα µέσο κοινοβουλευ-
τικού ελέγχου. Καθιερώνει ένα µέσο το οποίο και από ιστορική
άποψη –ήδη έχω αναφερθεί και σε άλλη οµιλία µου- ανάγεται
στις συζητήσεις για την ψήφιση του Συντάγµατος της Βαϊµάρης
όπου εκεί µετά από πρόταση του Μάξ Βέµπερ, είχε υιοθετηθεί η
δυνατότητα της Μειοψηφίας να έχει αυτήν ακριβώς την πολύ ση-
µαντική πρωτοβουλία να προκαλεί µε αίτησή της συζήτηση για
θέµατα για τα οποία ενδιαφέρεται η δηµοκρατία και η Βουλή για
να προσεγγίσει την αλήθεια των πραγµάτων.

Σήµερα, δηλαδή, απασχολείται η Ολοµέλεια της Βουλής µε
µία αίτηση για σύσταση εξεταστικής των πραγµάτων επιτροπής
που ως µέσο κοινοβουλευτικού ελέγχου έπρεπε να απευθύνεται
στις κυβερνήσεις εκείνες κατά τη διάρκεια των ηµερών της εξου-
σίας των οποίων είχαν λάβει χώρα τα συγκεκριµένα γεγονότα.

Και ερωτώ, πού θέλετε να καταλήξει αυτή η συζήτηση; Στο να
κάνετε κοινοβουλευτικό έλεγχο σε κυβερνήσεις που σήµερα
πλέον δεν µπορούν να εµφανιστούν ενώπιόν σας και να λογοδο-
τήσουν; Ή θέλετε να πείσετε τον ελληνικό λαό ότι τουλάχιστον
κατ’ αυτόν τον τρόπο έχετε τη δυνατότητα µέσα στο Κοινοβού-
λιο να κάνετε ένα ιδιότυπο πολιτικό χαρακίρι; Αυτά θέλετε να συ-
ζητήσουµε σήµερα;

Και ας πάµε τα πράγµατα και πιο βαθιά. Με τον τρόπο αυτό,
αναγκάζετε την Εθνική Αντιπροσωπεία να συζητήσει για θέµατα
που ουσιαστικά εδώ και πολλούς µήνες, από το έτος 2006 ήδη,
έχουν απασχολήσει δικαστικές αρχές πολλών χωρών της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, για τις οποίες βεβαίως η ελληνική δικαιοσύνη
είχε την πρόνοια και την ευαισθησία, αλλά και την αποτελεσµα-
τική δράση να έχει εκδηλώσει εγκαίρως αιτήµατα δικαστικής συν-
δροµής τα οποία ικανοποιήθηκαν.

Και ενώ, λοιπόν, κατά το µέγιστο µέρος έχει ολοκληρωθεί στο
ποινικό στάδιο η προδικασία –ολοκληρώνεται ήδη η ανάκριση-
έρχεστε εδώ ποµποδώς και ζητάτε δήθεν στο όνοµα της διαφά-

νειας να αποφασίσουµε τη σύσταση εξεταστικής των πραγµά-
των επιτροπής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Μα, ποιους εµπαίζετε; Φυσικά όχι τους συναδέλφους σας! Πι-
στεύω ούτε και τους εαυτούς σας. Απλώς θέλετε να επιδείξετε σ’
αυτούς οι οποίοι µας παρακολουθούν και σ’ αυτούς που έχουν
την πρωτοβουλία να παράγουν τις εντυπώσεις που έχουν κατα-
κλύσει τον ελληνικό λαό µε διάφορα µηνύµατα –που προφανώς
και δεν ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα- ότι δήθεν εσείς
είστε εκείνη η πολιτική µερίδα που κρατάει τη ροµφαία της απο-
κατάστασης των θεσµών στο προσήκον µέτρο της διαφάνειας,
της ευπρέπειας και της δηµοκρατικής ευαισθησίας.

Νοµίζω ότι αυταπατάστε. Όµως, πιο πολύ θα έπρεπε να έχετε
συνείδηση του γεγονότος ότι ήδη η σκανδαλολογία δεν περνάει.
Ο λαός γυρίζει την πλάτη σ’ αυτού του είδους τα τερτίπια. Ήδη
µε τις µετρήσεις που έχουν γίνει, µόνο το 14% ενδιαφέρεται γι’
αυτού του είδους τα καµώµατα.

Θεωρώ ότι αποτελεί µία κραυγαλέα οµολογία αποτυχίας του
ρόλου σας και κυρίως, δεν σας τιµά καθόλου το γεγονός ότι εκ-
µεταλλευόµενοι –γιατί αυτό άλλωστε σηµαίνει σκανδαλολογία-
την επίκληση σκανδάλων, προσπαθείτε να αποκοµίσετε πολιτικά
οφέλη.

Όµως, αυτό όχι µόνο δεν είναι ευπρεπής δηµοκρατική συµπε-
ριφορά, αλλά είναι µία ολέθρια συµπεριφορά για τους δηµο-
κρατικούς θεσµούς, την οποία θα χρεωθείτε. Σήµερα που
περισσότερο από κάθε άλλη φορά ο ελληνικός λαός έχει ανάγκη
από µία στιβαρή διακυβέρνηση, αυτή που ο Κώστας Καραµαν-
λής ως Πρωθυπουργός της χώρας αυτή τη στιγµή διαθέτει και
προσπαθεί στην Πράγα να δίνει τις µάχες γι’ αυτό που απαιτεί
και χρειάζεται ο ελληνικός λαός. Εσείς δεν έχετε κανένα δικαί-
ωµα να προσπαθείτε να συγκαλύπτετε αυτού του είδους τις πολύ
σοβαρές πρωτοβουλίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Γι’ αυτό και στη συνείδηση του ελληνικού λαού θα καταδικα-
στείτε αργά ή γρήγορα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστώ, κύριε Τζα-

βάρα.
Το λόγο έχει ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Απόστολος Κα-

κλαµάνης.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Μία µικρή διόρθωση στον αγα-

πητό συνάδελφο εξ Ηλείας. Ο κ. Καραµανλής δεν προσπαθεί τί-
ποτα στην Πράγα σήµερα. «Θα» προσπαθήσει αύριο. Απλώς
έφυγε µία µέρα νωρίτερα, γιατί προφανώς δεν είχε τίποτα άλλο
πιο χρήσιµο να κάνει εδώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ ανήκω σε µία γενιά που η
ενασχόλησή της µε τα κοινά ενείχε κάποιους κινδύνους, ιδιαί-
τερα για το χώρο του ∆ηµοκρατικού Κέντρου και της Αριστεράς.
Ενείχε τον κίνδυνο για την ελευθερία, για τη σωµατική ακεραιό-
τητα, ακόµα και για τη ζωή κάποιων που πίστευαν και αγωνίζο-
νταν για ένα καλύτερο µέλλον αυτού του τόπου.

∆υστυχώς, ο ελληνικός λαός διαπιστώνει σήµερα ότι η πολι-
τική δεν είναι για όλους ένας στίβος αγώνα, αλλά ένας δρόµος
πολύ κατάλληλος για να κάνει κάποιος καριέρα, να ανελιχθεί κοι-
νωνικά, επαγγελµατικά κ.λπ..

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ)

Αυτή είναι µια µεγάλη αλήθεια και όσοι κατανοούµε αυτήν την
αλήθεια και όσοι δεν ήρθαµε εδώ διότι µας έστειλαν κάποιοι οι-
κονοµικοί χορηγοί, κάποια κανάλια, κάποιοι εκδότες, θα πρέπει
να σταµατήσουµε να χρησιµοποιούµε το δεύτερο πληθυντικό
πρόσωπο, απευθυνόµενος σε µία παράταξη, σε ένα κόµµα, σε
µία οµάδα συναδέλφων.

Κάθε ένας έχει την ιστορία του, κάθε ένας έχει την προσωπι-
κότητά του και όπως τα πέντε δάκτυλα δεν είναι ίδια, έτσι και
εδώ ανάµεσα στους τριακόσιους που είµαστε εδώ, σ’ αυτή την
Αίθουσα, καθένας έχει τη δική του αξία της προσωπικότητάς του.
Κάποτε, λοιπόν, πρέπει να σταµατήσει αυτό.
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Απευθύνοµαι σε σας, κύριε Υπουργέ, γιατί σας άκουσα να
απευθύνεστε στο ΠΑΣΟΚ και να κατακεραυνώνετε συλλήβδην
και αθρόως ολόκληρο το ΠΑΣΟΚ και µάλιστα και µη ζώντες
πλέον, όπως τον αείµνηστο Πρόεδρό µας, Ανδρέα Παπανδρέου.
Και ελπίζω ότι δεν θα βάλετε ξανά στο στόµα του αυτό που µια
φυλλάδα έγραψε, ότι τάχα είχε καθορίσει και τιµολόγιο διαφθο-
ράς. Και αυτό είναι κάτι που το ακούµε συχνά εδώ µέσα και είναι
χαρακτηριστικό του επιπέδου στο οποίο γίνεται εδώ, σ’ αυτήν
την Αίθουσα, ο πολιτικός διάλογος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα επίσης την αγαπητή και
στην ίδια περιφέρεια συνάδελφο κ. Παπακώστα να αναφέρεται
στις προτάσεις για εξεταστικές επιτροπές που έγιναν όταν κυ-
βέρνηση ήταν το ΠΑΣΟΚ και είχα την τιµή να προεδρεύω του Σώ-
µατος.

Ειλικρινά, επειδή αυτό το έχουµε πει και ξαναπεί και έχουµε
κουραστεί πια, για όλα αυτά, περιλαµβανοµένης και της υπόθε-
σης του Χρηµατιστηρίου που επέµεινε και ο κ. Έβερτ, η Πλειο-
ψηφία της Νέας ∆ηµοκρατίας και ο Αρχηγός της, ο
Πρωθυπουργός κ. Καραµανλής, παρά τις αλλεπάλληλες προ-
κλήσεις και του οµιλούντος, ενώ είχε την πλειοψηφία, γιατί, δεν
συνέστησε αυτές τις επιτροπές; Γιατί θα πρέπει και για τη δια-
κυβέρνηση της χώρας από το ΠΑΣΟΚ και για τη διακυβέρνηση
της χώρας από τη Νέα ∆ηµοκρατία να εφαρµόσουµε τη φασι-
στική αρχή της συλλογικής ευθύνης; Εάν, δηλαδή, υπάρχει ένα
λωποδύτης Υπουργός, γιατί θα πρέπει όλοι εσείς που ψηφίζετε
την Κυβέρνηση να θεωρείστε ότι έχετε ευθύνη γι’ αυτό;

Αυτό το έχω πει πάρα πολλές φορές σ’ αυτήν την Αίθουσα και
επειδή πιστεύω ότι δεν είναι δυνατόν να διακυβερνηθεί ποτέ µια
χώρα χωρίς να υπάρξουν λάθη, αλλά και παρανοµίες, το ζήτηµα
είναι να µη συγκαλύπτονται και να µη γινόµαστε αλληλέγγυοι του
οποιουδήποτε παρανοµούντος. Αυτή είναι η δική µου άποψη.

Είπατε, κύριε Παυλόπουλε, κύριε Υπουργέ, ότι εσείς στείλατε
όλες τις υποθέσεις στη δικαιοσύνη. Ποια από όλες; Τις υποκλο-
πές; Αυτοκτόνησε, ή τον «αυτοκτόνησαν», ο Τσαλικίδης, και ήρθε
ο Γενικός ∆ιευθυντής της «VODAFONE» στο Πρωθυπουργικό
γραφείο θρασύτατα και αξίωνε την ίδια µέρα να δει τον Πρωθυ-
πουργό. ∆εν ξέρω από πού είχε αυτό το θάρρος. Και βέβαια,
είναι στο αρχείο η υπόθεση των υποκλοπών. Και επιµένω ότι δεν
ήταν εκατόν έξι οι παρακολουθούµενοι. ∆εν ήταν ο Πρωθυ-
πουργός. Και αν ήταν ο Πρωθυπουργός και ο Υπουργός Εθνικής
Αµύνης και Εξωτερικών και ήµουν Υπουργός να έχω τα εθνικά
απόρρητα να τα χειρίζοµαι και να τα έχουν υποκλέψει ξένες µυ-
στικές υπηρεσίες -όπως αφήσατε να εννοηθεί- θα είχα πάει σπίτι
µου. Θα ντρεπόµουν να εµφανίζοµαι και να ζητώ την ανανέωση
της εµπιστοσύνης του λαού, όταν θα είχα επιδείξει τέτοια –το λι-
γότερο- αβελτηρία.

Στο αρχείο, λοιπόν, οι υποκλοπές, µε εφέτη. Υποθέτω ότι και
την υπόθεση της «SIEMENS» θα την σπρώξουµε σε έναν «εφε-
τάκο». Ε, θα περιµένει κι αυτός έξι, οκτώ µήνες να γίνει αεροπα-
γίτης, όπως κάνατε και µε τις άλλες υποθέσεις.

Όσον αφορά την υπόθεση των οµολόγων, ποια Επιτροπή Κε-
φαλαιαγοράς, κύριε Υπουργέ; Γνωστή τράπεζα κατήγγειλε στο
πλαίσιο του ανταγωνισµού τραπεζών και χρηµατιστηριακών εται-
ρειών το κόλπο στο οποίο συµµετείχαν κυβερνητικά στελέχη. Γε-
νικός Γραµµατέας Υπουργείου, τον οποίο διώξατε µετά τις
εκλογές. Όµως, γιατί να αναδέχεστε εσείς ευθύνες για τις πρά-
ξεις των οποιωνδήποτε; Στο κάτω-κάτω, απεδείχθησαν λειψοί
µπροστά στην εµπιστοσύνη που τους δείξατε, να τους τοποθε-
τήσετε σε ασφαλιστικά ταµεία, σε Υπουργεία κλπ.

Το ίδιο συµβαίνει και µε την περίφηµη υπόθεση για το Βατο-
πέδι. Εσείς το στείλατε στη δικαιοσύνη; Ή και το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας και το ΠΑΣΟΚ και ο Συνασπισµός Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς που επί δύο χρόνια καταθέταµε ερωτήσεις;

Όµως, πού έχει καταντήσει ο δηµόσιος βίος της χώρας µας,
αγαπητοί συνάδελφοι; Εάν δεν έβγαινε ένα κανάλι για τους δι-
κούς του λόγους -λόγους που δεν τιµούν ούτε τον ιδιοκτήτη του
καναλιού ούτε την Κυβέρνηση- επί τρεις µήνες να βγάζει τα στοι-
χεία για το Βατοπέδι, δεν θα ησχολείτο τελικώς ούτε η δικαιο-
σύνη ούτε το Κοινοβούλιο. Αυτή είναι η αλήθεια!

Και όταν επρόκειτο να γίνει εδώ µυστική ψηφοφορία -εδώ χρει-
άζεται ο δεύτερος πληθυντικός, αγαπητοί συνάδελφοι- υποκύ-

ψατε σ’ έναν εκβιασµό. ∆ιότι όταν λέει ο Αρχηγός µιας Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας, δεν θα πάτε εκεί και καταργεί τη Βουλή
έστω και για ένα βράδυ -διότι δεν εµπιστεύεται το τι θα κάνετε
στη µυστική ψηφοφορία- αυτό είναι εκφυλισµός του Κοινοβου-
λευτισµού και δεν έχει να κάνει τίποτα µε εποχές που ο κόσµος
µας σεβόταν. Τώρα ο κόσµος απαξιώνει και να µας αντικρίσει µε
αυτά που γίνονται.

Ας πάµε τώρα στην υπόθεση που συζητάµε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι.

Μου κάνει εντύπωση ότι αντιµετωπίζετε µόνο το ΠΑΣΟΚ. ∆η-
λαδή, ξαφνικά ο ΛΑΟΣ, ο ΣΥΡΙΖΑ, το Κοµµουνιστικό Κόµµα είναι
συµπράγκαλα του ΠΑΣΟΚ¹; Ακολουθούν το ΠΑΣΟΚ, χωρίς συ-
νείδηση του τι πράττουν; Είναι και αυτό χαρακτηριστικό. Θέλουν
να διευκολύνουν το ΠΑΣΟΚ;

Το γεγονός, αγαπητέ κύριε Παυλόπουλε, ότι είκοσι επτά µήνες
από την έναρξη των ερευνών, κάνει έφοδο στη «SIEMENS» ο Ει-
σαγγελέας και ο Προϊστάµενος της Υπηρεσίας Νοµιµοποίησης
Χρηµάτων από εγκληµατικές πράξεις, ότι ζητούν οι Γερµανοί να
µας δώσουν στοιχεία και οι δικοί µας «κοιµούνται», ότι στις 15
Ιουνίου –στις 30 Ιουνίου είπε ο κ. Χατζηγάκης- επρόκειτο να ασκη-
θούν διώξεις και να επιληφθεί ο ανακριτής και ο κ. Αθανασίου
ξαφνικά «κλείνει» την προκαταρκτική εξέταση και έχουµε έπειτα
από επτά µήνες, τα «πήγαινε-έλα» και τα ταξίδια στη Γερµανία,
όλα αυτά δείχνουν αυτό που φαίνεται σήµερα από το δηµοσίευµα
του «ΕΛΕΥΘΕΡΟΥ ΤΥΠΟΥ». Και αυτό, κύριε Υπουργέ, σας
αφορά. Να ρωτήσετε τον κ. Αλογοσκούφη -τον απόντα σήµερα
από εδώ, αυτό που αναφέρεται για το νόµο περί επαναπατρισµού
χρηµάτων από το εξωτερικό, αυτό που αναφέρει ο «ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ
ΤΥΠΟΣ», είναι πάρα πολύ σοβαρό για να το «καταπιούµε».

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το είχαµε καταγγείλει από τότε. «Μοντέλα επαναπατρισµού
στην Ελλάδα. ∆όθηκε στο παρελθόν µε παρόµοιο τρόπο, όπως
και στη Γερµανία, φορολογική αµνηστία. Αυτή προέβλεπε ότι
στους Έλληνες υπηκόους που είχαν τη δυνατότητα να επανα-
πατρίσουν χρήµατα από το εξωτερικό, τα οποία είχαν µεταφέρει
εκεί για φορολογικούς λόγους, κατά τη διαδικασία αυτή επιβαλ-
λόταν ένας κατ’ αποκοπή φόρος της τάξεως µόνο του 3%.» Τον
θυµάστε; Τον ψήφισε η Βουλή αυτόν το νόµο και έγινε και πε-
ραιτέρω παράταση αυτού του νόµου. Και ρωτήσαµε πόσα κεφά-
λαια επαναπατρίστηκαν; ∆εν πήραµε καµµία απάντηση ως τώρα.

Όµως, όπως αναφέρεται εδώ –και είναι το σηµείωµα που ανα-
φέρει ο «ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ» και που συνέταξε το Νοέµβρη του
2006 ο Μαυρίδης µε τους εκ Γερµανίας εκπροσώπους της
«SIEMENS»- o κ. Μαυρίδης έκανε χρήση αυτής της δυνατότη-
τας, προκειµένου να µεταφέρει χρήµατα από την Ελβετία στην
Ελλάδα. Αυτή η λύση αφορά την από 28 Ιανουαρίου 2005 µετα-
φορά χρηµάτων ύψους 6.000.000 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ πιστεύω ότι κακώς γίνεται
όλη αυτή η φιλολογία περί της Κυβερνήσεως που, αν δεν έχει
151 –το άκουσα µάλιστα και από συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ- θα
χάσει τη δεδηλωµένη. Οι κυβερνήσεις πέφτουν, αν 151 Βουλευ-
τές ψηφίσουν πρόταση µοµφής ή αν ζητηθεί ψήφος εµπιστοσύ-
νης και δεν συγκεντρώσει τον ίδιο αριθµό, περισσοτέρων δηλαδή
Βουλευτών απ’ αυτούς που θα την καταψηφίσουν.

Όλα τα άλλα είναι παραµύθια, για να µην πω εκβιασµοί, που
είναι ντροπή στη λειτουργία του Κοινοβουλίου µας να χρησιµο-
ποιούνται ως µέσο, προκειµένου η συνείδηση των εκπροσώπων
του ελληνικού λαού που στελεχώνουν την κοινοβουλευτική
οµάδα του κυβερνώντος Κόµµατος να επηρεαστούν, ώστε να
πράξουν παρά τη συνείδησή τους.

Και είµαι βέβαιος, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι και στη φανερή
ψηφοφορία πολλοί από εσάς δεν θα είχατε κανένα λόγο να µη
συµµετάσχετε, ώστε να δούµε, επιτέλους, πέρα από τη
«SIEMENS», τι θα κάνουµε µε το πολιτικό χρήµα. Στα κόµµατα,
όπως ξέρετε, δεν διαχειρίζονται οι πάντες το χρήµα των εκλο-
γών.

Είναι κανείς συνάδελφος από εσάς που ερωτάται και λαµβάνει
µέρος στην απόφαση του πού θα διατεθούν οι δαπάνες; Είναι
κανείς από εσάς που ξέρει γι’ αυτά τα πολυτελή φυλλάδια η φο-
βερή δαπάνη που γίνεται µέσα στα ίδια τα κόµµατα πόθεν προ-
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έρχεται; ∆εν πρέπει κάποτε να σταµατήσει αυτό; Πώς θα µας
εµπιστεύεται πλέον ο ελληνικός λαός, όταν εµείς οι ίδιοι θα εµ-
φανιζόµαστε ότι είµαστε όλοι το ίδιο; Ε, δεν είναι έτσι τα πράγ-
µατα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Το λόγο έχει ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Νικόλαος ∆ένδιας.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):

Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): ∆εν θα προλά-

βουµε, κύριε Υπουργέ. Ορίστε, έχετε το λόγο µόνο για ένα λεπτό,
γιατί οι χρόνοι δεν επαρκούν.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):
Επειδή ο κ. Κακλαµάνης αναφέρθηκε σε µένα προσωπικά, ζητώ-
ντας µου να πω µια λέξη, θα ήθελα να πάρω το λόγο, κύριε Πρό-
εδρε, µόνο για τριάντα δευτερόλεπτα και ζητώ συγγνώµη από το
συνάδελφό µου, κ. ∆ένδια.

Σε ό,τι αφορά όλα τα ζητήµατα τα οποία έθεσε, ένα µονάχα
θα πω. Ουδέποτε άλλοτε στο παρελθόν µε πρωτοβουλία κυβέρ-
νησης και των διοικητικών µηχανισµών και µε τους ελεγκτικούς
µηχανισµούς να λειτουργούν πλήρως υποθέσεις που ακόµη και
κατά φαντασία υπήρξαν ή κατά καταγγελία υπήρξαν –όχι µε
πραγµατικά περιστατικά- ουδέποτε άλλοτε τόσες υποθέσεις
έφθασαν στη ∆ικαιοσύνη και ερευνήθηκαν από τη ∆ικαιοσύνη!
Αυτό δείχνει την τεράστια διαφορά.

Με ρώτησε, όµως, και πώς κρίνω το Κοµµουνιστικό Κόµµα. Το
Κοµµουνιστικό Κόµµα, το ΣΥΡΙΖΑ, το Λαϊκό Ορθόδοξο Συνα-
γερµό, όλη την Αντιπολίτευση τη σέβοµαι απολύτως, όπως την
σέβεται ο κ. Καραµανλής και η παράταξή µου.

Πώς αισθανόµαστε λοιπόν απέναντι στο Κοµµουνιστικό Κόµµα
να µη ρωτά τη δική µου παράταξη. Τον κ. Πάγκαλο να ρωτά ο κ.
Κακλαµάνης να του απαντήσει.

ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ: (δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ρω-

τήστε τον κ. Πάγκαλο! Αυτά ήταν τα λόγια του δικού σας κοινο-
βουλευτικού εκπροσώπου.

(Θόρυβος – διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι! Σας παρακαλώ, κύριε Παντούλα! Είστε και εσείς κα-
θηγητής γυµνασίου. Αφήστε τώρα τους αφορισµούς. Σας παρα-
καλώ! Μεταξύ καθηγητών η έρις.

Ορίστε, κύριε ∆ένδια. Έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχήν, θα µου επιτρέψετε να πω ότι δεδοµένου του θε-

σµικού ρόλου του Υπουργού ∆ικαιοσύνης ελάχιστα πράγµατα
έχω το δικαίωµα να πω όσον αφορά την ίδια την υπόθεση
«SIEMENS», µια υπόθεση η οποία αυτή τη στιγµή βρίσκεται σε
µια εξαιρετικά ευαίσθητη φάση. Όπως καλώς γνωρίζετε, ο ανα-
κριτής έχει ήδη αποστείλει κλήσεις προς απολογία και αναµένε-
ται η απολογία µιας σειράς κατηγορουµένων.

Οφείλω, λοιπόν, να προασπίσω µε µεγάλη προσοχή το θεσµικό
ρόλο του Υπουργού ∆ικαιοσύνης και να προσέξω πάρα πολύ τα
λόγια του.

Από την άλλη θα ήταν υποκρισία, αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ, να µην υπογραµµίσω την απορία οιουδήποτε αν-
θρώπου, πέραν και έξω της Αιθούσης, για τον τρόπο µε τον οποίο
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση αντιµετωπίζει το ζήτηµα της υποθέ-
σεως «SIEMENS».

Θα µου επιτρέψετε να σας πω –χωρίς να κάνω κανένα σχόλιο-
ότι η υπόθεση «SIEMENS» έχει ένα απολύτως εµφανές κοµµάτι
και ένα αφανές κοµµάτι. Ουδείς δύναται να προλέξει και ουδείς
δικαιούται να προλέξει τι εµπεριέχει το αφανές κοµµάτι.

Γνωρίζετε, όµως, όλοι πάρα πολύ καλά και γνωρίζετε και εσείς
πάρα πολύ καλά ποιο είναι το εµφανές κοµµάτι, αυτό το οποίο
γνωρίζει πέραν αµφισβήτησης η ελληνική κοινωνία. Και θα µου
επιτρέψετε να πω πως θα ανέµενα από ένα κόµµα, το οποίο
πλέον επαγγέλλεται την απόλυτη διαφάνεια του δηµοσίου βίου,
µια τελείως διαφορετική αντίδραση απέναντι σε όσα είναι ήδη
γνωστά, είναι ήδη καταγγελµένα και εν πολλοίς είναι ήδη απο-

δεδειγµένα.
Αντ’ αυτού, αντί αυτών που θα περίµενε κανείς, έρχεται µετά

από µακρά σειρά η σηµερινή σας πρόταση για τη σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής. Κανείς, σε πρώτη φάση, µπορεί λογικά να
αναρωτηθεί και να ακουστεί λογικό το εξής επιχείρηµα: Για ένα
λεπτό όλα στο φως! Γιατί, λοιπόν, να µην ψηφίσουµε και αυτήν
την εξεταστική επιτροπή; Θα κρύβεται κάτι πίσω απ’ αυτήν;

Νοµίζω πώς πριν προσπαθήσουµε να αντιµετωπίσουµε το επι-
χείρηµα αυτό, το οποίο εν πρώτης όψεως εµφανίζεται λογικό, θα
πρέπει λίγο-πολύ να δούµε πώς ιστορικά το ΠΑΣΟΚ αντιµετωπί-
ζει τις εξεταστικές επιτροπές, ποια είναι η θέση που έχει ως
Κόµµα απέναντι στις εξεταστικές επιτροπές. Είναι κάτι το οποίο
θετικά το αντιµετωπίζει; Είναι κάτι το οποίο συχνά µετέρχεται
προς αποκάλυψη της αληθείας; Πώς αντιµετώπισε στο παρελ-
θόν το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα τη σύσταση εξεταστικών
επιτροπών;

Θέλετε να πάµε στην περίοδο της δικής του διακυβέρνησης,
που οφείλω να πω πως εκεί είναι το ασφαλές κριτήριο, γιατί εκεί
αναζητά κανείς τις ρίζες της αντιµετώπισης. Έχει λεχθεί επανει-
ληµµένως εδώ ότι το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα απέρριψε
δεκατέσσερις προτάσεις εξεταστικών επιτροπών. ∆εκατέσσερις!
Καµµία απ’ αυτές τις δεκατέσσερις δεν είχε, κατά το ΠΑΣΟΚ, το
απαραίτητο στοιχείο που ορίζει ο Κανονισµός, δηλαδή τη διε-
ρεύνηση ηθικών θεµάτων δηµοσίου συµφέροντος. Καµµία από
τις δεκατέσσερις!

Θα µου πείτε: Άλλη ηγεσία. Κυβέρνηση. Παλιό ΠΑΣΟΚ. Το
έχουµε αποκηρύξει εκείνο το ΠΑΣΟΚ. Τώρα υπάρχει ένα νέο
ΠΑΣΟΚ, ένας νέος Αρχηγός, µια νέα πρόταση για τη διαφάνεια,
µια διαφορετική αντιµετώπιση. Μάλιστα. Να δούµε την τωρινή
διαφορετική αντιµετώπιση!

Υπόθεση Βατοπεδίου, γνωστή σε όλους, συγκλόνισε το πα-
νελλήνιο για µακρά σειρά µηνών, συστήθηκε εξεταστική επι-
τροπή επίσης επί µακρά σειρά µηνών. Κατ’ αρχήν οφείλω και
πάλι να το πω και θα συνεχίσω να το λέω ότι υπήρξε µια τοµή
στην Εξεταστική Επιτροπή για την υπόθεση Βατοπεδίου, ότι η
Πλειοψηφία της επιτροπής για πρώτη φορά αναδέχθηκε πολιτι-
κές ευθύνες για στελέχη του κόµµατος από το οποίο προερχό-
ταν.

Τι έκανε το ΠΑΣΟΚ; Για το ΠΑΣΟΚ τότε δεν υπήρξε καµµία
απολύτως ευθύνη για κανένα στέλεχός του. Θα µου πείτε: έτσι
έκριναν. Κατά συνείδηση είχαν δικαίωµα να κρίνουν. Συµπίπτει η
συνείδηση µε την κοµµατική τους ταυτότητα. Θα ήµουν έτοιµος,
ειλικρινά σας λέω αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι, να το δεχθώ και
αυτό. Αλλά ακούστε το τραγελαφικό το οποίο συνέβη µετά στην
πορεία. Όταν έγινε η συζήτηση στην Ολοµέλεια ενεφανίσθη ο
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Γιώργος Παπανδρέου. Και θα µου
επιτρέψετε να αναφέροµαι πάντα µε ιδιαίτερο σεβασµό στον Αρ-
χηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ
τεκµηρίωσε την τότε θέση του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος όσον αφορά τους Υπουργούς του οι οποίοι ενεπλέκοντο
στην υπόθεση Βατοπεδίου. Και όσον αφορά τον κ. ∆ρυ ουδέν
σχόλιο. Θα µου επιτρέψετε όµως να σας θυµίσω τι εγένετο ως
προς την υπεράσπιση την οποία ο κ. Γεώργιος Παπανδρέου και
το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης επεφύλαξε για τον
έτερο Υφυπουργό, τον κ. Φωτιάδη. Τι είχε πει το ΠΑΣΟΚ τότε για
τον κ. Φωτιάδη; Ότι η συµπεριφορά του κ. Φωτιάδη θα µπορούσε
να ενέχει ευθύνες, και µάλιστα ποινικές ευθύνες, αλλά µε τη µε-
τέπειτα συµπεριφορά του ο κ. Φωτιάδης εξάλειψε την πράξη και
τις ευθύνες αυτές. Το ακούτε πόσο ωραία ακούγεται; «Κάναµε
ένα λάθος, µάλιστα, αλλά µετά τρέξαµε και το διορθώσαµε το
λάθος και άρα το ΠΑΣΟΚ και ο κ. Φωτιάδης δεν έχει καµµία ευ-
θύνη».

Ακούστε τώρα πού είναι το απολύτως έωλο αυτής της ιστο-
ρίας και πού πίσω από το έωλο –διότι δεν µπορώ ειλικρινά να πι-
στέψω ότι ο αξιότιµος Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
δεν γνωρίζει στοιχειώδη νοµικά ή δεν έχει συµβούλους που να
του υποδείξουν τα στοιχειώδη νοµικά- κρύβεται η υποκρισία και
κρύβεται και η αναλήθεια. Οι πράξεις για τις οποίες εδιώκοντο ή
θα εδιώκοντο οι συγκεκριµένοι ήταν όλες σε βαθµό κακουργή-
µατος, κύριοι συνάδελφοι. Και δεν υπάρχει ούτε ένα κακούργηµα
στον Ποινικό Κώδικα, στον ισχύοντα Ποινικό Κώδικα, που µε µε-
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τέπειτα οποιαδήποτε συµπεριφορά του υπαιτίου να αίρεται το
αξιόποινο, που σηµαίνει ότι οποιαδήποτε συµπεριφορά του κ.
Φωτιάδη δεν θα µπορούσε να άρει το κακούργηµα. Είναι σαφές;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Αυτά δεν είναι νοµικά…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Όµως ο Αρ-

χηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ήρθε εδώ και οδήγησε
το ΠΑΣΟΚ στο να ψηφίσει αυτό το συγκεκριµένο πόρισµα. Εάν
αυτό δεν συνιστά κεφαλαιώδη υποκρισία –διότι, ξαναλέω, δεν
είναι δυνατόν µε κανένα τρόπο να δεχθώ ότι συνιστά άγνοια- τότε
τι είναι;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ ησυχία!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Θα µου

πείτε: Να αγνοήσουµε πλήρως τη συγκυρία που υποβάλλεται
αυτή εδώ η πρόταση για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής, να
δεχθούµε ότι είναι σύµπτωση ότι η πρόταση αυτή υποβάλλεται
ακριβώς τη στιγµή που κοινοποιούνται τα κατηγορητήρια και
αναµένονται οι απολογίες και να δεχθούµε πάλι για λόγους
καλής πίστεως ότι πρέπει να συζητήσουµε αν θα έπρεπε για την
υπόθεση «SIEMENS» να συσταθεί εξεταστική επιτροπή. Οφείλω
να πω ότι µε προβληµάτισε η τοποθέτηση του σεβαστού Προέ-
δρου του κ. Κουβέλη, ο οποίος λίγο πολύ µας είπε εδώ: «Ψηφί-
στε, ψηφίστε τη σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής».

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Έχετε µείνει µόνοι σας. Μειοψηφία
είστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Έχουµε µεί-
νει µόνοι µας ή είµαστε µειοψηφία;

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Είστε και µειοψηφία. Είστε και µόνοι
σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργος ∆ικαιοσύνης): Α, είµαστε
και µειοψηφία…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Τσιόκα, θέ-
λετε να έρθετε στο Βήµα; Σας ερωτώ.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Μα τι είναι αυτά που λέει, κύριε Πρόε-
δρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Όχι. Λέω. Έχετε
υποκαταστήσει τον Αρχηγό σας, τον Κοινοβουλευτικό σας Εκ-
πρόσωπο; Έχετε τέτοιες τάσεις; Σας παρακαλώ να µην ξανα-
διακόψετε! Σας παρακαλώ θερµά. Μα δεν είναι σύνηθες αυτό,
να διακόπτεται ένας Υπουργός την ώρα που µιλάει. Αλίµονο!
Εσείς είστε παλιός κοινοβουλευτικός τώρα. Για όνοµα του Θεού!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε Πρόε-
δρε, ορισµένα πράγµατα ενοχλούν. Αυτό είναι κατανοητό. Υπάρ-
χει µια πίεση προς την πλευρά του ΠΑΣΟΚ. Κι αυτό είναι
κατανοητό. ∆εν υπάρχει θέµα. Και τους κατανοούµε και τους κα-
ταλαβαίνουµε και τους συµπονούµε και τους συγχωρούµε.

Κύριε Κουβέλη, επιτρέψτε µου να σας πω το εξής. Θα είχε µια
έννοια ίσως να συζητήσουµε γενικά και αόριστα για τη σύσταση
εξεταστικής επιτροπής για το θέµα «SIEMENS». Αλλά, ειλικρινά,
σοβαρά µας προτείνετε να ψηφίσουµε αυτή την πρόταση για τη
σύσταση εξεταστικής επιτροπής; Ή, αν µου επιτρέψετε, να σας
ρωτήσω και πάλι. Εσείς είναι ποτέ δυνατόν, όσο σας γνωρίζω και
αντιλαµβάνοµαι τον τρόπο που σκέπτεσθε, να ψηφίσετε αυτή την
πρόταση για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής; Θα µου επι-
τρέψετε λίγο να διαβάσω µε ποιον τρόπο αντιλαµβάνεται το
ΠΑΣΟΚ δια της προτάσεώς του την πλήρη διαλεύκανση και διε-
ρεύνηση του σκανδάλου «SIEMENS», ενός σκανδάλου που κατά
τεκµήριο ξεκίνησε επί των ηµερών του, που η σύµβαση του C4I
έχει υπογραφή Υπουργού του, που ο µόνος ο οποίος βεβαιωµένα
µέχρι στιγµής έχει λάβει χρήµατα είναι εκλεκτό του στέλεχος,
που θρυλούνται άλλα πολλά, και που επίσης αναµένονται να απο-
δειχθούν επιπλέον περισσότερα; Για να δούµε λοιπόν, πώς αντι-
λαµβάνεται το ΠΑΣΟΚ αυτή τη συγκεκριµένη πλήρη
διαλεύκανση, διερεύνηση του σκανδάλου «SIEMENS».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ)

Ξεκινάει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση ως εξής:
«Η χώρα µας βρίσκεται από το 2004, µε ευθύνη της Κυβέρνησης,
αντιµέτωπη µε γενικευµένη κρίση αξιών, φαινόµενα διαφθοράς,
πράξεις αυθαιρεσίας της εξουσίας, υποθέσεις διασπάθισης». Το
«έτος µηδέν» για το ΠΑΣΟΚ, κύριοι συνάδελφοι, αγαπητέ κύριε

Πρόεδρε, είναι το 2004. Για το ΠΑΣΟΚ σκάνδαλο «SIEMENS»
προ του 2004 δεν φαίνεται να υπάρχει. Φαινόµενα διαφθοράς
προ του 2004 δεν φαίνεται να υφίστανται, διασπάθιση του δη-
µοσίου χρήµατος προ του 2004 προδήλως αγνοείται.

Θέλετε να πάµε περαιτέρω να δούµε ποια πρόταση µας προ-
τείνετε να ψηφίσουµε; Πάµε στην τελευταία σελίδα, για να µην
σας ταλαιπωρήσω πάρα πολύ: «Ταυτοχρόνως» -λέει το ΠΑΣΟΚ
για την Κυβέρνηση- «επιδίδεται σε µια πρωτοφανή επιχείρηση
χειραγώγησης και άλωσης της ∆ικαιοσύνης». Αυτό λέγεται τη
στιγµή που έχουν επιδοθεί οι κλήσεις σε απολογία των κατηγο-
ρουµένων για την «SIEMENS». Τότε, αυτήν τη στιγµή επιλέγει το
ΠΑΣΟΚ για να επιτεθεί στη δικαιοσύνη. Και δεν φτάνει αυτό.
Ακούστε τη φρασεολογία: «Αξιοποιώντας τις υπηρεσίες ελάχι-
στων επίορκων λειτουργών της». Η κλήση προς απολογία είναι
προϊόν επίορκου λειτουργού; Ποιοι είναι οι επίορκοι λειτουργοί,
κύριοι συνάδελφοι, τους οποίους µνηµονεύετε και πώς να δια-
λεχθούµε µε ένα κόµµα το οποίο κατά περίπτωση απευθύνεται
στη δικαιοσύνη µε ποιο τρόπο; Επίορκοι λειτουργοί, γράφει η
πρόταση του ΠΑΣΟΚ εδώ. Θα µου πείτε: µεµονωµένο, λάθος, ξέ-
φυγε, η πίεση της στιγµής, η αγωνία. Ωραία. Εδώ προ ολίγων
ηµερών το ΠΑΣΟΚ δια του Γραµµατέα του Εθνικού του Συµβου-
λίου, του κ. Ραγκούση, θυµάστε πάρα πολύ καλά τι έκανε. Προ-
έβλεψε παραιτήσεις δηµοσίως εισαγγελέων. Και είχα πει και τότε
και το λέω και τώρα ότι αυτό δύο πράγµατα είναι: ή προτροπή
είναι ή απειλή είναι. Θα µου πείτε και τότε εκ παραδροµής θα συ-
νέβη. Μάλιστα. Την εποµένη µέρα η κ. Βάσω Παπανδρέου, εκλε-
κτό στέλεχος του ΠΑΣΟΚ, πρώην Υπουργός, σε εκποµπή
γνωστού καναλιού. «Έντιµοι λειτουργοί». Ερώτηση δηµοσιογρά-
φου: «Υπάρχουν και ανέντιµοι λειτουργοί;» Η κ. Παπανδρέου:
«Είµαι πολίτης, έχω το θάρρος της γνώµης µου». Σας ερωτώ, λοι-
πόν. Με αυτήν την αντιµετώπιση απέναντι στη δικαιοσύνη θα συ-
νταχθούµε;

Και θέλετε να πάµε ακόµη παρακάτω; Ποια είναι η άποψη την
οποία περαιτέρω έχει το ΠΑΣΟΚ; Το λέει: «Με αίσθηµα ευθύνης
να διερευνηθεί και να λάµψει όλη η αλήθεια». Αλλά ποια αλήθεια;
Η αλήθεια του 2004, η αλήθεια του 2005. Η αλήθεια δεν υπάρχει
στο 2003, αλήθεια δεν υφίσταται στο 2002, αλήθεια δεν υπάρχει
στο 2001, αλήθεια δεν υπάρχει στο 2000, αλήθεια δεν υπάρχει το
’99, αλήθεια δεν υπάρχει το ’98. Αυτές δεν είναι αλήθειες. Αυτά
είναι ψεύδη! Η αλήθεια αρχίζει από το έτος µηδέν, το 2004!

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Αν θέλετε να ολοκληρώ-
σετε λίγο νωρίτερα κύριε Υπουργέ για να πάρει τρία λεπτά και ο
Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Μάλιστα
κύριε Πρόεδρε.

Και στο τέλος ποια είναι η αλήθεια; Να εντοπιστούν και να κα-
ταλογιστούν οι ευθύνες σε όσους αυτές ανήκουν. Αυτή είναι η
πρόταση.

Θα µου επιτρέψετε να πω, σεβαστέ µου κύριε Πρόεδρε, ότι
δεν µπορώ µε όλη την ηρεµία συνείδησης να ψηφίσω αυτήν την
πρόταση µε κανένα τρόπο, όπως και κανείς εξ ηµών.

Εκείνο πάντως το οποίο αξίζει να δει κανείς ξεκάθαρα, είναι
ότι πίσω από όλες αυτές τις µεθοδεύσεις, οι οποίες νοµίζω ότι θα
υποτιµούσαν τη νοηµοσύνη όλων µας εάν ανέλυα ποιο σκοπό
έχουν -είναι προφανές όπως προφανής είναι και η σύµπτωση του
χρόνου, όπως προφανές είναι και το επιδιωκόµενο αποτέλεσµα-
πίσω από όλα αυτά υφίσταται ένα πραγµατικό πρόβληµα για την
πολιτική ζωή του τόπου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Ο οµιλών –και παύω να οµιλώ ως Υπουργός ∆ικαιοσύνης και
οµιλώ ως Βουλευτής- έχει δεδοµένη άποψη επ’ αυτού, άποψη
την οποία συµµερίζονται πάρα πολλοί από εµάς από όλες τις πτέ-
ρυγες της Βουλής. ∆υστυχώς έτσι όπως είναι τα πράγµατα, υφί-
σταται χάσµα απέναντι στον τρόπο που η κοινή γνώµη βλέπει τον
πολιτικό κόσµο και την εντιµότητα που θα πρέπει να χαρακτηρί-
ζει τον πολιτικό κόσµο.

∆υστυχώς, επίσης, δεν έχουµε σ’ αυτήν τη φάση τη δυνατό-
τητα να αναθεωρήσουµε το άρθρο 86 του Συντάγµατος. Νοµίζω,
όµως, ότι είναι αδήριτη ανάγκη να προβούµε σε διορθωτικές κι-
νήσεις και να τροποποιήσουµε το νόµο 3126/2003 περί ευθύνης
Υπουργών.

Ευχαριστώ πολύ.

8762 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο κ. Πάνος

Παναγιωτόπουλος, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε λίγο θα ψηφίσουµε επί της

προτάσεως του ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής.
Η θέση µας είναι δεδοµένη, τεκµηριώθηκε κατά τον πλέον νο-
µίζω πλήρη τρόπο τόσο από τους Υπουργούς που έλαβαν το
λόγο όσο και από τους συναδέλφους της Συµπολίτευσης.

Αυτό που θέλω να ξεκαθαρίσω είναι ότι εδώ υπάρχει θέµα. Βε-
βαίως υπάρχει θέµα. Είναι το σκάνδαλο των σκανδάλων και αγ-
γίζει τον κεντρικό άξονα της κρίσης που ταλανίζει τις σύγχρονες
δηµοκρατίες, αδιαφανείς σχέσεις αµαρτίας και διαπλοκής µε-
ταξύ πολιτικών θεσµών και πολιτικών θεµάτων και οικονοµικών
συµφερόντων. Τα όσα έχει πει ο κ. Κουτσενρόϊτερ στις διαδοχι-
κές καταθέσεις του στους Γερµανούς εισαγγελείς, είναι κραυ-
γαλέα και αφορούν και τη χώρα µας. Γι’ αυτό εµείς συνιστούµε
προσοχή, όχι για να συγκαλύψουµε αλλά για να αποκαλύψουµε.

Φοβούµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η ηγετική οµάδα
του ΠΑΣΟΚ –διαχωρίζω τους συναδέλφους Βουλευτές της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης- δεν είναι ειλικρινής. Υποβάλλει αυτήν
την πρόταση και επιλέγει αυτήν τη συγκυρία για να περιφέρουµε
τις εργασίες της Εξεταστικής Επιτροπής στις διάφορες προε-
κλογικές συγκεντρώσεις για τις εκλογές του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου που έχουµε σε τέσσερις εβδοµάδες µπροστά µας. Θέλει
το σοβαρό θέµα της «SIEMENS», το οποίο είναι σκάνδαλο -πρέ-
πει να διαλευκανθεί µέχρι το τέλος και αν υπάρχουν πρωταγωνι-
στές από τον πολιτικό κόσµο να βγουν µπροστά να τους
αποδώσουµε στην ελληνική κοινή γνώµη και µέσω των διαδικα-
σιών που προβλέπει το Σύνταγµα να αναζητηθούν και ευθύνες,
αλλά η ηγετική οµάδα του ΠΑΣΟΚ άλλα κελεύει και άλλα σκέ-
πτεται- να το περιφέρει και τις τυχόν επί µέρους εντυπώσεις σαν
προεκλογικό λάβαρο στις ανά την επικράτεια στις προεκλογικές
συγκεντρώσεις.

∆εν πρόκειται να λειτουργήσει έτσι η διαδικασία αποκάλυψης
της αλήθειας. Οι εισαγγελείς κάνουν τη δουλειά τους. Σε λίγες
ηµέρες από σήµερα θα ληφθούν οι πρώτες απολογίες. Οι λογα-
ριασµοί ανοίγουν. Τίποτα δεν πρόκειται να µείνει σκοτεινό. Και
µην πιστεύει η ηγετική οµάδα του ΠΑΣΟΚ ότι θα προκαλέσει προ-
πέτασµα οξύτητας και έντασης για να καλυφθούν οι πρωταγωνι-
στές του παρελθόντος που υπήρξαν διάττοντες αστέρες στο
τότε κοµµατικό στερέωµα της Χαριλάου Τρικούπη των εκσυγ-
χρονιστών. Όλα θα έλθουν στο φως. Η Νέα ∆ηµοκρατία δεν έχει
να φοβηθεί, γι’ αυτό και ζητεί την αλήθεια, όχι όµως µέσα από
διαδικασίες εντυπώσεων, όχι µέσα από διαδικασίες δηµιουργίας
και εκτόξευσης πυροτεχνηµάτων.

Και κάτι ακόµα για να κλείσω, κύριε Πρόεδρε. Εάν πραγµατικά
η ηγετική οµάδα του ΠΑΣΟΚ έχει ενδιαφέρον για να δηµιουργή-

σουµε θεσµούς σύγχρονους, για να κυνηγήσουµε το πολιτικό
χρήµα, για να περιφρουρήσουµε αποτελεσµατικά τους θεσµούς,
τα κόµµατα, το πολιτικό προσωπικό από τέτοιου είδους διαπλο-
κές και υπαινιγµούς περί διαπλοκών και υποψίες περί διαπλοκών,
αυτό που θα έπρεπε να έχει κάνει είναι να έρθει στην Αίθουσα
όπου συζητούσαµε τα της Αναθεώρησης του Συντάγµατος και
όχι να φυγοµαχήσει τότε και να παριστάνει τον τιµητή εκ των
υστέρων.

Με αυτές τις παραστάσεις, κύριε Πρόεδρε, µπορούµε να ψη-
φίσουµε και δικαιολογηµένα και τεκµηριωµένα θα απορρίψουµε
την πρόταση του ΠΑΣΟΚ και θα ζητήσουµε από την ελληνική δι-
καιοσύνη να προχωρήσει το ταχύτατο δυνατό η σχετική διαδι-
κασία. Θέλουµε να µάθουµε όλοι εάν πήγαν λεφτά, πού πήγαν
λεφτά και να το µάθει πριν από όλα ο ελληνικός λαός.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της προτάσεως
που κατάθεσε ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδος του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος και Αρχηγός της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης κ. Γεώργιος Παπανδρέου και εκατό Βου-
λευτές του κόµµατός του για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής,
σχετικά µε τη διερεύνηση της υπόθεσης «SIEMENS» στο σύνολό
της.

Θα γίνει ονοµαστική ψηφοφορία επί της προτάσεως αυτής.
Οι αποδεχόµενοι την πρόταση λέγουν «ΝΑΙ».
Οι µη αποδεχόµενοι την πρόταση λέγουν «ΟΧΙ».
Οι αρνούµενοι ψήφο άρρενες συνάδελφοι λέγουν «ΠΑΡΩΝ».
Οι αρνούµενοι ψήφο γυναίκες συνάδελφοι λέγουν «ΠΑ-

ΡΟΥΣΑ».
Επίσης, στο Προεδρείο έχουν περιέλθει σύµφωνα µε το άρθρο

70Α του Κανονισµού της Βουλής επιστολές συναδέλφων, οι
οποίες γνωστοποιούν την ψήφο τους. Οι ψήφοι αυτές θα συνυ-
πολογιστούν στην καταµέτρηση που θα ακολουθήσει.

Καλούνται επί του καταλόγου ο κ. Ιορδάνης Τζαµτζής από τη
Νέα ∆ηµοκρατία και ο κ. Φίλιππος Σαχινίδης από το ΠΑΣΟΚ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι η ονοµα-
στική ψηφοφορία που έχει ζητήσει το ΠΑΣΟΚ για το άρθρο 36
του συζητούµενου νοµοσχεδίου του Υπουργείου Οικονοµίας και
Οικονοµικών θα γίνει αύριο στις 13.30’ ακριβώς.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ∆ΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Υπάρχει συνάδελφος ο

οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.
Οι επιστολές οι οποίες απεστάλησαν στο Προεδρείο από τους

συναδέλφους, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της
Βουλής, καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ο συνάδελφος Μιχάλης Παπαγιαννάκης µΆς γνωρίζει ότι
δεν µπορεί να παρευρεθεί στη συνεδρίαση της Βουλής και επι-
θυµεί να γίνει γνωστό ότι αν ήταν παρών, θα ψήφιζε «ΝΑΙ» στη
διεξαγόµενη ονοµαστική ψηφοφορία.

Η ανακοίνωση αυτή αφορά στην ενηµέρωση του Σώµατος, εκ-
φράζει πρόθεση ψήφου και δεν συνυπολογίζεται στην καταµέ-
τρηση των ψήφων.

Το ανωτέρω καταχωρίζεται στα Πρακτικά και έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κηρύσσεται περαιωµένη
η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προ-
βούν στην καταµέτρηση των ψήφων και την εξαγωγή του αποτε-
λέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας.

Ψήφισαν συνολικά 299 Βουλευτές.
Υπέρ της προτάσεως, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 148 Βουλευτές.
Κατά της προτάσεως, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 151 Βουλευτές,

σύµφωνα µε το παρακάτω πρωτόκολλο ονοµαστικής ψηφοφο-
ρίας:

«ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ ΕΠΙ ΤΗΣ ΠΡΟΤΑΣΗΣ
ΕΞΕΤΑΣΤΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ»

EΠIKPATEIAΣ NAI OXI
Έβερτ Μιλτιάδης +
Σουφλιάς Γεώργιος +
Ρουσόπουλος Θεόδωρος +
Χηνοφώτης Παναγιώτης +
Πατριανάκου Φεβρωνία +
Κατσέλη Λούκα +
Ραγκούσης Ιωάννης +
∆ραγώνα Θάλεια +
Κουβέλης Σπυρίδων +
Μπεριάτος Ηλίας +
Καζάκος Κωνσταντίνος +
Μπανιάς Ιωάννης +

Α’ ΑΘΗΝΩΝ
Μπακογιάννη Θεοδώρα (Ντόρα) +
Αβραµόπουλος ∆ηµήτριος +
Αλογοσκούφης Γεώργιος +
Παυλόπουλος Προκόπιος +
Βουλγαράκης Γεώργιος +
Πιπιλή Φωτεινή +
Μπενάκη-Ψαρούδα Άννα +
Σκανδαλίδης Κωνσταντίνος +
∆ιαµαντοπούλου Άννα +
Παπουτσής Χρήστος +
Ράπτη Αναστασία - Συλβάνα +
Αλευράς Αθανάσιος (Νάσος) +
Κανέλλη Γαρυφαλλιά (Λιάνα) +
Καφαντάρη Ευθαλία (Λίλα) +
Φιλίνη Άννα +
Κοροβέσης Περικλής - Ηλίας +
Πλεύρης Αθανάσιος +

Β’ ΑΘΗΝΩΝ
Μητσοτάκης Κυριάκος +
Μεϊµαράκης Ευάγγελος -Βασίλειος +
Γιακουµάτος Γεράσιµος +
Ζαγορίτης Ελευθέριος (Λευτέρης) +
Λιάπης Μιχάλης -Γιώργος +
Σπηλιωτόπουλος Αριστόβουλος (Άρης) +
Χατζηδάκης Κωνσταντίνος +
Παπακώστα-Σιδηροπούλου Κατερίνα +
Πετραλιά-Πάλλη Φάνη +
Καµµένος Παναγιώτης (Πάνος) +
Ντινόπουλος Αργύριος +
Βαρβιτσιώτης Μιλτιάδης +
Πολύδωρας Βύρων +
Παναγιωτόπουλος Παναγιώτης (Πάνος) +
Σταθάκης Αριστοτέλης (Άρης) +
Κασίµης Θεόδωρος +
Παπαθανασίου Γιάννης +
Λοβέρδος Ανδρέας +

Ανδρουλάκης ∆ηµήτριος (Μίµης) +
Χρυσοχοΐδης Μιχαήλ +
Αποστολάκη Ελένη-Μαρία (Μιλένα) +
∆ηµαράς Ιωάννης +
∆αµανάκη Μαρία +
Κακλαµάνης Απόστολος +
Ευθυµίου Πέτρος +
Παπανδρέου Βασιλική (Βάσω) +
Παπαδόπουλος Αλέξανδρος (Αλέκος) +
Γείτονας Κωνσταντίνος +
Ξενογιαννακοπούλου Μαρία-Ελίζα (Μαριλίζα) +
Σακοράφα Σοφία +
Χυτήρης Τηλέµαχος +
Παπαρήγα Αλεξάνδρα +
Χαλβατζής Σπυρίδων +
Μαυρίκος Γεώργιος +
Πρωτούλης Ιωάννης +
Μελά Παναγιώτα - Εύα +
Κουβέλης Φώτιος-Φανούριος +
∆ραγασάκης Ιωάννης +
Παπαγιαννάκης Μιχαήλ -
Ψαριανός Γρηγόριος +
Γεωργιάδης Σπυρίδων - Άδωνις +
Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΑΙΤΩΛΙΑΣ ΚΑΙ ΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ
Μαγγίνας Βασίλειος +
Σαλµάς Μάριος +
Λιβανός Σπυρίδωνας - Παναγιώτης (Σπήλιος) +
Σταµάτης ∆ηµήτριος +
Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) +
Βερελής Χρήστος +
Γιαννακά Σοφία +
Μωραΐτης Νικόλαος +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΓΟΛΙ∆ΟΣ
Μανώλης Ιωάννης +
Παπαδηµητρίου Ελισάβετ (Έλσα) +
Μανιάτης Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΚΑ∆ΙΑΣ
Τατούλης Πέτρος +
Λυκουρέντζος Ανδρέας +
Ρέππας ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΤΗΣ
Παπασιώζος Κωνσταντίνος +
Παπαγεωργίου Γεώργιος +
Τσιρώνης ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
Βλάχος Γεώργιος +
∆ούκας Πέτρος +
Καντερές Νικόλαος +
Σταύρου Απόστολος +
Μπούρας Αθανάσιος +
Πάγκαλος Θεόδωρος +
Χριστοφιλοπούλου Παρασκευή (Εύη) +
Οικονόµου Βασίλειος +
Βρεττός Κωνσταντίνος (Ντίνος) +
Γκιόκας Ιωάννης +
Λεβέντης Αθανάσιος +
Βορίδης Μαυρουδής (Μάκης) +

ΝΟΜΟΣ ΑΧΑΪΑΣ
Μπεκίρης Μιχαήλ +
Παπαδηµάτος Νικόλαος +
Ράγιου-Μεντζελοπούλου Αναστασία (Νατάσα) +
Παπανδρέου Γεώργιος +
Κατσιφάρας Απόστολος +
Βέρρας Μιλτιάδης +
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Σπηλιόπουλος Κωνσταντίνος +
Καραθανασόπουλος Νικόλαος +
Τσούκαλης Νικόλαος +

ΝΟΜΟΣ ΒΟΙΩΤΙΑΣ
Μπασιάκος Ευάγγελος +
Γιαννάκης Μιχαήλ +
Κουτσούµπας Ανδρέας +
Τόγιας Βασίλειος +

ΝΟΜΟΣ ΓΡΕΒΕΝΩΝ
Φώλιας Χρήστος +

ΝΟΜΟΣ ∆ΡΑΜΑΣ
∆αϊλάκης Σταύρος +
Τζίµας Μαργαρίτης +
Αηδόνης Χρήστος +

ΝΟΜΟΣ ∆Ω∆ΕΚΑΝΗΣΟΥ
Παυλίδης Αριστοτέλης +
Βαληνάκης Ιωάννης +
Καραµάριος Αναστάσιος +
Νικητιάδης Γεώργιος +
Ζωΐδης Νικόλαος +

ΝΟΜΟΣ ΕΒΡΟΥ
∆ερµεντζόπουλος Αλέξανδρος +
Γεροντόπουλος Κυριάκος +
Κελέτσης Σταύρος +
Ντόλιος Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΕΥΒΟΙΑΣ
Κεδίκογλου Συµεών (Σίµος) +
Μαρκόπουλος Κωνσταντίνος +
Λιάσκος Αναστάσιος +
Περλεπέ-Σηφουνάκη Αικατερίνη +
Παπαγεωργίου Γεώργιος +
Μαρίνος Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΕΥΡΥΤΑΝΙΑΣ
Καρανίκας Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΖΑΚΥΝΘΟΥ
Βαρβαρίγος ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΗΛΕΙΑΣ
Κοντογιάννης Γεώργιος +
Κανελλοπούλου Κρινιώ +
Αδρακτάς Παναγιώτης +
Τζαβάρας Κωνσταντίνος +
Κουτσούκος Γιάννης +
Κατρίνης Μιχάλης +

ΝΟΜΟΣ ΗΜΑΘΙΑΣ
Χαλκίδης Μιχαήλ +
Φωτιάδης Ηλίας +
Τσαβδαρίδης Λάζαρος +
Σιδηρόπουλος Αναστάσιος +

ΝΟΜΟΣ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ +
Αυγενάκης Ελευθέριος +
Μπαντουβάς Κωνσταντίνος +
Κεγκέρογλου Βασίλειος +
Στρατάκης Εµµανουήλ +
Σκουλάς Ιωάννης +
Σκραφνάκη Μαρία +
Αλαβάνος Αλέξανδρος +

ΝΟΜΟΣ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ
Μπέζας Αντώνιος +

Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Καραµανλής Κωνσταντίνος +
Γκιουλέκας Κωνσταντίνος +
Ιωαννίδης Ιωάννης +
Ορφανός Γεώργιος +
Ράπτη Ελένη +
Καλαφάτης Σταύρος +
Τζιτζικώστας Απόστολος - Ιωάννης +
Βενιζέλος Ευάγγελος +
Καστανίδης Χαράλαµπος +
Αράπογλου Χρυσή +
Καϊλή Ευδοξία - Εύα +
Μαγκριώτης Ιωάννης +
Ζιώγας Ιωάννης +
Καλαντίδου Σοφία +
Κουράκης Αναστάσιος +
Καρατζαφέρης Γεώργιος +

Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Καράογλου Θεόδωρος +
Σαλαγκούδης Γεώργιος +
Ρεγκούζας Αδάµ +
Γερανίδης Βασίλειος +
Τσιόκας Θεοχάρης +
Αµµανατίδου - Πασχαλίδου Ευαγγελία (Λίτσα) +
Βελόπουλος Κυριάκος +

NOMOΣ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ
Καλογιάννης Σταύρος +
Τασούλας Κωνσταντίνος +
Παντούλας Μιχαήλ +
Αργύρης Ευάγγελος +
Αλυσανδράκης Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΒΑΛΑΣ
Καλαντζής Γεώργιος +
Παναγιωτόπουλος Νικόλαος +
Χριστοφιλογιάννης ∆ηµήτριος +
Τιµοσίδης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΡ∆ΙΤΣΗΣ
Σιούφας ∆ηµήτριος +
Τσιάρας Κωνσταντίνος +
Ταλιαδούρος Σπυρίδων +
Αναγνωστόπουλος Γεώργιος +
Ρόβλιας Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ
Μπουζάλη Παρασκευή +
Πετσάλνικος Φίλιππος +

ΝΟΜΟΣ ΚΕΡΚΥΡΑΣ
∆ένδιας Νικόλαος-Γεώργιος +
Γκερέκου Αγγελική (Άντζελα) +
Χαραλάµπους Χαράλαµπος +

ΝΟΜΟΣ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ
Παρίσης Αλέξανδρος +

ΝΟΜΟΣ ΚΙΛΚΙΣ
Κιλτίδης Κωνσταντίνος +
Τσιτουρίδης Σάββας +
Φλωρίδης Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΚΟΖΑΝΗΣ
Κασαπίδης Γεώργιος +
Τσιαρτσιώνης Νικόλαος +
Παπαδόπουλος Μιχάλης +
Παπακωνσταντίνου Γεώργιος +
Αθανασιάδης Αλέξανδρος +
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ΝΟΜΟΣ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ
Παπαληγούρας Αναστάσιος-Πέτρος +
Κόρκα-Κώνστα Αθηνά +
Κόλλιας Κωνσταντίνος +
Μπεγλίτης Παναγιώτης +

ΝΟΜΟΣ ΚΥΚΛΑ∆ΩΝ
Βρούτσης Ιωάννης +
Μανούσου - Μπινοπούλου Αριάδνη +
Ρήγας Παναγιώτης +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΚΩΝΙΑΣ
Σκανδαλάκης Παναγιώτης +
Αποστολάκος Γρηγόριος +
Γρηγοράκος Λεωνίδας +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΡΙΣΗΣ
Χαρακόπουλος Μάξιµος +
Ζώης Χρήστος +
Αγοραστός Κωνσταντίνος +
Έξαρχος Βασίλειος +
Νασιώκας Έκτορας +
Σαχινίδης Φίλιππος +
Σκυλλάκος Αντώνιος +
Ροντούλης Αστέριος +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΣΙΘΙΟΥ
Πλακιωτάκης Ιωάννης +
Καρχιµάκης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΛΕΣΒΟΥ
Γιαννέλλης-Θεοδοσιάδης Ιωάννης +
Σηφουνάκης Νικόλαος +
Σκοπελίτης Σταύρος +

ΝΟΜΟΣ ΛΕΥΚΑ∆ΟΣ
Σολδάτος Θεόδωρος +

ΝΟΜΟΣ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Νάκος Αθανάσιος +
Σούρλας Γεώργιος +
Καρτάλης Κωνσταντίνος +
Ζήση Ροδούλα +
Γκατζής Νικόλαος +

ΝΟΜΟΣ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ
Λαµπρόπουλος Ιωάννης +
Σαµαράς Αντώνιος +
Σαµπαζιώτης ∆ηµήτριος +
Καλαντζάκου Σοφία +
Κουσελάς ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΞΑΝΘΗΣ
Κοντός Αλέξανδρος +
Μάντατζη Τσετίν +
Σγουρίδης Παναγιώτης +

Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Μιχαλολιάκος Βασίλειος +
Μελάς Παναγιώτης +
Σηµίτης Κωνσταντίνος +
Μανωλάκου ∆ιαµάντω +
∆ρίτσας Θεόδωρος +
Αποστολάτος Βαΐτσης (Βάης) +

Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Τραγάκης Ιωάννης +
Νεράντζης Αναστάσιος +
Νιώτης Γρηγόρης +
Λιντζέρης ∆ηµήτριος +
∆ιαµαντίδης Ιωάννης +

Νικολαΐδου Βαρβάρα (Βέρα) +
Λαφαζάνης Παναγιώτης +
Αράπογλου ∆ήµητρα +

ΝΟΜΟΣ ΠΕΛΛΗΣ
Καρασµάνης Γεώργιος +
Τζαµτζής Ιορδάνης (∆άνης) +
Φουντουκίδου - Θεοδωρίδου Παρθένα +
Τζάκρη Θεοδώρα +

ΝΟΜΟΣ ΠΙΕΡΙΑΣ
Κωνσταντόπουλος Γεώργιος +
Κουκοδήµος Κωνσταντίνος +
Καρπούζας Αντώνιος +
Αµοιρίδης Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΠΡΕΒΕΖΗΣ
Τρυφωνίδης Γεώργιος +
Παπαχρήστος Ευάγγελος +

ΝΟΜΟΣ ΡΕΘΥΜΝΗΣ
Κεφαλογιάννη Όλγα +
Λαµπίρης Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΡΟ∆ΟΠΗΣ
Στυλιανίδης Ευριπίδης +
Χατζή Οσµάν Αχµέτ +
Πεταλωτής Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΣΑΜΟΥ
Θαλασσινός Θαλασσινός +

ΝΟΜΟΣ ΣΕΡΡΩΝ
Καραµανλής Αχιλλέας +
Κόλλια-Τσαρουχά Μαρία +
Λεονταρίδης Θεόφιλος +
Καριπίδης Αναστάσιος +
Κουτµερίδης Ευστάθιος +
Μπόλαρης Μάρκος +
Πολατίδης Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΤΡΙΚΑΛΩΝ
Χατζηγάκης Σωτήριος +
Λέγκας Νικόλαος +
Χάϊδος Χρήστος +
Μερεντίτη Αθανασία (Σούλα) +
Κανταρτζής Αχιλλέας +

ΝΟΜΟΣ ΦΘΙΩΤΙ∆ΟΣ
Γιαννόπουλος Αθανάσιος +
Σταϊκούρας Χρήστος +
Σταυρογιάννης Νικόλαος +
Καλλιώρας Ηλίας +
Αντωνίου Αντωνία (Τόνια) +

ΝΟΜΟΣ ΦΛΩΡΙΝΗΣ
Κωνσταντινίδης Ευστάθιος +
Λιάνης Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΦΩΚΙ∆ΟΣ
Μπούγας Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΧΑΛΚΙ∆ΙΚΗΣ
Βαγιωνάς Γεώργιος +
Παππάς Βασίλειος +
∆ριβελέγκας Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΧΑΝΙΩΝ
Μαρκογιαννάκης Χρήστος +
Βολουδάκης Μανούσος - Κωνσταντίνος +
Νικηφοράκης Στυλιανός +
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Σκουλάκης Εµµανουήλ +

ΝΟΜΟΣ ΧΙΟΥ
Κοσµίδης Ιωάννης +
Τσουρή Ελπίδα +
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……”…….”………: «ΟΧΙ» 151
ΣΥΝΟΛΟ ΨΗΦΙΣΑΝΤΩΝ 299

O ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ»

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Εποµένως, η πρόταση που
κατέθεσε ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πα-

νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος και Αρχηγός της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης κ. Γεώργιος Παπανδρέου και εκατό Βουλευ-
τές του κόµµατός του για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής,
σχετικά µε τη διερεύνηση της υπόθεσης της «SIEMENS» στο σύ-
νολό της απορρίπτεται κατά πλειοψηφία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 0.36’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα ηµέρα Πέµπτη 7 Μαΐου 2009 και ώρα 9.30’
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική ερ-
γασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


